
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 10669, 10721
2.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ι. Μιχελάκη και Ζ.

Κωνσταντοπούλου, σελ. 10691, 10718
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 11ο Δηµοτικό Σχολείο Νέας Ιωνίας, το 1ο Δη-
µοτικό Σχολείο Μεγαλούπολης Αρκαδίας, το Δηµοτικό
Σχολείο "Η ΘΕΟΜΗΤΩΡ", το 6ο Γυµνάσιο Γαλατσίου, το Γυ-
µνάσιο Αρχάνων Ηρακλείου Κρήτης, το 56ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Πάτρας, το Γυµνάσιο Κορινού Πιερίας, το 1ο και 2ο Δη-
µοτικό Σχολείο Μελίκης Ηµαθίας και το 15ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Χανίων, σελ. 10691, 10697, 10703, 10707, 10710, 10723,
10730, 10738, 10744

4. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 10690, 10693, 10708,
10710, 10722, 10723, 10726, 10732, 10741, 10744, 10745,
10746

5. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: 
Εκλογή Β’ Αντιπροέδρου από την πρώτη σε δύναµη Κοινο-

βουλευτική Οµάδα, σελ. 10710-10717, 10721
6. Ονοµαστική µυστική ψηφοφορία για την εκλογή του Β’

Αντιπροέδρου της Βουλής, σελ. 10710 – 10717, 10721
7. Επιστολικές ψήφοι επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης,

σελ. 10711 - 10717
8. Ανακοινώνεται ότι ο κ. Γεώργιος Καλαντζής, εκλέγεται

ως Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής, σελ. 10721
9. Αναφορά στην ψήφιση της τροπολογίας που προβλέπει

την απαλλαγή  των στελεχών των τραπεζών για δάνεια σε νο-
µικά πρόσωπα µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα του ευρύτερου
δηµόσιου τοµέα, στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων: "Διαµόρφωση φιλικού αναπτυξιακού περιβάλλοντος
για τις στρατηγικές και ιδιωτικές επενδύσεις και άλλες δια-
τάξεις" (άρθρο 78), σελ. 10719, 10720, 10722, 10733, 10735,
10741, 10742, 10743, 10744, 10745, 10746

10. Αναφορά στις γερµανικές αποζηµιώσεις, σελ. 10724,
10726, 10733, 10736, 10740

11. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 10730, 10742, 10745,
10746, 10747

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 10669 - 10672
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

10672 - 10688
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 12 Απριλίου 2013, σελ. 10689
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i) σχετικά µε τη µαταίωση της συγχώνευσης των Νοσοκο-

µείων Σύρου και Νάξου, σελ. 10690
ii) σχετικά µε το εργασιακό καθεστώς στο Κέντρο Πρόλη-

ψης και  Ελέγχου Νοσηµάτων, σελ. 10691
β) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i) σχετικά µε την είσπραξη του  Έκτακτου Ειδικού Τέλους

Ηλεκτροδοτούµενων Δοµηµένων Επιφανειών µέσω της ΔΕΗ
και το 2013, σελ. 10693

ii) σχετικά µε την επαναφορά των τµηµάτων Δικαστικού  και
Ελέγχου στη ΔΟΥ Αµαλιάδας, σελ. 10695

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την επέκταση του δικτύου φυ-
σικού αερίου στη Δυτική Ελλάδα, σελ. 10696

δ) Προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρω-
πίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τα προβλήµατα από την το-
ποθέτηση υπαλλήλων στις δικαστικές υπηρεσίες µε σχέση
εργασίας Ιδιωτικού Δικαίου, σελ. 10697

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση επί της αρχής και επί των άρθρων του σχεδίου

νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:  "Σύσταση Γραφείου Ελ-
ληνικής Προεδρίας και άλλες διατάξεις", σελ. 10700 – 10710,
10718-10747

2. Κατάθεση σχεδίων νόµων:
α) Οι Υπουργοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-

µών, Μεταφορών και Δικτύων, Οικονοµικών, Δηµόσιας Τάξης
και Προστασίας του Πολίτη, Ναυτιλίας και Αιγαίου και ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Εθνικό Σύστηµα
Ηλεκτρονικών Δηµοσίων Συµβάσεων και άλλες διατάξεις»,
σελ. 10718

β) Οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Σύµβασης του Συµβουλίου της Ευρώ-
πης και του Οργανισµού Οικονοµικής Συνεργασίας και Ανά-
πτυξης (Ο.Ο.Σ.Α.), µε τα συναφή Παραρτήµατα Α και Β
σχετικά µε την αµοιβαία διοικητική συνδροµή σε φορολογικά
θέµατα και του Πρωτοκόλλου Τροποποίησης αυτής», σελ.
10730

3. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτι-
λίας και Αιγαίου «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µε-
ταξύ του Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υπουργείου
Μεταφορών της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας, σχετικά µε
την συνεργασία στους τοµείς των ναυτιλιακών µεταφορών
και των ναυτιλιακών τεχνολογιών», σελ. 10724

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 10710 - 10732
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 10669 - 10704
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 10732 - 10747
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 10704 - 10710

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 10745
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 10745
ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 10722, 10723, 10726, 10732
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 10690, 10693
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 10741, 10745, 10746
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 10744, 10745
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 10693
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 10710, 10732
ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 10722
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ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 10708, 10710
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 10693, 10744

Β. Επί της αναφοράς στην ψήφιση της τροπολογίας που
προβλέπει την απαλλαγή  των στελεχών των τραπεζών για
δάνεια σε νοµικά πρόσωπα µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα
του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα:

ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 
σελ. 10746

ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 10733, 10743
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 10720
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 10741, 10743
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 10741, 10742
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 10735, 10745
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 10742, 10743, 10744
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ Μ. , σελ. 10719
ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ Β. , σελ. 10722
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 10744

Γ. Επί της αναφοράς στις γερµανικές αποζηµιώσεις:
ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ Η. , σελ. 10724
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 10733
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 10740
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 10724
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 10736
ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ Α. , σελ. 10726

Δ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ – ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 10745, 10747
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 10746
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 10742, 10747
ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , 

σελ. 10746, 10747
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 10742
ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ Β. , σελ. 10730

Ε. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΓΕΡΜΕΝΗΣ Γ. , σελ. 10691, 10692
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α. , σελ. 10690, 10691, 10692
ΜΑΡΙΝΟΣ Α. , σελ. 10695, 10696
ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ Γ. , σελ. 10694, 10695, 10696
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 10693, 10694
ΠΑΝΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 10697, 10698
ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ Α. , σελ. 10696, 10697
ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ Α. , σελ. 10698
ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ Ν. , σελ. 10690
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν. , σελ. 10696, 10697

ΣΤ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 10738, 10739, 10740, 
10745, 10746

ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ  Ά. , σελ. 10718
ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ Μ. , σελ. 10726
ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ Η. , σελ. 10723
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 10732, 10734, 10743
ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ Μ. , σελ. 10707, 10708
ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 10720
ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 10706
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 10740, 10741
ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ Χ. , σελ. 10701
ΚΟΥΙΚ Τ. , σελ. 10705, 10726
ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ Δ. , σελ. 10721, 10727, 10728, 

10730, 10738, 10742

ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π. , σελ. 10724
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 10708
ΜΑΡΙΑΣ Ε. , σελ. 10735, 10737, 10744, 10745
ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ Ι. , σελ. 10700
ΜΠΑΤΣΑΡΑ Γ. , σελ. 10721
ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ Α. , σελ. 10725
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 10730, 10731, 10732, 

10733, 10742
ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ Δ. , σελ. 10703
ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ Μ. , σελ. 10719
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ Β. , σελ. 10724
ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ Β. , σελ. 10722, 10730
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 10730, 10734, 10735



Αθήνα, σήµερα στις 11 Απριλίου 2013, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.37’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 10-4-2013
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΞΒ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
10 Απριλίου 2013, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολο του
σχεδίου νόµου: «Διαµόρφωση Φιλικού Αναπτυξιακού Περιβάλ-
λοντος για τις Στρατηγικές και Ιδιωτικές Επενδύσεις και άλλες
διατάξεις.»)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Νικόλαο Συρµαλέ-
νιο, Βουλευτή Κυκλάδων, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Στυλιανός Λογοθέτης αιτείται την
επίλυση θέµατος που αφορά παραβίαση της περιβαλλοντικής νο-
µοθεσίας στον κόλπο της Ελευσίνας.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ειρήνη Ντούνη εκφράζει τη δια-
µαρτυρία της για την κατάσχεση του σπιτιού της από την εφορία
λόγω  αδυναµίας πληρωµής των δόσεων.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων των Ελ-
ληνικών Αµυντικών Συστηµάτων (ΕΑΣ) ΑΒΕΕ επισηµαίνει την
ανάγκη στήριξης της εταιρείας από το κράτος.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Jason Konstas διαµαρτύρεται
για  τη συνεχόµενη ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών µε χρή-
µατα των Ελλήνων πολιτών.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα της
παράνοµης είσπραξης συντάξεων οικογενειών αποθανόντων
Βουλευτών.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-

θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε σχόλια στο
εξωτερικό  που εκθέτουν τον Πρωθυπουργό και τη χώρα µας.

7) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η κουρδική κοινότητα της Ελλάδας αιτείται την αναγνώ-
ριση της 14ης Απριλίου ως ηµέρας µνήµης της  γενοκτονίας του
κουρδικού λαού (Ανφάλ).

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά το θέµα της επι-
στροφής στη χώρα των χρηµάτων όσων µετέφεραν τις
καταθέσεις τους στο εξωτερικό.

9) Ο Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΜΠΑΣΙΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών
Επαρχίας Θηβών ΣΥΝ ΠΕ αιτείται την αποτροπή διακοπής του
ηλεκτρικού ρεύµατος σε γεωτρήσεις, µε ρύθµιση της πληρωµής
των λογαριασµών.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις σοβα-
ρές καταγγελίες για υπαλλήλους του Υπουργείου Οικονοµικών
που πλασταγραφούσαν την υπογραφή του πρωην υπουργού κ.
Γεωργίου  Παπακωνσταντίνου.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού αιτείται την
άµεση ολοκλήρωση των διαδικασιών διορισµού εκλεγµένων
µελών ΔΕΠ.

12) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Κιλελέρ της Περιφέ-
ρειας Θεσσαλίας αιτείται την προσαρµογή των ακτηµόνων των
παρακάρλιων χωριών, της λίµνης Κάρλας, στο ν.4061/2012 για
τη διαδικασία ενοικίασης δηµόσιας γης.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ανάγκη
διαπλάτυνσης και εκβάθυνσης της διώρυγας της Κορίνθου.

14) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΧΡΥΣΟΒΑΛΑΝΤΗΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Κιλελέρ της Πε-
ριφέρειας Θεσσαλίας αιτείται την προσαρµογή των ακτηµόνων
των παρακάρλιων χωριών, της λίµνης Κάρλας,  στο ν.4061/2012
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για τη διαδικασία ενοικίασης γης.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.  Στράτος Μολυβάς αιτείται
τη διενέργεια διαχειριστικού ελέγχου του 6ου Παγκόσµιου Πρω-
ταθλήµατος Κλασικού Αθλητισµού «ΑΘΗΝΑ 1997».

16) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Διαµαντούλα Μαρούλη, εκπρό-
σωπος του Παντραφιωτικού Συλλόγου «Πρότυπος Πολιτεία»
αιτείται ενηµέρωσης για τις ενέργειες στις οποίες προτίθεται να
προβεί ο Δήµος Ραφήνας-Πικερµίου για την αντιµετώπιση των
καταστροφών της οδού Αχαιών στο Ντράφι.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Θεοδώρα Νάτσου παραθέτει
το κοινό δελτίο Τύπου της WWF και της Εταιρείας Προστασίας
Πρεσπών µε θέµα την αδικαιολόγητη κωλυσιεργία του Υπουρ-
γείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  στην
κύρωση συµφωνίας για το Πάρκο Πρεσπών.

18) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Εργαζοµένων Κατανα-
λωτών Ελλάδας του Παραρτήµατος Ελευσίνας παραθέτει τα
αποτελέσµατα έρευνας µε σκοπό τη σύγκριση των τιµών δεκα-
τεσσάρων προϊόντων της ιδίας αλυσίδας super market. 

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία παραθέτει τη συµπληρωµατική της πρόταση  επί
του άρθρου 25 παράγραφος 2 του σχεδίου νόµου: «Ρυθµίσεις
για την τροποποίηση και  βελτίωση συνταξιοδοτικών, δηµοσιο-
νοµικών, διοικητικών και λοιπών διατάξεων του Υπουργείου Οι-
κονοµικών».

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Νατάσσα Μήτσου παραθέτει
τις θέσεις της σχετικά µε τις επιπτώσεις του ν. 4093/2012 (ΦΕΚ
222 Α�) σχετικά µε την οργάνωση της λιανικής αγοράς καπνού
στα θέµατα πρόληψης της δηµόσιας υγείας, σχετικά µε το κά-
πνισµα και µε γενικότερα ζητήµατα υγειονοµικού ενδιαφέροντος.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μαντώ Καϊάφα αιτείται την
επίλυση του θέµατος διορισµού των επιτυχόντων της προκήρυ-
ξης  6Κ/2008.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συ-
νεργασίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων αιτείται την επίλυση του
ζητήµατος τήρησης του ωραρίου εργασίας για το στρατιωτικό
και πολιτικό προσωπικό των Ενόπλων Δυνάµεων. 

23) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΧΡΙΣΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Οδοντιατρικός Σύλλογος Πιε-
ρίας αιτείται τη νοµοθετική ρύθµιση του θέµατος των
ασφαλισµένων του τοµέα υγειονοµικών του ΕΤΑΑ.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο θέµα
της συζήτησης κατά τη συνάντηση  που πραγµατοποιήθηκε µε-
ταξύ των Πρωθυπουργών Ελλάδας και Τουρκίας.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
έξαρση του φαινοµένου της παράνοµης εξόρυξης αδρανών υλι-
κών στην Αιγιάλεια Αχαΐας.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ευδοξία Δηµάρχου  αιτείται
την επίλυση θέµατος που προέκυψε από τη συµµετοχή της στην

προκήρυξη 9Κ/2008 του ΑΣΕΠ για την Αγροτική Τράπεζα, το διο-
ρισµό της στο ΙΚΑ και τελικά την απόλυσή της.

27) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Νίκη Μποτωνάκη διαµαρτύρεται
για καθυστέρηση στην εκταµίευση αποζηµίωσης, εξαιτίας στε-
ρήσεως χρήσης γης που κατέχει, λόγω σχετικής απόφασης της
ΚΕ’ Εφορείας Προϊστορικών και Κλασικών Αρχαιοτήτων.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
ανάγκη µηδενικής ανοχής  σε θέµατα συγκάλυψης επίορκων
υπαλλήλων του Υπουργείου Εξωτερικών που πωλούσαν θεωρή-
σεις από τις πρεσβείες ή τα προξενεία.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη συνάν-
τηση των Υπουργών Εξωτερικών Ελλάδας και Σουηδίας κυρίων
Αβραµόπουλου και Μπιλντ αντίστοιχα.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπό-
θεση δολοφονίας των δύο αστυνοµικών της Οµάδας «ΔΙΑΣ» και
την επιστολή του κ. Καρατζογιάννη στον Άρειο Πάγο.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ηλε-
κτρονικά µηνύµατα, σχετικά µε τη λίστα «Λαγκάρντ», που
παρέδωσε στην εξεταστική επιτροπή της Βουλής ο πρώην γενι-
κός γραµµατέας του ΣΔΟΕ κ. Ιωάννης Διώτης.

32) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι στα Νοσοκοµεία
«Θεογένειο» και «Ιπποκράτειο» Θεσσαλονίκης παραθέτουν τις
θέσεις τους και τα αιτήµατα που αφορούν τον κλάδο τους, όπως
µεταξύ άλλων, την καταβολή των δεδουλευµένων τους, τη δια-
τήρηση της κλινικής και την εξασφάλιση αποκλειστικά δηµόσιας
και δωρεάν υγείας.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Δανειοληπτών και
Προστασίας Καταναλωτών Βορείου Ελλάδας  επισηµαίνει την
ανάγκη υποστήριξης των πολιτών από την Κυβέρνηση και όχι των
τραπεζών.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεράσιµος Φεσσιάν παραθέ-
τει τις θέσεις του για την κατάσταση που επικρατεί στα Κέντρα
Πιστοποίησης Αναπηρίας του ΕΟΠΥΥ.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι ιδιοκτήτες των ραδιο-
φωνικών σταθµών «Ερωτόκριτος» και «Λαϊκός» της Κρήτης
αιτούνται την επίλυση θέµατος που αφορά την εκποµπή των εν
λόγω σταθµών από δεύτερο κέντρο πέραν εκείνου στο οποίο
εξέπεµπαν την 1-11-1999.

36) Η Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΑΝΝΑ-ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αµπελουργικός Σύλλο-
γος Ζίτσας Νοµού Ιωαννίνων επισηµαίνει την ανάγκη διατήρησης
του Περιφερειακού Κέντρου Προστασίας Φυτών και Ποιοτικού
Ελέγχου Ιωαννίνων και του Περιφερειακού Εργαστηρίου Γεωρ-
γικών Εφαρµογών και Ανάλυσης Λιπασµάτων Ιωαννίνων, ως αυ-
τόνοµων διοικητικών µονάδων.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καθυστέ-
ρηση εφαρµογής δικαστικής απόφασης από τη Διοίκηση του
Νοσοκοµείου Ρίου, για την επαναπρόσληψη σταζιέρ, οι οποίοι
έχουν δικαιωθεί από τα δικαστήρια.
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38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη λειτουργία
περιπτέρων σε στεγασµένες εγκαταστάσεις. 

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διαδικασία
πώλησης αρκετών ακινήτων που ανήκουν στις Ένοπλες Δυνά-
µεις.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Λειτουργών Τεχνι-
κής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης εκφράζει τη διαµαρτυρία της
για την έλλειψη µόνιµων και αναπληρωτών εκπαιδευτικών στα
ΕΠΑΛ και ΕΠΑΣ.

41) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται διευκρινίσεων για τη φηµολογούµενη θέ-
σπιση νέου φόρου στις ιατρικές δαπάνες που καλύπτουν τα
ασφαλιστικά ταµεία.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Πάτρας εκ-
φράζει την αντίθεσή του στο σχέδιο «Αθηνά» και ειδικά στην
απόφαση µεταφοράς της έδρας του ΤΕΙ Δυτικής Ελλάδας από
την Πάτρα στο Μεσολόγγι.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε παρέµβαση
του κ. Θρ. Μαυροµάτη προς τον Πρωθυπουργό για το  θέµα του
ΑΤΕΙ Αιγίου.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ερυµάνθου Αχαΐας
αιτείται τη προστασία και αποκατάσταση του Ιερού Ναού Αγίου
Κωνσταντίνου και Ελένης της Τοπικής Κοινότητας Σπαρτιάς του
Δήµου Ερυµάνθου Αχαΐας.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά  σε ένσταση
κατά της απόφασης του δηµοτικού συµβουλίου του Δήµου Αι-
γιαλείας για τον καθορισµό του τιµολογίου ύδρευσης.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην παραµονή
του Θεραπευτηρίου της Λέρου στο νησί.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε παρέµβαση
της Οικολογικής Δυτικής Ελλάδας για καταστροφές στο παρα-
λιακό τµήµα της Αιγιάλειας.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε Βου-
λευτές που δεν παρίστανται σε συνεδριάσεις της Βουλής και δεν
απαντούν στον κοινοβουλευτικό έλεγχο των Βουλευτών.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην ολιγωρία
προώθησης του θέµατος των αρχαιοτήτων του Δήµου Δυµαιών
της Πάτρας.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αναγκαιό-
τητα κατασκευής γέφυρας, η οποία θα συνδέει τα Λουσικά και
πολλά χωριά της Ωλενίας στο Νοµό Αχαΐας.

51) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην πρόθεση
πώλησης των Ελληνικών Αµυντικών Συστηµάτων (ΕΒΟ/ΠΥΡΚΑΛ).

52) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  µέλη της <Πρωτοβουλίας για την
Ποιοτική Παραγωγή Ελαιολάδου στο Νοµό Ηλείας> αιτούνται
την αύξηση του προϋπολογισµού της δολωµατικής δακοκτονίας.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε επι-
στολή της ΟΙΚΙΠΑ σχετικά µε τη νοµιµότητα και αρµοδιότητα των
επιτροπών τόσο για τον καθορισµό των ορίων Αχαΐας και Ηλείας
όσο και για την αναδάσωση της έκτασης των Σαµαραίικων. 

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ερυµάνθου Αχαΐας
αιτείται την παραµονή του ιατρού ακτινολόγου στο Κέντρο
Υγείας Χαλανδρίτσας.

55) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  µέλη της «Πρωτοβουλίας για την
ποιοτική παραγωγή ελαιολάδου στο Νοµό Ηλείας» αιτούνται την
επίλυση θέµατος που αφορά τη σηµαντική µείωση του προϋπο-
λογισµού για την παραγωγή ποιοτικού ελαιολάδου στο Νοµό
Ηλείας.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε διαφωνία µε-
ταξύ ιατρών και Διοικητή του Νοσοκοµείου Ρίου σχετικά µε τον
αριθµό των κλινών στη µονάδα εντατικής θεραπείας.

57) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Πολυµελών Οικο-
γενειών µε Τρία Τέκνα Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυρία της
σχετικά µε το επίδοµα των 500 ευρώ και τα κριτήρια για τη χο-
ρήγηση δωρεάν τροφίµων από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

58) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την τοποθέτηση ιατρικού
προσωπικού, ώστε να τεθούν άµεσα σε λειτουργία τα ιατρεία
στις Στάβιες του Δήµου Γόρτυνας και της Άρβης του Δήµου
Βιάννου του Νοµού Ηρακλείου.

59) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος
Σύλλογος Αναπληρωτών Θεολόγων παραθέτει σειρά προβληµά-
των που απασχολούν τον κλάδο και αιτείται τη συνδροµή της πο-
λιτείας για την επίλυσή τους.

60) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι κάτοικοι και οι
διαµένοντες στο νησί των Λεβίθων εκφράζουν τη διαµαρτυρία
τους για την τοποθέτηση ανεµογεννητριών στο νησί Λέβιθα του
Δήµου Λέρου.

61) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Κιλελέρ της Περιφέ-
ρειας Θεσσαλίας αιτείται την επίλυση θέµατος που  αφορά στην
προσαρµογή των ακτηµόνων των παρακάρλιων χωριών, της λί-
µνης Κάρλας,  στο ν.4061/2012 για τη διαδικασία ενοικίασης δη-
µόσιας γης.

62) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εµφάνιση
κυκλώµατος που παρέχει «προστασία» σε αθλητικά σωµατεία της
περιοχής των Πατρών.

63) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εργαζοµένων ΟΤΕ  αιτεί-
ται την επίλυση θέµατος που αφορά την εφάπαξ καταβολή χρη-
µατικού ποσού από το «Λογαριασµό Νεότητας Προσωπικού
ΟΤΕ».

64) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
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κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Διαδικτυακή
Ένωση  τριακονταεπταετίας αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά την άµεση κατάργηση των τριάντα επτά ετών πραγµατι-
κής υπηρεσίας στον ιδιωτικό τοµέα.

65) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του Κέντρου  Ηµέρας Alzheimer Χανίων επισηµαίνει την
ανάγκη επαρκούς χρηµατοδότησης του Κέντρου για την εξα-
σφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας του.

66) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε συζη-
τήσεις για πολιτικές παρεµβάσεις για το θέµα παραµονής των
σχολών του ΑΤΕΙ Αιγίου στην πόλη.

67) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Λειτουργών Τε-
χνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης αιτείται την επίλυση θεµά-
των που αφορούν  στην ανεπάρκεια των κτηριακών υποδοµών
και στην έλλειψη εκπαιδευτικού προσωπικού στα σχολεία της Τε-
χνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης.

68) Ο Βουλευτής Φθιώτιδας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΥΡΙΑΚΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Σπυριδούλα Καραχάλιου αιτεί-
ται την παρέµβαση της πολιτείας για την ανάληψη χρηµάτων από
ατοµικό ερανικό τραπεζικό λογαριασµό, για τη θεραπεία του τε-
τραπληγικού τέκνου της.

69) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥ-
ΛΟΣ, Λαρίσης κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ και κ. ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος  Κιλελέρ της Περιφέ-
ρειας Θεσσαλίας αιτείται να δοθεί τριετής περίοδος προσαρµο-
γής στους ακτήµονες των παρακάρλιων χωριών, της λίµνης Κάρ-
λας, στο νέο καθεστώς του ν. 4061/2012, που αφορά την
ενοικίαση της δηµόσιας γης. 

70) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων Λει-
τουργίας Μετρό Αθηνών διαµαρτύρεται για το διορισµό ατόµου
που δεν ανήκει στα στελέχη της ΣΤΑΣΥ ως Γενικού Διευθυντή
της Γενικής Διεύθυνσης Οικονοµικών, Υποστηρικτών και Διοικη-
τικών Υπηρεσιών της Εταιρείας.

71) Η Βουλευτής Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Σύλλογος Πολυτέκνων Σάµου- Ικαρίας και
Φούρνων αιτείται τη χορήγηση έκπτωσης αεροπορικών και ακτο-
πλοϊκών εισιτηρίων στις τρίτεκνες και πολύτεκνες οικογένειες.

72) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Διατελούντων και
Διατελεσάντων Προέδρων Κοινοτήτων Νοµού Μεσσηνίας «Παµ-
µεσσηνιακός» επισηµαίνει την ανάγκη συµπλήρωσης των διατά-
ξεων του άρθρου 1 παράγραφος Β’, υποπαράγραφος Β’ περί-
πτωση Θ’ του ν. 4093/2012, που αφορούν τις συντάξεις των Βου-
λευτών και των αιρετών οργάνων των ΟΤΑ που λαµβάνουν και
δεύτερη σύνταξη.

73) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Μαγνη-
σίας αιτείται την αποπληρωµή από τον ΕΟΠΥΥ των δεδουλευµέ-
νων των ιατρών ελευθέρων επαγγελµατιών για τα έτη 2010-2011.

74) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Λυκόβρυσης-Πεύκης
εκφράζει την αντίθεσή του σε οποιαδήποτε απόπειρα δηµιουρ-
γίας ή µετεγκατάστασης καταυλισµού Ροµά στα όρια του δήµου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 5566/08-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Κεγκέρογλου Βασίλειου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 983 β/4-3-2013
έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

10672 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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«



10674 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



2. Στην µε αριθµό 6447/29-01-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μιχελάκη Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 890β/4-3-2013 έγ-

γραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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10678 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



3. Στην µε αριθµό 6647/04-02-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Γκιόκα Ιωάννη, Κατσώτη Χρήστου και Παφίλη Αθανάσιου δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 911/β/4-3-2013 έγγραφο  από τον Αναπλη-

ρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλα-
γής  η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 6918/08-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αναστασιάδη Σάββα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 951/β/4-3-2013 έγ-

γραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:

10682 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«
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5. Στην µε αριθµό 7107/12-02-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παππά Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/61/ΑΣ 8814/4-3-2013

έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:

10684 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«
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6. Στην µε αριθµό 7128/13-02-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Δούρου Ειρήνης (Ρένας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/62/ΑΕ

9676/4-3-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακό-
λουθη απάντηση:

10686 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΞΓ’ - 11 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 10687



10688 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επι-
καίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 12 Απριλίου 2013.

«Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1286/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λέσβου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Παύλου Βογιατζή προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη ρύθµιση δανειακών συµβά-
σεων της Συνεταιριστικής Τράπεζας Λέσβου-Λήµνου που τελεί
υπό εκκαθάριση.

2. Η µε αριθµό 1291/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Δράµας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενω-
τικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Χρήστου Καραγιαννίδη προς τον
Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε τη χορήγηση του επιδόµατος επικίνδυνης και ανθυγιεινής ερ-
γασίας στο πυροσβεστικό προσωπικό.

3. Η µε αριθµό 1295/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα
Μαριά προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων για την προστασία των µικροµετόχων της Λαϊκής Τράπεζας
αλλά και των ελληνικών εξαγωγικών επιχειρήσεων, των οποίων
οι καταθέσεις «κουρεύτηκαν», µετά τις πρόσφατες αποφάσεις
του Eurogroup.

4. Η µε αριθµό 1303/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Μεσσηνίας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Δηµη-
τρίου Κουκούτση προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
φορολόγηση Ελλήνων της αλλοδαπής.

5. Η µε αριθµό 1299/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Πειραιώς της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Ρε-
πούση προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη λειτουργία του
Νοσοκοµείου «ΜΕΤΑΞΑ».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ  Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130
παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1287/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Καρδίτσας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ασηµίνας Σκόνδρα
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε τη χορήγηση της συνδεδεµένης ενίσχυσης σε βαµβακοπαρα-
γωγούς της Καρδίτσας.

2. Η µε αριθµό 1292/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Χαλκιδικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Αικατερίνης Ιγγλέζη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τις υψηλές συγκεντρώσεις βαρέων µετάλλων και αρ-
σενικού σε εκροές αποβλήτων στην περιοχή της Ολυµπιάδας.

3. Η µε αριθµό 1296/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αττικής των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Παύλου Χαϊκάλη
προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την ανάθεση υπηρεσιών υποστήριξης
έργων χωρίς διαγωνισµό στην εταιρεία «ΕΥΠΟΛΙΣ» από τη διοί-
κηση του  Κρατικού Θεάτρου Βορείου Ελλάδας.

4. Η µε αριθµό 1305/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου
Παππά προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τη δη-
µοσιοποίηση από την Ελληνική Στατιστική Αρχή του αριθµού  των
µεταναστών στην ελληνική επικράτεια.

5. Η µε αριθµό 1302/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Λάρισας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Θωµά Ψύρρα
προς τους  Υπουργούς  Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και
Οικονοµικών, σχετικά µε τη συγχώνευση του Εθνικού Ιδρύµατος
Αγροτικής Έρευνας στον Ελληνικό Γεωργικό Οργανισµό «Δήµη-
τρα».

6. Η µε αριθµό 1290/9-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Εύβοιας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις δυσλειτουργίες στο ΕΚΑΒ
και στη διακοµιδή των ασθενών στο Νοµό Ευβοίας.»
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 1281/8-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Κυκλάδων του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ.
Νικολάου Συρµαλένιου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη
µαταίωση  της συγχώνευσης των Νοσοκοµείων Σύρου και
Νάξου.

Το λόγο έχει ο κ. Συρµαλένιος για δύο λεπτά, για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µετά το τρίτο
µνηµόνιο προχωράτε ραγδαία και στο χώρο της υγείας σε νέες
περικοπές δαπανών, οι οποίες επιτυγχάνονται, πέραν από τις πε-
ρικοπές εισοδηµάτων, µισθών, συντάξεων, από τον ασφυκτικό
περιορισµό των προσλήψεων, την αύξηση της συµµετοχής των
ασφαλισµένων στην αγορά φαρµάκων και µε συγχωνεύσεις µο-
νάδων υγείας νοσοκοµείων κ.λπ. Τα µέτρα αυτά επιβάλλονται
οριζόντια και ισοπεδωτικά ανεξάρτητα από τις όποιες ιδιαιτερό-
τητες, ανεξάρτητα από περιοχές, είτε αφορούν την ηπειρωτική
είτε τη νησιωτική Ελλάδα.

Η συνταγµατικά κατοχυρωµένη και θεσµοθετηµένη και µέσα
από τις ευρωπαϊκές συνθήκες νησιωτικότητα, έχει πεταχτεί στον
«κάλαθο των αχρήστων», µε αποτέλεσµα οι αποφάσεις που προ-
ωθούνται, να αγνοούν παντελώς την πραγµατικότητα της ζωής
στα νησιά.

Θύµα αυτής της πολιτικής είναι και η περίφηµη συγχώνευση
των Νοσοκοµείων της Σύρου µε το Νοσοκοµείο-Κέντρο Υγείας
της Νάξου, προτού καν το τελευταίο προλάβει να λειτουργήσει
ως νοσοκοµείο, σύµφωνα και µε τις από πολλών ετών ειληµµένες
αποφάσεις.

Το Νοσοκοµείο-Κέντρο Υγείας της Νάξου, δυστυχώς, µέχρι
σήµερα παραµένει ως αναβαθµισµένο κέντρο υγείας και λειτουρ-
γεί χωρίς χειρουργείο, χωρίς αιµοδοσία, χωρίς µονάδα νεφρού,
µε σοβαρές ελλείψεις σε ιατρικό, νοσηλευτικό και διοικητικό προ-
σωπικό, µε εργαστήρια που παραµένουν επί χρόνια σε αποθη-
κευτικούς χώρους, µε δύο ασθενοφόρα και µόλις δύο οδηγούς
-το καθένα, λοιπόν, µιας βάρδιας- σε ένα νησί µε αποστάσεις σε
ορεινούς χώρους πενήντα- εβδοµήντα χιλιοµέτρων, που µπορεί
να χρειαστεί να καλυφθούν οποιαδήποτε ώρα σε περίπτωση κλή-
σης για έκτακτο περιστατικό.

Οι γιατροί φεύγουν ο ένας µετά τον άλλον λόγω υποχρηµατο-
δότησης και της µη λειτουργίας των υφιστάµενων δοµών. Αυτήν
τη στιγµή εργάζονται µόνο δεκαπέντε γιατροί. Με αυτό το δυνα-
µικό η εικοσιτετράωρη λειτουργία του νοσοκοµείου καταρρέει,
οι εφηµερίες είναι επισφαλείς και διεκπεραιώνονται από αγροτι-
κούς γιατρούς µε τους ειδικευµένους σε ετοιµότητα. 

Τµήµατα συγχωνεύονται, υπηρεσίες δυσλειτουργούν, οι νέες
προσλήψεις έχουν «παγώσει» και δώδεκα διορισµοί εκκρεµούν
από ενάµιση χρόνο.

Εδώ θα πρέπει να γίνει γνωστό ότι το Νοσοκοµείο της Νάξου,
εφόσον λειτουργήσει, θα απευθύνεται σε έναν πληθυσµό, όχι
µόνο των κατοίκων του νησιού, που ανέρχονται σε περίπου είκοσι
χιλιάδες, αλλά συµπεριλαµβάνει και µε τις µικρές Κυκλάδες –
Ηρακλειά, Σχοινούσα, Κουφονήσι, Δονούσα- την Αµοργό, την
Πάρο, την Αντίπαρο και ακόµη την Ίο, τη Σίκινο, τη Φολέγανδρο,
δηλαδή σε πληθυσµό πάνω από σαράντα χιλιάδες µονίµους κα-
τοίκους συνολικά, που αν συνυπολογιστούν και οι επισκέπτες
τουρίστες, ανέρχεται σε πάνω από εκατόν πενήντα χιλιάδες.

Όλα τα παραπάνω στοιχεία συνηγορούν στο να οδηγείται -µε
τη συγχώνευση των Νοσοκοµείων Σύρου και Νάξου, που έγινε
µε τον απίστευτης προχειρότητας Οργανισµό της 31ης Δεκεµ-
βρίου 2012- το Νοσοκοµείο της Νάξου σε συρρίκνωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
µπορείτε να συνεχίσετε στη δευτερολογία σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κα-
ταλήξω στο ερώτηµα. 

Επιπλέον, η µείωση των γιατρών του νοσοκοµείου από σα-
ράντα έξι σε δεκαεννιά δείχνει ότι η περίφηµη υγειονοµική αυτο-

νοµία, που ξέρω ότι επικαλείστε και την οποία αντιδιαστέλλετε
στη διοικητική συγχώνευση, αποβαίνει υπέρ της συρρίκνωσης
και όχι υπέρ της ανάπτυξης και της λειτουργικότητάς του. 

Θα ήθελα να αναφέρω δύο ακόµη στοιχεία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Όχι, µην αναφέρετε

στοιχεία. Βλέπετε ότι ο χρόνος έχει περάσει. Θέστε, παρακαλώ,
την ερώτησή σας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ρωτάµε, λοιπόν, γιατί επιµένετε
πεισµατικά στη συγχώνευση των Νοσοκοµείων Σύρου και Νάξου
που µόνο δεινά και ανασφάλεια θα επιφέρει στους κατοίκους
αλλά και στους εκατοντάδες χιλιάδες επισκέπτες των συγκεκρι-
µένων νησιών και των γειτονικών τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο Υπουργός κ. Λυ-
κουρέντζος έχει το λόγο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, επιµένω στην υγειονοµική αυτοτέλεια κάθε
νοσηλευτικής µονάδος. Αποφασίσαµε να θωρακίσουµε υγειονο-
µικά το Αιγαίο. Η έγκριση προσλήψεων τακτικού προσωπικού θα
ικανοποιήσει κατά προτεραιότητα τις ανάγκες της νησιωτικής Ελ-
λάδος και των ορεινών περιοχών αλλά κυρίως του Αρχιπελάγους,
του Αιγαίου. Από τις εγκρίσεις τις οποίες αναµένουµε εντός των
ηµερών, θα καλυφθούν οι θέσεις των ιατρών, οι οποίοι ήδη έχουν
κριθεί. Όλες οι θέσεις στο Αιγαίο στις νοσηλευτικές µονάδες θα
καλυφθούν, εφόσον έχουν κριθεί ιατροί για τις συγκεκριµένες
θέσεις. 

Αυτή είναι η προτεραιότητα και η επιλογή του Υπουργείου
Υγείας για τους λόγους που αναφέρατε βεβαίως, για τις ανάγκες
του πληθυσµού, για την αύξηση του πληθυσµού κατά τη διάρκεια
της θερινής περιόδου, της τουριστικής περιόδου, για το ενδια-
φέρον που έχουµε να παρέχει η πολιτεία υπηρεσίες υγείας
στους πολίτες της χώρας, αλλά και σε υπηκόους τρίτων χωρών,
οι οποίοι είτε νοµίµως είτε παρανόµως βρίσκονται στη χώρα.
Όταν έχουν ανάγκη και πάσχουν, νοσηλεύονται στο Εθνικό Σύ-
στηµα Υγείας. Άρα έχουµε θέσει ως προτεραιότητα την κάλυψη
των αναγκών. 

Συνάντησα προ ηµερών το Δήµαρχο της Νάξου. Με αντιπρο-
σωπεία µε επισκέφτηκαν στο Υπουργείο. Τους εξήγησα αυτήν
την επιλογή µας και την πολιτική µας. Επέµεινα σε αυτό, διότι
όλα τα υπόλοιπα µπορούµε να τα συζητούµε, πλην του µεγάλου
επιχειρήµατος της διοικητικής συνένωσης. 

Η διοικητική συνένωση αποσκοπεί στην ορθολογική διαχείριση
των πόρων, στην πάταξη της σπατάλης, στη διοικητική αποτελε-
σµατικότητα. Σε αυτό δεν θα αλλάξουµε θέση. Είναι και αυτό το
ίδιο ξεκάθαρο όσο και το προηγούµενο. 

Αν οι κύριοι δήµαρχοι φαντάζονται ότι µπορούν να κινητοποι-
ούν τους πολίτες άνευ λόγου, να υπόσχονται παραδείσους,
χωρίς να µπαίνουν σε καµµία υποχρέωση υπολογισµού κόστους,
λυπούµαι αλλά δεν ανταποκρίνονται στις σηµερινές περιστάσεις. 

Αυτή είναι η απάντησή µου. Εδώ θα είµαστε και θα δείτε ότι
κατά προτεραιότητα θα καλυφθούν οι ανάγκες, τόσο µε τακτικό
προσωπικό όσο και µε επικουρικό. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ο κ. Νικόλαος Συρµαλένιος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Κύριε Υπουργέ, δυστυχώς, από

την απάντηση που µου δώσατε αντιλαµβάνοµαι ότι δεν καταλα-
βαίνετε τη διαφορά µεταξύ ηπειρωτικής Ελλάδας –τουλάχιστον-
και νησιών. Τα νησιά έχουν πρόβληµα µεταξύ τους σύνδεσης
λόγω ελλιπέστατης ακτοπλοϊκής διασύνδεσης, τουλάχιστον στην
ενδοεπικοινωνία των Κυκλάδων. Πρέπει να ξέρετε ότι φέτος από
τα τρία πλοία που εκτελούσαν τις ενδοκυκλαδικές γραµµές
έχουµε µόνο δύο. 

Επιπλέον, µιλάµε για τουριστικούς προορισµούς, οι οποίοι το
καλοκαίρι πολλαπλασιάζουν τους πληθυσµούς τους. Και δεν µι-
λάµε µόνο για τη Νάξο. Σας είπα ότι δεν αναφερόµαστε µόνο στη
Νάξο, αλλά και στα γύρω νησιά, την Παροναξία, τα µικρά νησιά,
την Αµοργό, ακόµα και την Ίο, τη Φολέγανδρο και τη Σίκινο, των
οποίων όλων µαζί ο πληθυσµός θα ανέρχεται σε πάνω από εκα-
τόν πενήντα χιλιάδες κατοίκους. 
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Μιλάτε για διοικητική συνένωση, αλλά για να λειτουργήσουν
τα νοσοκοµεία πρέπει να έχουν δικό τους προϋπολογισµό, δικές
τους προµήθειες, δικές τους διαδικασίες πρόσληψης γιατρών,
νοσηλευτικού και διοικητικού προσωπικού, δικές τους τεχνικές
υπηρεσίες. Ακόµα και µια ζηµιά, µια βλάβη να γίνει στο Νοσοκο-
µείο της Νάξου, εφόσον είναι διοικητικά ενωµένο µε το Νοσοκο-
µείο Σύρου, πρέπει να ταξιδέψει συνεργείο της τεχνικής υπηρε-
σίας του Νοσοκοµείου Σύρου για να πάει στη Νάξο. Εφόσον δεν
υπάρχουν πλοία, αυτή η βλάβη θα µπορέσει να καλυφθεί µετά
από τρεις, τέσσερις µέρες ή ίσως και µετά από µια βδοµάδα.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι -όταν µιλάτε για υγειονοµική θω-
ράκιση του Αιγαίου, αυτή είναι µια πολύ ωραία κουβέντα, αλλά
στην πράξη συµβαίνει τελείως το αντίθετο. Είχαν εγκριθεί από
τον Οκτώβριο του 2011 θέσεις δώδεκα γιατρών στο Νοσοκοµείο
της Νάξου. Δυστυχώς αυτές οι θέσεις δεν εγκρίθηκαν από το
Υπουργείο Οικονοµικών, ενώ δώσατε την έγκριση ως Υπουργείο
Υγείας. Δεν ήσασταν εσείς τότε, ήταν κάποιος άλλος Υπουργός. 

Οι προσλήψεις δεν προχώρησαν και τώρα µαθαίνουµε ότι από
τους δώδεκα γιατρούς, οι πέντε τουλάχιστον έχουν βρει δουλειά
σε άλλες θέσεις. Κατά συνέπεια, πάλι θα υπάρξει το πρόβληµα
να µην ανταποκριθούν σε νέα προκήρυξη που θα γίνει. Αυτό ση-
µαίνει ότι θα βαδίσουµε και πάλι σε µια υποστελέχωση. 

Επιπλέον –και κλείνω- υπάρχει το τεράστιο πρόβληµα των δια-
κοµιδών. Ξέρετε ότι οι διακοµιδές δεν γίνονται όπως θα έπρεπε
να γίνονται µε πτητικά µέσα, γιατί πολλές φορές δεν πετάνε τη
νύχτα. Υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα κάλυψης των περιστατι-
κών. Το 2012 µόνο είχαµε τριακόσια σαράντα ένα περιστατικά
από τη Νάξο που στοίχισαν γύρω στο 1,5 εκατοµµύριο ευρώ.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και σε αυτήν την πραγµατικότητα
δεν µπορείτε να απαντάτε µε γενικά ευχολόγια του τύπου «υγει-
ονοµική θωράκιση Αιγαίου».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο Υπουργός για τη δευτερολογία του.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε συνά-

δελφε, στην απάντησή µου απέφυγα και αιχµές και προσωπικούς
χαρακτηρισµούς και οποιαδήποτε διάθεση σύγκρουσης. Αντιπα-
ρέρχοµαι, λοιπόν, τα «δεν καταλαβαίνω» και ότι λέω ωραία λόγια.
Τα αντιπαρέρχοµαι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Δεν είναι προσωπικά, ως Κυβέρ-
νηση αναφέροµαι.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Θα γίνουν
προσλήψεις, όπως ανέφερα προηγουµένως. Αν δεν καλυφθούν
οι ανάγκες, µε επικουρικό προσωπικό θα τις καλύψουµε. 

Παρακολουθούµε από κοντά την υπόθεση διαχείρισης των δια-
κοµιδών. Περιορίζοµαι σε αυτό γιατί υπάρχουν και άλλα ζητή-
µατα εκεί, όπως για ποιο λόγο γίνονται διακοµιδές, µε ποια µέσα
και πόσο στοιχίζουν. Το παρακολουθούµε και αυτό το θέµα.

Αυτοί που ορίζονται διοικητές και υποδιοικητές είναι για να λύ-
νουν προβλήµατα, δεν είναι για να κάνουν εσωτερικό συνδικαλι-
σµό στον Υπουργό που τους όρισε. Αν κάποιος δεν θέλει να είναι
διοικητής ή υποδιοικητής, ευχαρίστως να µας δώσει την παραί-
τησή του. Γι’ αυτό εκείνοι που θα επιλεγούν τώρα, µε την και-
νούργια διαδικασία, µε επιτροπή που συµµετέχει και εκπρό-
σωπος του ΑΣΕΠ, θα αναλάβουν πλήρως τα καθήκοντά τους και
γραπτώς. Δεν υποχρεώνουµε κανέναν να γίνει διοικητής ή υπο-
διοικητής, µόνοι τους προσφέρονται. Αν δεν είναι διατεθειµένοι
και δεν είναι ικανοί να εκπληρώσουν τα καθήκοντά τους, υπάρ-
χουν και άλλες επιλογές.

Τελευταία λέξη: Εµείς θα είµαστε συνεπείς στη δέσµευση που
αναλάβαµε. Με την έγκριση των πιστώσεων θα καλυφθούν οι
ανάγκες των νοσηλευτικών µονάδων στο Αιγαίο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Μιχε-

λάκης ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η
Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς η Βουλή

ενέκρινε τη ζητηθείσα άδεια.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, τριάντα έξι µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 11ο Δηµοτικό Σχολείο Νέας Ιω-
νίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 1285/8-4-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνών του Λαϊκού Συν-
δέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Γεωργίου Γερµενή προς τους Υπουρ-
γούς Υγείας και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης, σχετικά µε το εργασιακό καθεστώς στο Κέντρο
Πρόληψης και Ελέγχου Νοσηµάτων.

Το λόγο έχει ο κ. Γερµενής για δύο λεπτά, για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, φηµολογείται έντονα ότι τα τελευταία χρόνια

στο ΚΕΕΛΠΝΟ έχουν γίνει χιλιάδες ρουσφέτια και αδιαφανείς
προσλήψεις κι όλα αυτά µε το πρόσχηµα κάποιας επείγουσας
περίστασης, όπως η γρίπη των πτηνών, η πανδηµία του ιού H1N1
και πολλών άλλων.

Αξίζει να σηµειωθεί ότι από το 2000 και µετά δεν υπάρχει ακρι-
βής αριθµός των εργαζοµένων και κανείς δεν γνωρίζει τον τρόπο
που προσλαµβάνονται, καθώς δεν έχουν γίνει κάποιες αντίστοι-
χες προκηρύξεις µέσω ΑΣΕΠ.

Εξάλλου, µε τη φωτογραφική διάταξη της παραγράφου 6 του
άρθρου 6 του ν. 3527/2007, ο οποίος ψηφίστηκε από τον κ. Αβρα-
µόπουλο όταν ήταν στο Υπουργείο Υγείας, έδωσε τη δυνατότητα
σε όσους παράνοµα είχαν προσληφθεί, να µεταταχθούν σε άλ-
λους φορείς του δηµοσίου, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να
εντοπισθούν.

Η διάταξη αυτή είναι φανερά παράνοµη, καθώς επέτρεπε στο
προσωπικό ενός νοµικού προσώπου ιδιωτικού δικαίου, όπως
είναι το ΚΕΕΛΠΝΟ, να µετατάσσεται στο στενό δηµόσιο τοµέα
και σε νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου κατά παρέκκλιση κάθε
σχετικής απαγόρευσης.

Στο ΚΕΕΛΠΝΟ γίνεται πάρτι κατασπατάλησης ευρωπαϊκών
κονδυλίων µε πανάκριβες δράσεις και διαφηµίσεις, συνέδρια σε
Ελλάδα και εξωτερικό και φυσικά, δεν λείπουν και οι αργοµισθίες
των υπαλλήλων.

Όλα αυτά έχουν προκαλέσει την παρέµβαση του εισαγγελέα,
µε σκοπό να εξακριβώσει τις πιθανές ευθύνες των µελών του δι-
οικητικού συµβουλίου και των λοιπών προσώπων που είχαν στα
χέρια τους τη διοίκηση του ΚΕΕΛΠΝΟ τα τελευταία χρόνια.

Τέλος, τη στιγµή που γίνονται µαζικές απολύσεις στο δηµόσιο,
το ΚΕΕΛΠΝΟ εξακολουθεί να προχωρά σε προσλήψεις εκτός
ΑΣΕΠ, αναρτώντας σχετικές προκηρύξεις στην επίσηµη ιστοσε-
λίδα του.

Ερωτάσθε, λοιπόν:
Ποιος είναι ο συνολικός αριθµός των εργαζοµένων στο ΚΕΕΛ-

ΠΝΟ αυτήν τη στιγµή; Πόσοι µετατάχθηκαν και σε ποιες υπηρε-
σίες εν δυνάµει της διάταξης της παραγράφου 6 του άρθρου 6
του ν. 3527/2007;

Ποια η τύχη της ποινικής διερεύνησης των ευθυνών των προ-
σώπων που συµµετείχαν στο Διοικητικό Συµβούλιο του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο  κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός  Υγείας): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, και µόνο ότι χρησιµοποιήσατε το ρήµα «φη-

µολογείται» πρέπει εσάς τον ίδιο να σας κάνει περισσότερο προ-
σεκτικό κι επιφυλακτικό σε όσα λέγονται. Γιατί πολλά λέγονται
για να δηµιουργούνται εντυπώσεις κι ελάχιστη σχέση έχουν µε
την πραγµατικότητα.

Το ΚΕΕΛΠΝΟ, λοιπόν, έχει κατά καιρούς ελεγχθεί από το
ΣΕΥΥΠ, το ΣΔΟΕ, το Σώµα Επιθεωρητών Δηµόσιας Διοίκησης και
από όλους αυτούς δεν έχει καταλογιστεί κάποια παράβαση ή δεν
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έχει κοινοποιηθεί στο ΚΕΕΛΠΝΟ η οποιαδήποτε παραποµπή.
Σε µία υπόθεση για την οποία έχει σχηµατιστεί δικογραφία και

µε την οποία ασχολείται ο αρµόδιος εισαγγελέας πρωτοδικών –
κι εγώ δεν είµαι σε θέση να απαντήσω για την πρόοδο των εργα-
σιών του κυρίου εισαγγελέως- από όσα είναι γνωστά, δεν
συµπεριλαµβάνονται στην άσκηση ελέγχου -και διώξεως, φαντά-
ζοµαι εν συνεχεία- κάποια από τα µέλη του διοικητικού συµβου-
λίου.

Σε όλα όσα αναφέρατε σχετικά µε τις προσλήψεις στο ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ να αναφέρω τα εξής: 

Στις 30-7-2010, τρία χρόνια µετά από την περίοδο στην οποία
αναφέρεστε, µε έκθεση της επιθεώρησης ελέγχου των Επιθεω-
ρητών Δηµόσιας Διοίκησης, επιβεβαιώνεται απολύτως η νοµιµό-
τητα αυτών των προσλήψεων. 

Το ΚΕΕΛΠΝΟ είναι υποχρεωµένο να υποβάλει µηνιαίως τα
στοιχεία και στο Υπουργείο Υγείας και στο Υπουργείο Οικονοµι-
κών. Τελευταία έχει ενταχθεί στην υποχρέωση τήρησης όλων των
δηµοσιονοµικών υποχρεώσεων, όπως έχουν όλοι οι οργανισµοί
του Υπουργείου Υγείας και οι άλλοι οργανισµοί των άλλων
Υπουργείων.  

Στο ΚΕΕΛΠΝΟ δεν υπάρχει άγνωστος αριθµός εργαζοµένων.
Υπάρχουν εξακόσια ογδόντα δύο άτοµα, τα οποία εργάζονται µε
συµβάσεις αορίστου χρόνου και είναι ιατρονοσηλευτικό προσω-
πικό µονάδων εντατικής θεραπείας και λοιπών µονάδων του ΕΣΥ.
Οι διακόσιοι ενενήντα εννέα απ’ αυτούς έχουν κατανεµηθεί στην
επικράτεια πάλι σε µονάδες εντατικής θεραπείας, µονάδες ειδι-
κών λοιµώξεων, τµήµατα νοσοκοµείων του ΕΣΥ, κ.λπ.. Έχουν
υπάρξει µετατάξεις εκατόν έξι υπαλλήλων –τα στοιχεία που σας
δίνω είναι ακριβή- εκ των οποίων οι εβδοµήντα τέσσερις στην
κεντρική υπηρεσία και οι υπόλοιποι τριάντα δύο σε άλλες νοση-
λευτικές µονάδες, νοσοκοµεία, όπως διαβάζω από τα στοιχεία
που µου δίνει η υπηρεσία και έχω µαζί µου για να σας απαντήσω.

Πάντως, σας διαβεβαιώνω ότι η σηµερινή πολιτική ηγεσία -
αλλά και οι προηγούµενες πολιτικές ηγεσίες- ουδεµία επιείκεια
έχουν επιδείξει σε οποιαδήποτε συµπεριφορά ή πρακτική, η
οποία να δηµιουργεί προβλήµατα σε σχέση µε τη νοµιµότητα των
πράξεων των οργάνων. Όµως, τέτοια κρούσµατα, όπως σας
είπα, παρά τους ελέγχους, δεν διαπιστώθηκαν, πλην µίας περί-
πτωσης. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Όσον αφορά τις προσλήψεις στις οποίες αναφερθήκατε τώρα,
αυτές είναι για τους ιατρούς και τους νοσηλευτές που εργάζον-
ται στις µονάδες εντατικής θεραπείας, στις µονάδες ειδικών λοι-
µώξεων και στο Κέντρο Υγείας Αστικού Τύπου του Περιστερίου.

Όπως είπατε, είναι όλα στο internet µε διαφάνεια και για την
επιλογή τους θα εφαρµοστούν τα αντικειµενικά κριτήρια, όπως
ορίζει το ΑΣΕΠ. Μάλιστα, στην έξοδο του Κοινοβουλίου έκανα
προσωπικά δήλωση ότι θα εφαρµοστούν αυτά τα αντικειµενικά
κριτήρια, η µοριοδότηση και για πρώτη φορά ζήτησα να διαγρά-
ψουν από την προκήρυξη τη συνέντευξη, παρά το γεγονός ότι
για να επιλεγεί ένας γιατρός για µονάδα εντατικής θεραπείας
χρειάζεται η συνέντευξη, προκειµένου να δούµε και κάποια άλλα
πράγµατα. Όµως, συνέστησα στη Διοίκηση του ΚΕΕΛΠΝΟ και
διέγραψε τη συνέντευξη. Μπορείτε να συγκρίνετε τις προκηρύ-
ξεις του παρελθόντος και τις σηµερινές. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κ. Γερµενής έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Συνήθως όπου υπάρχει φωτιά υπάρ-

χει και καπνός. Σίγουρα ο εισαγγελέας δεν παρενέβη τυχαία. Το
πρόβληµα είναι γνωστό εδώ και χρόνια, οπότε θα έπρεπε να εί-
χατε προχωρήσει σε δραστικές παρεµβάσεις, κύριε Υπουργέ.
Χαίροµαι που κι εσείς ο ίδιος οµολογείτε ότι έχουν αλλάξει πολλά
πράγµατα από τότε που αναλάβατε εσείς από τους προκατόχους
σας. Αυτό το εκτιµούµε. 

Όµως, το ΚΕΕΛΠΝΟ επί κυβερνήσεως, τόσο της Νέας Δηµο-
κρατίας όσο και του ΠΑΣΟΚ, αποτέλεσε τη µαύρη τρύπα για διο-
ρισµούς-ρουσφέτια, οι οποίοι έγιναν χωρίς καµµία προκήρυξη,
χωρίς διαδικασία ΑΣΕΠ, χωρίς µόρια και χωρίς απαιτούµενα προ-
σόντα. 

Στην πορεία, τα άτοµα αυτά µε τις παράνοµες προσλήψεις µε-
τατάχθηκαν ή αποσπάσθηκαν σε άλλες υπηρεσίες του δηµοσίου,
χωρίς µάλιστα να παρέλθει η απαιτούµενη διετία στην οργανική
τους θέση, όπως ορίζει ο νόµος. Πολλοί από τους προσληφθέν-
τες έχουν µηδενικά προσόντα, ενώ καλύπτουν θέσεις διευθυντή
ή τοµεάρχη όπου, όπως γνωρίζετε καλύτερα από εµένα, απαιτεί-
ται βαθµολογική εξέλιξη. Στην περίπτωση τη δική τους αυτό έγινε
από την πρώτη κιόλας µέρα πρόσληψής τους. Αυτά συµβαίνουν
στην Ελλάδα που µπορεί κάποιος να δουλεύει δώδεκα ώρες την
ηµέρα και να παίρνει 500 ευρώ και κάποιοι που έχουν φιλίες µε
Υπουργούς και Πρωθυπουργούς να γίνονται κατευθείαν τοµεάρ-
χες.

Για να µιλήσουµε, µάλιστα, για τους αργόµισθους, πόσοι είναι
αυτοί που ο θυρωρός του ΚΕΕΛΠΝΟ ούτε καν τους γνωρίζει;
Πόσοι είναι αυτοί που προσέρχονται στην υπηρεσία τους δώδεκα
η ώρα το µεσηµέρι και φεύγουν στις τρεις η ώρα; Δεν εκπλήσ-
σοµαι καθόλου που πολλοί απ’ όσους είχαν διοριστεί στο ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ, σήµερα βρίσκονται αποσπασµένοι στο Μαξίµου, στη
Συγγρού και σε διάφορα πολιτικά και υπουργικά γραφεία. 

Επίσης, δεν εκπλήσσοµαι που η αντισυνταγµατική εργασιακή
εφεδρεία, σύµφωνα µε το Συµβούλιο της Επικρατείας, δεν ισχύει
στην περίπτωση του ΚΕΕΛΠΝΟ.

Τη στιγµή που χιλιάδες Έλληνες εργαζόµενοι απολύονται, θε-
ωρείτε ηθικό το ΚΕΕΛΠΝΟ να προχωρά σε φωτογραφικές προσ-
λήψεις έστω και ορισµένου χρόνου; 

Θα ρωτήσω και κάτι ακόµα. Πώς ακριβώς διαχειρίζεται το
ΚΕΕΛΠΝΟ  τα ευρωπαϊκά κονδύλια; Πότε έγινε έλεγχος στα οι-
κονοµικά του; Θεωρείτε απαραίτητο τη στιγµή που ο Έλληνας
φορολογούµενος εξαντλείται οικονοµικά λόγω της µνηµονιακής
πολιτικής σας, το ΚΕΕΛΠΝΟ να κατασπαταλά ευρωπαϊκά κονδύ-
λια σε συνέδρια, σε διαφηµίσεις και αργοµισθίες;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Η υπόθεση αυτή, όπως προείπα, έχει φτάσει στα χέρια του ει-
σαγγελέα. 

Απαιτούµε να εξακριβωθούν διαχρονικά οι ευθύνες της διοί-
κησης του ΚΕΕΛΠΝΟ και να αποδοθούν ευθύνες και να ασκη-
θούν ποινικές διώξεις κατά παντός υπευθύνου. 

Ο ελληνικός λαός δεν δέχεται πλέον καµµία κοροϊδία. Η Χρυσή
Αυγή απαιτεί να γίνει διαχειριστικός έλεγχος στην εν λόγω Υπη-
ρεσία, να γίνει καταµέτρηση του αποσπασµένου και του εξαφα-
νισµένου προσωπικού και οι αργόµισθοι να επιστρέψουν στην
εργασία τους.

Ο ελληνικός λαός δεν αντέχει να πληρώνει τους αργόµισθους
επειδή τυγχάνει να έχουν φιλικές ή άλλου είδους σχέσεις µε
υψηλά στελέχη της µνηµονιακής και άκρως καταστροφικής συγ-
κυβέρνησης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τη δευτερολογία του.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός  Υγείας): Αυτήν την

Κυβέρνηση που καταγγέλλετε και εσείς και άλλες πτέρυγες της
Βουλής µε σύµπτωση επιχειρηµάτων, παρά τις τεράστιες ιδεο-
λογικές διαφορές, θα την κρίνει η Ιστορία και ο ελληνικός λαός…

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Σ’ αυτό συµφωνούµε και εµείς.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός  Υγείας):…και θα επι-

βραβεύσει αυτό το οποίο γίνεται. Διότι µε τη διορατικότητα και
τις αποφάσεις αυτής της Κυβέρνησης δεν θα έχουµε την τύχη,
την οποία εργαζόµαστε για να µην την έχουµε ποτέ. Κάποια
πρώτα µηνύµατα του τι θα σήµαινε αν δεν υπήρχε αυτή η Κυβέρ-
νηση, νοµίζω ότι πήραµε από την Κυπριακή Δηµοκρατία -και είναι
εξαιρετικά διδακτικά- όπως το να µην µπορούν οι πολίτες να πά-
ρουν από τις καταθέσεις τους. 

Όµως, επειδή εδώ ζούµε στην κοινωνία των εντυπώσεων και
όχι της ουσίας και του διαλόγου, αυτά τα αντιπαρέρχονται οι ει-
δήµονες επί των µέσων επικοινωνίας και δυστυχώς συµπράττουν
και πολιτικοί, οι οποίοι προτάσσουν το κοµµατικό συµφέρον αντί
του µέλλοντος της χώρας.

Τώρα όλα αυτά τα οποία είπατε, τα περισσότερα, τα διοικητι-
κού χαρακτήρα, προφανώς και αφορούν το διοικητικό συµβού-

10692 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



λιο. Εγώ γνωρίζω αυτό που µου έδωσε η υπηρεσία, ότι διακόσιοι
ενενήντα εννιά υπάλληλοι βρίσκονται σε µονάδες ανά την επι-
κράτεια. Αν δεν τους γνωρίζει αυτούς ο θυρωρός του ΚΕΕΛΠΝΟ,
αυτό είναι άλλη ιστορία και δεν είναι για να απαντήσει ο Υπουρ-
γός.

Πάντως, σε ό,τι αφορά την υπόθεση µε την οποία ασχολείται
ο εισαγγελέας, όπως σας είπα και προηγουµένως, είναι µία συγ-
κεκριµένη περίπτωση. Δεν αφορά γενικά το ΚΕΕΛΠΝΟ, όπως το
γενικεύσατε, ούτε υπάρχει και κάποια διαφοροποίηση µεταξύ
του παρόντος και του χθες.

Εγώ κοιτάζω µπροστά. Έχουµε κάνει επιλογές µε τις οποίες
επιβάλλουµε τη διαφάνεια παντού στη λειτουργία του Υπουρ-
γείου Υγείας. Αυτή είναι η βούληση των εκάστοτε πολιτικών ηγε-
σιών.

Σας διαβεβαιώνω, κύριε συνάδελφε, ότι δεν υπάρχει Υπουρ-
γός ο οποίος επιθυµεί να συγκαλύψει κάτι, γιατί δεν έχει να κερ-
δίσει απολύτως τίποτα ο εκάστοτε Υπουργός. Αυτό είναι βέβαιο.
Ο Υπουργός θέλει να έρχεται εδώ, να έχει την ηθική και πολιτική
ακεραιότητα να απαντά στις ερωτήσεις σας, να λειτουργούν το
Υπουργείο και οι οργανισµοί του µε διαφάνεια, να προστατεύει
το δηµόσιο χρήµα, να κτυπά τη σπατάλη του δηµοσίου χρήµατος
όπου αυτή εκδηλώνεται. Αυτή είναι η βούληση του εκάστοτε
Υπουργού Υγείας. Δεν έχει λόγους να συγκαλύψει οποιαδήποτε
πρακτική. Αντιθέτως, επιµένει στο να τηρείται απολύτως η νοµι-
µότητα.

Θα αναφέρω και µία τελευταία φράση σε ό,τι αφορά τους ευ-
ρωπαϊκούς πόρους που αξιοποιούνται στο πλαίσιο προγραµµά-
των από το ΚΕΕΛΠΝΟ και άλλους οργανισµούς. Το ΚΕΕΛΠΝΟ
έχει µία συνεργασία µε την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας. Πήγα
ο ίδιος στην Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας. Συγκάλεσα σύ-
σκεψη και κάναµε διεξοδική ανάλυση των προγραµµάτων. Υπήρ-
ξαν προγράµµατα, τα οποία ήταν επιλογές που δεν ανταπο-
κρίνονταν στις σηµερινές ανάγκες του Υπουργείου. Αυτά ετέθη-
σαν εκτός και δεν θα υλοποιηθούν. Επίσης, αν δεν προχωρήσουν
στα παραδοτέα, δεν καταβάλλονται στη συνέχεια πόροι από το
Υπουργείο, από τη διαχειριστική αρχή. Εάν δηλαδή δεν παραδώ-
σουν τον υγειονοµικό χάρτη της χώρας, δεν πρόκειται να κατα-
βληθούν ποσά.

Σας βεβαιώνω γι’ αυτό. Ασχολούνται –έχετε δίκιο-  από ετών
µε αυτό το θέµα. Ε, λοιπόν, σας λέω ότι δεν θα πάρουν 1 ευρώ,
εάν δεν παραλάβουµε το παραδοτέο. Έχει ξεκαθαρίσει. Αυτή
είναι η αλήθεια.

Σας ευχαριστώ για τις παρατηρήσεις που κάνατε, αλλά παρα-
καλώ να µείνουµε στα πραγµατικά, στα αντικειµενικά στοιχεία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Η πρώτη µε αριθµό 1279/ 8-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνη
Τζαµτζή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και
Πρόνοιας, σχετικά µε τα κριτήρια και την αυστηρότητα στην
εφαρµογή τους από τις Επιτροπές των Κέντρων Πιστοποίησης
Αναπηρίας (ΚΕΠΑ), δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυ-
ρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 1275/8-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την πώληση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης, δεν
θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγρά-
φεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1278/8-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Αττικής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού
Κινήµατος κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τους νέους οργανισµούς των Υπουργείων, δεν θα συ-
ζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα
ήθελα το λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, έχετε το
λόγο, κυρία Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, το φαι-

νόµενο των άφαντων Υπουργών στο Κοινοβούλιο και στον κοινο-
βουλευτικό έλεγχο πρέπει να σταµατήσει, γιατί έχει πάρει ανη-
συχητικές διαστάσεις. Το γνωρίζετε και εσείς, το γνωρίζουν και
όλες οι πτέρυγες της Βουλής. Εν προκειµένω, κύριε Υπουργέ -
σας τιµά η παρουσία σας εδώ- δεν µπορεί να καταστρατηγείται
η ίδια η ουσία και η έννοια των επικαίρων ερωτήσεων. Επίκαιρη
ερώτηση είναι ακριβώς αυτό που λέει το επίθετο που την προσ-
διορίζει, δηλαδή «επίκαιρη». Στη συγκεκριµένη, δε, περίπτωση
αφορά µείζον θέµα. Ο Υπουργός βρίσκεται σε απόσταση µικρό-
τερη των τριών λεπτών από τη Βουλή. Δεν µπορεί για ένα τέ-
ταρτο να αφήσει το Υπουργείο, για να απαντήσει στις ερωτήσεις;
Υπάρχουν Υπουργοί των οποίων τα Υπουργεία βρίσκονται πολύ
πιο µακριά και όµως κάνουν τον κόπο και χάνουν και µισή µέρα
δουλειάς για να είναι εδώ παρόντες στο Κοινοβούλιο. 

Κύριε Πρόεδρε, σας παρακαλώ θερµά να θέσετε και πάλι ως
Προεδρεύων σήµερα αυτό το θέµα. Οι επίκαιρες ερωτήσεις που
ακυρώθηκαν είναι τρεις κι εγώ εκ µέρους όλων των συναδέλφων
και λόγω όλων των ακυρώσεων ζητώ από εσάς να θέσετε το θέµα
στη Διάσκεψη των Προέδρων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μάλιστα.
Θα γίνει. Και, όπως γνωρίζετε ήδη, έχω ανακοινώσει και κάποια

στοιχεία, διότι επαναλαµβάνω στερεότυπα ότι µπορούµε να δεί-
ξουµε όλοι κατανόηση σε µια δυσκολία, σε ένα κώλυµα, αλλά όχι
σε µία συστηµατική απουσία, όπως προκύπτει από τα στοιχεία.
Εν πάση περιπτώσει, οι Υπουργοί καλό είναι να επικοινωνούν και
µε τους Βουλευτές, ούτως ώστε να επέρχεται µία συνεννόηση
έστω για το πότε θα συζητηθεί η ερώτηση η οποία δεν συζητείται
στην ώρα της.

Προχωρούµε στην πέµπτη µε αριθµό 1284/8-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον Υπουρ-
γό Οικονοµικών, σχετικά µε την είσπραξη του έκτακτου Ειδικού
Τέλους Ηλεκτροδοτούµενων Δοµηµένων Επιφανειών µέσω της
ΔΕΗ και το 2013. 

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Μαυραγάνης.
Ο κ. Παναγιώταρος έχει το λόγο για να αναπτύξει την επίκαιρη

ερώτησή του.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πριν ξεκινήσω θα ήθελα να επισηµάνω ότι την Τρίτη είχα και

εγώ µία επίκαιρη ερώτηση. Δεν ήρθε ο Υπουργός, ζήτησα για
ένα λεπτό το λόγο και ο κ. Τραγάκης είπε ότι δεν προβλέπεται.
Διαπιστώνω ότι όποιος είναι στο Προεδρείο εφαρµόζει κατά πε-
ρίπτωση τον Κανονισµό.

Θα θέλαµε να µας πείτε µετά ποιος είναι ο Κανονισµός όταν
θέλουµε να µιλήσουµε για ένα λεπτό, στην περίπτωση που
έχουµε επίκαιρη ερώτηση και δεν έρχεται ο Υπουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να σας πω δύο
λόγια. Δεν µπορεί ο Βουλευτής να µπει στην ουσία της επίκαιρης
ερώτησης, αλλά εφόσον ζητήσει το λόγο ή επικαλεστεί προσω-
πικό ζήτηµα  ή οτιδήποτε άλλο, θεωρώ ότι µπορεί…

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ήταν ίδια περίπτωση µε την κ. Χρι-
στοφιλοπούλου, αλλά εµάς µας γειώσανε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μπορεί να υπήρχε
κάποιος λόγος σχετικά µε το πρόγραµµα. Ανάλογα µε το πρό-
γραµµα και εγώ άλλοτε είµαι πιο χαλαρός και άλλοτε πιο σφι-
χτός. Γενικά, πάντως, είµαστε εδώ για να βοηθούµε τη
λειτουργία της Βουλής και των Βουλευτών. Αυτός είναι ο ρόλος
µας εδώ. 

Συνεχίστε.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η ΔΕΗ έχει περί το ένα εκατοµµύριο πελάτες

οι οποίοι κάνουν συνεχώς διακανονισµούς, επειδή αδυνατούν να
εξοφλήσουν τους λογαριασµούς τους. Πάνω από σαράντα χιλιά-
δες οικογένειες οριστικά δεν έχουν ρεύµα διότι έχει κοπεί και
τους έχουν πάρει –στις περισσότερες των περιπτώσεων- και τα
ρολόγια.

Την ίδια στιγµή το ελληνικό κράτος είχε µία «φαεινή» ιδέα να
επιβάλει ένα ειδικό τέλος, το γνωστό χαράτσι –τούρκικη λέξη, θα
µπορούσαν να το ονοµάσουν και βαρλίκι- το οποίο έχει πέσει σαν
λαιµητόµος πάνω στις πλάτες εκατοµµυρίων νοικοκυριών.
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Ισχυριστήκατε ότι θα είναι µόνο για δύο χρόνια, για το 2011
και το 2012, και ότι θα είναι έκτακτο. 

Από τα δικαστήρια, ο µεν Άρειος Πάγος έβγαλε απόφαση ότι
δεν πρέπει να εισπράττεται µέσω της ΔΕΗ αλλά µέσω της εφο-
ρίας, το δε Συµβούλιο της Επικρατείας το ενέκρινε ως έκτακτο
µόνο για τα δύο έτη, το 2011 και το 2012. Εσείς -κατόπιν δικών
σας αποφάσεων ή της τρόικας;- θα το συνεχίσετε και για το 2013
και από το 2014 όλοι οι Έλληνες θα πληρώνουν ένα σούπερ χα-
ράτσι µε τη µορφή ενός ειδικού τεράστιου φόρου ακίνητης πε-
ριουσίας. 

Είπατε ότι θα µειώσετε το χαράτσι. Αυτή είναι η νίκη, την οποία
πέτυχε η Κυβέρνηση µε την τρόικα: ότι θα µειωθεί το χαράτσι.
Κανείς δεν ξέρει αν θα µειωθεί και πόσο θα µειωθεί. Το σίγουρο
είναι, σύµφωνα µε όλες τις πληροφορίες –όπως πληροφορία
είναι και το ότι θα µειωθεί- ότι το χαράτσι θα επεκταθεί και σε
άλλες δοµηµένες ή αδόµητες επιφάνειες. 

Θα θέλαµε να µας πείτε κάποια στιγµή τι επιτέλους σκοπεύετε
να κάνετε µε το χαράτσι, σε σχέση µε την οικτρή οικονοµική κα-
τάσταση που βρίσκεται ο ελληνικός λαός, ο οποίος δεν µπορεί
να αντεπεξέλθει στις στοιχειώδεις ανάγκες του, στις πληρωµές
βασικών λογαριασµών, όπως είναι της ΔΕΗ και αν έχετε κάποια
πρόθεση να εφαρµόσετε επιτέλους και το Σύνταγµα, το οποίο
λέει ότι πρωταρχικός στόχος της πολιτείας, του κράτους, είναι
να µεριµνά για την αξιοπρεπή διαβίωση των Ελλήνων πολιτών.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης έχει το

λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, να διευκρινίσουµε κατ’ αρχάς
ότι το ρεύµα δεν κόβεται για µη πληρωµή του τέλους, που έχει
επιβληθεί. Είναι ξεκάθαρο. Επίσης, να διευκρινίσουµε ότι υπάρ-
χει το δικαίωµα αυτό το τέλος να αποκόπτεται και να πληρώνεται
µε διακανονισµό µέσω των εφοριών. Άρα, λοιπόν, ως προς τα
δύο αυτά θέµατα που θέσατε, υπάρχει πλέον µία συγκεκριµένη
και καλυµµένη νοµοθετικά ρύθµιση.

Όσον αφορά το θέµα που είχε δηµιουργηθεί µε τα δικαστήρια,
υπάρχει η απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας, την οποία
η ελληνική πολιτεία έχει σεβαστεί και µε την οποία έχει συµµορ-
φωθεί. Υπάρχει, επίσης, και µία υπόθεση αναίρεσης ενώπιον του
Αρείου Πάγου απόφασης του Πρωτοδικείου. Και εκεί υπάρχει ει-
σήγηση, σε σχέση µε την απόφαση αυτή του Πρωτοδικείου και
αναµένεται η τελική κρίση του Αρείου Πάγου.

Αυτό που ενδιαφέρει τον Έλληνα πολίτη είναι να πληρώσει λι-
γότερο φόρο ακινήτων. Και η Κυβέρνηση, αντιλαµβανόµενη τις
δυσκολίες που υπάρχουν στην ελληνική κοινωνία και τα προβλή-
µατα των Ελλήνων πολιτών, έχει και διά στόµατος του Πρωθυ-
πουργού ανακοινώσει ότι αυτό που επιβάλλεται για το 2013 θα
είναι µειωµένο. Οι οριστικές αποφάσεις θα ανακοινωθούν εντός
των εποµένων ηµερών.

Επανέρχοµαι, όµως, σε αυτό που προείπα, ότι είναι πάρα πολύ
σηµαντικό για τον Έλληνα πολίτη να πληρώσει λιγότερα. Και η
Κυβέρνηση έχει ανακοινώσει ότι κινείται στην κατεύθυνση του
ενιαίου φόρου ακινήτων. Υπάρχει βέβαια ένα θέµα για µετάβαση
σε αυτόν τον ενιαίο φόρο ακινήτων. Και γι’ αυτό έχει ειπωθεί ότι
µέσα στο 2013 η ΔΕΗ µπορεί να χρησιµοποιηθεί και πάλι για τη
συλλογή αυτού του φόρου µε τις προϋποθέσεις, όµως, και τις
ασφαλιστικές δικλίδες, τις οποίες σας ανέφερα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κ. Παναγιώταρος έχει το λόγο να δευτερολογήσει για τρία

λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς το ρεύµα κόβεται και παρακόβεται

για το ΕΕΤΗΔΕ, έµµεσα ή άµεσα. Αφού µας προκαλέσατε, θα
σας φέρουµε ένα µάτσο λογαριασµούς και αποδείξεις ότι κόβε-
ται και λόγω ΕΕΤΗΔΕ. Πολλές φορές κόβεται και έµµεσα. Και λέ-
γοντας «έµµεσα», τι εννοούµε; Υπάρχουν δεκάδες χιλιάδες
συµπολιτών µας, πολύ µεγάλοι σε ηλικία, οι οποίοι δεν έχουν την

ικανότητα να µπορούν να δουν αυτό το χαρτί, όπου πρέπει να
είσαι απόφοιτος του MIT για να καταλάβεις τι ακριβώς πληρώ-
νεις. Οι άνθρωποι αυτοί πάνε και πληρώνουν και µετά φυσικά δεν
µπορούν να πάρουν πίσω τα λεφτά τους και να πουν «θέλουµε
να πληρώσουµε µόνο το ρεύµα και όχι το ΕΕΤΗΔΕ». Πρώτον
αυτό. 

Δεύτερον, δεν σεβαστήκατε το Συµβούλιο της Επικρατείας. Το
Συµβούλιο της Επικρατείας έβγαλε απόφαση για το 2011 και για
το 2012. Εσείς αποφασίσατε ότι θα υπάρχει χαράτσι και για το
2013, έστω και µειωµένο, όπως λέτε, το οποίο βέβαια στο τέλος
της ηµέρας δεν θα είναι έτσι. Δυστυχώς, η πρακτική σας των τε-
λευταίων ετών δείχνει ότι άλλα λέτε και άλλα πράττετε. 

Επίσης, η απόφαση του Αρείου Πάγου που ισχύει µέχρι στιγ-
µής λέει να εισπράττεται, ενώ στην αρχή έλεγε να µην εισπράτ-
τεται. Στο τέλος δικαιώθηκε ο κ. Στουρνάρας, που εν τω µεταξύ
βέβαια είχε γράψει τον Άρειο Πάγο στα παλαιότερα των υποδη-
µάτων του. Στο τέλος ο Άρειος Πάγος είπε ότι µπορεί να ει-
σπράττεται το χαράτσι µέσω των εφοριών και όχι µέσω της ΔΕΗ. 

Τρίτον, τη στιγµή που η ΔΕΗ υπογράφει πανάκριβες συµβάσεις
δισεκατοµµυρίων ευρώ, τη στιγµή που δεν έχει κάνει κάποιον
έλεγχο και δεν έχει επιβάλει κάποια τιµωρία, έστω και για τα µάτια
του κόσµου και για το περί κοινού δικαίου αίσθηµα, σε µεγαλοε-
πιχειρηµατίες, µεγαλοκαναλάρχες και µεγαλοεργολάβους από
τις γνωστές οικογένειες –αυτές που, τέλος πάντων, βρίσκονται
στο σβέρκο της χώρας και οι οποίες κατάφεραν αυτές και µόνο
αυτές να µειώνουν τα τετραγωνικά τους στις επαύλεις τους και
σε µεγάλους επιχειρηµατικούς χώρους τους οποίους έχουν- δεν
είναι σωστό να µην µπορεί ο απλός καταναλωτής να πάρει µια
επιστροφή του ΕΕΤΗΔΕ σε περίπτωση λάθους.

Και κάτι τελευταίο, κύριε Υπουργέ. Τι γίνεται µε τους λογαρια-
σµούς ρεύµατος των γραφείων των κοµµάτων που είναι απλή-
ρωτοι και που ούτως ή άλλως θα έπρεπε να έχουν κοπεί, αφού
δεν έχουν πληρώσει τίποτα; Και δεν µιλάµε µόνο για το ΕΕΤΗΔΕ
αλλά και για το απλό ρεύµα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Παναγιώταρε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυρα-

γάνης. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτά, θα ήθελα να διευκρινίσουµε
αυτό που είπα. Βεβαίως και να δούµε τέτοιες περιπτώσεις, αλλά
το ρεύµα δεν κόβεται για τη µη πληρωµή ΕΕΤΗΔΕ. Αυτό είναι θε-
σµοθετηµένο πλέον. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Δεσµευόµαστε να σας φέρουµε τους
λογαριασµούς. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Και
οποιεσδήποτε τέτοιες περιπτώσεις πρέπει να αντιµετωπίζονται
από τις αρµόδιες υπηρεσίες. 

Το άλλο θέµα στο οποίο αναφερθήκατε έχει σχέση µε τα τε-
τραγωνικά. Αυτό είναι θέµα των δήµων, διότι η ΔΕΗ όταν εκδίδει
το λογαριασµό, διαβάζει τα τετραγωνικά που της έχει δώσει ο
δήµος. Πρόκειται για ένα σοβαρό θέµα, επί του οποίου έχουµε
προσπαθήσει και βρισκόµαστε στην κατεύθυνση να το διορθώ-
σουµε. 

Επίσης, υπάρχει και ένα άλλο θέµα το οποίο εντοπίσαµε και σ’
αυτό γίνεται έλεγχος. Αυτό είναι το θέµα της ενοικίασης από το
δηµόσιο, όταν δηλαδή το δηµόσιο είναι µισθωτής και εκµισθωτής
κάποιος ιδιώτης. Εκεί πάλι µπορεί µέσα στο λογαριασµό να µην
υπάρχει το ΕΕΤΗΔΕ, λόγω του ότι απαλλάσσεται το δηµόσιο και
είναι εγγεγραµµένο το ρολόι στο δηµόσιο. Και αυτήν την περί-
πτωση την εξετάζουµε, προκειµένου να µην υπάρχουν απώλειες
και διακριτικές µεταχειρίσεις. 

Όσον αφορά αυτό το οποίο είπατε για τη µείωση, θα σας
έλεγα να περιµένετε. Η µείωση θα είναι δεδοµένη και θα ανακοι-
νωθεί και θα δείτε ότι προσπαθούµε να ανακουφίσουµε τους Έλ-
ληνες πολίτες, διότι καταλαβαίνουµε ότι ο Έλληνας πολίτης έχει
φορολογηθεί σε µεγάλο βαθµό για τα ακίνητα. Εποµένως θα
πρέπει η πολιτική µας από εδώ και πέρα να είναι µια πολιτική κα-
τανόησης και λογικής σε σχέση µε τη φορολόγηση των ακινήτων. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. 

Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 1280/8-4-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Ανδρέα Μαρίνου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε την επαναφορά των τµηµάτων Δικαστικού και Ελέγχου στη
ΔΟΥ Αµαλιάδας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει και πάλι ο Υφυπουργός
Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης. 

Το λόγο έχει τώρα για δύο λεπτά ο κ. Μαρίνος. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, από την 1η Ιανουαρίου 2012 στη ΔΟΥ Αµαλιά-

δας δεν λειτουργούν τα Τµήµατα του Δικαστικού και του Ελέγ-
χου, τη λειτουργία των οποίων έχει αναλάβει η ΔΟΥ Πύργου.
Στην Εφορία Αµαλιάδας συγχωνεύθηκαν οι καταργηθείσες ΔΟΥ
των Λεχαινών, της Βάρδας και της Γαστούνης και η αναγκαιό-
τητα ύπαρξης δεύτερης ΔΟΥ, πέραν της µιας που λειτουργεί
στην πρωτεύουσα, ήταν επιβεβληµένη λόγω του πληθυσµού και
του τρόπου διασποράς στο νοµό, όπως επίσης και του όγκου των
φορολογικών δηλώσεων. 

Κύριε Υπουργέ, µε το νέο χάρτη των ΔΟΥ -που παραµένουν
ανά την Ελλάδα εκατόν είκοσι τον αριθµό, όπως όλοι ξέρουµε-
πουθενά δεν αναφέρεται ο διαχωρισµός τους σε ΔΟΥ Α’ και Β’
τάξης. Βεβαίως µε την κατάργηση των τµηµάτων του Δικαστικού
και του Ελέγχου, η ΔΟΥ Αµαλιάδας στην ουσία γίνεται ΔΟΥ Β’
τάξης και η παραµονή της η οποία ήταν επιβεβληµένη δεν διευ-
κολύνει τους κατοίκους της πεδινής Ηλείας, ενώ επίσης από την
άλλη µεριά δυσχεραίνονται σηµαντικά οι εργασίες των εφορια-
κών υπαλλήλων Αµαλιάδας και Πύργου. 

Σε τίποτα, λοιπόν, δεν διαφέρει η ΔΟΥ Αµαλιάδας από ένα µε-
γάλο Κέντρο Εξυπηρέτησης Φορολογούµενων δίχως τα προανα-
φερθέντα τµήµατα.

Συµπληρωµατικά αναφέρω ότι µε την υπάρχουσα κατάσταση,
δηλαδή µε τη συµφόρηση που δηµιουργείται στη ΔΟΥ Πύργου
λόγω της µη ύπαρξης των τµηµάτων αυτών στην Αµαλιάδα, η
υπηρεσία του Πύργου δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις υποχρε-
ώσεις που έχει απέναντι στους φορολογούµενους, αφού ο µι-
κρός αναλογικά αριθµός των υπαλλήλων δεν δύναται να θερα-
πεύσει τις ανάγκες των Τµηµάτων Δικαστικού και Ελέγχου για
όλον το νοµό.

Σας ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ: Προτίθεστε και αν ναι,
πότε θα επαναφέρετε τα Τµήµατα Δικαστικού και Ελέγχου στη
ΔΟΥ Αµαλιάδας, ώστε η εξυπηρέτηση των φορολογούµενων να
εκτελείται απρόσκοπτα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κύ-
ριος Υπουργός για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
Κύριε Πρόεδρε, κύριε Βουλευτή, στο πλαίσιο της αναδιοργάνω-
σης των φορολογικών υπηρεσιών µε στόχο τη βελτίωση της ποι-
ότητας, τη µείωση του κόστους των παρεχόµενων προς τους
πολίτες υπηρεσιών και τη δηµιουργία νέων και ευέλικτων µονά-
δων, καθώς και την εξοικονόµηση ανθρώπινων πόρων για τη δρα-
στηριοποίησή τους στο νευραλγικό τοµέα των ελέγχων και την
ενίσχυση των Δικαστικών Τµηµάτων, έχει ανασταλεί µέχρι σή-
µερα η λειτουργία εκατόν σαράντα οκτώ ΔΟΥ.

Σε µεγάλο αριθµό ΔΟΥ –µεταξύ των οποίων και η ΔΟΥ Αµα-
λιάδας, η οποία περιλαµβάνει κάποιες ΔΟΥ που έχουν ήδη κα-
ταργηθεί- έχουν καταργηθεί τα Τµήµατα Ελέγχου και έχει
ανασταλεί, όντως, η λειτουργία των Τµηµάτων Δικαστικού, όπως
συνέβη µε όλες τις ΔΟΥ του νοµού και η αρµοδιότητά τους πε-
ριήλθε στη ΔΟΥ Πύργου.

Στόχος του Υπουργείου Οικονοµικών είναι η κεντρικοποίηση
των ελέγχων σε ορισµένα σηµεία, έτσι ώστε να διευκολύνεται το
ελεγκτικό έργο, να υπάρχει δηλαδή καλύτερος συντονισµός και
επίβλεψη για να µπορέσει έτσι να λειτουργήσει πιο αποτελεσµα-
τικά το ελεγκτικό έργο.

Τα σηµεία ελέγχου τα οποία αυτήν τη στιγµή θα αποφασιστούν
–και εννοώ στο επόµενο διάστηµα-  µε βάση τις αντίστοιχες ει-
σηγήσεις των υπηρεσιών και τις µελέτες, θα οριστικοποιηθούν –
όπως σας είπα- και θα ανακοινωθούν µε βάση πάντα γεωγραφικά
κριτήρια και κριτήρια που έχουν σχέση µε τον καλύτερο συντο-

νισµό αλλά και τη συγκέντρωση των ελεγκτών σε ορισµένα κέν-
τρα για τη διευκόλυνση και την καλύτερη αποτελεσµατικότητα
στο ελεγκτικό έργο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Το λόγο έχει ο κ. Μαρίνος για να δευτερολογήσει.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν έχω καµµία αντίρ-

ρηση ότι καταργήθηκαν τα Τµήµατα Ελέγχου και Δικαστικού από
πολλές ΔΟΥ. Όµως εδώ στην Αµαλιάδα, ενώ ήταν η ΔΟΥ υπό κα-
τάργηση, παρέµεινε, γιατί συµπλήρωσε τις έξι ΔΟΥ –εκατόν δε-
κατέσσερις και έξι σύνολο εκατόν είκοσι- που έµειναν τελικά. Γι’
αυτό δηµιουργείται το πρόβληµα το οποίο είναι τεράστιο για την
περιοχή της πεδινής Ηλίας και γι’ αυτό αναφέροµαι σήµερα µε
την επίκαιρη ερώτησή µου.

Με βάση το νέο οργανόγραµµα των ΔΟΥ ανά την Ελλάδα, το
Υπουργείο Οικονοµικών εφήρµοσε την πολιτική των συγχωνεύ-
σεων των οικονοµικών υπηρεσιών µε βασικό ζητούµενο τη µεί-
ωση των δαπανών και την καλύτερη εξυπηρέτηση των φορο-
λογουµένων. Τουλάχιστον αυτός ήταν ο στόχος.

Σήµερα δεν είναι έτσι τα πράγµατα, δεν εµφανίζονται έτσι.
Υπάρχουν ουσιαστικά προβλήµατα, αφού η λειτουργία των ΔΟΥ
που παρέµειναν –µεταξύ αυτών και της Αµαλιάδας- δεν ανταπο-
κρίνεται στις απαιτήσεις του κοινού που εξυπηρετεί. Καµµία εφο-
ρία δεν µπορεί να δουλέψει φυσιολογικά –τα γνωρίζετε καλύτερα
από µένα- όταν δεν υπάρχουν τα Τµήµατα του Δικαστικού και
του Ελέγχου, γιατί αυτά αφορούν στις περισσότερες υποχρεώ-
σεις των φορολογουµένων.

Στην περίπτωση της Ηλίας όλες οι περιπτώσεις των πολιτών
οι οποίες χρειάζεται να περάσουν από τα τµήµατα αυτά, διαβι-
βάζονται αµέσως στη ΔΟΥ Πύργου, µε αποτέλεσµα να υπάρχει
εκεί συµφόρηση των εργασιών, ταλαιπωρία και βραδυπορία στην
εξυπηρέτηση των φορολογουµένων.

Αυτό, λοιπόν, σηµαίνει ότι λόγω του όγκου των εργασιών που
υποχρεούται να εξετάσει η κεντρική ΔΟΥ στην πρωτεύουσα,
αλλά και από την άλλη, λόγω της έλλειψης προσωπικού στη ΔΟΥ
Πύργου, είναι ανθρωπίνως αδύνατο οι υπάρχοντες και οι υπάρ-
χουσες υπάλληλοι να ανταποκριθούν στις αυξηµένες και συσσω-
ρευµένες απαιτήσεις των φορολογουµένων.

Επίσης, σοβαρά προβλήµατα προκαλούνται λόγω των υπαλ-
ληλικών αναγκών σε υποχρεώσεις επιστροφών του δηµοσίου
προς ιδιώτες, αλλά και στη διεκπεραίωση υποχρεώσεων τρίτων
προς το δηµόσιο, αφού δεν είναι δυνατόν να ελεγχθούν αυτές
και να βεβαιωθούν οφειλές για να εισπραχθούν.

Αυτές οι περιπτώσεις, όπως ξέρετε και πάλι καλύτερα από
εµένα, κύριε Υπουργέ, κινδυνεύουν να παραγραφούν, γιατί αφο-
ρούν ακριβώς περιπτώσεις του 2008, του 2009.

Αντιλαµβανόµαστε, λοιπόν, όλοι ότι πρέπει να δοθεί µία άµεση
και σοβαρή λύση µέχρι να οριστικοποιηθεί το καινούργιο οργα-
νόγραµµα και να µπορέσουµε να ανταποκριθούµε στις απαιτή-
σεις της οικονοµικής υπηρεσίας, έτσι ώστε να µη βλάπτονται τα
δηµόσια έσοδα.

Είναι χαρακτηριστικό, κύριε Υπουργέ, ότι µέχρι το τέλος του
2011 στη ΔΟΥ Πύργου υπηρετούσαν σαράντα εννέα υπάλληλοι.
Από την 1η Ιανουαρίου του 2012 και µέχρι το τέλος του χρόνου
που είχαν έλθει και το Τµήµα Δικαστικού της Αµαλιάδος και το
Τµήµα Ελέγχου στον Πύργο, δεν υπήρξε καµµία µεταβολή στον
αριθµό των υπαλλήλων, αν και η ΔΟΥ Πύργου επιφορτίστηκε µε
το έργο του ελέγχου και του δικαστικού της ΔΟΥ Αµαλιάδας και
των υπόλοιπων ΔΟΥ του νοµού, που καταργήθηκαν.

Επίσης, κύριε Υπουργέ, τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν
σήµερα οι εφορίες του νοµού επιβαρύνονται επιπλέον από το γε-
γονός ότι το σύστηµα TAXIS 2 -το οποίο αφ’ ενός θα περιλαµβά-
νει διευρυµένες δυνατότητες ηλεκτρονικών εφαρµογών για τους
πολίτες και αφ’ ετέρου, θα αφορά τη συνολική εσωτερική ηλε-
κτρονική επικοινωνία των εφοριών και των ΚΕΦ- δεν λειτουργεί
ακόµα. Υπάρχει τεράστιο ζήτηµα µε τη λειτουργία των ΚΕΦ.
Έτσι, λοιπόν, καθίσταται αναποτελεσµατική η λειτουργία κυρίως
των ΚΕΦ, µε αποτέλεσµα τη δοκιµασία των συµπατριωτών µου
που προέρχονται από τις περιοχές µακριά από τον Πύργο και την
Αµαλιάδα και πιστεύω και από την υπόλοιπη Ελλάδα, από περιο-
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χές αποµακρυσµένες από τα κέντρα που βρίσκονται οι εφορίες
ή τα ΚΕΦ.

Όντας υπάλληλος του Υπουργείου Οικονοµικών και έχοντας
γνώση, πιστεύω, των ζητηµάτων που απασχολούν κάθε οικονο-
µική υπηρεσία, θεωρώ επιβεβληµένη, κύριε Υπουργέ, την άµεση
επαναφορά των καταργηθέντων Τµηµάτων στην Εφορία της
Αµαλιάδας για δύο λόγους: Αφ’ ενός για τη διευκόλυνση του
έργου των ΔΟΥ, που στις σηµερινές συνθήκες αποτελούν τον
ακρογωνιαίο λίθο της κρατικής µηχανής για την είσπραξη των
δηµοσίων εσόδων και αφ’ ετέρου για την καλύτερη εξυπηρέτηση
των φορολογουµένων συµπατριωτών µου, που αυτήν τη στιγµή
ταλαιπωρούνται και δοκιµάζονται σε µεγάλο βαθµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε, κύριε συνάδελφε.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είµαι βέβαιος ότι πάντα σκέπτεστε ορθά. Έτσι θα ενεργήσετε

και σε αυτήν την περίπτωση και θα επαναφέρετε άµεσα τα Τµή-
µατα Δικαστικού και Ελέγχου στη ΔΟΥ Αµαλιάδας, έτσι ώστε να
επανέλθει η οµαλή λειτουργία της υπηρεσίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υφυπουρ-
γός έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Δεν
θα µακρηγορήσω. Θα σας πω ότι ο έλεγχος, όπως πολύ καλά
γνωρίζετε, δεδοµένου ότι ήσαστε µέσα στον κλάδο των εφορια-
κών πριν γίνεται Βουλευτής, δεν µπορεί να ασκηθεί από κάθε
ΔΟΥ που υπάρχει. Και στο παρελθόν, όπως θυµάστε, ένα κοµ-
µάτι του ελεγκτικού έργου είχε κατανεµηθεί στα ΠΕΚ, τα οποία
καταργήθηκαν βέβαια. Αυτό σηµαίνει -και το είπα- ότι δεν µπορεί
ο έλεγχος να είναι διάσπαρτος.

Ο έλεγχος πρέπει να γίνεται µε σωστή υλικοτεχνική υποδοµή,
µε σωστό ανθρώπινο δυναµικό και από κάποια σηµεία τα οποία
προσδιορίζονται µε γεωγραφικά κριτήρια και µε κριτήρια αριθ-
µού επιχειρήσεων, ελεγχοµένων και αντικειµένου, δηλαδή.

Άρα αυτό το µοντέλο, το οποίο υπήρχε το 2011, κάθε ΔΟΥ να
έχει Τµήµατα Δικαστικού και Ελέγχου, δεν µπορεί να συνεχιστεί.
Αυτό το οποίο µπορεί να γίνει είναι το Υπουργείο Οικονοµικών,
µε βάση εµπεριστατωµένη έρευνα, µελέτη, η οποία αυτήν τη
στιγµή είναι σε εξέλιξη, να αποφασίσει ποια θα είναι τα σηµεία,
τα κέντρα ελέγχου σε όλη την Ελλάδα.

Αυτά τα οποία είπατε, τα ακούω µε προσοχή. Πλην, όµως,
θέλω να σηµειώσω και πάλι ότι δεν µπορούµε να επανέλθουµε
στο µοντέλο κάθε ΔΟΥ και έλεγχος. Αυτό το µοντέλο δεν υπάρ-
χει σε καµµία χώρα και δεν µπορεί να διευκολύνει τη στόχευση
και την εκτέλεση του σωστού ελεγκτικού έργου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς.
Εισερχόµεθα στην έκτη µε αριθµό 1282/8-4-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την
επέκταση του δικτύου φυσικού αερίου στη δυτική Ελλάδα.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Ασηµάκης Παπαγεωργίου.
Κύριε Τσούκαλη, έχετε το λόγο για δυο λεπτά να αναπτύξετε

την επίκαιρη ερώτησή σας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, οι λεπτοµέρειες της ερώτησης περιέχονται

στο κείµενο. Πρόκειται για ένα διαχρονικό ζήτηµα µεγάλης ση-
µασίας, µείζονος αναπτυξιακής προοπτικής και υποδοµής περι-
φερειακής σύγκλισης. Και γι’ αυτό ακριβώς από το 2006 το έργο
αυτό έχει ενταχθεί ως σχεδόν πρωτεύον στα διευρωπαϊκά ενερ-
γειακά δίκτυα. 

Ήδη από το 2006, λοιπόν, προβλέπεται κλάδος υψηλής πίεσης
προς Πάτρα -βλέπε δυτικό άξονα- µε αριθµό 6.14 και µάλιστα
προβλέπονται και συγκεκριµένα χρηµατοδοτικά εργαλεία και
τρόποι υλοποίησης. 

Στη συνέχεια υπήρξε µια µελέτη ή προσέγγιση του Τεχνικού
Επιµελητηρίου, όπου εκεί αναφέρεται ο χρόνος απόσβεσης του
κεφαλαίου κατασκευής. Κατόπιν έρχεται µια νέα έκθεση της Ευ-

ρωπαϊκής Επιτροπής του 2010-τον κωδικό αριθµό τον αναφέρω
µέσα στην ερώτηση- όπου θεωρείται ότι είναι εκτός των άλλων
και απαραίτητος αυτός ο αγωγός, προκειµένου να συνδεθεί µε
την προοπτική ανεύρεσης πιθανής εξόρυξης φυσικού αερίου
από τις γεωτρήσεις του Κατάκολου και του Πατραϊκού Κόλπου.

Δεν πρόκειται για τοπικό συντεχνιακό αίτηµα. Πρόκειται για
ένα αίτηµα το οποίο είναι εκ των ων ουκ άνευ για την ισόρροπη
ανάπτυξη της χώρας. Είναι στοιχείο υψίστης συγκριτικής αξιο-
λόγησης σε σχέση µε την ανάπτυξη ολόκληρου του δυτικού
άξονα. Ουσιαστικά, η µη κατασκευή του δεν συµβαδίζει µε τους
βασικούς κανόνες και τις αρχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης περί
της σύγκλισης των περιφερειών.

Οι ερωτήσεις είναι σαφείς: Για ποιο λόγο µέχρι τώρα δεν
έχουν αξιοποιηθεί τα χρηµατοδοτικά εργαλεία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης; Μια τελευταία ερώτηση, η οποία προστέθηκε πρό-
σφατα: Εν όψει της ιδιωτικοποίησης και αποκρατικοποίησης της
ΔΕΠΑ και της ΔΕΣΦΑ, θεωρούµε ότι είναι κρίσιµο και διαπραγ-
µατευτικό στοιχείο µέσα στη σύµβαση να προστεθεί όρος, ούτως
ώστε ο ανάδοχος να ολοκληρώσει το συγκεκριµένο έργο. Οι αι-
τιάσεις περί µη βιωσιµότητας του συγκεκριµένου έργου δεν µπο-
ρούν να τύχουν σοβαρής επιχειρηµατολογίας, µε την έννοια ότι
το συγκεκριµένο έργο ή το εντάσσει συνολικά στο ενεργειακό
δίκτυο της χώρας µέσα από το οποίο θα φανεί εάν είναι βιώσιµο
ή τότε πλέον δεν µπορεί να αντιµετωπιστεί ως µεµονωµένο στοι-
χείο της αναπτυξιακής πορείας ολόκληρου του δυτικού άξονα.
Επιφυλάσσοµαι από την απάντησή σας να τοποθετηθώ και στη
δευτερολογία µου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Με την ευκαιρία αυτής της επίκαιρης ερωτήσεως, κύριε Βου-
λευτά, µου θυµίσατε το γεγονός ότι το 2006 ήµουν αυτός που
υπέβαλε την αίτηση. Τότε ήµουν Πρόεδρος και Διευθύνων Σύµ-
βουλος της ΔΕΠΑ, της ενιαίας ΔΕΠΑ. Δεν είχε δηµιουργηθεί
ακόµα ο ΔΕΣΦΑ. 

Όλο αυτό το διάστηµα το σκεπτικό ήταν να υπάρξει επέκταση
του δικτύου υψηλής πίεσης προς βασικές περιοχές ανά την Ελ-
λάδα και εννοώ από το βόρειο και το κεντρικό κοµµάτι. Τότε ήταν
που σχεδιάστηκε και ο αγωγός υψηλής πίεσης προς τη Μεγαλό-
πολη, όπως ξέρετε, και προς την Πάτρα.

Η διαφορά, όµως που υπήρξε υπάρχει ακόµα, βάσει και της
οδηγίας και βάσει των δεδοµένων µέσω της ΡΑΕ, απ’ όπου, όπως
ξέρετε, ελέγχονται όλα τα επενδυτικά σχέδια. Δηλαδή, ο ΔΕΣΦΑ
και η ΔΕΠΑ –ειδικά, όµως, ο ΔΕΣΦΑ για τον οποίον µιλούµε
αυτήν τη στιγµή- υποβάλλουν τα επενδυτικά σχέδια επταετίας –
µάλιστα, πλέον είναι δεκαετίας- στη ΡΑΕ, ώστε να αιτιολογηθούν
και τα κόστη και οι χρηµατοδοτήσεις αυτών. Διότι, όταν γίνεται
επέκταση ενός τέτοιου συστήµατος υψηλής πίεσης, τα κόστη
είναι πάρα πολύ µεγάλα και αυτό το οποίο είναι σηµαντικό είναι
ότι θα πρέπει αυτός ο αγωγός να αποσβεστεί. Αποσβένεται µέσω
των τελών, µέσω της χρέωσης του συστήµατος µεταφοράς προς
τους πελάτες φυσικά. Είναι υποχρεωτικό. Άρα, για να είναι βιώ-
σιµος, πρέπει να έχει αυτά τα δεδοµένα.

Στην προκειµένη περίπτωση της Δυτικής Ελλάδας -µιλάµε
αυτή τη στιγµή τουλάχιστον για την Πάτρα, γιατί υπήρχε και ο
σχεδιασµός για όλη την υπόλοιπη Δυτική Ελλάδα λόγω TGI- δεν
υπήρξε τελικά απόφαση προς δηµιουργία µιας µονάδας ηλε-
κτροπαραγωγής τουλάχιστον 400MW, για να δικαιολογήσει το
κόστος και να µην επιβαρυνθούν οι υπόλοιποι πελάτες το κόστος
αυτού του αγωγού, δεν τελεσφόρησε αυτό το σχέδιο. Γίνεται
µόνο ο αγωγός προς Μεγαλόπολη, όπως ξέρετε, λόγω του ότι
εκεί τελειώνουν δυο µονάδες της ΔΕΗ 400MW η καθεµία. Αυτό,
βεβαίως, δίνει δυνατότητα στο να καλυφθεί όλο το κόστος αυτού
του αγωγού. Στην προκειµένη περίπτωση, όµως, ο ΔΕΣΦΑ είναι
υποχρεωµένος µέσα από τους κανόνες και τις οδηγίες της Ρυθ-
µιστικής Αρχής να καλύπτει όλα τα δεδοµένα. Δεν καλύφθηκαν
αυτά τα δεδοµένα και γι’ αυτό δεν υλοποιήθηκε µέχρι σήµερα
αυτός ο αγωγός.
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Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κ. Τσούκαλης έχει

το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι ευχής έργο ότι είστε ενήµερος για την

πορεία αυτής της µη εξέλιξης. Όµως, δεν είναι βιώσιµος ο αγω-
γός, δεν είναι βιώσιµη η ανάπτυξη σε ολόκληρο το δυτικό άξονα;
Δείτε το παράδοξο τώρα, το πώς τοποθετείται µια πολιτική ηγε-
σία απέναντι σε ένα µείζον ζήτηµα, που απασχολεί ολόκληρη τη
χώρα και δεν απασχολεί µόνο το δυτικό άξονα. 

Δεν είναι βιώσιµος ο αγωγός. Η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση θε-
ωρεί µείζονος σηµασίας το συγκεκριµένο αγωγό, γιατί εκπληροί
µια από τις βασικές αρχές-νόµους των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων,
που είναι η σύγκλιση. Και πείτε µου εσείς, για παράδειγµα, ποιο
είναι το συγκριτικό πλεονέκτηµα των εγκατεστηµένων επιχειρή-
σεων στη βιοµηχανική περιοχή της Πάτρας µε τις αντίστοιχες
επιχειρήσεις στη βιοµηχανική περιοχή Λαµίας, Αθηνών κ.λπ.. Εάν
δεν αποκτήσουµε ολοκληρωµένη αντίληψη περιφερειακής ανά-
πτυξης και σύγκλισης, τότε πλέον αυτό το επιχείρηµα θα είναι
έωλο, θα είναι µετέωρο. Εάν αντιµετωπίσουµε το συγκεκριµένο
άξονα ως µεµονωµένο, ότι η κατασκευή του από την Κόρινθο
µέχρι την Πάτρα δεν είναι βιώσιµη και δεν τον εντάξουµε µέσα
στο συνολικό δίκτυο ολόκληρης της χώρας, τότε πλέον θα οδη-
γούµαστε σε αυτό το αδιέξοδο. 

Με αυτήν τη λογική, κύριε Υπουργέ, δεν υπήρχε περίπτωση
εξηλεκτρισµού της χώρας και το ξέρετε πάρα πολύ καλά. Τόσο
πολύ πλέον είναι το στοιχείο της βιωσιµότητας καθοριστικό για
την κατασκευή τέτοιων έργων υποδοµής, ούτως ώστε να κατα-
δικάζεται µια ολόκληρη περιοχή; 

Τελειώνοντας, θέλω να κάνω µια τελευταία ερώτηση. Πρόκει-
ται άµεσα να αποκρατικοποιηθούν οι δύο επιχειρήσεις. Σωστά,
να αποκρατικοποιηθούν και µακάρι να πετύχουµε τις τιµές αυτές,
τις οποίες γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά. Είναι δύσκολο να τεθεί
ως συµβατική υποχρέωση του αναδόχου να κατασκευαστεί
αυτός ο συγκεκριµένος αγωγός; Αν παραδείγµατος χάριν πλη-
ρώσει ο ανάδοχος ένα οκτακόσια ή ένα εννιακόσια -ποσό το
οποίο γνωρίζουµε- είναι δύσκολο να πληρώσει και την κατασκευή
του συγκεκριµένου αγωγού;  Και τη στιγµή µάλιστα που θεω-
ρούµε -µακάρι να συµβεί- ότι θα έχουµε αποτελέσµατα από τις
γεωτρήσεις στον Πατραϊκό και αλλού, δεν θα χρειαστεί να γίνει
αυτό; 

Είναι κρίσιµη περίοδος για αυτό το θέµα. Εάν δεν περιληφθεί
ως όρος στη σύµβαση παραχώρησης ή στη σύµβαση αποκρατι-
κοποίησης, τότε ίσως να µην υπάρχουν τα χρήµατα από τα ευ-
ρωπαϊκά κονδύλια και τις δηµόσιες επενδύσεις για να
κατασκευαστεί ο συγκεκριµένος άξονας. Γιατί αυτός ο συγκεκρι-
µένος άξονας δεν είναι µέχρι την Πάτρα, θα αφορά ολόκληρο το
δυτικό άξονα. Και είναι θέµα ζωής και θανάτου για την αναπτυ-
ξιακή προοπτική η κατασκευή αυτού του συγκεκριµένου άξονα.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΑΣΗΜΑΚΗΣ ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Θα ήθελα να πω το εξής κατ’ αρχάς: Ό,τι ισχύει για τις οδηγίες
που ανέφερα πριν και τις αρχές που διέπουν τα δίκτυα, ισχύει υπό
οποιοδήποτε καθεστώς βρίσκεται ο ΔΕΣΦΑ. Δεν έχει καµµία δια-
φορά. Είτε είναι ιδιωτική είτε είναι κρατική εταιρεία, τα ίδια
ισχύουν. Ήταν µέσα και είναι µέσα στον προγραµµατισµό της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης κι αυτό γιατί είναι υπό τις προϋποθέσεις τις
συγκεκριµένες που ανέφερα προηγουµένως. Και µάλιστα και η
έκθεση του ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδας αναφέρει ως προϋπόθεση υλο-
ποίησης του αγωγού τη µονάδα ηλεκτροπαραγωγής 400 MW. 

Από τη στιγµή λοιπόν που αυτό δεν έγινε, αυτό που γίνεται σή-
µερα και προσπαθούµε να βοηθήσουµε την περιοχή από πλευ-
ράς φυσικού αερίου και ειδικά τη ΒΙΠΕ -και νοµίζω ότι το
γνωρίζετε- είναι αρκετές συναντήσεις µεταξύ ΤΕΕ Δυτικής Ελλά-
δος και ΔΕΠΑ για τη δηµιουργία εκεί LNG Terminal, τερµατικού
σταθµού υγροποιηµένου φυσικού αερίου. Όχι όπως είναι η Ρε-

βυθούσα, που κάνει όλη την αεριοποίηση, αλλά ένα µικρό, το
οποίο θα µπορούσε να τροφοδοτήσει τη ΒΙΠΕ και πιθανόν και
την πόλη. Αυτή είναι µια άλλη διαδικασία µέσω µίας άλλης οδη-
γίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό είναι σε εξέλιξη. 

Από εκεί και πέρα, το να πούµε ότι, αν δεν κάνουµε τον αγωγό,
αυτό σηµαίνει ότι δεν θέλουµε την περιφερειακή ανάπτυξη, δεν
είναι σωστό. Ίσα-ίσα, τη θέλουµε την περιφερειακή ανάπτυξη.
Για αυτό µπήκε από το 2006, όπως σας είπα και το αναφέρατε
και εσείς. Αλλά πρέπει να υπάρχουν οι προϋποθέσεις. Διότι
άλλως δεν δίνεται η χρηµατοδότηση από την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή. Αυτό το 35% δεν πρόκειται να δοθεί, εάν δεν υπάρξουν
τα στοιχεία προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή ότι αυτός ο αγωγός
είναι βιώσιµος. 

Για αυτό -όπως είπα και πριν και ολοκληρώνω- κοιτάµε την
εναλλακτική λύση. Ευτυχώς σήµερα υπάρχουν και εναλλακτικές
λύσεις τέτοιου είδους. Πιθανότατα να ολοκληρωθεί. Το γεγονός
ότι θα είναι ίσως ιδιωτική η ΔΕΠΑ δεν αλλάζει το δεδοµένο ότι
πρέπει να ολοκληρωθεί ένα τέτοιο έργο, διότι οποιαδήποτε εµ-
πορική εταιρεία -γιατί εδώ µιλώ πλέον για τη ΔΕΠΑ- αυτό που
χρειάζεται είναι περισσότερους πελάτες, να ανοίξει περισσότερο
την αγορά. Άρα αυτό είναι κάτι το οποίο θα συνεχίσει. Είµαι βέ-
βαιος ότι, µε τη σύµφωνη γνώµη του ΤΕΕ Δυτικής Ελλάδος, αυτό
µπορεί να ολοκληρωθεί και µάλιστα σε σύντοµο χρονικό διά-
στηµα, διότι δεν χρειάζονται ούτε µεγάλα έργα ούτε µεγάλες δα-
πάνες.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, τριάντα
πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 1ο
Δηµοτικό Σχολείο Μεγαλούπολης Αρκαδίας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η δεύτερη µε αριθµό 1276/8-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων κ. Παναγιώτη Μελά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λειτουργία του Νοσο-
κοµείου Αίγινας «Ο Άγιος Αντώνιος», δεν συζητείται λόγω αναρ-
µοδιότητας και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 1283/8-4-2013 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών της
Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Πανούση προς τον Υπουργό
Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά
µε τα προβλήµατα από την τοποθέτηση υπαλλήλων στις δικαστι-
κές υπηρεσίες µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Ρουπα-
κιώτης. 

Κύριε Πανούση, έχετε το λόγο για δυο λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε το άρθρο 92 του Συντάγµατος

οι δικαστικοί υπάλληλοι είναι µόνιµοι και προσλαµβάνονται κα-
τόπιν επιτυχίας τους σε έναν ανάλογο ειδικό διαγωνισµό που γί-
νεται γι’ αυτούς. 

Παρ’ όλα αυτά, έγινε απόπειρα µε το ν. 3917/2011 να µετα-
φερθούν στις δικαστικές υπηρεσίες υπάλληλοι µε σχέση εργα-
σίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, αλλάζοντας την εργα-
σιακή τους σχέση και µετατρέποντάς τη σε δηµοσίου δικαίου. 

Επειδή, όµως, αυτό ήταν πρόδηλα αντισυνταγµατικό, µε το ν.
3920/2011 πάλι µεταφέρθηκαν περισσότεροι από εκατό υπάλλη-
λοι ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου (ΙΔΑΧ), ορκιζόµενοι σε κά-
ποιες υπηρεσίες ως τακτικοί δικαστικοί υπάλληλοι, χωρίς ωστόσο
να καλύπτονται από τις προϋποθέσεις του Συντάγµατος και του
νόµου και συγκεκριµένα του ν. 2812/2000, του Κώδικα Δικαστικών
Υπαλλήλων, και ειδικά ως προς τα ηλικιακά όρια διορισµού, εφό-
σον για την εξέλιξή τους ακόµη χρησιµοποιείται ο ν. 3917/2011. 

Πέρα από την παραβίαση του Συντάγµατος, µε τη συγκεκρι-
µένη απόφαση παραβιάστηκε και η υπάρχουσα νοµολογία –απο-
φάσεις του Συµβουλίου της Επικρατείας 4930/1996 Γ’ τµήµα και
1751/1997 Γ’ τµήµα- και αγνοήθηκε οµόφωνη γνωµοδότηση του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους του 1991 –αριθµός γνωµοδό-
τησης 789/1991 Β’ τµήµα 2/12/1990- για όµοια περίπτωση. 
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Να σηµειωθεί ότι η τοποθέτηση των προαναφερθέντων υπαλ-
λήλων και η συµµετοχή τους σε συνθέσεις δικαστηρίων και σε
πράξεις κοινοποίησης κλητηρίων θεσπισµάτων και κλήσεων δη-
µιουργεί σε µεγάλο αριθµό υποθέσεων σοβαρά ζητήµατα ακύ-
ρωσης. 

Εάν, δε, η πρακτική αυτή συνεχιστεί µε την τοποθέτηση και
άλλων τέτοιων υπαλλήλων, τότε υπάρχει κίνδυνος αλλοίωσης
της γραµµατείας των δικαστηρίων, σε βαθµό που να µη γνωρίζει
πλέον κανείς ποια απόφαση είναι άκυρη και ποια όχι. 

Είναι δε απορίας άξιο για ποιο λόγο ακολουθείται η συγκεκρι-
µένη πρακτική, τη στιγµή που υπάρχουν επιτυχόντες του ανάλο-
γου ειδικού διαγωνισµού του 2008, οι οποίοι δεν προσλαµβά-
νονται. 

Κατόπιν τούτων, σας ρωτώ, κύριε Υπουργέ: Προτίθεται το
Υπουργείο να αναλάβει πρωτοβουλίες για την εξοµάλυνση αυτής
της προφανώς θεσµικά προβληµατικής κατάστασης που έχει δη-
µιουργηθεί στο χώρο των δικαστικών υπαλλήλων; 

Για ποιο λόγο δεν προωθούνται οι διαδικασίες πρόσληψης και
τοποθέτησης των επιτυχόντων του ειδικού διαγωνισµού του
2008, εφόσον τα γεγονότα καταδεικνύουν την ύπαρξη σοβαρών
προβληµάτων υποστελέχωσης στις γραµµατείες των δικαστη-
ρίων; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Πανούση, η κατάσταση στα δικαστήρια –ή και στα δικα-
στήρια- από άποψη πληρότητας των θέσεων και κάλυψης αναγ-
κών από υπαλλήλους σάς είναι γνωστή. 

Καµµιά φορά οι αριθµοί κουράζουν, αλλά είναι και αναγκαίοι.
Εγώ θα επιλέξω να αναφερθώ σε ποσοστά. 

Σε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης η σχέση δικαστή µε δικα-
στικούς υπαλλήλους είναι ένας προς τρεισήµισι ή ένας προς τέσ-
σερις. Στην Αγγλία είναι ένας προς δέκα. 

Στην πατρίδα µας, στα µεν πολιτικά δικαστήρια, αν θέλαµε να
συγκρίνουµε υπηρετούντες δικαστές µε υπηρετούντες υπαλλή-
λους, είναι 1 προς 1,8. Στα διοικητικά είναι 1 προς 1,2 και στο
Συµβούλιο Επικρατείας είναι 1 προς 2. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν,
ότι η κατάσταση είναι δραµατική. 

Θα σας πω ένα παράδειγµα: Στο Εφετείο Αθηνών οι υπάλληλοι
που υπηρετούν είναι λιγότεροι από τις συνθέσεις που συνεδριά-
ζουν κάθε φορά και διακόπτουν από τη µια έδρα για να ανέβουν
στην άλλη, για να καλύψουν µια περιστασιακή ανάγκη, για να ξα-
νακατέβουν από εκείνη την έδρα και να ανέβουν σε µιαν άλλη
έδρα. Κάτι παρόµοιο συµβαίνει και σε άλλους δικαστικούς σχη-
µατισµούς. 

Το Υπουργείο Δικαιοσύνης όσον αφορά την κατάσταση αυτή
που βρήκε, χωρίς να υπαινίσσεται παραλείψεις αµέσως προ-
ηγουµένων από εµένα Υπουργών, προσπαθεί µέσα στο πλαίσιο
του νόµου να αποκτήσει προσωπικό, είτε µε την υλοποίηση του
διαγωνισµού, στον οποίο αναφερθήκατε, είτε να αντλήσει προ-
σωπικό από τη διαδικασία της κινητικότητας. 

Σε υλοποίηση ακριβώς αυτού του διαγωνισµού είχε εγκριθεί ο
διορισµός πενήντα υπαλλήλων: τριάντα υπαλλήλων ΠΕ και είκοσι
ΔΕ. Ο διαγωνισµός αυτός –επαναλαµβάνω- αρχίζει να υλοποιεί-
ται για πενήντα υπαλλήλους και επιπλέον, µε δική µας διάταξη,
την οποία εισηγηθήκαµε στη Βουλή και η Βουλή ψήφισε, παρα-
τείνεται η υλοποίηση του διαγωνισµού µέχρι 31-12-2013. Οι πε-
νήντα αυτοί υπάλληλοι ακόµα δεν έχουν τοποθετηθεί. Για λόγους
νοµοτεχνικούς επιστράφηκε από το Εθνικό Τυπογραφείο και βρί-
σκεται ήδη στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης. 

Εµείς παράλληλα ζητήσαµε την πρόβλεψη για κάλυψη των
αποδοχών των πενήντα υπαλλήλων και πιστεύω ότι πολύ-πολύ
σύντοµα αυτοί θα κληθούν να δηλώσουν την προτίµησή τους και
να τοποθετηθούν. 

Αυτά ως προς τους υπαλλήλους, µε την έννοια, όπως είπατε,
του άρθρου 92 του Συντάγµατος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κ. Πα-
νούσης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, συµφωνώ µε αυτά

που λέτε, αλλά οι δικαστικοί υπάλληλοι αποτελούν µια ιδιαίτερη
κατηγορία δηµοσίων υπαλλήλων λόγω του ειδικού καθεστώτος
του άρθρου 92. Αποτελούν µέλη της σύνθεσης του δικαστηρίου
και, σε ένα µεγάλο βαθµό, τόσο από την παρουσία τους όσο και
από το έργο τους εξαρτάται η εύρυθµη λειτουργία των δικαστη-
ρίων. Αυτή η διαπίστωση προκύπτει και από την ίδια τη νοµολο-
γία, που αναγνωρίζει την ιδιαιτερότητα του έργου τους. 

Μπορώ να κατανοήσω την υπάρχουσα δυσκολία, λόγω της
κρίσης και των συµπεφωνηµένων µε τους δανειστές µας σε ό,τι
αφορά το ανθρώπινο δυναµικό του δηµόσιου τοµέα. ‘Οµως από
το άλλο µέρος δεν µπορούµε να πάµε και στη λογική του να βά-
ζουµε τα πάντα και τους πάντες οπουδήποτε, πράγµα το οποίο
σηµαίνει ότι δεν µπορούµε να χρησιµοποιούµε τη µέθοδο των
µετατάξεων και της κάλυψης των κενών σε όλους ανεξαιρέτως
τους τοµείς του δηµοσίου, παραγνωρίζοντας ενδεχόµενες ιδιαι-
τερότητες συγκεκριµένων κλάδων, όπως για παράδειγµα αυτού
των δικαστικών υπαλλήλων. Και το επιπρόσθετο πρόβληµα εδώ
είναι ότι οι συγκεκριµένες ιδιαιτερότητες του κλάδου συνδέονται
µε θέµατα εγκυρότητας των δικών. 

Αυτό που συµβαίνει µε τους δικαστικούς υπαλλήλους το
έχουµε δει να συµβαίνει τώρα τελευταία και σε άλλες περιπτώ-
σεις. Με στόχο να ανταποκριθούµε στις υποχρεώσεις των δανει-
ακών µας συµβάσεων, νοµοθετούµε µε µια λογική µπαλώµατος.
Προσπαθούµε να διορθώσουµε όπως-όπως τα προβλήµατα που
έχουµε µπροστά µας. Όµως, τα προβλήµατα αυτά, καθώς αδια-
φορούµε για τη θεσµική ορθότητα των αποφάσεών µας, τελικά
δηµιουργούµε τον κίνδυνο να τα βρούµε µπροστά µας στο µέλ-
λον, θεωρώντας ότι τα λύσαµε στο παρόν. 

Κι εδώ ακριβώς έχουµε µια τέτοια περίπτωση. Μετατάσσονται,
µετακινούνται, κινούνται –όπως θέλετε πείτε το- υπάλληλοι µε
σχέση ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, ορκίζονται και µετα-
τρέπονται σε τακτικούς δικαστικούς υπαλλήλους µε σχέση δη-
µοσίου δικαίου, χωρίς να λαµβάνεται υπ’ όψιν η σωρεία των
προβληµάτων που έχει αυτή η λύση, τα οποία είναι και συνταγ-
µατικά και νοµολογιακά, µε αποτέλεσµα να διακινδυνεύουν την
εγκυρότητα των δικαστικών αποφάσεων. Με άλλα λόγια, προ-
σπαθώντας να λύσουµε το ένα πρόβληµα, δηµιουργούµε ένα µε-
γαλύτερο πρόβληµα. 

Πιστεύω ότι ειδικά στο θέµα των δικαστικών υπαλλήλων, κύριε
Υπουργέ, θα πρέπει να υπάρξει µια εξαίρεση στον κανόνα των
προσλήψεων και να καλυφθούν τα οµολογουµένως µεγάλα κενά
που υπάρχουν στο ανάλογο προσωπικό µε την πρόσληψη, όπως
είπατε, όλου του πίνακα των επιτυχόντων. 

Με τον τρόπο αυτό και διασφαλίζουµε τη νοµιµότητα και τη
συνταγµατικότητα των αποφάσεων της πολιτείας αλλά και δια-
σφαλίζουµε την εγκυρότητα των δικαστικών αποφάσεων, ειδικά
σε αυτήν την περίοδο, µάλιστα, που όλοι επιδιώκουµε όσο τίποτε
άλλο την εύρυθµη λειτουργία των δικαστηρίων και την ταχύτατη
και ορθή απονοµή της δικαιοσύνης. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός για τη δευτερολογία του. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πανούση, συµ-
φωνώ µε τη θεσµική σας άποψη ότι οι ανάγκες στους δικα-
στικούς υπαλλήλους πρέπει να καλυφθούν από το διαγωνισµό,
ο οποίος βρίσκεται σε εξέλιξη, µε τις αναφορές που σας είπα,
δηλαδή ότι ζητήσαµε την παράταση ισχύος του πίνακα. 

Ωστόσο, επαναλαµβάνω ότι η κατάσταση στα δικαστήρια είναι
δραµατική και εµείς είµαστε υποχρεωµένοι να ζητήσουµε ανθρώ-
πους, κόσµο, από οπουδήποτε και αν προέρχεται, για να καλύψει
µια σειρά αναγκών στη λειτουργία των δικαστηρίων. Αυτό πρέπει
να σας πω -και το ξέρετε- ότι ισχύει από το 1992 - 1996, όταν απο-
λύθηκαν ή όταν καθ’ οιονδήποτε τρόπο διακόπηκε η εργασία των
εργαζοµένων από την Ολυµπιακή, από το Εθνικό Ίδρυµα Νεότη-
τας, από τη Διεθνή Έκθεση Θεσσαλονίκης και από άλλους φο-
ρείς. Αυτοί, λοιπόν, καλύπτουν πάγιες ανάγκες των δικαστηρίων.
Δεν είναι µόνο οι δικαστικοί γραµµατείς που ανεβαίνουν στην
έδρα, αλλά είναι και άλλοι που καλύπτουν ποικίλες ανάγκες των
δικαστηρίων. Έτσι, λοιπόν, αυτές οι διατάξεις ενεργοποιούνται
και υλοποιούνται µαζί µε τις πρόσθετες του 2010 και του 2012. 
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Σήµερα στα δικαστήρια, κύριε καθηγητά, κύριε Πανούση, υπη-
ρετούν στα πολιτικά δικαστήρια πενήντα έξι ΙΔΑΧ, της κατηγο-
ρίας δηλαδή την οποία αναφέρατε, και είκοσι εννέα στα
διοικητικά δικαστήρια και στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Καλύ-
πτουν –επαναλαµβάνω- λειτουργικές ανάγκες. Οι δικαστικοί
υπάλληλοι, µε την έννοια που είπατε, καλύπτουν και τα καθή-
κοντα του γραµµατέα της έδρας. 

Ωστόσο, επιτρέψτε µου να σας αναφέρω κάτι που γνωρίζετε,
ότι σύµφωνα µε το άρθρο 10 του ν. 1756/1988 περί του Οργανι-
σµού των Δικαστηρίων, εάν λείπουν γραµµατείς ή αν είναι αδύ-
νατη η κάλυψη της συγκεκριµένης ανάγκης, ο διευθύνων το
δικαστήριο µπορεί να αναθέσει προσωρινά καθήκοντα σε οποι-
ονδήποτε ηµεδαπό κρίνει ότι µπορεί να τα ασκήσει. Μιλάµε για
προσωρινά καθήκοντα.

Ας προσθέσω, αν µου επιτρέπετε, ότι µέχρι τώρα τουλάχιστον
δεν γνωρίζω να έχει υπάρξει πρόβληµα ακυρότητας της διαδικα-
σίας εκ του γεγονότος ότι έχει συµµετάσχει στην όποια –επανα-
λαµβάνω- διαδικασία, προερχόµενος από τους φορείς που είπα
ή χαρακτηριζόµενος ως ΙΔΑΧ υπάλληλος, ο οποίος συµµετείχε
στη διαδικασία των δικαστηρίων.

Πρέπει να τονίσω µε ιδιαίτερη έµφαση –επιτρέψτε µου, κύριε
Πρόεδρε- πρώτον, ότι αναµένουµε τριακόσιους τριάντα πέντε
ΙΔΑΧ από τη διαδικασία κινητικότητας του Υπουργείου σε πολύ
σύντοµο χρονικό διάστηµα. Θέλω να υπενθυµίσω τη δυσκολία
να προσλαµβάνουµε νέους, παρ’ ότι εµείς προβλέψαµε να πα-
ραταθεί η ισχύς –επαναλαµβάνω- του παλαιού διαγωνισµού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Τέλος, φεύγουν και από το Υπουργείο Δικαιοσύνης µε τη συµ-
πλήρωση των προϋποθέσεων, γιατί φοβούνται, καθώς, πέραν
των άλλων -είναι η τελευταία φράση, κύριε Πρόεδρε- βρισκόµα-
στε ή βρίσκονται πολλοί υπό το φόβο ή τον τρόµο των επίορκων
υπαλλήλων. 

Θέλω να καταθέσω µε πολύ σεβασµό στο ελληνικό Κοινοβού-
λιο το εξής: Όσο είσαστε εσείς αντίθετοι, είµαι και εγώ αντίθετος
να συνεχίζουν να ασκούν καθήκοντα όποιοι έχουν παραβιάσει το
νόµο, είτε έχουν διαπράξει ποινικά αδικήµατα είτε πειθαρχικά πα-
ραπτώµατα. Όµως, από το σηµείο αυτό µέχρι να χαρακτηρίζουµε
τις πάσες και τους πάντες επιόρκους, µου δίνεται η δυνατότητα
να σκεφτώ, χωρίς να δαιµονοποιώ την κατάσταση, ότι δηµιουρ-
γούµε ένα ψυχολογικό κλίµα επιόρκων, που εγώ στα όσα χρόνια
ασκώ τη δικηγορία –επιτρέψτε µου να πω– µε τέτοια ένταση
πρώτη φορά το ακούω να δηµιουργείται, ένα ψυχολογικό κλίµα
που αποβαίνει σε βάρος της ευρυθµίας της διοίκησης και της
ηρεµίας των ίδιων των υπαλλήλων. Ας µιλήσουµε, λοιπόν, για
εκείνους που παρανόµησαν και διέπραξαν ποινικά αδικήµατα ή
βαριά πειθαρχικά παραπτώµατα. Αυτοί δεν έχουν θέση στο δη-
µόσιο. Ας αποφύγουµε, όµως, αυτόν τον τρόµο των επιόρκων,
διότι δηµιουργεί κακό και στη Δηµόσια Διοίκηση αλλά και στην
ηρεµία εκτέλεσης των καθηκόντων των υπαλλήλων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών «Σύσταση Γρα-
φείου Ελληνικής Προεδρίας και άλλες διατάξεις».

Η Διάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε στη συνεδρίασή της,
της 4-4-2013, τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία συνεδρίαση.

Το ΠΑΣΟΚ ορίζει ως ειδικό αγορητή τον κ. Δηµήτριο Σαλτούρο.
Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες ορίζουν τον κ. Κουίκ ως εισηγητή και τον
κ. Μαριά ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο. Η Χρυσή Αυγή ορίζει
ως ειδικό αγορητή τον κ. Ζησιµόπουλο και Κοινοβουλευτικό
Εκπρόσωπο τον κ. Αρβανίτη. Η Δηµοκρατική Αριστερά ορίζει ως
ειδική αγορήτρια τη Βουλευτή Β’ Πειραιώς, την κ. Γιαννακάκη.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μιχελάκης
για δεκαπέντε λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σχέδιο νόµου που συζητούµε

σήµερα έχει ως βασικό αντικείµενο τη σύσταση αυτοτελούς
γραφείου στο Υπουργείο των Εξωτερικών, µε σκοπό την οργά-
νωση της Ελληνικής Προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης κατά
το πρώτο εξάµηνο του 2014.

Η αρµοδιότητα του εν λόγω γραφείου είναι ο προγραµ-
µατισµός, ο συντονισµός και η προώθηση κάθε απαραίτητης
δράσης για την καλύτερη δυνατή οργάνωση της Ελληνικής
Προεδρίας.

Είναι άξιο προσοχής ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου,
λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις προτάσεις και τις παρατηρήσεις των
Βουλευτών στην επιτροπή, προέβη σε ορισµένες τροποποιήσεις
και νοµοτεχνικές βελτιώσεις επί του αρχικού κειµένου. 

Χαρακτηριστικά παραδείγµατα αποτελούν η απόσυρση της
διάταξης της παραγράφου 1 του άρθρου 11 για το Γενικό Γραµ-
µατέα Αποδήµου Ελληνισµού και η προσθήκη στο άρθρο 3 πα-
ράγραφος 2 της ρητής διάταξης περί εφαρµογής των κανόνων
δηµοσιονοµικού ελέγχου για το σύνολο των δαπανών σύστασης
και λειτουργίας του γραφείου. 

Σε ό,τι αφορά τη δοµή και το περιεχόµενο του νοµοσχεδίου, η
οργάνωση του «Γραφείου της Ελληνικής Προεδρίας» αποτελεί
το αντικείµενο του Πρώτου Κεφαλαίου, ενώ το Δεύτερο Κεφά-
λαιο πραγµατεύεται τη ρύθµιση ζητηµάτων που σχετίζονται αφ’
ενός µε την εύρυθµη και αποδοτική λειτουργία του Υπουργείου
Εξωτερικών και αφ’ ετέρου µε τη διασφάλιση των κατάλληλων
συνθηκών εργασίας των στελεχών του. 

Σχετικά µε τα σχόλια που ακούστηκαν για το κόστος της Προ-
εδρίας, θα ήθελα να τονίσω ότι το ποσό των 50 εκατοµµυρίων
ευρώ που προβλέπεται στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου
είναι κατά 20% χαµηλότερο σε σχέση µε το κόστος της Ιρλανδι-
κής και Κυπριακής Προεδρίας που προηγήθηκαν, ενώ παράλ-
ληλα υπάρχει η ρητή δέσµευση της πολιτικής ηγεσίας του
Υπουργείου Εξωτερικών για τη συγκράτηση του κόστους στα χα-
µηλότερα δυνατά επίπεδα. 

Σε κάθε περίπτωση, αναλογιζόµενοι την κρίσιµη καµπή που
διέρχεται η εθνική µας οικονοµία και τα δυσβάσταχτα βάρη που
έχει επωµιστεί ο ελληνικός  λαός, είναι αυτονόητο ότι οφείλουµε
να διοργανώσουµε µία λιτή και ουσιαστική συνάµα Προεδρία, µε
απόλυτη οικονοµική διαφάνεια, χωρίς ίχνος σπατάλης και µε
πλήρη καταγραφή και αιτιολόγηση ακόµα και της παραµικρής
δαπάνης. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί κοινό µυστικό ότι η Ελ-
ληνική Προεδρία συµπίπτει µε µία εξαιρετικά δυσµενή πολιτικοοι-
κονοµική συγκυρία, γεµάτη µε µεγάλες και κρίσιµες προκλήσεις
για την Ευρώπη, οι οποίες για πρώτη φορά θέτουν εν αµφιβόλω
ακόµα και την αδιαπραγµάτευτη µέχρι πρότινος συνοχή της. 

Όµως, παρά τις οφθαλµοφανείς και σηµαντικές δυσκολίες, η
Ελληνική Προεδρία δεν παύει να αποτελεί για τη χώρα µας µία
µεγάλη ευκαιρία ανάκτησης του διεθνούς κύρους της. Και αυτό
γιατί για πρώτη φορά µετά από πολύ καιρό η Ελλάδα θα βρεθεί
στη θέση όχι του παθητικού αποδέκτη, αλλά του βασικού συν-
διαµορφωτή της ευρωπαϊκής πολιτικής. 

Παράλληλα, η ευκαιρία της Προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης µας προσφέρει τη δυνατότητα ανάδειξης και προώθησης
των µεγάλων ανοιχτών ζητηµάτων που απασχολούν τη χώρα. 

Είναι, βέβαια, αλήθεια ότι αντικείµενο του παρόντος σχεδίου
νόµου δεν είναι η έγκριση της ατζέντας ή ο καθορισµός των προ-
τεραιοτήτων της Ελληνικής Προεδρίας, αλλά η δηµιουργία της
απαραίτητης οργανωτικής δοµής της. 

Όµως, θα ήθελα να τονίσω ότι, παρά τις επιµέρους διαφωνίες
µας, προτεραιότητες όπως η διασφάλιση της χρηµατοπιστωτικής
σταθερότητας, η τόνωση της απασχόλησης, η αποκατάσταση
της κοινωνικής συνοχής, η εύρυθµη λειτουργία των ευρωπαϊκών
θεσµών, η αντιµετώπιση της παράνοµης µετανάστευσης και η
ενίσχυση της ασφάλειας θα πρέπει να βρίσκονται στην πρώτη
γραµµή του ελληνικού ενδιαφέροντος.

Εύλογα θα παρατηρούσε κάποιος ότι όσο αυτονόητοι και αν
είναι οι στόχοι µας, άλλο τόσο προφανείς είναι και οι δυσκολίες
που έχουµε µπροστά µας. Και αυτό γιατί η παρατεταµένη κρίση,
τα συνεχώς διογκούµενα ελλείµµατα και η εκρηκτική άνοδος της
ανεργίας, σε συνδυασµό µε την έλλειψη αλληλεγγύης µεταξύ
των εταίρων και τις συχνές διαφωνίες των ισχυρών της Ένωσης,
συνθέτουν ένα επικίνδυνο και εκρηκτικό µείγµα, που απειλεί σο-
βαρά τη συνοχή του ευρωπαϊκού οικοδοµήµατος.

Σε κάθε περίπτωση, όµως, θεωρώ ότι τα παραπάνω προβλή-
µατα αποτελούν την κορυφή του παγόβουνου. Με µια πιο προ-
σεκτική και διεισδυτική µατιά στη σύγχρονη ευρωπαϊκή
πραγµατικότητα αναδεικνύονται τα βαθύτερα αίτια της κρίσης,
που δεν είναι άλλα από τους ασύµµετρους πυλώνες, πάνω στους
οποίους οικοδοµήθηκε και στηρίχθηκε επί σειρά ετών αυτό το οι-
κοδόµηµα. Ενώ, δηλαδή, από τη µία πλευρά οι βασικοί πυλώνες
της κοινής εξωτερικής πολιτικής και της πολιτικής ασφάλειας εγ-
καταλείφθηκαν κυριολεκτικά στα θεµέλια, από την άλλη υψώ-
θηκε ψηλά ο πυλώνας της εσωτερικής αγοράς και ακόµα
ψηλότερα αυτός της Οικονοµικής και Νοµισµατικής Ένωσης. Κι
ενώ έγινε πράξη η Νοµισµατική, έµεινε ηµιτελής η Οικονοµική
Ένωση.

Όλα αυτά είχαν ως αποτέλεσµα να προκύψει ένας γίγαντας µε
πήλινα πόδια, ένα οικοδόµηµα µε ασύµµετρα θεµέλια, που οδή-
γησε σε µία Ευρώπη δύο ταχυτήτων, η οποία όχι µόνο ευνοούσε
τον πλούσιο Βορρά εις βάρος των χωρών του Νότου, αλλά απε-
δείχθη παντελώς ανέτοιµη να αντιµετωπίσει έκτακτες καταστά-
σεις.

Ήταν, λοιπόν, θέµα χρόνου για ένα οικοδόµηµα χωρίς στέρεες
βάσεις να ανακύψουν κάποια στιγµή σοβαρά προβλήµατα, τα
οποία θα δοκίµαζαν τη σταθερότητα και την αντοχή του. 

Η οικονοµική κρίση λειτούργησε απλώς ως καταλύτης των εξε-
λίξεων και η αφορµή για να αποκαλυφθούν τόσο η προαναφερ-
θείσα ασυµµετρία των πυλώνων όσο και οι λοιπές εγγενείς
αδυναµίες της Ένωσης. Η διεθνής κοινή γνώµη έκπληκτη παρα-
κολουθούσε τους, κατά γενική οµολογία, κατώτερους των περι-
στάσεων Ευρωπαίους ηγέτες, αιφνιδιασµένους και απροετοίµα-
στους να σέρνονται από τις εξελίξεις και να πειραµατίζονται αρ-
χικά σε βάρος της Ελλάδας και εν συνεχεία εις βάρος άλλων
χωρών, µε τελευταίο θύµα την πολύπαθη Κύπρο. 

Όµως, οι συνεχείς πειραµατισµοί τους και οι οφθαλµοφανείς
αστοχίες τους, σε συνδυασµό µε την πλήρη εγκατάλειψη των θε-
µελιωδών αρχών της συλλογικότητας και της αλληλεγγύης, οδή-
γησαν σε ένα φαύλο κύκλο ύφεσης και σκληρών µέτρων, µε
προφανή πλέον την απειλή διάρρηξης του κοινωνικού ιστού στο
εσωτερικό των χωρών του ευρωπαϊκού Νότου που µαστίζονται
περισσότερο από την κρίση.

Χαρακτηριστικό παράδειγµα της αδιέξοδης ευρωπαϊκής πολι-
τικής αποτελούν τα στοιχεία για την ανεργία στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, τα οποία µόλις την περασµένη εβδοµάδα δόθηκαν στη
δηµοσιότητα από τη UROSTAT, µε τον αριθµό των ανέργων να
ξεπερνά για πρώτη φορά τα δεκαεννέα εκατοµµύρια και τη χώρα
µας να κατέχει τη θλιβερή πρωτιά µε 26,4%. 

Προφανώς και δεν είναι αυτή η Ευρώπη που οραµατίστηκαν,
τόσο οι εµπνευστές του κοινού ευρωπαϊκού ιδεώδους, όσο και ο
πρωτεργάτης της εισόδου της χώρας µας στην τότε ΕΟΚ Κων-
σταντίνος Καραµανλής. Όταν ο Εθνάρχης έβαζε την Ελλάδα
στην ΕΟΚ -κόντρα στις σειρήνες της εποχής εκείνης, να θυµί-
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σουµε- είχε σκοπό να εδραιώσει τους δηµοκρατικούς θεσµούς,
να ενισχύσει τη διεκδίκηση των εθνικών µας συµφερόντων και να
διασφαλίσει τις αναγκαίες προϋποθέσεις για την ανάπτυξη και
την ευηµερία του τόπου µας.

Όµως, πέραν πάσης αµφιβολίας, εκείνο το όραµα για µια
ένωση κρατών και λαών, µε βάση τη συνοχή και την αλληλεγγύη
και µε γνώµονα την κοινή ανάπτυξη και την ευηµερία, απέχει πα-
ρασάγγας από τη σηµερινή ευρωπαϊκή πραγµατικότητα. Μόνο η
προσπάθεια για επαναφορά σε αυτές τις αρχές και τις αξίες µπο-
ρεί να αποκαταστήσει τη χαµένη αίγλη του ευρωπαϊκού ιδεώ-
δους και να ξαναδώσει στους πολίτες τη χαµένη τους πίστη στο
κοινό ευρωπαϊκό όραµα. 

Αντίθετα, η εµµονή της ευρωπαϊκής ηγεσίας στη λανθασµένη
συνταγή της λιτότητας -εν µέσω κρίσης- και της ανελέητης φο-
ροεπιδροµής επί δικαίων και αδίκων το µόνο που πετυχαίνει είναι
να τροφοδοτεί τον ευρωσκεπτικισµό, το λαϊκισµό, τις φυγόκεν-
τρες τάσεις και τις ακραίες φωνές. 

Το µεγάλο στοίχηµα για την Ευρώπη είναι να προτάξει το
στόχο της αλληλεγγύης, να εργαστεί για τη µείωση των ανισο-
τήτων και να ενισχύσει τη θέση της πολιτικής απέναντι στις αγο-
ρές. Το µεγάλο στοίχηµα για την Ελλάδα είναι να αντιµετωπίσει
άµεσα και αποτελεσµατικά τις παθογένειες του χθες και να δη-
µιουργήσει τις προϋποθέσεις για τη στροφή στην ανάπτυξη και
την επανεκκίνηση της οικονοµίας. 

Και αυτό γιατί η έξοδος της Ελλάδας από το ευρώ και την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση θα ισοδυναµούσε για τη χώρα µας µε οικονοµικό
Αρµαγεδδώνα, κοινωνική κατάρρευση και εθνική περιπέτεια, γιατί
η θέση τόσο της Ελλάδας όσο και της Κύπρου είναι µέσα στην
Ευρώπη, όχι µόνο για οικονοµικούς λόγους, αλλά και για την κα-
λύτερη δυνατή εξυπηρέτηση των εθνικών µας συµφερόντων.

Με το σκεπτικό αυτό, η επικείµενη Ελληνική Προεδρία αποκτά
ακόµα µεγαλύτερη βαρύτητα και εξελίσσεται για τη χώρα µας
σε µία πολύ µεγάλη πρόκληση, γιατί πραγµατικά αποτελεί ιστο-
ρική πρόκληση το να αγωνιστούµε για να σώσουµε την τραυµα-
τισµένη ευρωπαϊκή ιδέα, να µετατρέψουµε την κρίση σε ευκαιρία
και να συµβάλουµε στην αντιστροφή του αρνητικού κλίµατος που
κυριαρχεί σήµερα όχι µόνο στη χώρα µας, αλλά σε όλη τη Γη-
ραιά Ήπειρο.

Δεν πρέπει άλλωστε να ξεχνάµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ότι κατά τη διάρκεια της Ελληνικής Προεδρίας στα τέλη του
Μαΐου του 2014, θα διεξαχθούν οι εκλογές για το Ευρωκοινοβού-
λιο, µε τους χειρότερους οιωνούς για την Ευρώπη, εν µέσω βα-
θιάς ύφεσης, ανόδου των άκρων και απογοητευτικής κακο-
φωνίας ανάµεσα στις ηγεσίες των µεγαλύτερων ευρωπαϊκών
κρατών. 

Μάλιστα, η αποστολή της Ελληνικής Προεδρίας καθίσταται πιο
δυσχερής, αν αναλογιστούµε ότι η Κυβέρνησή µας έχει µπροστά
της ένα εξαιρετικά βεβαρηµένο πρόγραµµα στο εσωτερικό, µε
στόχο την ανακούφιση της σκληρά δοκιµαζόµενης ελληνικής κοι-
νωνίας. 

Όµως, η σηµερινή Κυβέρνηση, από την πρώτη στιγµή που ανέ-
λαβε τις τύχες της χώρας, απέδειξε έµπρακτα ότι είναι για τα δύ-
σκολα και είµαι πεπεισµένος ότι θα ανταποκριθεί µε επιτυχία και
σε αυτήν την πρόκληση. 

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να αναφερθώ µε συντοµία στην
τροπολογία του Υπουργείου Οικονοµικών σχετικά µε τη διαδικα-
σία µεταβίβασης των υποκαταστηµάτων των κυπριακών τραπε-
ζών σε ελληνικό πιστωτικό ίδρυµα. Κατ’ αρχάς ο κατεπείγων
χαρακτήρας της εν λόγω ρύθµισης, λόγω της έκτακτης κατάστα-
σης που προκλήθηκε από την κυπριακή χρηµατοπιστωτική κρίση,
παρά την προφανή έλλειψη συνάφειας, µας υποχρεώνει να την
εντάξουµε στο παρόν σχέδιο νόµου. 

Περαιτέρω, η αναγκαιότητα της τροπολογίας έγκειται στην
απουσία νοµοθετικού πλαισίου που να διέπει τέτοιες περιπτώ-
σεις µεταβίβασης,  καθώς οι ισχύουσες διατάξεις περί συγχω-
νεύσεων πιστωτικών ιδρυµάτων αναφέρονται σε µετασχηµατισµό
ή εισφορά υποκαταστήµατος και όχι σε µεταβίβαση αυτού, όπως
συµβαίνει στην περίπτωση των υποκαταστηµάτων των κυπρια-
κών τραπεζών.

Σε κάθε περίπτωση, τόσο η συγκεκριµένη τροπολογία όσο και
η  συνολική στάση της Κυβέρνησης στο θέµα των τραπεζών κι-

νούνται µε αποκλειστικό γνώµονα την εγγύηση των καταθέσεων,
τη διασφάλιση των θέσεων εργασίας των τραπεζοϋπαλλήλων και
την εύρυθµη λειτουργία του χρηµατοπιστωτικού µας συστήµα-
τος.

Κλείνοντας, θα ήθελα να τονίσω την ανάγκη σύγκλησης σε
σύντοµο χρόνο της Επιτροπής Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών
Υποθέσεων, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης την αναλυτική παρου-
σίαση από την πλευρά του Υπουργείου Εξωτερικών των στόχων
της Ελληνικής Προεδρίας. 

Τα µέλη της επιτροπής θα πρέπει να ενηµερωθούν για τις ελ-
ληνικές προτεραιότητες, που αποτελούν ζήτηµα κοµβικής σηµα-
σίας για τη θέση της Ελλάδας στην Ευρώπη, προκειµένου να
συνδράµουν µε τις προτάσεις και τις παρατηρήσεις τους την Κυ-
βέρνηση στη δύσκολη αποστολή που καλείται να αναλάβει.

Με τις σκέψεις αυτές εισηγούµαι την ψήφιση του σχεδίου
νόµου και σας ευχαριστώ θερµά για την προσοχή σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς τον κ. Μιχελάκη. 
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Καραγιαννίδης.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα έχουµε

µπει στη τελική ευθεία της συζήτησης του σχεδίου νόµου που
κατατέθηκε για τη σύσταση Γραφείου Ελληνικής Προεδρίας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης αλλά και για ορισµένες άλλες διατάξεις.

Το εν λόγω νοµοσχέδιο θεσµοθετεί τη δηµιουργία αυτοτελούς
Γραφείου Ελληνικής Προεδρίας εν’ όψει της Ελληνικής Προ-
εδρίας του 2014. 

Στις δύο συζητήσεις που προηγήθηκαν εκφράστηκαν απόψεις
τόσο επί των άρθρων του προτεινόµενου νοµοσχεδίου όσο και
σε σχέση µε το συνολικό του χαρακτήρα και ειδικότερα, σε
σχέση µε το ρόλο και τη λειτουργία που ενδεχόµενα θα µπο-
ρούσε να επιτελέσει ένα τέτοιο θεσµικό όργανο.

Σε ό,τι αφορά τη γενική συνεκτίµηση του ρόλου του εν λόγω
γραφείου, εµείς επιµένουµε ότι η χρησιµότητά του κρίνεται από
τις ίδιες τις οργανωτικές ανάγκες, γιατί, σε διαφορετική περί-
πτωση, µπορεί να οδηγηθούµε σε ζηµιογόνες επιλογές, ακόµη
ίσως και σε µία αλόγιστη σπατάλη δηµόσιων πόρων. 

Υπό την έννοια αυτή, βασικό κριτήριο για τον καθορισµό των
ειδικών δοµών εντός των οποίων θα εξυπηρετηθεί το έργο της
Προεδρίας πρέπει να είναι το περιεχόµενο των δράσεων που θα
αναληφθούν εκ µέρους της.

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο µε
θέµα τη δηµιουργία µιας νέας οργανωτικής δοµής ενδεχοµένως
και να προτρέχει των εξελίξεων, πόσω µάλλον όταν, προς το
παρόν, δεν έχει τεθεί ζήτηµα ανεπαρκούς στελέχωσης των υπαρ-
χουσών δοµών ούτε βέβαια έλλειψης συντονισµού τους. 

Ειδικότερα, σχετικά µε τη δηµιουργία του αυτοτελούς γρα-
φείου, η οποία µάλιστα χαρακτηρίζεται από την αιτιολογική έκ-
θεση αξιολόγησης συνεπειών ως εχέγγυο για την επιτυχή
άσκηση της Προεδρίας, αναρωτιόµαστε αν τελικά το στελεχικό
δυναµικό του Υπουργείου Εξωτερικών κρίνεται από τις αρµόδιες
αρχές ως ανίκανο και ακατάλληλο να αναλάβει την ευθύνη διεκ-
περαίωσης των όσων συνεπάγεται η ανάληψη της Προεδρίας.

Επιπλέον, η επιµονή στη δηµιουργία ακόµη µίας δοµής επι-
φορτισµένης αποκλειστικά µε εκτελεστικό ρόλο προσκρούει και
στα τεκµήρια της εµπειρίας από προηγούµενη ανάληψη της Προ-
εδρίας το 2003, όπου είχαν καταγραφεί φαινόµενα δυσλειτουρ-
γίας εξαιτίας αλληλοεπικάλυψης ρόλων και χρεώσεων. 

Επίσης, ένα τέτοιο γραφείο θίγει τη θεσµική διάρθρωση και
αναδεικνύει τον κίνδυνο πρόσωπα που έχουν διοριστεί εξωθε-
σµικώς και που έχουν αναλάβει ευθέως καθήκοντα να παραµε-
ρίσουν τα στελέχη που έχουν διοριστεί µε τις νόµιµες διαδι-
κασίες.

Ακόµη, ο ασαφής ρόλος του εν λόγω οργάνου αλλά και το
ακαθόριστο των αρµοδιοτήτων του επιβεβαιώνεται και από την
προϋπόθεση της συνεργασίας µε τη Γενική Διεύθυνση του
Υπουργείου Εξωτερικών, όπως σηµειώνεται και στο άρθρο 2.

Για το άρθρο 2, µάλιστα, θέλω να πω ότι τα εδάφια β, γ, δ και
στ αποτελούν άσκοπη φιλολογία. 

Το δε εδάφιο ε προκαλεί ποικίλα ερωτήµατα σχετικά µε τη
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σκοπιµότητα των επιστηµονικών και πολιτιστικών εκδηλώσεων,
τη στιγµή που η κοινωνία µας δοκιµάζεται σκληρά από πολυετή
νεοφιλελεύθερη λιτότητα.

Το εδάφιο ζ του άρθρου 2, µέσω της φράσης «αναζήτηση
πηγών χρηµατοδότησης», αναφέρεται ουσιαστικά στους σπόν-
σορες. 

Εδώ τίθεται, λοιπόν, το εύλογο ερώτηµα: Τι συµφέρον µπορεί
να έχουν ιδιώτες για να χρηµατοδοτήσουν µια υποχρεωτική κυ-
βερνητική δραστηριότητα;

Άλλο ένα σοβαρό ζήτηµα που προκύπτει είναι ότι µέχρι στιγ-
µής δεν έχει ανακοινωθεί συγκεκριµένο σχέδιο προϋπολογισµού
για τη διεξαγωγή της Προεδρίας. 

Προβληµατικός, επίσης, είναι και ο ασαφής προσδιορισµός
των κριτηρίων για τη στελέχωση των υπηρεσιών, αφού σύµφωνα
µε το άρθρο 4 η στελέχωση του Γραφείου της Ελληνικής Προ-
εδρίας, θα γίνει µε αποσπάσεις από το Υπουργείο Εξωτερικών
και κάθε άλλο Υπουργείο και υπηρεσία του δηµόσιου και του ευ-
ρύτερου δηµόσιου τοµέα. Θα συστηθεί κάποια επιτροπή για την
αξιολόγηση των αιτήσεων απόσπασης; Επίσης, επειδή τα θέµατα
που θα κληθεί να διαχειριστεί το εν λόγω γραφείο άπτονται εξει-
δικευµένων ζητηµάτων της πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
πώς είναι δυνατόν να διασφαλιστεί ότι οι εργαζόµενοι, παραδείγ-
µατος χάριν, σε ΟΤΑ ή ΔΕΚΟ θα έχουν τις απαραίτητες γνώσεις
και την εµπειρία για να ανταποκριθούν στις απαιτήσεις του
ρόλου που θα τους ανατεθεί; Όσο καλόπιστος και αν προσπαθεί
να είναι κανείς, δεν µπορεί παρά να αναγνωρίσει ότι πρόκειται
για φωτογραφικές διατάξεις, που αφορούν συγκεκριµένους
υπαλλήλους του Υπουργείου Εξωτερικών και άλλων Υπουργείων,
ειδικότερα, µάλιστα, όταν γίνεται λόγος για αποσπάσεις που
πραγµατοποιούνται µε απόφαση του αρµόδιου Υπουργού, κατά
παρέκκλιση και χωρίς να ζητείται η σύµφωνη γνώµη των οικείων
υπηρεσιακών συµβουλίων. Με άλλα λόγια, µε την επίκληση του
κατεπείγοντος θεσµοποιούνται και ενισχύονται οι πελατειακές
σχέσεις σε βάρος της διαφάνειας και, κατά συνέπεια, σε βάρος
της λειτουργίας των οργάνων. 

Για το άρθρο 5 και ειδικά για την παράγραφο 2 θα ήταν καλό
να διευκρινιστεί γιατί διπλασιάζονται τα κονδύλια της απόφασης
Ρόβλια από 20 χιλιάδες σε 40 χιλιάδες στην απευθείας ανάθεση
και από 60 χιλιάδες σε 120 χιλιάδες ευρώ µε πρόχειρο διαγωνι-
σµό και χωρίς προληπτικό δηµοσιονοµικό έλεγχο. 

Τι είδους µεµονωµένη προµήθεια θα φτάσει τις 120 χιλιάδες
ευρώ µε απλή υπογραφή του γραφείου; Ουδείς λόγος συντρέχει
ώστε να ισχύσουν έκτακτες διαδικασίες, αν υπάρξει εγκαίρως µε-
λετηµένος προϋπολογισµός και αυστηρή διαχείριση των πιστώ-
σεων από τα οικονοµικά όργανα του Υπουργείου Εξωτερικών,
µέσω δηµοσιονοµικού ελέγχου της υπηρεσίας και του επιτρόπου
του Ελεγκτικού Συνεδρίου του Υπουργείου Εξωτερικών.

Στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο δεν λαµβάνεται υπ’ όψιν και δεν
συζητείται καθόλου η  µεγάλη καθυστέρηση της καταβολής του
επιδόµατος στις υπηρεσίες αλλοδαπής, στους αποσπασµένους
υπαλλήλους. Αυτή η καθυστέρηση έχει ως µόνιµο αποτέλεσµα να
υπάρχουν ακόµη και στη Μόνιµη Αντιπροσωπεία στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, αλλά και σε άλλες υπηρεσίες του εξωτερικού, απλήρωτοι
εργαζόµενοι για διάστηµα µεγαλύτερο του ενός έτους. Αυτό ση-
µαίνει ότι, ενώ η αρµόδια αρχή δεν µπορεί να ανταποκριθεί στις
στοιχειώδεις υποχρεώσεις της, προχωρά στην ίδρυση ενός ορ-
γάνου, οι λειτουργικές ανάγκες του οποίου θα απορροφήσουν
µεγάλο µέρος του υπάρχοντος προϋπολογισµού. 

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν όλα τα παραπάνω, εµείς επιµένουµε ότι
οι όποιοι σχεδιασµοί γίνονται για την εξυπηρέτηση των αναγκών
της Ελληνικής Προεδρίας πρέπει να γίνονται µε γνώµονα την
εξοικονόµηση πόρων για την ικανοποίηση των πολιτικών προτε-
ραιοτήτων που τίθενται.

Δεν πρέπει να ξεχνάµε ότι η ανάληψη της προεδρίας -η οποία
λόγω αργιών θα διαρκέσει στην πραγµατικότητα τρεις και όχι έξι
µήνες, όπως συνηθίζεται- γίνεται σε µία συγκυρία κατά την οποία
πλατιά στρώµατα του πληθυσµού δοκιµάζονται από τη σκληρή
νεοφιλελεύθερη λιτότητα. Δεν είναι δυνατόν να απειλούνται µε
οριστικό κλείσιµο νοσοκοµεία και δοµές κοινωνικής φροντίδας
και την ίδια στιγµή να δαπανώνται υπέρογκα ποσά για µία πολι-
τική εντυπωσιασµών, χωρίς περιεχόµενο. 

Υπό το πρίσµα αυτό, είναι αναγκαίο να διευκρινιστούν τα εξής:
Όσον αφορά τους τόπους διεξαγωγής των συναντήσεων κορυ-
φής µε τις ηγεσίες των Ηνωµένων Πολιτειών, της Ρωσίας, της
Κίνας και της Ιαπωνίας. Εάν οι συναντήσεις αυτές λάβουν χώρο
στις Βρυξέλλες, τότε το κόστος µειώνεται δραµατικά. Επίσης,
αναφορικά µε τον αναλυτικό προϋπολογισµό για το σύνολο της
διοργάνωσης, είναι πλέον γνωστό σε όλους τα τραγελαφικά φαι-
νόµενα αλόγιστης σπατάλης δηµοσίου χρήµατος, τα οποία ση-
µάδεψαν την Προεδρία του 2003. Χαρακτηριστικά να σας πω ένα
παράδειγµα για απόδειξη παραγγελίας εννιακοσίων χιλιάδων γι-
αουρτιών για την ανάγκη της διοργάνωσης. Ή ο ήλιος το 2003
ήταν πολύ καυτός και άρα τα χρειάζονταν για να τα βάλουν ή κά-
ποιοι έκαναν πάρτι εις υγείαν των κορόιδων.

Από την πλευρά µας, λοιπόν, προτείνουµε να ανατεθεί σε κλι-
µάκιο του Ελεγκτικού Συνεδρίου ο έλεγχος του προϋπολογι-
σµού, προς αποφυγή υπέρβασης των ποσών. Ο χαρακτήρας της
διαδικασίας στελέχωσης του εν λόγω γραφείου είναι σαφές ότι
µε την αναγνώριση της δυνατότητας για κατά παρέκκλιση ισχυου-
σών διατάξεων αποφάσεις αφήνει ανοιχτά όλα τα ερευνητικά δε-
δοµένα. Η δηµοσιοποίηση του προτεινόµενου ως επικεφαλής του
γραφείου καθώς και η αποσαφήνιση των κριτηρίων της επιλογής
ορισµένου προσώπου, οι προϋποθέσεις για την εξυγίανση της Γε-
νικής Επιθεώρησης, η οποία σύµφωνα µε το άρθρο 10 µέχρι σή-
µερα είναι αρµόδια για θέµατα οικονοµικού ελέγχου όλων των
διευθύνσεων και µονάδων της Κεντρικής Υπηρεσίας του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών, καθώς και των δηµοσίων υπολόγων που υπη-
ρετούν σε αυτές.

Δυστυχώς, η Γενική Επιθεώρηση έχει αποδειχθεί ακατάλληλη
µέχρι σήµερα και δεν έχει ανταποκριθεί στο ρόλο που της έχει
ανατεθεί και έχει λειτουργήσει περισσότερο ως όργανο συγκά-
λυψης. Η στελέχωσή της µε έµπειρους και καταξιωµένους εργα-
ζόµενους του ΥΠΕΞ και όχι µε συνταξιούχους πρέσβεις είναι
απόλυτα αναγκαία για την αναδιοργάνωση και την ουσιαστική
αναβάθµιση του ρόλου της.

Ως προς τις τροπολογίες 369 και 370 ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ» και
ζητούµε την απόσυρση της τροπολογίας 400, γιατί είναι για -πολ-
λοστή φορά- µία τροπολογία άσχετη µε το νοµοσχέδιο και θα
πρέπει να γίνει πολύ διεξοδική συζήτηση γι’ αυτά που προτείνει
να συµβούν.

Με βάση, λοιπόν, αυτήν την επιχειρηµατολογία που εξέθεσα,
εµείς ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ» επί της αρχής στο συγκεκριµένο νο-
µοσχέδιο.

Θέλω να κλείσω, όµως, µε ένα σηµαντικό γεγονός που συνέβη
χθες τα ξηµερώµατα στη Χαλκιδική. Τριάντα οκτώ χρόνια Κοινο-
βουλευτικής Δηµοκρατίας δεν είχαµε ξανασυναντήσει Ειδικές
Δυνάµεις της Αστυνοµίας να σπάνε τις πόρτες για να συλλάβουν
κατοίκους που ήταν γνωστής διαµονής, γνωστοί στο χωριό και
δεν είχαν καµµία ένδειξη ότι προσπαθούν να κρυφτούν ή ότι είναι
καταζητούµενοι.

Αυτό, λοιπόν, το ενδεχόµενο µας φέρνει σε άλλες εποχές, µας
δείχνει ότι στην Ιερισσό επιχειρείται ένα πείραµα κράτους έκτα-
κτης ανάγκης. Ως επιστέγασµα αυτού του πράγµατος, έρχεται
µία ανακοίνωση της Νέας Δηµοκρατίας που λέει τα εξής: «Με την
ανακοίνωσή του ο ΣΥΡΙΖΑ επιβεβαιώνει µε τον πιο κατηγορηµα-
τικό τρόπο ότι είναι εκείνος που όπλισε τα χέρια όσων έκαψαν πε-
ριουσίες και επιχείρησαν να πυρπολήσουν ζωντανούς συµπολίτες
τους». Λέει, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία για το κόµµα της Αξιωµα-
τικής Αντιπολίτευσης ότι ένα εκατοµµύριο εξακόσιες πενήντα
πέντε χιλιάδες πολίτες ψήφισαν εµπρηστές και δολοφόνους.

Αυτά τα πράγµατα δεν είναι δυνατόν να συµβαίνουν σε µια
χώρα που πιστεύει στην Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία. Δεν είναι
δυνατόν να µας κατηγορείτε ότι υποστηρίζουµε κατηγορούµε-
νους στην Ιερισσό. Είναι δικαίωµά µας να υποστηρίξουµε όποιον
θεωρούµε ότι διώκεται πολιτικά.

Θα ήθελα να σας θυµίσω δε ότι τον περασµένο Σεπτέµβριο ο
κ. Σαµαράς έλεγε για τον κ. Παπαγεωργόπουλο, που «έφαγε» δις
ισόβια, ότι είναι κόσµηµα για το κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας.
Θα ήθελα να σας θυµίσω δε ότι έχετε φωτογραφηθεί µε πολλούς
επιχειρηµατίες από αυτούς που είναι στον Κορυδαλλό, έχετε συ-
νεργαστεί µαζί τους και τους τιµήσατε µε την παρουσία σας σε
διάφορα συνέδρια.
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Εµείς, λοιπόν, επειδή το µόνο όπλο που έχουµε απέναντι στη
βία του κράτους είναι η αλληλεγγύη στους κατοίκους αυτούς,
που παλεύουν για ένα καλύτερο αύριο, για να ζήσουν σε έναν
τόπο όπου δεν θα πεθαίνουν από καρκίνο και τα παιδιά τους δεν
θα φεύγουν µετανάστες, δηλώνουµε τη συµπαράστασή µας
στους αγώνες που κάνουν οι πολίτες της Ιερισσού.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και
εµείς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας», που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι δύο µαθητές και µαθήτριες και µία
εκπαιδευτικός από το Δηµοτικό Σχολείο «Η ΘΕΟΜΗΤΩΡ».

Τους καλωσορίζουµε.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Σαλτούρος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΑΛΤΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα µας θα βρεθεί τον Ια-

νουάριο του 2014 στην Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης για
πέµπτη φορά. Η τελευταία ανάλογη Προεδρία ήταν το πρώτο
εξάµηνο του 2003, η οποία, παρά τα παγκόσµια έκτακτα και ση-
µαντικά γεγονότα που έτειναν να επισκιάσουν τις ελληνικές προ-
τεραιότητες, µπορεί να χαρακτηριστεί σε γενικές γραµµές
επιτυχής. Έτσι και το Γραφείο Ελληνικής Προεδρίας δεν είναι
ένας καινούργιος θεσµός.

Το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο έχει ως βάση τη ρύθµιση του άρ-
θρου 16 του ν. 2949/2001, µε την οποία είχε συσταθεί πάλι στην
Κεντρική Υπηρεσία του Υπουργείου Εξωτερικών το τότε Γραφείο
Ελληνικής Προεδρίας. Όσον αφορά τις γενικές και ειδικότερες
αρµοδιότητες του γραφείου, έτσι όπως αυτές περιγράφονται
στα δύο πρώτα άρθρα του νοµοσχεδίου, αυτές αποτελούν λίγο
ως πολύ επανάληψη της παλαιότερης ρύθµισης, καθώς θεµελιώ-
νουν το ρόλο του υπό σύσταση γραφείου ως το κύριο όργανο
διοικητικής οργάνωσης και συντονισµού των φορέων που σχετί-
ζονται µε την Ελληνική Προεδρία.

Όµως, θα θέλαµε να επισηµάνουµε κάποια θέµατα. Το πρώτο
θέµα αφορά το χρονικό διάστηµα ύπαρξης του «Γραφείου Ελλη-
νικής Προεδρίας». Με την παράγραφο 1 του άρθρου 1 ορίζεται
ότι αυτό παύει να υφίσταται αυτοδικαίως την 31η Ιουλίου 2014,
δηλαδή ένα µήνα µετά τη λήξη της Ελληνικής Προεδρίας. Έχου-
µε την εντύπωση ότι θα χρειαστεί να παραταθεί αυτή η διάρκεια,
καθώς ο ένας µήνας δεν φαίνεται ικανός χρόνος, ώστε να διευ-
θετηθούν όλες οι σχετικές εκκρεµότητες. Σηµειωτέον ότι το ανά-
λογο χρονικό διάστηµα, µετά το πέρας της Ελληνικής Προεδρίας,
το 2003 ήταν επτά µήνες. 

Το δεύτερο θέµα αφορά την παράγραφο 3 του άρθρου 1 του
νοµοσχεδίου, µε την οποία προβλέπεται ρητά η συνδροµή στο
έργο του γραφείου τόσο του Ελληνικού Κέντρου Ευρωπαϊκών
Μελετών, όσο και του Επιστηµονικού Κέντρου Ανάλυσης και Σχε-
διασµού του Υπουργείου Εξωτερικών µε την ιδιότητα του θεσµι-
κού συµβούλου.

Υπερθεµατίζουµε, βεβαίως, αλλά αντιλαµβανόµαστε αυτή τη
διάταξη περισσότερο ως κατευθυντήρια οδηγία, καθώς θεω-
ρούµε ότι η θεσπιζόµενη συνεργασία είναι ούτως ή άλλως αυτο-
νόητη. 

Η τρίτη επισήµανση αφορά τη διάταξη της παραγράφου ζ του
άρθρου 2, σύµφωνα µε την οποία το γραφείο θα ενεργεί για την
αναζήτηση πηγών χρηµατοδότησης για την εκπλήρωση της απο-
στολής του προς το σκοπό ελαχιστοποίησης της επιβάρυνσης
του κρατικού προϋπολογισµού. 

Όπως εύκολα αντιλαµβάνεται κανείς, το ζήτηµα των χορηγιών
είναι ένα πολύ λεπτό ζήτηµα. Είναι γεγονός ότι οι χορηγίες απο-
τελούν κοινό τόπο όλων των προεδριών. Όµως, απαιτείται ιδιαί-
τερος χειρισµός, καθώς οι όποιες χορηγίες πρέπει να πληρούν
τους όρους της διαφάνειας, της διακριτικότητας των µέσων υπο-
βολής, της προβολής του τόπου µας και της προώθησης κατά
το δυνατόν της ελληνικής οικονοµίας. 

Όσον αφορά το άρθρο 4 και τις ειδικές ρυθµίσεις για τις εξ-

πρές αποσπάσεις του προσωπικού που ήθελε κριθεί απαραίτητο,
έχουµε µια παρατήρηση. Το 2013 δεν είναι όµοιο µε το 2003. Το
κύµα συνταξιοδοτήσεων παλαιών και έµπειρων στελεχών του δη-
µοσίου τοµέα, σε συνδυασµό µε τη γενικότερη µείωση του προ-
σωπικού, έχει οδηγήσει ορισµένες υπηρεσίες σε ιδιαίτερες
δυσκολίες σε ό,τι αφορά τη λειτουργία τους. 

Προτείναµε, λοιπόν, να  έχουν λόγο τα υπηρεσιακά συµβούλια
σχετικά µε τις αποσπάσεις προσωπικού, όταν αιτιολογηµένα και
πειστικά προβάλλεται η αδυναµία κάποιας υπηρεσίας να καλύψει
αποτελεσµατικά το κενό που προξενεί η απόσπαση, χωρίς
ωστόσο η σύµφωνη γνώµη τους να αποτελεί προϋπόθεση για την
απόσπαση. Και τούτο, διότι αφ’ ενός η εύρυθµη λειτουργία του
κράτους απαιτείται κυρίως για την εξυπηρέτηση των πολιτών του,
αφ’ ετέρου διότι το υπό σύσταση «Γραφείο Ελληνικής Προ-
εδρίας» έχει τη δυνατότητα απόσπασης προσωπικού από οποι-
ονδήποτε φορέα, δυνατότητα η οποία δεν υφίσταται για το
υπόλοιπο δηµόσιο.

Αναφορικά τώρα µε τη ρύθµιση της παραγράφου 2 του άρ-
θρου 4 αναγνωρίζουµε τον κατά τη διάρκεια της Ελληνικής Προ-
εδρίας αυξηµένο φόρτο και τις ιδιαίτερες ευθύνες της Μόνιµης
Ελληνικής Αντιπροσωπείας στις Βρυξέλλες και συνεπώς την πι-
θανή ανάγκη παράτασης της παραµονής των εκεί αποσπασµέ-
νων υπαλλήλων, ώστε να διασφαλιστεί η οµαλή λειτουργία της
και να αποφευχθούν πιθανές αρρυθµίες µεσούσης της Ελληνι-
κής Προεδρίας. 

Όσον αφορά, όµως, τη ρύθµιση του δεύτερου εδαφίου της ως
άνω παραγράφου, σχετικά µε τη δυνατότητα εκ νέου απόσπασης
υπαλλήλων που κατά το παρελθόν υπηρέτησαν σ’ αυτήν την αν-
τιπροσωπεία και έχουν συµπληρώσει τον προβλεπόµενο χρόνο,
θα πρέπει να αποσαφηνιστεί και να προβλεφθεί ρητά ότι η κατά
παρέκκλιση των ισχυουσών διατάξεων εκ νέου απόσπασή τους
δεν µπορεί να εκτείνεται πέραν της 31ης Ιουλίου 2014, όπως
προβλέπεται δηλαδή και για την παράταση της απόσπασης των
ήδη υπηρετούντων στην Αντιπροσωπεία των Βρυξελλών. 

Η µη επανάληψη της ηµεροµηνίας αυτής και στο δεύτερο εδά-
φιο της παραγράφου 2 του άρθρου 4 θα µπορούσε να αποτελέ-
σει έρεισµα για καταστρατήγηση του σκοπού της διάταξης σε
βάρος του προσωπικού που δεν έχει αποσπαστεί ποτέ στη Μό-
νιµη Ελληνική Αντιπροσωπεία στις Βρυξέλλες και που επιθυµεί
και έχει τα προσόντα να το πράξει.

Ακόµα όµως και στην περίπτωση που η σχετική αποσαφήνιση
δεν περιληφθεί στις διατάξεις του νοµοσχεδίου, θα είχε ιδιαίτερη
σηµασία για εµάς, κύριε Υπουργέ, να µας δηλώσετε ρητά ενώ-
πιον της Ολοµέλειας της Βουλής ότι ο σκοπός και το νόηµα της
διάταξης, παρά τη µη σαφή διατύπωση, είναι ότι ισχύει η κατα-
ληκτική ηµεροµηνία της 31ης Ιουλίου 2014 και ως προς όσους
αποσπαστούν εκ νέου, σύµφωνα µε την παράγραφο 2 του άρ-
θρου 4. 

Σε σχέση µε το άρθρο 6, θεωρούµε όντως απαραίτητη και –αν
µη τι άλλο- εποικοδοµητική τη σύσταση Διυπουργικής Επιτροπής
µε επικεφαλής τον Υπουργό Εξωτερικών. Μάλιστα, η µεταβαλ-
λόµενη σύνθεσή της, µε βάση τις επιµέρους θεµατικές των συ-
νεδριάσεών της, δηµιουργεί τις προϋποθέσεις για µια ευέλικτη
και, ως εκ τούτου, αποτελεσµατική λειτουργία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άφησα τελευταίο το σχολιασµό
των άρθρων 3 και 5 του νοµοσχεδίου. Πρόκειται για τα άρθρα
που άπτονται του κόστους λειτουργίας του υπό σύσταση γρα-
φείου καθώς και γενικότερα του κόστους της Ελληνικής Προ-
εδρίας.

Κατ’ αρχάς, είναι γεγονός ότι η ανάγκη ευελιξίας του κράτους
όσον αφορά τη διοργάνωση πλήθους συναντήσεων και εκδηλώ-
σεων καθώς και αντιµετώπισης έκτακτων γεγονότων, που εξ ορι-
σµού θα προκύψουν, επιβάλλει τη δυνατότητα προσφυγής στις
αποφευκτέες γενικά διαδικασίες διαπραγµάτευσης και πρόχει-
ρων διαγωνισµών. 

Περαιτέρω η εκτίµηση των σχετικών µε την Προεδρία δαπανών
στο ποσό της τάξης των 50 εκατοµµυρίων ευρώ και µάλιστα
χωρίς να περιλαµβάνονται στο ποσό αυτό οι δαπάνες του άρ-
θρου 5 –αυτές, δηλαδή, που αφορούν κατεπείγουσες και πρό-
σκαιρες δαπάνες του Υπουργείου Εσωτερικών, που θα άπτονται
της Ελληνικής Προεδρίας- πυροδότησε µία συζήτηση τόσο ως
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προς το ύψος του ποσού όσο και ως προς το ζήτηµα που έθεσαν
ορισµένοι συνάδελφοι για την ανάγκη ύπαρξης συγκεκριµένου
προϋπολογισµού.

Όµως, θα ήθελα να επισηµάνω αυτό που όλοι γνωρίζουµε, ότι
µε το παρόν νοµοσχέδιο δεν εγκρίνουµε κανένα ποσό. Ούτε και
έχει κατά την άποψή µας ιδιαίτερο νόηµα να αναλωθούµε σε µία
συζήτηση περί του κατά πόσο η εκτίµηση αυτή είναι υπερβολική
ή αντιθέτως πολύ αισιόδοξη.

Από την άλλη µεριά η πολυπλοκότητα του όλου εγχειρήµατος
και οι πολλές µη επακριβώς προβλέψιµες παράµετροι καθιστούν
κατά τη γνώµη µας την εκπόνηση ενός προϋπολογισµού όχι µόνο
δύσκολη, αλλά και άνευ ουσιαστικού αποτελέσµατος κίνηση. 

Αντιθέτως, έχει ιδιαίτερη σηµασία να συζητήσουµε την οικο-
νοµική λογική στην οποία πρέπει να κινηθεί η Ελληνική Προεδρία
καθώς και να αναζητήσουµε ουσιαστικούς τρόπους συγκράτη-
σης του κόστους. Ο καλύτερος τρόπος γι’ αυτό είναι η επίτευξη
της πλήρους διαφάνειας.

Ακούω µε χαρά ότι η πολιτική ηγεσία προσανατολίζεται σε µία
λιτή και ουσιαστική Προεδρία. Ωστόσο, εποχές όπως η σηµερινή
είναι εποχές των πράξεων και όχι των λόγων. 

Προτείναµε, λοιπόν, κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου στην
Επιτροπή  Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων, να δηµι-
ουργηθεί ένας κατάλογος, ένας πίνακας δαπανών, στον οποίο
θα αναρτώνται όλες ανεξαιρέτως οι δαπάνες που αφορούν την
Ελληνική Προεδρία από όλους ανεξαιρέτως τους φορείς –πα-
ράλληλα, βέβαια, µε τις ήδη υπάρχουσες δοµές δηµοσιότητας-
και στον οποίο θα περιλαµβάνονται: ο διατάκτης της δαπάνης,
λεπτοµερής περιγραφή του αντικειµένου της δαπάνης, ο λήπτης
της δαπάνης, η απόφαση πραγµατοποίησης της δαπάνης, παρα-
δείγµατος χάριν διαγωνισµός, υπουργική απόφαση κ.λπ. και φυ-
σικά το καταβλητέο ποσό. 

Με τον τρόπο αυτό θα υπήρχε ανά πάσα στιγµή µία ενηµερω-
µένη εικόνα του συνολικού κόστους αλλά και µία ιδιαίτερη ευκο-
λία πρόσβασης σε αυτές τις πληροφορίες, η οποία θα δρούσε
ως αποτελεσµατικά ανασταλτικός παράγων στα ενδεχόµενα
σπατάλης και υπερβολών. Καταθέτω εκ νέου, λοιπόν, την πρό-
ταση αυτή ως βάση µελλοντικής συζήτησης.

Σε κάθε περίπτωση πιστεύω ότι η απόλυτη διαφάνεια, εκτός
από αποτελεσµατικότατος παράγοντας χρηστής διαχείρισης του
δηµόσιου χρήµατος, πρέπει να αποτελεί στόχο από µόνη της.
Και µία ουσιαστική προϋπόθεση διαφάνειας είναι η ουσιαστική
δηµοσιότητα.

Όσον αφορά το Δεύτερο Κεφάλαιο του υπό συζήτηση νοµο-
σχεδίου, συµφωνούµε µε το σύνολο των άρθρων του. Ειδικότερα
µε το άρθρο 7 ορίζεται ότι το σύνολο των αποδοχών των απο-
σπασµένων στις Αρχές Εξωτερικής Υπηρεσίας  του Υπουργείου
Εξωτερικών βαρύνει το φορέα στον οποίο αυτοί ανήκουν. Πέραν
από το ότι η ρύθµιση αυτή συµβαδίζει µε τον ενιαίο χαρακτήρα
του κράτους, είναι βέβαιο ότι βοηθά στη σταθερή κατανοµή των
βαρών των Υπουργείων και οπωσδήποτε απλοποιεί τις γραφει-
οκρατικές διαδικασίες των αποσπάσεων, τουλάχιστον όσον
αφορά τα µισθολογικά θέµατα.

Με το άρθρο 8 ρυθµίζεται ένα επί µακρόν εκκρεµές ζήτηµα,
που αφορά τους εµπειρογνώµονες του Υπουργείου Εξωτερικών
και τη δυνατότητα επιστροφής τους στη χώρα µας.

Τέλος, µε τα άρθρα 9 και 10 ρυθµίζονται ζητήµατα εσωτερικής
οργάνωσης και λειτουργίας του Υπουργείου Εξωτερικών, µε
στόχο την αναβάθµιση των υπηρεσιών, της οικονοµικής διαχεί-
ρισης, της προαγωγής των θεµάτων του Υπουργείου αλλά και
των διαδικασιών ελέγχου και επιθεώρησης. 

Σχετικά µε τις τροπολογίες. Σε ό,τι αφορά την υπ’ αριθµόν 369,
επικαιροποιείται η νοµοθεσία που αφορά τα προσόντα πρόσλη-
ψης στο δηµόσιο των πτυχιούχων, οι τίτλοι σπουδών των οποίων
ήδη αναγνωρίζονται ως προς τα λοιπά επαγγελµατικά δικαιώµατα
που παρέχουν από το Ελληνικό αλλά και το Κοινοτικό Δίκαιο. 

Περαιτέρω, το ίδιο συµβαίνει και όσον αφορά την αναγνώριση
του χρόνου προϋπηρεσίας που αποκτήθηκε στο εξωτερικό.
Όσον αφορά δε την επιλογή του φορέα πιστοποίησης της προ-
ϋπηρεσίας αυτής, προκρίνεται κατ’ αρχάς το κριτήριο της χώρας
πραγµατοποίησής της. Έτσι η τελική αξιολόγηση από τις ελλη-
νικές αρχές γίνεται βάσει βεβαίωσης του κατά νόµου αρµόδιου

οργάνου της χώρας στην οποία πραγµατοποιήθηκε η συγκρίσιµη
απασχόληση.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Τέλος, µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 370 µε σκοπό τον
καλύτερο συντονισµό και την αποτελεσµατικότερη απορρόφηση
κονδυλίων του ΕΣΠΑ προς κάλυψη και των υποχρεώσεων που
συνδέονται µε την Ελληνική Προεδρία, θεσπίζεται ειδικά για το
Υπουργείο Εξωτερικών η υπαγωγή της ειδικής επιτροπής του ν.
3614/2007 στον αρµόδιο Υφυπουργό για θέµατα ευρωπαϊκών
υποθέσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισάγονται επίσης σήµερα εκτά-
κτως προς ψήφιση µε την τροπολογία για τα πιστωτικά ιδρύµατα
ορισµένες ρυθµίσεις, που αφορούν τη δηµιουργία του νοµικού
πλαισίου, ώστε να καταστεί δυνατή η µεταβίβαση των εν Ελλάδι
υποκαταστηµάτων των κυπριακών τραπεζών σε εγχώριο πιστω-
τικό ίδρυµα. Αλλά όχι µόνο αυτό. Με την ευκαιρία αυτή επιχειρεί-
ται η διευθέτηση και άλλων σχετικών ζητηµάτων. Συγκεκριµένα: 

Με την παράγραφο 1 του άρθρου µόνου της τροπολογίας τί-
θεται γενικός κανόνας, µε βάση τον οποίο, όταν πραγµατοποιεί-
ται υποχρεωτική µεταβίβαση περιουσιακών στοιχείων ενός
πιστωτικού ιδρύµατος σε ένα άλλο µε απόφαση της Τράπεζας
της Ελλάδος, σε περίπτωση συνδροµής του Ταµείου Χρηµατο-
πιστωτικής Σταθερότητας στην αύξηση του µετοχικού κεφα-
λαίου, δεν απαιτείται η κάλυψη από το αποκτών πιστωτικό ίδρυµα
ποσοστού τουλάχιστον 10% της αύξησης µετοχικού κεφαλαίου,
ώστε να περιοριστούν τα δικαιώµατα ψήφου, συνεπώς και ελέγ-
χου του ταµείου, σύµφωνα µε την παράγραφο 3, του άρθρου 7α
του ν.3864/2010.

Σύµφωνα δε µε την ως άνω διάταξη, κατά τον καθορισµό του
ποσοστού αυτού λαµβάνεται υπ’ όψιν η ανάγκη παροχής κινή-
τρων για τη συµµετοχή του ιδιωτικού τοµέα. Προφανώς, η υπό
συζήτηση ρύθµιση αποτελεί επικαιροποίηση –επιτρέψτε µου την
έκφραση- της εκτίµησης περί ανάγκης παροχής µεγαλύτερων κι-
νήτρων για τη συµµετοχή του ιδιωτικού τοµέα. Η εκτίµηση, όµως,
αυτή θα έπρεπε να αναλύεται ειδικότερα στην αιτιολογική έκ-
θεση. Σε κάθε περίπτωση, όµως και µε δεδοµένη την πίεση χρό-
νου, που οδήγησε στην κατάθεση αυτής της τροπολογίας, η
σχετική συζήτηση καλό θα ήταν να λάβει χώρα σήµερα.

Επ’ αυτού, κύριε Υπουργέ, θα επιθυµούσαµε µία πληρέστερη
ανάλυση.

Με την παράγραφο 2 της υπό συζήτηση τροπολογίας εξειδι-
κεύεται το νοµικό καθεστώς, µε βάση το οποίο θα πραγµατοποι-
ηθεί η µεταβίβαση των εν Ελλάδι υποκαταστηµάτων των κυπρια-
κών τραπεζών σε ελληνικά πιστωτικά ιδρύµατα. Πρόκειται κυ-
ρίως για το καθεστώς που διέπει τη συγχώνευση των πιστωτικών
ιδρυµάτων σε συνδυασµό µε τις εξυγιαντικές του τραπεζικού συ-
στήµατος διατάξεις και τη συµµετοχή του Ταµείου Χρηµατοπι-
στωτικής Σταθερότητας. Ιδιαίτερη µνεία απαιτείται στη ρύθµιση
που προβλέπει ότι αρκεί για τη µεταβίβαση η σύνταξη ιδιωτικού
εγγράφου, χωρίς την τήρηση οποιασδήποτε άλλης διατύπωσης.

Καλό θα ήταν να αποσαφηνιστεί, κύριε Υπουργέ, ότι η µη τή-
ρηση οποιασδήποτε άλλης διατύπωσης αφορά απλώς τη νοµι-
µότητα του τίτλου και όχι τις λοιπές, απαραίτητες διατυπώσεις,
όπως για παράδειγµα τις σχετικές δηµοσιεύσεις ή τη µεταγραφή
σε περίπτωση µεταβίβασης των εµπράγµατων δικαιωµάτων επί
ακινήτων. Διότι στην εποχή που ζούµε, όπως γνωρίζετε, είναι
καλό καµµιά φορά να επιβεβαιώνουµε τα προφανή.

Σε σχέση µε την παράγραφο 3, έχουµε να παρατηρήσουµε ότι
είναι λογικό οι όποιες απαλλαγές παρέχονται στις περιπτώσεις
οµαλής συγχώνευσης πιστωτικών ιδρυµάτων, να παρέχονται και
στις περιπτώσεις υποχρεωτικών και έκτακτων συγχωνεύσεων.
Και στις δύο περιπτώσεις οι απαλλαγές αυτές λειτουργούν ως
κίνητρα µε τελικό σκοπό την ενδυνάµωση και σταθεροποίηση του
ελληνικού τραπεζικού συστήµατος.

Τέλος, όσον αφορά την παράγραφο 4 της τροπολογίας, θεω-
ρούµε ότι ο λόγος ύπαρξής της έχει να κάνει µε τη παράκαµψη
χρονοβόρων διαδικασιών, οι οποίες θα µπορούσαν να θέσουν σε
κίνδυνο ή ακόµη και να µαταιώσουν διαδικασίες σηµαντικών και
αναγκαίων συγχωνεύσεων πιστωτικών ιδρυµάτων. Και αναγνω-
ρίζουµε τις έκτακτες συνθήκες της εποχής. Ωστόσο, η ασφάλεια
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δικαίου υπαγορεύει τη σε βάθος χρόνου επιστροφή στις ενιαίες
για όλους διαδικασίες.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε. 
Το λόγο έχει ο κ. Κουίκ.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κύριε Πρόεδρε, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρισκόµαστε σήµερα εδώ για να ψη-
φίσουµε κάτι πάρα πολύ σηµαντικό για την Ελλάδα µας, την
ανάληψη της Προεδρίας στο πρώτο εξάµηνο του 2014. Είναι µια
ευκαιρία, την οποία, όµως, δεν θα πρέπει να κάνουµε σηµαία ευ-
καιρίας. Δεν θα πρέπει να κλωτσήσουµε στα σκουπίδια αυτό που
µπορούµε να κάνουµε. 

Άκουσα µε πάρα πολύ προσοχή τον εισηγητή της Νέας Δηµο-
κρατίας, ο οποίος µίλησε για την Ευρώπη του Κωνσταντίνου Κα-
ραµανλή. 

Το κακό, κύριε συνάδελφε, είναι ότι το κόµµα της Νέας Δηµο-
κρατίας έχει παραδώσει µε το Σαµαρά την Ευρώπη στη Μέρκελ.
Και αυτή είναι η διαφορά για µας, οι οποίοι βιώσαµε και ζήσαµε
τους αγώνες του Κωνσταντίνου Καραµανλή να µας βάλει στην
ΕΟΚ της Ευρώπης των λαών, των εθνών και της αλληλεγγύης.
Και στα δηµοσιογραφικά µου αρχεία έχω και εκείνο το βίντεο της
µετάδοσης της υπογραφής τελετής από το Ζάππειο Μέγαρο,
τότε, στις αρχές της δεκαετίας του ’80. 

Ελπίζω, κύριε Υπουργέ –και απευθύνοµαι στον κ. Κούρκουλα,
ο οποίος σαφέστατα είναι από εκείνους τους τεχνοκράτες πολι-
τικούς των ευρωπαϊκών ζητηµάτων που ξέρει πάρα πολύ καλά
την Ευρώπη- να µπείτε στη διαδικασία της Προεδρίας, αλλά
χωρίς να µπείτε και σ’ αυτό το οποίο, δυστυχώς, προωθούν στε-
λέχη του κυβερνώντος ή του συγκυβερνώντος κόµµατος, δη-
λαδή σ’ αυτό που θέλει και η Μέρκελ, σε µια οµοσπονδοποιηµένη
Ευρώπη κοµµένη και ραµµένη στις λογικές ενός «µερκελισµού». 

Θα πρέπει να ξέρετε ότι εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες βε-
βαίως και θα αντισταθούµε στην όποια λογική της Ελληνικής
Προεδρίας που θα θελήσει να υπηρετήσει πολιτικές φασιστοει-
δών, όπως είναι ο Τάισερ Μπλουµ ή ο Όλι Ρεν που έχουν ανισορ-
ροπήσει τους καταθέτες τραπεζών. Πρόκειται για µια πάρα πολύ
δύσκολη περίοδο και για την Κύπρο, η οποία έχει καταστραφεί
και τώρα ψάχνει πώς θα σηκωθεί και πάλι όρθια µετά από το
τραύµα του ’74, αλλά κυρίως για τους καταθέτες του Νότου. 

Επίσης, θα ήθελα να ξεκαθαρίσω και κάτι ακόµα το οποίο πρέ-
πει να υπογραµµίσουµε µε ιδιαίτερη έµφαση. Εµείς, οι Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες είµαστε ένα κίνηµα µέσα στην ευρωπαϊκή
οικογένεια. Όµως, µοιραία γινόµαστε και ευρωσκεπτικιστές, γιατί
δεν θέλουµε τη «µερκελική» κατοχή. Και να σας πω και κάτι άλλο;
Δεν υπήρχε περίπτωση άνδρες Γερµανοί, όπως είναι ο Γκένσερ
ή ο Σµιτ, να έπρατταν όλα αυτά που πράττει η σηµερινή πρώην
Ανατολικογερµανίδα κόρη του πάστορα. Και το λέω αυτό, διότι
η πληροφορία µου είναι ότι έστειλε και Υπουργό στην Ελλάδα
για να πείσει την Εκκλησία της Ελλάδος να «ανοίξει» το φιλογερ-
µανικό αίσθηµα του ελληνικού λαού, γιατί αισθάνεται ότι είναι
πολύ στριµωγµένη. 

Και είναι βέβαιο ότι δεν υπήρχε περίπτωση ο Γκένσερ, αλλά
και ο Σµιτ να ζητήσουν πολιτικοοικονοµική ρεβάνς για τα κατα-
στροφικά αποτελέσµατα για τη Γερµανία του Β’ Παγκοσµίου Πο-
λέµου. 

Επαναλαµβάνω ότι εµείς οι Ανεξάρτητοι Έλληνες θα πα-
λεύουµε για την Ευρώπη των λαών, των εθνών και της αλληλεγ-
γύης, όπως ήταν και το όραµα του Κωνσταντίνου Καραµανλή,
όπως και για το δόγµα «η Ελλάδα ανήκει στους Έλληνες», το
οποίο υπερασπιζόταν ο Ανδρέας Παπανδρέου, διαφοροποιούµε-
νος βέβαια κάποια στιγµή από εκείνο το λαϊκίστικο σύνθηµα
«ΕΟΚ και ΝΑΤΟ, το ίδιο συνδικάτο». Καταστροφικό! 

Θα ήθελα να σταθούµε για λίγο στους στόχους της Προ-
εδρίας. 

Είπαµε ότι σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει να γίνετε υπηρέ-
τες της λογικής της Μέρκελ, ενώ δεν ξέρουµε µε τι φόρα θα βγει
και η κ. Μέρκελ από τις γερµανικές εκλογές το Φθινόπωρο και
αν µαζί της θα έχει και τον «συµπαθέστατο»  για εµάς αντικαγκε-
λάριο της Ρέσλερ, ο οποίος θέλει να σκορπίσει ΕΟΖ σε όλη την
Ελλάδα, ξεκινώντας από τη Θράκη, πηγαίνοντας στη δυτική Μα-

κεδονία και την Ήπειρο.
Χθες ήµουν στα Γιάννενα για µια οµιλία, εκεί όπου το Πωγώνιο

είπε ένα ισχυρό «ΟΧΙ» στις διαθέσεις και για ΕΟΖ, αλλά και για
τη συγκρότηση κέντρου υποδοχής λαθροµεταναστών, για να
έχουν και εκεί φθηνό εργατικό δυναµικό, φθηνό πακιστανικό ερ-
γατικό δυναµικό. 

Ελπίζω ως Προεδρία να µην µπείτε σ’ αυτές τις λογικές.
Πρέπει, επίσης -και είναι µία ευκαιρία- να γίνουµε επιτέλους

εµείς, η Ελλάδα, η σηµαία του δοκιµαζόµενου Νότου, η σηµαία
του Νότου που υφίσταται έναν ανηλεή πόλεµο από το Βορρά,
από το δίδυµο Μέρκελ-Σόιµπλε, µε τους παρατρεχάµενους υπο-
τακτικούς τους Αυστριακούς, τους Ολλανδούς και τους Φιλαν-
δούς.

Επίσης –και χάρηκα ιδιαίτερα ως εκπρόσωπος των Ανεξάρτη-
των Ελλήνων που το άκουσα από τα χείλη του κ. Παναγιώτη Ζω-
γράφου στην ακρόαση την οποία είχαµε προχθές στη Διαρκή
Επιτροπή Άµυνας και Εξωτερικών, ο οποίος αναλαµβάνει πρέ-
σβης µας στο Βερολίνο- ότι ένα από τα θέµατα της Ελληνικής
Προεδρίας θα είναι και το λαθροµεταναστευτικό.

Θα πρέπει σε αυτούς τους έξι µήνες –επιτέλους- να πείσουµε
τη µερκελική Ευρώπη ότι είµαστε τα σύνορα της Ευρώπης και
ότι έχουν κάθε λόγο να προστατεύουν τα σύνορα της Ευρώπης.

Είναι µία ευκαιρία σε αυτό το εξάµηνο να προάγουµε και την
ιδέα της προάσπισης, της ενθάρρυνσης και της προώθησης της
πρωτογενούς παραγωγής. Ο Νότος κοντεύει να αφανιστεί. Συγ-
κεκριµένα η αγροτιά, η κτηνοτροφία και η αλιεία κοντεύουν να
αφανιστούν από τους εισαγόµενους αντίστοιχους πόρους από τρί-
τες χώρες µε εκείνη την υπογραφή που είχε βάλει το 2002 –σας
θυµίζω- ως Υπουργός Εξωτερικών ο Γεώργιος Παπανδρέου, ο
οποίος την ίδια περίοδο έβαλε και άλλη µία υπογραφή για την απο-
δοχή αυτού του επαίσχυντου συµφώνου που έχει καταντήσει την
Ελλάδα χωµατερή. Αναφέροµαι στη «Συνθήκη του Δουβλίνου II».

Ένα ακόµα ζήτηµα είναι η ενεργειακή πολιτική. Μήπως είναι
µία ευκαιρία στο πλαίσιο της Προεδρίας να εξηγήσουµε –γιατί
δεν µας έχετε δώσει τέτοια δείγµατα ως Κυβέρνηση µέχρι σή-
µερα- ότι έχουµε και εµείς τα γεωπολιτικά µας συµφέροντα;

Ο Κώστας Καραµανλής άνοιξε µία πύλη ενεργειακής πολιτικής
-για παράδειγµα σας το λέω- µε τη Ρωσία. Η Κυβέρνηση Σαµαρά
την έχει κλείσει αυτήν την πύλη. Έχει ταυτιστεί απόλυτα µε την
ενεργειακή πολιτική που θέλει να καθορίσει η Ευρωπαϊκή Ένω-
ση. Των γερµανικών συµφερόντων η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Δεν είναι περισσότεροι από τρεις τέσσερις µήνες που -σε
κοινή συνεδρίαση που είχαµε των Ευρωπαϊκών Υποθέσεων και
του αντίστοιχου Υπουργείου- ήρθε εδώ ο κ. Παπαγεωργίου, ο
αρµόδιος Υπουργός, για να µας εξηγήσει το πώς θα είναι η ενερ-
γειακή πολιτική της χώρας µετά από δεκαπέντε χρόνια. Ό,τι έγινε
ήταν µέσα στα στενά πλαίσια της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι άλλοι
µένουν απ’ έξω. 

Επίσης, µήπως είναι µία ευκαιρία στα πλαίσια της πολιτικής
µας να ξεκαθαρίσουµε και ορισµένα ζητήµατα για τα οποία ανη-
συχούµε και έχουν να κάνουν µε την εξωτερική πολιτική;

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες πολύ φοβούµαστε ότι στο πλαίσιο
της Προεδρίας θα βάλετε και την οριστική ταφόπλακα στο θέµα
της Μακεδονίας, ότι σε αυτό το εξάµηνο θα εκχωρήσετε το
όνοµα στους Σκοπιανούς. Ένα όνοµα για το οποίο κατέβηκαν
εκατοµµύρια Έλληνες στους δρόµους, στην Ελλάδα και στο εξω-
τερικό, λέγοντας: «Η ιστορία µας δεν ξεπουλιέται». 

Θα ήθελα να πω στους συναδέλφους εδώ στην Ολοµέλεια ότι
πριν από δύο µέρες ήρθαν και µας είδαν στην Επιτροπή του Ελ-
ληνισµού της Διασποράς οι ΑΧΕΠΑΝΣ. Ένα πράγµα για το οποίο
µας µίλησαν µε κατηγορηµατικό τρόπο ήταν ότι ανησυχούν για
όλα αυτά που ακούνε, ότι πάµε να δώσουµε το όνοµα «Μακεδο-
νία» µε σύνθετη ονοµασία στους Σκοπιανούς. 

Θέλω να ελπίζω ότι στο πλαίσιο της προεδρίας δεν θα αλλοι-
ώσετε και δεν θα αλλοτριώσετε το δικαίωµα της ελληνικής ΑΟΖ.
Να πάψει αυτή η ιστορία της ευρωπαϊκής ΑΟΖ, που ξέρουµε
πολύ καλά ότι το κάνετε γιατί θέλετε να το κουβεντιάσετε όπως
το κουβεντιάσατε στον προθάλαµο του Εµίρη του Κατάρ µαζί µε
τον Ερντογάν.

Θέλω, επίσης, να αναφερθώ σε κάτι σηµαντικό. Μήπως είναι
µία ιστορική ευκαιρία να προωθήσουµε και την ελληνική γλώσσα;
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Αυτήν την οποία από την εποχή της Άννας Διαµαντοπούλου αρ-
χίζει να απαξιώνεται στα πλαίσια τα ευρωπαϊκά. Ήθελε να κάνει
και περίπου επίσηµη δεύτερη γλώσσα της Ελλάδας την αγγλική.
Μήπως είναι µία καλή ευκαιρία εκεί όπου η Ευρωπαϊκή Ένωση
συζητά το ενδεχόµενο να κοπεί από τη διερµηνεία η ελληνική
γλώσσα, εµείς να επιµείνουµε στη µητέρα όλων των γλωσσών;
Επίσης, µήπως είναι µια καλή ευκαιρία να επανασχεδιάσουµε και
να επανεξετάσουµε ως Προεδρία και το θέµα των εργασιακών
σχέσεων;

Θα ήθελα να σας είχα µαζί µου, κύριε Υφυπουργέ, χθες στην
«ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ» στη Χαλκίδα. Είναι ιδιωτική επιχείρηση, Γάλλοι
της Lafarge. Ανήµερα την 25η Μαρτίου το διοικητικό συµβούλιο
της «ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ» απεφάνθη ότι πρέπει να απολυθούν δια-
κόσιοι είκοσι εννέα εργαζόµενοι και να κλείσει το εργοστάσιο.
Ξέρετε τι έκαναν; Την επόµενη µέρα µε courier έστειλαν στα σπί-
τια των εργαζοµένων, στις γυναίκες τους και στα παιδιά τους,
την απόλυση. Τους έχουν κόψει και το νερό. Τους έχουν κόψει
και την καθαριότητα. Ζουν σαν τα ποντίκια µέσα στα σκουπίδια,
εκεί στη Χαλκίδα. 

Και είναι η ίδια η Lafarge, η οποία ήταν παρούσα στο Μαξίµου
και έλεγε στον κ. Σαµαρά, σε εκείνη την πολυδιαφηµισµένη σύ-
σκεψη για τους ξένους επενδυτές «εµείς θα στηρίξουµε τις επεν-
δύσεις στην Ελλάδα». Πώς; Κλείνοντας τα εργοστάσια; Να,
λοιπόν, που µες στην Προεδρία µπορούµε να βάλουµε και άλλα
ζητήµατα. 

Όσον αφορά το οικονοµικό θέµα, τα 50 εκατοµµύρια ευρώ.
Και τις δυο φορές στην επιτροπή σας είπαµε ότι εµείς δεν µπο-
ρούµε να συναινέσουµε στο να σας δώσουµε λευκή επιταγή για
τα 50 εκατοµµύρια ευρώ. Χθες ήδη οι Έλληνες είδαν µε κατά-
πληξη τη συγκυβερνητική πτέρυγα, µε εξαίρεση τη ΔΗΜΑΡ, να
ψηφίζει την επαίσχυντη τροπολογία για τα θαλασσοδάνεια των
κοµµάτων. Δεν µπορούµε να δώσουµε 50 εκατοµµύρια ευρώ,
λευκή επιταγή χωρίς να έχουµε συγκεκριµένο προϋπολογισµό.
Δεν γίνεται. 

Όσον αφορά τον Γενικό Γραµµατέα Απόδηµου Ελληνισµού,
θα αποσυρθεί αυτή η διάταξη ή όχι; Αν αποσύρθηκε, είναι µέσα
γραµµένο όµως. Και δεν µε ενδιαφέρει εάν είναι λάθος της Βου-
λής ή όχι. Παρακαλώ πολύ, να το δείτε και να καταγγείλετε τη
Βουλή. Αποσύρεται; Ναι ή όχι; Σας παρακαλώ πολύ, θα ήθελα
να το δηλώσετε. Ξέρετε κάτι; 

Για τις τροπολογίες θα αναφερθεί ο κ. Νότης Μαριάς, ο Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος, ο οποίος θα τις αναλύσει. Απλά και
µόνο πρέπει να σας πω ότι επειδή είµαστε ευρωπαϊστές, κατα-
λαβαίνετε ότι σε καµµία περίπτωση δεν µπορούµε να πούµε
«όχι». Δεν γίνεται. Και θέλουµε να πούµε πραγµατικά το µεγάλο
«ναι». Αλλά, κολλάµε πάνω στα οικονοµικά θέµατα, που είναι τα
πιο ευαίσθητα για τον Έλληνα πολίτη. Θα µπορούσατε αυτή τη
στιγµή να µας φέρετε ένα πινάκιο, έναν κανονικό προϋπολογι-
σµό. Τόσον καιρό πριν ξέραµε ότι θα πάρουµε την Προεδρία.
Γιατί να µην έχουµε αυτό που λέµε «τα κουτάκια», τόσο το ένα
τόσο το άλλο, για να ξέρουµε πραγµατικά τι ψηφίζουµε;

Γιατί εδώ µας λέτε ότι είναι µεν 50 εκατοµµύρια ευρώ η οροφή,
αλλά θα έχουµε και τους χορηγούς, θα έχουµε και το λαδόξυδο,
θα έχουµε και τις ειδικές συµβάσεις, όπου µάλιστα εκεί έχετε πε-
ράσει και το διπλασιασµό των κονδυλίων µε µια υπογραφή. 

Όλα αυτά εµάς δεν µας αρέσουν. Δεν µας αρέσουν, γιατί δεν
έχετε αποδείξει ότι κάνετε χρηστή οικονοµική διοίκηση ως Κυ-
βέρνηση. Δεν αναφέροµαι σε σας προσωπικά. Γι’ αυτό είµαστε
αναγκασµένοι εµείς οι ευρωπαϊστές -οι οποίοι θέλουµε λύσεις
πάντοτε µέσα στην ευρωπαϊκή οικογένεια, µέσα στην Ευρωζώνη,
αλλά εκτός τρόικας- να πούµε το «ναι». Αλλά, δυστυχώς, θα σας
πούµε «παρών». Εκτός και αν µέχρι το τέλος της συζήτησης µας
προσκοµίσετε όλα αυτά τα στοιχεία, τα οποία θέλουµε. 

Ένα τελευταίο θέµα, κύριε Υφυπουργέ, ένα θέµα, το οποίο έχει
να κάνει µε το τι τουλάχιστον σηµαίνει Ευρώπη για εµάς. Εµείς
θέλουµε να πληµµυρίζει η Ελλάδα χειµώνα-καλοκαίρι από Ευρω-
παίους επισκέπτες, γιατί έχουµε τη βαριά βιοµηχανία του τουρι-
σµού. Στο πρόγραµµά µας από τα µέσα Μαρτίου είχαµε ανεβάσει
το φορολογικό συντελεστή για τις παρεχόµενες τουριστικές υπη-
ρεσίες στο 5%. Το είπε ο κ. Σαµαράς –δεν θυµάµαι σε ποιο πρό-
γραµµα Ζάππειο ήταν, στο τρίτο, στο δέκατο τρίτο, στο εκατοστό

τρίτο, δεν θυµάµαι σε ποιο- πάντως υποστήριξε το 5%. Γιατί ο µι-
σητός, απάνθρωπος και εγκαλούµενος από µένα προσωπικά στο
Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο της Χάγης, Πολ Τόµσεν και η επίσης
κανιβαλίστικη παρέα του αρνείται το χαµήλωµα των φορολογικών
συντελεστών για όλη αυτή τη βαριά µας βιοµηχανία; 

Και το κακό, ξέρετε ποιο είναι; Ότι υπάρχει και η δεύτερη ατυ-
χία το να έχουµε και µια Υπουργό Τουρισµού, η οποία ανέχεται
τα «Μανιτάκικα κόλπα» για να κλείνουν οι διευθύνσεις τουρισµού
στις ναυαρχίδες µας στη Ρόδο, στην Κέρκυρα, στη Λέσβο. 

Ευχόµαστε η Προεδρία να πάει καλά. Περιµένουµε τις εξαγ-
γελίες του Πρωθυπουργού για το ποιοι είναι ακριβώς οι στόχοι
µας. Μην χάσουµε την ευκαιρία αυτή. 

Αναγκαζόµαστε, λοιπόν, να ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ». Θα θέλαµε
να πούµε «Ναι», αλλά δυστυχώς δεν µας έχετε εφοδιάσει µε όλα
εκείνα τα στοιχεία που σας είχαµε ζητήσει δύο φορές στην επι-
τροπή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Ανεξαρτήτων Ελλήνων)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Ζησιµόπουλος.
ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, θα είµαι ιδιαίτερα σύντοµος. Έχουµε αναπτύξει
λεπτοµερώς τις θέσεις µας σε ό,τι αφορά τη σύσταση γραφείου
Ελληνικής Προεδρίας στις δύο συνεδριάσεις της επιτροπής που
έλαβαν χώρα, οπότε µε το να επαναλαµβανόµαστε τώρα δεν νο-
µίζω ότι κερδίζουµε κάτι. 

Το ζήτηµα που έρχεται ενώπιόν µας έχει να κάνει µε το θέµα
της σύστασης γραφείου Ελληνικής Προεδρίας στην Ευρωπαϊκή
Ένωση. Κάποιοι θα θεωρήσουν ότι είναι τιµητικό για την πατρίδα
µας να αναλαµβάνει την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
ότι θα υπάρχει ιδιαίτερη προβολή της χώρας. Κάποιοι µπορεί να
διαφωνήσουν. Από εκεί και πέρα θεωρούµε πως η όλη διαδικα-
σία, έτσι όπως έρχεται ενώπιόν µας, είναι µία καθαρά τυπική δια-
δικασία. 

Σε µία περίοδο που η ελληνική κοινωνία δοκιµάζεται στο µέγι-
στο βαθµό, σε µία περίοδο που η οικονοµική και κοινωνική κρίση
έχει αλλοιώσει τα πάντα, σε µία περίοδο που πλέον δεν φαίνεται
να υπάρχουν άλλες αντοχές εκτός από την πίστη και το φιλότιµο
των Ελλήνων, η συζήτηση για το πώς και µε ποιους τρόπους θα
φτιάξουµε ένα γραφείο για την Ελληνική Προεδρία είναι καθαρά
τυπική. Πρόκειται για µία κατάσταση καθαρά τυπική, για το πώς
δηλαδή θα φτιαχτεί ένα γραφείο που θα εξυπηρετεί τα τεχνικά
και διοικητικά ζητήµατα της Ελληνικής Προεδρίας. Όλα αυτά τη
στιγµή που κλείνουν επιχειρήσεις στη χώρα, κλείνουν δηµόσιες
υπηρεσίες, καταργούνται πανεπιστήµια, κλείνουν στρατόπεδα,
παροπλίζονται πολεµικά πλοία, κόβονται προνοιακά επιδόµατα,
µισθοί και συντάξεις. 

Και ενώ προσπαθεί η χώρα να µειώσει τις δαπάνες και να πε-
ρικόψει ό,τι µπορεί, διαπιστώνουµε ότι το συγκεκριµένο γραφείο
θα κοστίσει 50 εκατοµµύρια ευρώ. Και το απίστευτο της υπόθε-
σης είναι ότι ενηµερωνόµαστε πως αυτό το γραφείο θα κοστίσει
30 εκατοµµύρια λιγότερο από τα έξοδα τα οποία είχε το ανάλογο
γραφείο στην προηγούµενη Ελληνική Προεδρία. Από εκεί και
πέρα πιστεύω ότι µπορεί να καταλάβει κανείς τι πάρτι γινόταν
στην κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος την τελευταία
φορά. 

Για να µη γελιόµαστε, λοιπόν, όλα αυτά γίνονται για τις δαπά-
νες, τους µηχανισµούς, τις αποσπάσεις υπαλλήλων και βέβαια,
όπως αναφέρεται στο άρθρο 5, την ταχύτητα µε την οποία θα γί-
νονται οι συµβάσεις, οι αναθέσεις και γενικά οι διαδικασίες, προ-
κειµένου να λειτουργήσουν όλα για την Ελληνική Προεδρία. 

Το πρόβληµα τελικά το οποίο έχει επισηµανθεί, είναι ότι για
µία ακόµη φορά πάµε σε µία διαδικασία που θα δικαιολογεί κον-
δύλια, σε µία διαδικασία που θα δικαιολογεί ταξίδια και συναν-
τήσεις.

Για όλα αυτά που αναφέραµε, δηλώνουµε την αντίθεσή µας
στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε συνάδελφε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής τριάντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 6ο Γυµνά-
σιο Γαλατσίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η συνάδελφος και συµπολίτης µου κ. Γιαννακάκη.
ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα συζη-

τούµε το νοµοσχέδιο που αφορά στη σύσταση του γραφείου Ελ-
ληνικής Προεδρίας. 

Η Ελλάδα το πρώτο εξάµηνο του 2014 καλείται να αναλάβει
για πέµπτη φορά στην ιστορία της την Προεδρία του Ευρωπαϊ-
κού Συµβουλίου. Αυτήν τη φορά, όµως, υπάρχει ένα πολύ ιδιά-
ζων περιβάλλον. Η ανάληψη της Προεδρίας της Ευρωπαϊκής
Ένωσης έρχεται σε µία περίοδο όπου η Ευρωπαϊκή Ένωση και
η Ευρωζώνη βρίσκεται σε µία διαρκή αναταραχή εξαιτίας της οι-
κονοµικής κρίσης, αλλά και τη διαχείριση της οικονοµικής κρίσης
τόσο σε εθνικό όσο και σε συλλογικό και ευρωπαϊκό επίπεδο. Και
η πολύ πρόσφατη ιστορία της Κύπρου, όπως και να την αναγι-
γνώσκει κανένας έρχεται να πιστοποιήσει µε τον πιο εύλογο
τρόπο αυτήν ακριβώς την κρίση.

Η οικονοµική κρίση είναι απόρροια άστοχων πολιτικών και πρό-
ταξης της νοµισµατικής ένωσης έναντι της πολιτικής και νοµι-
σµατικής. Δεν ισχυρίζοµαι βέβαια ότι η Ευρώπη θα έµενε
ανεπηρέαστη από την παγκόσµια κρίση, αλλά σίγουρα η οικονο-
µία της θα ήταν πολύ πιο θωρακισµένη. Επίσης, η Ελλάδα καλεί-
ται να αναλάβει την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε µια
περίοδο η οποία χαρακτηρίζεται από την πλήρη αποθεσµοποί-
ηση της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Σας καλώ να κάνουµε ένα µικρό
πείραµα: Να βγούµε στο δρόµο και να ρωτήσουµε εκατό ανθρώ-
πους ποια χώρα ασκεί αυτό το εξάµηνο την προεδρία του συµ-
βουλίου. Σίγουρα πολύ λίγοι θα απαντήσουν ότι είναι η Ιρλανδία,
ενώ οι περισσότεροι θα απαντήσουν ότι είναι η Γερµανία.

Επίσης, έρχεται η Ελληνική Προεδρία µετά από την Ελληνική
Προεδρία του 2003, όπου εκεί η Ελλάδα, παρ’ όλες τις στρεβλώ-
σεις και τα λάθη που έγιναν -συνάδελφοι αναφέρθηκαν σε κακή
οικονοµική διαχείριση- ήταν αυτή η οποία έθεσε τα θεµέλια της
ατζέντας της Θεσσαλονίκης και έβαλε στο κέντρο της διεύρυν-
σης τις χώρες των Δυτικών Βαλκανίων. 

Αυτήν τη στιγµή, λοιπόν, έχει ανακύψει ένα άλλο πολύ µεγάλο
θέµα προβληµατισµού στους κόλπους της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
που αφορά το αν θα πρέπει να προτάξουµε την εµβάθυνση ή τη
διεύρυνση. Και εδώ νοµίζω ότι είναι µία πάρα πολύ καλή ευκαιρία
για την Ελληνική Προεδρία του 2014 να συνοµολογήσει µαζί µε
τα άλλα κράτη της Ευρωπαϊκής Ένωσης ότι δεν µπορούµε να
δούµε την εµβάθυνση και τη διεύρυνση διαφορετικά και ξεκοµ-
µένα, ότι η διεύρυνση είναι ένα συστατικό στοιχείο της εµβάθυν-
σης και της δηµοκρατίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Τα οικονοµικά λοιπόν προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζει η
Ευρωπαϊκή Ένωση είναι λογικό να καθορίσουν σε έναν πολύ µε-
γάλο βαθµό την ατζέντα της Ελληνικής Προεδρίας, τουλάχιστον
σε ένα πρώτο επίπεδο. Ωστόσο, δεν θα πρέπει να παραβλεφθούν
και άλλα ζητήµατα, τα οποία σε καµία περίπτωση δεν µπορούν
να χαρακτηριστούν ως ήσσονα. 

Φυσικά δεν πρέπει να παραβλέψουµε το γεγονός ότι η δυσµε-
νής θέση της Ελλάδας, καθώς και η ασθενής κατάσταση στην
οποία βρίσκεται, επηρεάζουν δυσµενώς την ατζέντα, αλλά σί-
γουρα η Ελλάδα µπορεί να θέσει κάποιες βασικές κατευθύνσεις.
Ξεκινώντας λοιπόν από τα πιο σηµαντικά οικονοµικά θέµατα, το
πρώτο στοιχείο όπου θα έπρεπε να εστιάσει είναι η τραπεζική
ενοποίηση στην ΟΝΕ, αφ’ ενός γιατί το χρονοδιάγραµµα που έχει
τεθεί συµπίπτει µε τα χρονικά όρια της Ελληνικής Προεδρίας και
αφ’ ετέρου γιατί οι πρόσφατες εξελίξεις έχουν καταστήσει πρω-
τεύουσα την ανάγκη ύπαρξης αυτής. 

Η τελική απόφαση για την Κύπρο, σε συνδυασµό µε τις ατυχείς
δηλώσεις του Προέδρου του Eurogroup, έχουν δηµιουργήσει
ένα κλίµα αβεβαιότητας, το οποίο επηρεάζει τους καταθέτες σε

όλη την ΟΝΕ. Πρόσφατη δηµοσκόπηση σε γερµανικά µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης δείχνει πολύ εύγλωττα ότι ο προβληµατισµός
πλέον δεν αφορά µόνο σε χώρες του Νότου, οι οποίες χειµάζον-
ται από την οικονοµική κρίση, αλλά και σε αυτές που έχουµε
µάθει να ονοµάζουµε «πλούσιες χώρες του Βορρά». Θα πρέπει
να κατανοήσουµε όµως ότι η αβεβαιότητα αποτελεί τον πιο ση-
µαντικό παράγοντα ενάντια στην έξοδο από την κρίση, αφού δη-
µιουργεί αυτό που ονοµάζουµε στην ψυχολογία «αρνητικές
προσδοκίες». Στην τρέχουσα περίοδο η αβεβαιότητα έχει εξα-
πλωθεί στους κατοίκους όλης της Ευρώπης. 

Η τραπεζική ενοποίηση λοιπόν αποτελεί τη βέλτιστη πολιτική
για την αναστροφή του αρνητικού κλίµατος. Μόνο µέσω αυτής
θα επιστρέψει η εµπιστοσύνη προς τον τραπεζικό τοµέα και µόνο
µέσω αυτής θα επιτευχθεί η εξυγίανση. 

Βεβαίως η τραπεζική ένωση συνεπάγεται κόστος για πολύ
συγκεκριµένα κράτη-µέλη, τα οποία δεν φαίνονται διατεθειµένα
να την αναλάβουν. Όµως η παρούσα συγκυρία δεν επιτρέπει δυ-
στυχώς ούτε αµφισηµίες αλλά ούτε και ασάφειες. Η εµβάθυνση
σε αυτόν τον τοµέα, όπως και σε άλλους είναι αναπόφευκτη, αν
πραγµατικά πιστεύουµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στην επι-
βίωσή της. 

Η Ελληνική Προεδρία, λοιπόν, θα πρέπει να εξασφαλίσει ότι η
διαδικασία ενοποίησης του τραπεζικού τοµέα θα προχωρήσει
οµαλά, έστω και αν αυτό σηµάνει ότι η ενοποίηση δεν θα συµβεί
για τους ιδεατούς λόγους. Πρέπει όµως -και αυτή είναι η κατάλ-
ληλη στιγµή- να γίνει µία αρχή. 

Η ελληνική πλευρά θα πρέπει επίσης να πιέσει προς τη δηµι-
ουργία ενός ρεαλιστικού αναπτυξιακού πλάνου, καθώς και για
την αντιµετώπιση του ζητήµατος της ανεργίας που συνοδεύει
την ύφεση.

Για το θέµα της ανεργίας υπάρχει ήδη µια έντονη κινητικότητα
στους κόλπους της Ευρωπαϊκής Επιτροπής που αφορά κυρίως
τη δηµιουργία κοινών προγραµµάτων που στοχεύουν στην αντι-
µετώπιση του φαινοµένου. 

Τα προγράµµατα αυτά αφορούν τόσο στη µείωση της ανερ-
γίας κυρίως στους νέους, όσο και στη µετεκπαίδευση µέρους
του άνεργου εργατικού δυναµικού, ούτως ώστε να αποκτήσουν
τις δεξιότητες αυτές που θα τους βοηθήσουν στην εξεύρεση ερ-
γασίας. Δεν πρέπει, όµως, να ξεχνάµε το γεγονός ότι η ανεργία
είναι η συνέπεια και όχι η αιτία αυτού που βιώνουµε σήµερα. 

Εποµένως, τα προαναφερθέντα προγράµµατα δεν µπορούν
παρά να έχουν έναν επικουρικό χαρακτήρα, καθώς για να βρει
κάποιος εργασία –και λέω κάτι κοινότοπο, όµως, είναι πάρα πολύ
σηµαντικό γι’ αυτούς που το αντιµετωπίζουν- πρέπει να υπάρ-
χουν θέσεις. 

Εποµένως, πολιτικές µεγέθυνσης και κατ’ επέκταση ανάπτυ-
ξης θα πρέπει να βρίσκονται πολύ ψηλά στην ιεραρχία των προ-
τεραιοτήτων της Ελληνικής Προεδρίας. 

Εξίσου σηµαντική είναι και η θέσπιση µιας ενιαίας αγοράς ερ-
γασίας, η οποία θα επιτρέψει το σύνολο της Ευρωζώνης να
απορροφά τα µη συµµετρικά σοκ. 

Πέρα, όµως, από το οικονοµικό πεδίο, η Ελλάδα έχει τη µονα-
δική ευκαιρία να εκµεταλλευτεί τη θεσµική της θέση και να προ-
ωθήσει ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε το µεταναστευτικό. 

Δράττοµαι της ευκαιρίας να σηµειώσω στο συνάδελφο κ.
Κουίκ ότι για να συνεννοηθούµε µε τον οποιονδήποτε πάνω στο
θέµα της µετανάστευσης, που είναι ένα ευρωπαϊκό ζήτηµα και
σαφώς απαιτεί ευρωπαϊκές λύσεις, πρέπει να µάθουµε να το
λέµε σωστά και να χρησιµοποιούµε τους όρους οι οποίοι όχι
µόνο είναι αποδεκτοί από τις διεθνείς συνθήκες και άρα αποτε-
λούν µια συµβατική υποχρέωση της χώρας µας, αλλά έχουν απο-
τελέσει και αντικείµενο ψηφίσµατος του ελληνικού Κοινοβουλίου. 

Ειδικότερα, η διαβούλευση για την αναθεώρηση της Συνθήκης
Δουβλίνο ΙI έχει «παγώσει» λόγω άρνησης ορισµένων κρατών για
την αλλαγή του υφιστάµενου πλαισίου. 

Να υπενθυµίσω ότι η εν λόγω συνθήκη περιέχει ιδιαίτερα αρ-
νητικούς όρους για τη χώρα µας. Δυστυχώς, οδηγεί σε παρα-
βίαση ανθρωπίνων δικαιωµάτων αυτών των ανθρώπων, οι οποίοι
περνούν τα ελληνικά σύνορα µε σκοπό µια καλύτερη ζωή. 

Χαρακτηριστικό είναι το γεγονός ότι ενώ όλοι οι ελληνικοί πο-
λιτικοί χώροι συναινούν προς την αναθεώρηση της συνθήκης -
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φυσικά ορµώµενοι από άλλη πολιτική φιλοσοφία- µέχρι τώρα ου-
σιαστικά δεν έχει παρουσιαστεί ένα σαφές στρατηγικό πλάνο µε
το οποίο αυτή θα γίνει. 

Η Ελλάδα θα πρέπει, επίσης, να αναθερµάνει τις όποιες συζη-
τήσεις επί του θέµατος, έτσι ώστε να βρεθεί ένας κοινός τρόπος. 

Επιπλέον, η Ελλάδα θα πρέπει αρχικά να θέσει και να αναπτύ-
ξει πολιτικές για τον ευρωµεσογειακό χώρο, οι οποίες έχουν ξε-
χαστεί λόγω της οικονοµικής κρίσης εδώ και πάρα πολύ καιρό. 

Αντίστοιχα, θα πρέπει να τονωθεί η συνεργασία µε εταίρους
που γειτνιάζουν µε τον ευρωπαϊκό µεσογειακό χώρο, καθώς και
να τονίσει το ρόλο της Ευρωπαϊκής Ένωσης σαν διαµεσολαβητή
σε περιοχές που αντιµετωπίζουν σηµαντικές δυσκολίες. 

Περνώντας στα πολύ συγκεκριµένα άρθρα του παρόντος νο-
µοσχεδίου, παρατηρούµε ότι διαπνέεται από τη διάθεση για την
καλύτερη δυνατή οργάνωση του αρµοδίου Γραφείου που εξάλ-
λου δεν αποτελεί και καµµία ελληνική πρωτοτυπία -µε αυτόν τον
τρόπο λειτουργούν όλες οι προεδρίες- καθώς και για τη διευθέ-
τηση οργανωτικών και ελεγκτικών ζητηµάτων που αφορούν στο
Υπουργείο Εξωτερικών, το οποίο επίσης διαπνέεται από έναν
πολύ σφιχτό προϋπολογισµό, ο οποίος είναι πολύ µακριά από
ιστορίες και εικόνες που έχουµε δει στην Προεδρία του 2003 και
που βέβαια ταιριάζει και µε τις παρούσες οικονοµικές συνθήκες.
Προσπαθεί να αξιοποιήσει και υπάρχουσες δοµές του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών, προκειµένου να περιορίσει τα έξοδα, αλλά
φυσικά και το πολύ καλό επιστηµονικό και διπλωµατικό προσω-
πικό του Υπουργείου. 

Ωστόσο, υπάρχουν κάποιες αδυναµίες, τις οποίες έχουµε πα-
ρουσιάσει  και στην αρµόδια επιτροπή και στις οποίες θα θέλαµε
να αναφερθούµε κι εδώ. 

Συγκεκριµένα, στο άρθρο 5 γίνεται αναφορά στη δυνατότητα
σύναψης συµβάσεων έργου µε εξαιρετική απευθείας ανάθεση ή
µε συνοπτικές διαδικασίες, δηλαδή, µε πρόχειρο διαγωνισµό. 

Είναι απολύτως κατανοητό ότι σε µία τέτοια δράση, όπως είναι
η προεδρία, είναι δυνατόν να δηµιουργηθούν τέτοιες ανάγκες
για την κάλυψη των οποίων η διενέργεια ενός τυπικού διαγωνι-
σµού, όπως αυτός προβλέπεται από το δηµόσιο λογιστικό, πραγ-
µατικά είναι µια χρονοβόρα διαδικασία.

Ωστόσο, θα πρέπει να διασφαλιστεί µε κάθε τρόπο η διαφά-
νεια στις διαδικασίες. Αφενός θα πρέπει να τεθεί, δηλαδή, ένα
πολύ αυστηρό χρονικό πλαίσιο, το οποίο θα αφορά σε αυτές τις
περιπτώσεις, αφετέρου θα πρέπει να υπάρξει πρόβλεψη για δη-
µοσιοποίηση των σχετικών συµφωνιών. Νοµίζω, κύριε Υπουργέ,
ότι στην επιτροπή είχατε δεσµευτεί ότι οτιδήποτε θα ανεβαίνει
στη «Διαύγεια» µε όλες τις λεπτοµέρειες. Ειδικότερα θα πρέπει
να γνωστοποιείται το επακριβές αντικείµενο του έργου και η αν-
τίστοιχη αµοιβή, ώστε να µπορεί να ελεγχθεί όχι µόνο ο νοµότυ-
πος, αλλά ουσιαστικά ο νόµιµος χαρακτήρας της συµφωνίας.

Επίσης, θα θέλαµε να σηµειώσουµε ότι οι σχετικοί έλεγχοι και
οι τελικές αποφάσεις, όπως σηµειώνεται στο άρθρο 5, θα γίνον-
ται από επικεφαλής. Χωρίς να υπάρχει άρθρο καταλαβαίνετε ότι
δεν µπορούµε να ξέρουµε αν πρόκειται να γίνονται από έναν ή
από περισσότερους επικεφαλής. Εκεί έχουµε ζητήσει να υπάρξει
µία διευκρίνιση και να δηµιουργηθεί ένα τριµελές όργανο. 

Επίσης, χαιρετίζουµε την απόσυρση της πρώτης παραγράφου
του άρθρου 11, που αφορά στην πλήρωση της θέσης του Γενι-
κού Γραµµατέα Αποδήµου Ελληνισµού. Νοµίζω ότι αυτή η Κυ-
βέρνηση έχει συνοµολογήσει ότι χρειαζόµαστε µία σφιχτή και
ευέλικτη διοίκηση. Αναρωτιέµαι αν όταν κατέβηκε αυτή η παρά-
γραφος του άρθρου είχε γίνει η οποιαδήποτε συνεννόηση µε το
Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης.

Επίσης, το ύψος του µισθού που προβλεπόταν για το Γενικό
Γραµµατέα Αποδήµου Ελληνισµού ήταν και παράνοµο γιατί, σύµ-
φωνα µε το ν. 4093/2012, δεν µπορούσε να ξεπερνάει το µισθό
του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργείου Οικονοµικών και εδώ
τον ξεπερνούσε κατά 16.000 ευρώ. Επίσης, ποια η ανάγκη να
υπάρξει Γενικός Γραµµατέας Αποδήµου Ελληνισµού τη στιγµή
που υπάρχει αρµόδιος Υφυπουργός;

Επίσης, δεν είχε γίνει καµµία συζήτηση στην αρµόδια Επι-
τροπή Αποδήµου Ελληνισµού και τελικά, ενώ καταργούνται δύο
θέσεις, του γενικού διευθυντή και του αναπληρωτή διευθυντή,
αναρωτιέµαι γιατί δεν µπορεί να υπάρχει ένας διευθυντής ο

οποίος να βγαίνει µέσα από την ιεραρχία και ο οποίος πραγµα-
τικά να διασφαλίζει και τη συνέχεια της διοίκησης, που αυτό είναι
και το ζητούµενο.

Τέλος, σε ό,τι έχει να κάνει µε τις τροπολογίες, η τροπολογία
369, που αφορά στα προσόντα διορισµού στο δηµόσιο τοµέα και
όπου προστίθεται πεδίο κατά το οποίο αναγνωρίζεται η προϋπη-
ρεσία και στα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Με αυτό θα ήθελα, πα-
ρακαλώ, να κλείσετε. Θα σας δοθεί η ευκαιρία και στη δευτερο-
λογία σας και στα άρθρα να τα πείτε.

Κάντε µου τη χάρη, σας παρακαλώ πολύ, διότι πρέπει να αρ-
χίσει η ονοµαστική ψηφοφορία και επειδή ο συνάδελφος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας θα πάει στο Συνέδριό του,
να τον διευκολύνουµε.

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Εµείς σαν Δηµοκρατική Αριστερά
υπερψηφίζουµε, λοιπόν, το νοµοσχέδιο που αφορά στη σύσταση
του Γραφείου για την Προεδρία του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου της
Ευρωπαϊκής Ένωσης και θα είµαστε εκεί σε κάθε βήµα της λει-
τουργίας του Γραφείου, όχι µόνο για εποικοδοµητική κριτική και
έλεγχο, αλλά προσφέροντας και τις προτάσεις µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ για την κατανόηση.

Το λόγο ο συνάδελφος κ. Λαµπρούλης, εκ µέρους του Κοµ-
µουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας για έξι λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε
το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου ζητάει η Κυβέρνηση επί της ου-
σίας να βοηθήσουµε, η Βουλή, οι Βουλευτές, τα κόµµατα, στην
οργάνωση ενός γραφείου για να δούµε το 2014 µε την ανάληψη
της Προεδρίας εκ µέρους της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή Ένωση
να µπαίνει η ταφόπλακα σε ό,τι έχει µείνει όρθιο στα εργασιακά
και άλλα δικαιώµατα των εργαζόµενων όχι µόνο στη χώρα µας,
αλλά και σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση.

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας διαφώνησε και διαφω-
νεί και εναντιώνεται µε το χαρακτήρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης
και, κατ’ επέκταση, µε το ρόλο που θα διαδραµατίσει και µέσω
της Προεδρίας η χώρα µας, µέσω –αν θέλετε- και του συγκεκρι-
µένου Γραφείου, που καλούµαστε να ψηφίσουµε σήµερα.

Θα είναι προς όφελος του ελληνικού λαού ή των άλλων λαών
της Ευρώπης; Εµείς αυτό το ερώτηµα βάζουµε. Και απαντούµε:
«Φυσικά και όχι, δεν θα είναι». 

Τι αποδεικνύεται µετά από τόσα χρόνια συµµετοχής στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση; Ανεργία, φτώχεια, πείνα, έλλειψη στέγης, στέ-
ρηση της ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης για εκατοµµύρια
ανθρώπους σε όλα τα πλάτη και µήκη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Βέβαια, αυτή η ζοφερή πραγµατικότητα και η σκοτεινή προ-
οπτική, όπως προδιαγράφεται στις αποφάσεις των Συνόδων Κο-
ρυφής, είναι το αποτέλεσµα όχι µόνο της συνεχιζόµενης καπιτα-
λιστικής οικονοµικής κρίσης, αλλά και όσων προηγήθηκαν σε πε-
ρίοδο κερδοφορίας.

Αυτή είναι η Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτήν την ένωση, αυτή τη λυ-
κοσυµµαχία κεφαλαιοκρατών και µονοπωλίων στηρίζετε µε νύχια
και µε δόντια µε τις πολιτικές σας, που βέβαια εµφανίζονται και
µε διάφορες µορφές διαχείρισης, είτε κεντροδεξιές, είτε κεντρο-
αριστερές, είτε νεοφιλελεύθερες, σοσιαλδηµοκρατικές και ό,τι
άλλο θέλετε. Πρόκειται για πολιτικές και µέτρα µεταφοράς των
ακόµη µεγαλύτερων συνεπειών της κρίσης στις πλάτες της ερ-
γατικής τάξης και των άλλων φτωχών λαϊκών στρωµάτων δίνον-
τας, παράλληλα, τη δυνατότητα στο µεγάλο κεφάλαιο, στα
µονοπώλια για κερδοφορία, ώστε να βγουν αλώβητα από την
κρίση, αλλά και µετά, στην όποια περίοδο αναιµικής ανάπτυξης
ακολουθήσει.

Αυτήν την κατεύθυνση πρόκειται απαρέγκλιτα να ακολουθήσει
και η ελληνική Προεδρία, ώστε ταχύτερα και πιο αποφασιστικά
να εφαρµοστούν οι αντεργατικές, αντιασφαλιστικές αναδιαρ-
θρώσεις που έχουν αποφασιστεί στο πλαίσιο της «Ευρώπης
2020», µε µείωση εργατικού κόστους, περαιτέρω ελαστικοποίηση
των εργασιακών σχέσεων, κινητικότητα στην αγορά εργασίας,
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σύνδεση µισθού-παραγωγικότητας και άλλα. Επίσης, στόχος
είναι και η πλήρης απελευθέρωση τοµέων της οικονοµίας όπου
παρατηρούνται καθυστερήσεις και η αξιοποίηση των κοινοτικών
κονδυλίων για την ενίσχυση των µονοπωλίων.

Να γιατί λέµε ότι για τους λαούς δεν υπάρχει σωτηρία εντός
του καπιταλισµού και της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Αυτό που αποτελεί, κατά τη γνώµη µας, επιτακτική ανάγκη
είναι η ενιαία πάλη κόντρα στην πολιτική σωτηρίας του κεφα-
λαίου, που εξαθλιώνει την εργατική τάξη αλλά και τα υπόλοιπα
φτωχά λαϊκά στρώµατα, πάλη ενάντια στις συνέπειες της κρίσης
µέσα από τη διεκδίκηση λύσης στα λαϊκά προβλήµατα, αγώνες
ρήξης και ανατροπής µε την Ευρωπαϊκή Ένωση των µονοπω-
λίων, µε µονοµερή διαγραφή του χρέους, κοινωνικοποίηση των
µονοπωλίων, µε το λαό στην εξουσία.

Συνεπώς, η όποια συζήτηση ή και απόφαση παρθεί για το Γρα-
φείο της Ελληνικής Προεδρίας δεν αναιρεί σε καµµία περίπτωση
το ρόλο που καλείται να διαδραµατίσει µέσω της Ελληνικής Προ-
εδρίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και σ’ αυτό δεν χωρά καµία αυ-
ταπάτη.

Έτσι, εν τάχει, κύριε Πρόεδρε, και επί των άρθρων -δώστε µου
ένα λεπτό, έχουµε άλλωστε χρόνο- θα αναφερθώ στο πρώτο κε-
φάλαιο που περιλαµβάνει τα άρθρα από το 1 έως το 6.

Στο άρθρο 2 έχουµε γενικά διατυπωµένες δράσεις, αόριστες,
χωρίς να εξηγείται συγκεκριµένα και µας καλείτε να το ψηφί-
σουµε. Επίσης, στα άρθρα 4 και 5 σε ό,τι αφορά τις αποσπάσεις,

αυτό γίνεται κατά παρέκκλιση των όσων ισχύουν για τις αποσπά-
σεις, παρακάµπτοντας ακόµη και αυτά τα υπηρεσιακά συµβού-
λια. Το καταψηφίζουµε.

Όσον αφορά στο δεύτερο κεφάλαιο όπου υπάγονται τα άρθρα
7 έως 13: Στο άρθρο 8 ψηφίζουµε «παρών». Πρόκειται για ζήτηµα
διεκπεραίωσης του Υπουργείου Εξωτερικών διαδικαστικού χα-
ρακτήρα. Εµείς έχουµε διατυπώσει τις διαφωνίες µας σε σχέση
µε τον Οργανισµό Εσωτερικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Εξω-
τερικών. 

Στο άρθρο 9 ψηφίζουµε «παρών». Κατά τη γνώµη µας, είναι
διαδικαστικού και οργανωτικού χαρακτήρα ρύθµιση. 

Στο άρθρο 10 ψηφίζουµε «κατά». Διατυπώνουµε τις επιφυλά-
ξεις µας σε ό,τι αφορά τον εσωτερικό έλεγχο στη βάση των κρι-
τηρίων µέσω των οποίων θα γίνονται οι έλεγχοι στο Υπουργείο
Εξωτερικών.

Στο άρθρο 11 ψηφίζουµε «παρών».
Κλείνω µε το άρθρο 12, το οποίο το καταψηφίζουµε γιατί, πέρα

από το διαδικαστικό του χαρακτήρα, έχει να κάνει µε το επιστη-
µονικό όργανο του Υπουργείου Εξωτερικών κι εµείς δηλώνουµε
τη δοµική µας αντίθεση µε τη λειτουργία αυτού του οργάνου.

Σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες, καταψηφίζουµε και τις δυο
τροπολογίες της Κυβέρνησης, δηλαδή και εκείνη που αφορά τα
υποκαταστήµατα της Τραπέζης Κύπρου και την άλλη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Αντικείµενο της σηµερινής Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης είναι
η εκλογή Β’ Αντιπροέδρου από την πρώτη σε δύναµη Κοινοβου-
λευτική Οµάδα. 

Η ψηφοφορία γίνεται διά ψηφοδελτίων και είναι µυστική. 
Σας έχει διανεµηθεί ψηφοδέλτιο µε το όνοµα του προτεινοµέ-

νου για το αξίωµα του Β’ Αντιπροέδρου. 
Επίσης, υπάρχουν και λευκά ψηφοδέλτια. 
Θα γίνει εκφώνηση του καταλόγου και όποιος συνάδελφος

ακούει το όνοµά του θα προσέρχεται και θα ρίχνει το ψηφοδέλτιο
στην κάλπη. Εννοείται ότι µπορεί να ρίξει ψηφοδέλτιο που φέρει
το όνοµα του προτεινοµένου συναδέλφου ή λευκό στην κάλπη. 

Καλούνται επί του καταλόγου οι συνάδελφοι κ.κ. Ιορδάνης
Τζαµτζής από τη Νέα Δηµοκρατία και Απόστολος Αλεξόπουλος
από το ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ. 

Καλούνται ως ψηφολέκτες ο κ. Ιωάννης Πασχαλίδης από τη
Νέα Δηµοκρατία και ο κ. Κωνσταντίνος Ζαχαριάς από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΕΚΜ. 

Πρόεδρος της Εφορευτικής Επιτροπής ορίζεται ο συνάδελ-
φος κ. Βασίλειος Υψηλάντης. 

Παρακαλώ τους κύριους ψηφολέκτες να προσέλθουν στην
κάλπη, για να αρχίσει η ψηφοφορία. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
έχω το λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μετά την ψηφοφορία.
Έχει αρχίσει η ψηφοφορία. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας έχω ζη-
τήσει το λόγο πριν αρχίσει η ψηφοφορία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Όχι, είχε αρχίσει. 
Παρακαλώ, θα ξεκινήσει η ψηφοφορία. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχει

κανένας λόγος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το ξέρω, καταλαβαίνω. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ακούστε µε. 
Δεν υπάρχει κανένας λόγος να δηµιουργηθεί και πάλι τεχνητή

ένταση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Όχι, βέβαια και δεν προ-

έρχεται ποτέ από το Προεδρείο η τεχνητή ένταση. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Αυτό που θέλω να πω

αφορά στο θέµα για το οποίο θα ψηφίσουµε και έχει νόηµα να
ειπωθεί για ένα λεπτό πριν από την ψηφοφορία. 

Σας ζητώ, λοιπόν, το λόγο για ένα λεπτό ως Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν προβλέπεται.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Σας ζητώ το λόγο για ένα

λεπτό, όπως το κάναµε και µας δόθηκε ο λόγος και πριν από την
ψηφοφορία για τη συγκρότηση του Προεδρείου στην έναρξη της
Κοινοβουλευτικής Περιόδου, και θα καταλάβετε γιατί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κοιτάξτε, δεν υπάρχει
λόγος. Είναι ένας ο υποψήφιος. Αν θέλετε να τον εκθειάσετε,
έχετε το δικαίωµα να το κάνετε. Παρακαλώ, όµως, πάρα πολύ…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω την
κατανόησή σας για ένα λεπτό. Θα είµαι σύντοµος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εγώ την κατανόηση
τη δική σας. 

Έχει αρχίσει η ψηφοφορία, η εκφώνηση του καταλόγου. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχετε πολ-

λές φορές δώσει το λόγο…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Αφού τον πήρατε

τώρα…
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Μπορώ να συνεχίσω για ένα

λεπτό; 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε συνάδελφε, έχετε
το λόγο µόνο για ένα λεπτό. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπενθυµίζω ότι το κόµµα της

Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ψήφισε τον Πρόεδρο της Βουλής.
Το Προεδρείο της παρούσας Βουλής εκλέχτηκε µε ευρύτατη συ-
ναίνεση και για πρώτη φορά –από ό,τι θυµάµαι τις τελευταίες δε-
καετίες- και ο Πρόεδρος της Βουλής εκλέχτηκε µε την ψήφο και
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

Αυτή µας η στάση και η διάθεση δεν εκτιµήθηκε ορισµένες κρί-
σιµες φορές στη διάρκεια αυτού του εννεαµήνου. Αντιθέτως, πα-
ρεξηγήθηκε από τα κόµµατα της συγκυβέρνησης. Υπήρξαν
στιγµές και στο Προεδρείο της Βουλής και στη Διάσκεψη των
Προέδρων, όπου το Προεδρείο κατά πλειοψηφία, αντί να λει-
τουργήσει στο πνεύµα της συναίνεσης µε το οποίο εκλέχτηκε,
ως φρουρός του Κανονισµού και της σωστής λειτουργίας του
Κοινοβουλίου, ευνόησε ολοφάνερες κυβερνητικές σκοπιµότητες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Παπαδηµούλη,
µπήκατε σε ουσία θέµατος και θα µε αναγκάσετε για πρώτη
φορά να σας αφαιρέσω το λόγο. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Χθες, κύριε Πρόεδρε, µε
εσάς προεδρεύοντα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θα µε αναγκάσετε να
σας αφαιρέσω το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν έχουµε τίποτα προσω-
πικό. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Με αναγκάζετε να σας

αφαιρέσω το λόγο. Σας αφαιρώ το λόγο. Να µη γράφονται στα
Πρακτικά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ:… 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ειδικά για το θέµα που

αναφέρεστε –ακούστε- επειδή αναφέρεστε σε ένα θέµα που
εσείς δηµιουργήσατε χθες, δεν έχετε το λόγο.  Έχετε ολοκλη-
ρώσει. Όλοι οι συνάδελφοι ψηφίζουν κατά συνείδηση. 

Ευχαριστούµε πολύ, κύριε συνάδελφε. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτά είναι ντροπή!

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα εννιά µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί-
συνοδοί από το Γυµνάσιο Αρχάνων Ηρακλείου Κρήτης.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής) 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου. 
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(Διαρκούσης της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα καταλαµ-
βάνει ο Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑ-
ΚΟΣ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Υπάρχει συνάδελ-

φος που δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Οι σφραγισµένες επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προ-

εδρείο από τους συναδέλφους για συµµετοχή στη µυστική ψη-
φοφορία σχετικά µε την εκλογή Β’ Αντιπροέδρου σύµφωνα µε το
άρθρο 70Α’ του Κανονισµού της Βουλής, καταχωρίζονται στα
Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και παρα-
καλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν στην καταµέτρηση
και διαλογή των ψηφοδελτίων και την εξαγωγή του αποτελέσµα-
τος. 

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ - ΔΙΑΛΟΓΗ) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουρ-
γοί Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, Οικονοµικών, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη, Ναυτιλίας και Αιγαίου και ο Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Εθνικό Σύστηµα Ηλεκτρονικών Δηµοσίων Συµβάσεων και
άλλες διατάξεις».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Η Βουλευτής κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου ζητεί άδεια ολιγοήµε-

ρης απουσίας γιατί είναι προσκεκληµένη οµιλήτρια. Η Βουλή εγ-
κρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια. 
Επανερχόµαστε στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουρ-

γείου Εξωτερικών: «Σύσταση Γραφείου Ελληνικής Προεδρίας και
άλλες διατάξεις».

Η κ. Ασηµακοπούλου έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΝΝΑ - ΜΙΣΕΛ ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανάληψη της

Προεδρίας του Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης από τη
χώρα µας το πρώτο εξάµηνο του 2014 είναι µία εξαιρετικά ση-
µαντική αποστολή, αλλά και ευθύνη. Θα επιχειρηµατολογήσω λέ-
γοντας ότι αποτελεί ταυτόχρονα και µία ιστορική ευκαιρία όχι
µόνο για τη χώρα µας, αλλά και για την ίδια την Ευρώπη. 

Με το σχέδιο νόµου που συζητάµε σήµερα διαµορφώνεται το
θεσµικό υπόβαθρο για τη λειτουργία του Γραφείου της Ελληνι-
κής Προεδρίας. Το γραφείο της Ελληνικής Προεδρίας θα έχει
υπό την ευθύνη του το συντονισµό του καθορισµού των προτε-
ραιοτήτων της Ελληνικής Προεδρίας, καθώς και τον προγραµ-
µατισµό, αλλά και την προώθηση των απαραίτητων δράσεων για
την καλύτερη δυνατή οργάνωση της Ελληνικής Προεδρίας. 

Η στελέχωση και η λειτουργία του γραφείου της ελληνικής
Προεδρίας θα γίνει κατά τρόπο που θα αξιοποιήσει το ανθρώπινο
δυναµικό του δηµοσίου -δηλαδή µε αποσπάσεις- ενώ προβλέπε-
ται ότι οι εξωτερικοί συνεργάτες θα προσλαµβάνονται µόνο για
εξαιρετικούς και απόλυτα στοιχειοθετηµένους λόγους.

Προβλέπεται, επίσης, ένας προϋπολογισµός που δεν θα ξεπε-
ράσει τα 50 εκατοµµύρια ευρώ, σεβαστό ποσό, µία πρόβλεψη
που αυτήν τη στιγµή βρίσκεται και υπό επεξεργασία αλλά και υπό
περαιτέρω ανάλυση. Βεβαίως, εύλογα, ζητήθηκαν περισσότερες
λεπτοµέρειες κατά τη διάρκεια της συζήτησης. 

Νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι υπάρχει η αίσθηση
της δηµοσιονοµικής συγκυρίας.

Επίσης, ξεκαθαρίστηκε ότι η κατάρτιση και εκτέλεση του προ-
ϋπολογισµού για τη λειτουργία του γραφείου υπάγεται στις θε-
σµοθετηµένες διαδικασίες δηµοσιονοµικού ελέγχου, συµπερι-
λαµβανοµένης και της «Διαύγειας». 

Δεν υπεισέρχοµαι, λοιπόν, στη συζήτηση περί αξιοκρατίας στις
αποσπάσεις, περί διαφάνειας στη διαχείριση του δηµοσίου χρή-
µατος και περί διαδικασιών ανάθεσης. Αυτά τα θέµατα είναι αυ-
τονόητα. 

Ακόµη, υπήρξε µία κοινώς αποδεκτή νοµοτεχνική βελτίωση επί
της αύξησης των ορίων για αναθέσεις αλλά και για πρόχειρους
διαγωνισµούς. Εξάλλου –σηµειώνω- θα υπάρξει δυνατότητα να
τα παρακολουθήσουµε αυτά και στο µέλλον.

Πιο ενδιαφέρον, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι είναι
–όπως ορθώς επισηµάνθηκε από τους οµιλητές- το γεγονός ότι
οι προβλέψεις για την πολιτικοοικονοµική συγκυρία στην Ευρώπη
κατά τη διάρκεια της Ελληνικής Προεδρίας δεν είναι οι πλέον
ευοίωνες. Η Ευρώπη βρίσκεται αντιµέτωπη µε κρίσιµες αποφά-
σεις για το µέλλον της, εν µέσω µίας παγκόσµιας χρηµατοπιστω-
τικής κρίσης και ο ευρωσκεπτικισµός είναι σε έξαρση. Παράλ-

ληλα, υπάρχει µία µεγάλη δυσπιστία από πλευράς των λαών της
Ευρώπης -δυσπιστία δικαιολογηµένη- για το µέλλον της εν µέσω
της κρίσης αυτής αλλά και για την αποτελεσµατικότητα που θα
έχουν οι παρεµβάσεις για το επίπεδο ζωής των πολιτών της Ευ-
ρώπης. 

Όπως γνωρίζουµε όλοι, κατά το δεκαοκτάµηνο από τον Ια-
νουάριο του 2013 έως τον Ιούλιο του 2014 λειτουργεί ο θεσµός
του προεδρικού τρίο, το οποίο απαρτίζεται από την Ιρλανδία, τη
Λιθουανία και την Ελλάδα. Στόχος των τριών κρατών-µελών, του
τρίο, είναι η επίτευξη συνέχειας, συνάφειας αλλά και συνεκτικό-
τητας των εργασιών του Συµβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Σηµειώνω ότι κατά το δεκαοκτάµηνο αυτό θα συνεχίζονται οι
ενταξιακές διαπραγµατεύσεις χωρών των Δυτικών Βαλκανίων,
µεταξύ των οποίων της Αλβανίας, των Σκοπίων αλλά και της
Τουρκίας, ενώ είναι πολύ πιθανόν -µε πρωτοβουλία της Γαλλίας-
να αναδιαρθρωθεί και να εκσυγχρονιστεί η νέα ευρωµεσογειακή
πολιτική, καθώς και η κοινή εξωτερική πολιτική και η πολιτική
ασφάλειας που επηρεάζει την εθνική ενεργειακή πολιτική, την
ελληνική εξωτερική πολιτική για τις ΑΟΖ αλλά και το µεταναστευ-
τικό µε τη Συνθήκη Δουβλίνο ΙΙΙ. 

Επίσης, στο δεκαοκτάµηνο αναµένεται να πυκνώσουν οι διερ-
γασίες αναφορικά µε τη δηµιουργία ζώνης ελεύθερου εµπορίου
µεταξύ των Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής και της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης. Μέσα στο δεκαοκτάµηνο αυτό και ιδιαίτερα κατά
τη διάρκεια που την Προεδρία θα έχει η Ελλάδα, είναι αυτο-
νόητο, νοµίζω, ότι ισχυροποιείται και η θέση αλλά και η διαπραγ-
µατευτική ισχύ της χώρας µας, όχι µόνο στο ευρωπαϊκό αλλά και
στο υπερεθνικό γίγνεσθαι.

Ο Υπουργός Εξωτερικών έχει εκφράσει την ικανοποίησή µας
ως χώρα για την ολοκλήρωση και κατάθεση του δεκαοκτάµηνου
προγράµµατος των Προεδριών Ιρλανδίας, Λιθουανίας κι Ελλά-
δας. 

Στους έξι µήνες της προεδρίας η Ιρλανδία θα δώσει προτεραι-
ότητα σε τρεις τοµείς. Στην οικονοµική σταθερότητα, την ανά-
πτυξη και την απασχόληση. 

Ο κύριος Υπουργός επίσης πρόσφατα αναφέρθηκε στις τρεις
σηµαντικές προτεραιότητες της Ελλάδας κατά την περίοδο που
θα ασκεί την Προεδρία. 

Πρώτη προτεραιότητα, είναι η διεύρυνση που θα προωθηθεί
µε ιδιαίτερη έµφαση στην ευρωπαϊκή προοπτική των Δυτικών
Βαλκανίων. 

Δεύτερη προτεραιότητα, είναι η προώθηση της ανάπτυξης και
της εργασίας στο πλαίσιο του πρόσφατα υιοθετηθέντος Συµφώ-
νου στην Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Τρίτη προτεραιότητα, θα είναι τα θέµατα δικαιοσύνης και εσω-
τερικών υποθέσεων, µε σηµείο αναφοράς το δεύτερο µισό του
προγράµµατος της Στοκχόλµης και έµφαση σε θέµατα όπως η
µετανάστευση αλλά και η ασφάλεια.

Η αποτελεσµατική ανταπόκριση της Ελλάδας στις ευρωπαϊκές
προκλήσεις δεν σταµατάει µε την Προεδρία. Όπως ξέρετε, µε-
γάλη πρόκληση θα αποτελέσουν και οι ευρωεκλογές του 2014,
καθώς θα είναι οι πρώτες που θα πραγµατοποιηθούν µε βάση τη
συνθήκη της Λισαβόνας, η οποία αναβαθµίζει το ρόλο και του
πολίτη, αλλά και του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.

Εν όψει των εκλογών αυτών, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έχει δια-
τυπώσει µία σειρά από συστάσεις µε στόχο να ενισχυθεί η άµεση
σχέση µεταξύ των πολιτών και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Συγκε-
κριµένα, όπως θα έχετε ακούσει, προβλέπεται τα εθνικά κόµµατα
να αναφέρονται σαφώς σε ποιο ευρωπαϊκό κόµµα ανήκουν αλλά
και ποιον στηρίζουν για την προεδρία της Ευρωπαϊκής Επιτρο-
πής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ελληνική Προεδρία του Συµ-
βουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι µία ευκαιρία για τη χώρα
µας. Μία ευκαιρία για να πετύχει τρεις στόχους: 

Ο πρώτος στόχος, είναι να ανακτήσει ολοκληρωτικά την αξιο-
πιστία της αλλά και το γεωπολιτικό της κύρος. 

Ο δεύτερος, είναι να επανέλθει δυναµικά στον πυρήνα των ευ-
ρωπαϊκών εξελίξεων ως διαµορφωτής πολιτικής. 

Και ο τρίτος, να επιβεβαιώσει την πορεία ανάκαµψης, συµπα-
ρασύροντας θετικά τους γείτονές της.

Η Ελλάδα επιβάλλεται, αλλά πρωτίστως δικαιούται, να αποτε-
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λέσει την αιχµή του δόρατος για να αντιµετωπίσει τις µεγάλες
προκλήσεις της ευρωπαϊκής ενοποίησης προς όφελος όλων των
ευρωπαίων πολιτών. Είναι ένα δικαίωµα το οποίο έχουµε κατα-
κτήσει µε τις θυσίες των Ελλήνων πολιτών, οι οποίο στωικά υπο-
µένουν µε υπευθυνότητα σκληρές και ασφυκτικές, πολλές
φορές, ευρωπαϊκές πολιτικές.

Η Ελληνική Προεδρία, λοιπόν, του 2014 οφείλει, κατά προτε-
ραιότητα, να αναδείξει το ζήτηµα της απασχόλησης των Ευρω-
παίων πολιτών. Αυτό το οφείλει στο ενάµισι εκατοµµύριο
Έλληνες πολίτες αλλά και στα είκοσι τρία εκατοµµύρια Ευρω-
παίων πολιτών που είναι αυτήν τη στιγµή χωρίς δουλειά, δίνον-
τας, όµως, έµφαση όχι µόνο σε πολιτικές απασχόλησης αλλά και
ανάπτυξης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Την ανοχή σας για µισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ.
Σε µία εποχή που αµφισβητείται όλο και πιο έντονα η ευρω-

παϊκή ιδέα και που πληθαίνουν οι ακραίες φωνές αλλά και οι σει-
ρήνες του λαϊκισµού, η Ελλάδα πρέπει να παλέψει πρωτίστως
για µία επιστροφή στην Ευρώπη των αξιών αλλά και της αλλη-
λεγγύης, µία Ευρώπη που εξασφαλίζει την αξιοπρέπεια των κρα-
τών-µελών αλλά και των πολιτών σε όλες τις χώρες, για να
επιστρέψουµε στα πραγµατικά θεµέλια της δηµοκρατίας, τα
οποία η Ελλάδα διαχρονικά πρέσβευε και ακόµη δικαιούται να
πρεσβεύει.

Κλείνω, λοιπόν, µε µία παράφραση -που ελπίζω ότι θα κρίνετε
ανεξάρτητα από την πηγή της ταπεινής µου έµπνευσης- λέγον-
τας ότι η Ελληνική Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι µία
ιστορική ευκαιρία. Να ρωτήσουµε όχι τι µπορεί να κάνει η Ευ-
ρώπη για την Ελλάδα, αλλά τι µπορεί, σε αυτήν τη συγκυρία, να
κάνει η Ελλάδα για την Ευρώπη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει η κ. Μαρία Τριανταφύλλου για επτά λεπτά.
ΜΑΡΙΑ ΤΡΙΑΝΤΑΦΥΛΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Διαβάζοντας την έκθεση αξιολόγησης συνεπειών που αφορά

στο παρόν σχέδιο νόµου: «Σύσταση Γραφείου Ελληνικής Προ-
εδρίας και άλλες διατάξεις», το οποίο εξετάζουµε σήµερα, γρά-
φει κάπου: «Περαιτέρω το νοµοσχέδιο ενισχύει τη φιλοσοφία και
τη συνείδηση διαφάνειας στους όρους διαχείρισης του δηµοσίου
χρήµατος µέσα από τη σύσταση ειδικής διϋπουργικής επιτροπής
και άλλα». 

Έρχεται σήµερα ένα σχέδιο νόµου και κάνει µία τέτοια πρό-
βλεψη σε µία κοινοβουλευτική περίοδο όπου περισσεύουν η κα-
ταστολή και τα γενοκτόνα µέτρα. Και µέσα, όµως, στο
Κοινοβούλιο η Κυβέρνηση σχοινοβατεί ανάµεσα στις έκνοµες
πράξεις και τη νοµιµότητα.

Την προηγούµενη Πέµπτη, 2-4-2013, που έγινε η δεύτερη συ-
ζήτηση στην επιτροπή για το συγκεκριµένο σχέδιο νόµου, στη
Βουλή κατατέθηκε στα µουλωχτά και εκπρόθεσµα, τέσσερις
ώρες πριν αρχίσει η ψηφοφορία, αντί για τρεις µέρες πριν, τρο-
πολογία, σύµφωνα µε την οποία προτείνονταν και απαλλάσσον-
ταν από το αδίκηµα της απιστίας τα µέλη διοικητικών συµβου-
λίων και στελέχη τραπεζών για υποθέσεις που αφορούν δανει-
οδοτήσεις σε νοµικά πρόσωπα είτε δηµοσίου είτε ιδιωτικού δι-
καίου του ευρύτερου δηµοσίου τοµέα, όπως αυτός κάθε φορά
προσδιορίζεται από το νόµο, που όµως είναι µη κερδοσκοπικού
χαρακτήρα και όχι γενικά σε επιχειρήσεις ή άλλα νοµικά πρό-
σωπα.

Απαλλάσσονται, δηλαδή, οι τράπεζες για τα υπέρογκα δάνεια,
τα θαλασσοδάνεια κυρίως σε Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ που
δόθηκαν τα τελευταία είκοσι χρόνια.

Είδαµε όλοι τι έγινε χθες. Και µην πιστέψετε ποτέ ότι η χώρα
και ο λαός µας δεν παρακολουθεί τα τεκταινόµενα και εντός Βου-
λής. Γιατί το λέω αυτό; Θέλω να πω ότι η συζήτηση, η σπουδή
µε την οποία προσπάθησαν να µας πείσουν όσον αφορά το
παρόν σχέδιο νόµου πως γίνεται ό,τι είναι δυνατόν να περιορι-
στούν τα έξοδα, ότι θα υπάρξει ορθολογισµός της δαπάνης, είναι
κενά περιεχοµένου, όταν περνούν τέτοιες διατάξεις και τέτοιοι

νόµοι, όπως την προηγούµενη βδοµάδα ο επενδυτικός νόµος,
όταν ετοιµάζεστε να ξαναµοιράσετε εκατοµµύρια ευρώ σε εργο-
λάβους για αυτοκινητοδρόµους που ήδη έχουν εισπράξει.

Επί του νοµοσχεδίου, τονίσαµε και στην επιτροπή ότι είναι
απαραίτητος ο καθορισµός, η ύπαρξη ατζέντας, γιατί εκείνη θα
καθορίσει ποιες είναι οι απαραίτητες δοµές που θα ενεργοποι-
ηθούν ως αρωγή στο έργο του γραφείου Ελληνικής Προεδρίας.
Αυτό δεν απαντήθηκε συγκεκριµένα αλλά ακούστηκαν γενικόλο-
γες τοποθετήσεις και όχι συγκεκριµένες δράσεις.

Στο άρθρο 3, τονίσαµε πως είναι απαραίτητο να δοθεί όσο το
δυνατό πιο συγκεκριµένος προϋπολογισµός της Προεδρίας και
να ενηµερωθούµε για το πότε θα ανακοινωθεί αυτός. Είναι απα-
ραίτητο να το γνωρίζουµε. Είναι απαραίτητο να γνωρίζουµε πώς
θα διανεµηθούν τα κονδύλια. Είναι, επίσης, απαραίτητο -το εί-
παµε και στην επιτροπή- να δοθεί ενιαίος κώδικας αριθµού εξό-
δων για όλες τις δαπάνες.

Στο άρθρο 4, παράγραφοι 1 και 2, που αφορούν στη στελέ-
χωση, υπήρξαν από τη µεριά µας συγκεκριµένα ερωτήµατα -και
θα επιµείνουµε σε αυτά- που αφορούσαν τόσο τα κριτήρια µε τα
οποία προκρίνετε τις αποσπάσεις υπαλλήλων  -από ποια Υπουρ-
γεία- όσο και τα κριτήρια που αφορούν στον υπεύθυνο του γρα-
φείου. Πώς θα γίνουν αυτές οι αποσπάσεις; Απάντηση δεν
δόθηκε.

Επίσης στο άρθρο 5 παράγραφος 1, αναφέρεται ότι θα συστα-
θούν συµβάσεις έργου που θα παρέχουν υπηρεσίες στο ΥΠΕΞ,
στην κεντρική διοίκηση στη µόνιµη αντιπροσωπεία. Επανερχόµα-
στε στο ερώτηµα. Με τι κριτήρια θα γίνει αυτό; Επιµένουµε στο
ζήτηµα των κριτηρίων, για να µην αναγκαστείτε να ξαναφέρετε
στο παρα πέντε ή στο και πέντε τροπολογίες περί απιστίας, θα-
λασσοδανείων και δεν ξέρω και εγώ τι άλλο.

Πάµε στο άρθρο 5 παράγραφος 2. Αναφέρθηκε και από τον
εισηγητή µας και στην επιτροπή. Αφορά στην µετά την Προεδρία
εποχή. Τέθηκε ξανά και ξανά. Γιατί διπλασιάζετε τα κονδύλια της
απόφασης του κ. Ρόβλια; Αναφέρθηκαν και τα ποσά. Δεν θα επι-
µείνω.

Ως προς το άρθρο 10, η γενική επιθεώρηση δεν λειτουργούσε
κατά κοινή οµολογία µε τον καλύτερο τρόπο και είναι απαραίτητη
και η αναβάθµισή της και η αναδιάρθρωσή της. Είναι ζητούµενο.
Υπάρχει κάποιο σχέδιο ή πάλι ευχολόγιο; Ρωτώ, διότι ως τώρα
λειτούργησε περισσότερο ως όργανο συγκάλυψης.

Στο άρθρο 11 και την παράγραφο 1, που καταργήθηκε, θα
ήθελα να κάνω µια αναφορά στα ζητήµατα Απόδηµου Ελληνι-
σµού, µιας και είµαι σε αυτήν την επιτροπή. Κατ’ αρχάς, ο Από-
δηµος Ελληνισµός δεν υφίσταται µε τον ίδιο τρόπο όπως παλαιό-
τερα. Ένα κοµµάτι του Ελληνισµού γίνεται απόδηµος. Βρισκό-
µαστε ξανά µπροστά σε ένα καινούργιο κύµα µετανάστευσης
εξαιτίας και κοινωνικών και οικονοµικών αδιεξόδων από τις µνη-
µονιακές πολιτικές. Αυτή η µετανάστευση είναι για δουλειά.
Υπάρχουν και άλλα προβλήµατα που συσσωρεύονται, όπως πα-
ραδείγµατος χάριν, προβλήµατα στη φορολόγηση. Μιλάµε, δη-
λαδή, για µια νέα κατάσταση µε νέα προβλήµατα και εποµένως,
οι απαντήσεις σε αυτά τα προβλήµατα, τα νέα και τα παλιά, δεν
µπορεί να είναι µόνο θεσµικά µέτρα.

Σε µία περίοδο οριακά ελεγχόµενων εξελίξεων -βάλτε εδώ τις
εξελίξεις στις τράπεζες, τα όσα διενεργούνται στο εσωτερικό της
χώρας αλλά και στην Ευρωπαϊκή Ένωση- σε ένα κλίµα που συ-
νεχώς επιβαρύνεται από την κατάρρευση των εσόδων, όπου η
µήτρα των εξελίξεων, κατά την άποψή µας, είναι αυτό, η κατάρ-
ρευση των εσόδων, ότι το πρόγραµµα δεν βγαίνει, σε µια πε-
ρίοδο όπου οι εξελίξεις στην Κύπρο αποδεικνύουν µε τον πιο
πρόδηλο τρόπο πόσο είναι γερµανοκρατούµενη η Ευρωπαϊκή
Ένωση, η βοήθεια προς τα δοκιµαζόµενα κράτη-µέλη της τι ση-
µαίνει; Αποψίλωση, αποδιάρθρωση της παραγωγής, υφαρπαγή
του δηµόσιου πλούτου, διάλυση της οικονοµικής υπόστασης των
χωρών.

Μετά απ’ όλα αυτά, είναι εύκολο να στραγγαλιστεί η ανεξαρ-
τησία των χωρών. Είναι εύκολο να γίνουν γεωπολιτικά και γεωοι-
κονοµικά παιχνίδια στην ευαίσθητη περιοχή της Μεσογείου. 

Σε µία περίοδο, όπου η έµπρακτη συµπαράσταση της Κυβέρ-
νησης υλοποιήθηκε µε την ψήφιση των αποφάσεων του Eu-
rogroup, σε µία περίοδο όπου επικρατεί εργασιακός µεσαίωνας
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και στη χώρα και σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση απ’ άκρη σ’ άκρη
της, σε µία τέτοια περίοδο, αλήθεια, πόσο µεγάλη σηµασία νοµί-
ζετε ότι έχει για τη χώρα αυτή η σηµερινή συζήτηση; 

Πρέπει να αναρωτηθούµε πώς τα ακούει όλα αυτά ο ελληνικός
λαός. Τον ενδιαφέρουν; Και µη µου απαντήσετε µε δηµοσκοπή-
σεις για την αποδοχή και την αναγκαιότητα του ευρωπαϊκού δρό-
µου ούτε ότι αυτονόητα ισχυροποιείται η χώρα. Τα νούµερα είναι
αµείλικτα και σας προδίδουν.

Θέλετε να σας πω τι, πραγµατικά, έχει σηµασία; Κατά την
άποψή µας, έχει πραγµατικά, σηµασία η απεξάρτηση και ο απεγ-
κλωβισµός από τα µνηµόνια. Πραγµατικά, έχει σηµασία η στή-
ριξη και η αλληλεγγύη στους αγώνες των λαών, στον αγώνα του
κυπριακού λαού. Έχουν σηµασία οι αγώνες, οι δρόµοι συµπό-
ρευσης για άρνηση των µνηµονίων, για άρνηση των πολιτικών
που οδηγούν σε οικονοµική κατάρρευση και κατάλυση της δη-
µοκρατίας.

Να σας πω τι, πραγµατικά, έχει σηµασία; Αιτήµατα όπως η
λαϊκή κυριαρχία, η πραγµατική δηµοκρατία, η κοινωνική προ-
κοπή. Και είναι κοινή ανάγκη και κοινή µοίρα των λαών του ευ-
ρωπαϊκού Νότου και των λαών της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε.

Ο κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ευχαριστώ.
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φυσικά έχουµε

την υποχρέωση, εν όψει ανάληψης της Προεδρίας, να είµαστε
όσο µπορούµε πιο έτοιµοι στο να επιτελέσουµε στο ακέραιο
αυτό το συγκεκριµένο καθήκον ως Ευρωπαίοι πολίτες. Καλώς
προετοιµαζόµαστε. Καλώς ιδρύεται αυτό το γραφείο. 

Βέβαια, έχουµε τις αντιρρήσεις µας, γιατί θα έπρεπε να είµα-
στε έτοιµοι να προϋπολογίσουµε και όλες τις δαπάνες. Γι’ αυτόν
το λόγο, η ψήφος µας θα είναι «ΠΑΡΩΝ», ενώ στην ουσία κατα-
λαβαίνουµε την ανάγκη να υπάρχει το γραφείο. Καταλαβαίνουµε
την ανάγκη της ορθούς οργανώσεως αλλά θα µπορούσαµε –και
θα επιβάλλετο- να έχουµε έτοιµο τον προϋπολογισµό αναλυτικά,
για να ξέρουµε πώς θα δαπανηθούν αυτές οι συγκεκριµένες κο-
στολογηµένες ανάγκες, ώστε µε ένα αφηρηµένο νούµερο -50
εκατοµµύρια ευρώ- τώρα, σ’ αυτήν την κρίση, να µην αντιµετω-
πίζουµε καινούργια ερωτηµατικά ή καινούργιες αµφισβητήσεις
και υπόνοιες.

Βέβαια, πρέπει να αντιληφθούµε όλοι ότι η Προεδρία της Ελ-
λάδας έτσι όπως θα εξελιχθεί, έχει και πολύ συγκεκριµένες ιδι-
αιτερότητες. Για παράδειγµα, καταλαβαίνουµε όλοι ότι στο
πλαίσιο της ιρλανδικής προεδρίας τώρα, η νέα ΚΑΠ -που µε
αφορά, καθώς αποτελεί ιδιαίτερο καθήκον που µου ανατέθηκε
από την παράταξή µου- δεν φαίνεται να πηγαίνει καλά. Φαίνεται
να έχει µία µέτρια εξέλιξη και είναι πολύ πιθανό να µην έχει ολο-
κληρωθεί. 

Η επόµενη προεδρία της Λιθουανίας µάλλον θα εστιαστεί στο
µικρό κοµµάτι µόνο του 2014, πράγµα που σηµαίνει ότι ίσως στα
δικά µας χέρια να περάσει αυτή η «καυτή» πατάτα για το πώς θα
οργανώσουµε τον πυλώνα της διατροφής, της χρήσης του
νερού, καθώς φαίνεται ότι η Ιρλανδία δεν θα έχει αποτέλεσµα.
Μακάρι να έχει αποτέλεσµα η Ιρλανδία! Μακάρι να καταλήξουν
κάπου οι τριλογίες τώρα ανάµεσα στην Κοµισιόν, στο Συµβούλιο
Υπουργών και στο Ευρωκοινοβούλιο! Όµως, ας είµαστε έτοιµοι
–και σας εφιστώ την προσοχή από σήµερα- γι’ αυτήν την ευθύνη. 

Παράλληλα, η ευθύνη µίας Προεδρίας, όπως της Ελλάδας,
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, θα πρέπει να ξεκαθαρίσει αυτό το µέγα
σφάλµα στα χείλη του Πρωθυπουργού που είπε ότι η ελληνική
ΑΟΖ είναι και ευρωπαϊκή ΑΟΖ. Όχι! Είναι ελληνική –ελληνικό-
τατη!- ΑΟΖ που θα γίνει αντικείµενο διαχείρισης από Έλληνες
και θα βρίσκεται µέσα στα σύνορα της Ευρώπης. Αυτό δεν πρέ-
πει να το ξεχνά η Ευρωπαϊκή Ένωση. Βρίσκεται εντός των συνό-
ρων της Ευρώπης αλλά είναι ελληνική. 

Παρόµοια, θα πρέπει από σήµερα να αντιληφθείτε ότι η ευ-
θύνη για το όνοµα της Μακεδονίας και τις σχέσεις µας µε τους
Βόρειους όµορους γείτονες θα πρέπει να ξεκαθαριστούν. Πάν-
τως, δεν πρέπει να οπισθοχωρήσουµε ούτε κατά έναν πόντο

πίσω, όπως γίνεται µε το θέµα της ΕΟΖ που βλέπουµε ότι γίνον-
ται διάφορες διεργασίες στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Δυστυχώς, εδώ υπάρχει ολιγωρία από την ελληνική Κυβέρ-
νηση, η οποία θα έπρεπε, κατά την άποψή µου, να είναι πολύ πιο
γενναία, πολύ πιο αποφασιστική και πολύ πιο αποτελεσµατική
στον καθορισµό της ΕΟΖ και ειδικά στον ορισµό ως προς το τι
σηµαίνει «ειδική οικονοµική ζώνη».

Αυτά είναι τα λίγα που ήθελα να πω για το νοµοσχέδιο. 
Δεν µπορώ να αποφύγω να σχολιάσω τα όσα συνέβησαν χθες

στο Κοινοβούλιο, βλέποντας µάλιστα και την τροπολογία -εκπρό-
θεσµη µεν- σε ό,τι αφορά την αλλαγή του νόµου που ψηφίστηκε
χθες. Θέλω οπωσδήποτε να λάβω το λόγο. Με ήπιο τόνο να µι-
λήσω λίγο νοµικά και να εξηγήσω όσο µπορώ πιο απλά τελικά τι
εστί νόµος και γιατί εµείς οι νοµοθέτες έχουµε το καθήκον να κά-
νουµε τους πολίτες πιο αγαθούς µε τη χρήση του νόµου.

Έχουµε πόλεµο, το έχουν πει όλες οι παρατάξεις, όλοι οι Βου-
λευτές, πολλοί εισηγητές. Ο Κικέρων έλεγε ότι όταν υπάρχει πό-
λεµος, ο νόµος µένει βουβός. Όµως, εδώ στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο διαπιστώνουµε ότι επιβεβαιώνεται το ρητό πως όσο πιο
διεφθαρµένη είναι µία χώρα, τόσο περισσότεροι είναι οι νόµοι
της. Διότι αν δεν έχει ηθική αντανάκλαση ο νόµος, αν δεν έχει
ηθικό έρµα, ο νόµος της συγκεκριµένης συγκυρίας στη χρονική,
στην τοπική, στην κρίση ή όπου αλλού τον τοποθετήσουµε, πρέ-
πει να έχει την ηθική αναγκαιότητα εκείνη για την οποία να εξυ-
πηρετεί τις ανάγκες της πολιτείας και της κοινωνίας.

Χθες, λοιπόν, φέρατε ένα νόµο. Φέρατε ένα νόµο µε τον οποίο
αλλάζετε όλη τη φιλοσοφία του Ποινικού Δικαίου. Περνάτε σε
νέες ερµηνείες του τι εστί απιστία. Και δράττοµαι της ευκαιρίας
να σας εξηγήσω -όπως µας εξήγησε και εµάς ο Άρειος Πάγος,
µε µία σχετικά πρόσφατη απόφασή του- ότι ουσιώδη στοιχεία
του εν λόγω εγκλήµατος είναι η παρά του υπαιτίου, χωρίς αναγ-
καστικά µε σκοπό νοσφισµού, χωρίς δηλαδή να θέλει να αρπάξει
ο ίδιος κάτι, να µην επιδεικνύει την επιµέλεια που θα έπρεπε στη
ξένη περιουσία. Επίσης η περιουσιακή βλάβη στην απιστία όταν
προκαλεί µείωση της ενεστώσας αξίας, µπορεί να αποτιµηθεί και
ως ήδη επελθούσα.

Καταθέτω για τα Πρακτικά τη σχετική απόφαση.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπου-

λος καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα απόφαση,
η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Δηλαδή, είναι µία απόφαση του Αρείου Πάγου την οποία εσείς
ποδοπατήσατε χθες. Ας λένε οι ανώτατοι δικαστική, ας λέει η φι-
λοσοφία του δικαίου, ας λέει η θεωρία του δικαίου ποια θα είναι
η στάση µας στην απιστία, ενώ εσείς εντελώς διαφορετικά, πα-
ράδοξα, αντικοινωνικά, αντιευρωπαϊκά, φέρατε αυτήν τη διάταξη
και την περάσατε δηµιουργώντας µείζονα προβλήµατα, µύρια
όσα θα συναντήσουν αύριο οι δικαστές µας.

Φυσικά, δεν έχουµε συνταγµατικό δικαστήριο. Φυσικά και ευ-
τυχώς στο σηµείο αυτό, ο απλός δικαστής του µονοµελούς πληµ-
µελειοδικείου ή του τριµελούς αν χρειαστεί ή του µονοµελούς
κακουργηµάτων -έχει το δικαίωµα και αυτή είναι η χάρη του δι-
καίου µας- να πει ότι αυτός ο νόµος είναι αντισυνταγµατικός και
δεν θα τον εφαρµόσει. Αυτή είναι η αξία του δικαίου και αυτή θα
είναι η χαρά του φυσικού δικαστή. Όταν θα έρθει η ώρα γι’ αυτό
το νοµοθέτηµα της µίας µέρας, των δύο ηµερών να το -και θα
το- πει, να ξέρετε. Γιατί πλέον µιλάµε για κακουργηµατική απι-
στία και αυτό δεν πρέπει να το λησµονάτε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Παρακαλώ λίγο χρόνο ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
Μιλάµε για κακουργηµατική απιστία, την οποία εσείς θέλατε

να παρακάµψετε και να την πετάξετε στον κάλαθο τον αχρήστων.
Όµως, ο φυσικός δικαστής θα δώσει τις απαντήσεις που χρει-
άζονται.

Θέλω στο σηµείο αυτό να δώσω στη παράταξη του ΠΑΣΟΚ µία
δηµοσίευση σε ό,τι αφορά την αντιµετώπιση της δικαιοσύνης ως
ακριβοδικίας. Είναι η φιλοσοφία που έθεσε ο Τζον Ρόουλς, ένας
πολύ γνωστός στους νοµικούς κόσµους φιλόσοφος του δικαίου,
όσον αφορά την ακριβοδικία και πώς θα πρέπει αυτή να µη στέ-
κετε µετέωρη αλλά να είναι πάντα κόντρα στην αντίθετη αρχή
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του ωφελιµισµού. Έλεγε, λοιπόν, ο Τζον Ρόουλς ότι πρέπει να
στέκεται η δικαιοσύνη ακριβοδίκαια, να στέκεται στο ηθικό κοµ-
µάτι και κόντρα στην ωφέλεια. Ήταν δηµοσιευµένο από το
Ίδρυµα «ΙΣΤΑΜΕ-Ανδρέας Παπανδρέου» το 2010.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπου-
λος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Να δούµε τελικά αυτά τα ινστιτούτα γνώσης, πληροφόρησης
και ενηµέρωσης αν υπηρετούν τους σκοπούς και αν τους ακο-
λουθούν τουλάχιστον µέσα στο Κοινοβούλιο. Διότι βλέπαµε χθες
το ΠΑΣΟΚ να είναι άλαλο. Ήταν µία εύλαλη σιωπή αυτή του
ΠΑΣΟΚ, γιατί φυσικά τα δάνεια αυτά αφορούσαν και το ΠΑΣΟΚ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και κλείνω χωρίς να κα-
ταχρώµαι άλλο το χρόνο, να θυµίσω ότι Αριστοτέλης είχε δώσει
τον ορισµό του νόµου. Έλεγε ότι «νόµος εστί ο άνευ ορέξεως
νους, ο άνευ ιδιοτελείας». 

Κύριε Υπουργέ, στο χθεσινό νόµο δεν την είδατε την όρεξη,
την ιδιοτέλεια στον να εξυπηρετήσουµε τους τραπεζίτες, στο να
καταργήσουµε τον ποινικό νοµοθέτη;

Ο άνευ ορέξεως νους είναι ο νόµος, φίλοι νοµοθέτες. Έτσι
πρέπει να νοµοθετούµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα το αποτέλεσµα της διεξαχθείσας µυστικής ψηφοφο-
ρίας για την εκλογή του Β’ Αντιπροέδρου.

Ψήφισαν συνολικά 226 Βουλευτές.
Υπέρ, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 152 Βουλευτές.
Λευκά: 71.
Άκυρα: 3. 
Κατόπιν του αποτελέσµατος της διεξαχθείσης µυστικής ψη-

φοφορίας, ο κ. Γεώργιος Καλαντζής, σύµφωνα µε το Σύνταγµα
και τον Κανονισµό της Βουλής, εκλέγεται ως Β’ Αντιπρόεδρος
της Βουλής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κύριοι συνάδελφοι, παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το

Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών της
σηµερινής συνεδρίασης όσον αφορά την εκλογή του Β’ Αντιπρο-
έδρου της Βουλής. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, συγγνώµη. Θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):

Επειδή βλέπω ότι η συζήτηση για το νοµοσχέδιο είναι πολύ ου-
σιαστική και ακούστηκαν πάρα πολλές χρήσιµες γνώµες και
επειδή θα ήθελα να αποφύγουµε να πάρει η συζήτηση άλλες
ατραπούς που δεν αφορούν το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, θα
ήθελα να σας ενηµερώσω ότι η Κυβέρνηση αποσύρει την τροπο-
λογία µε γενικό αριθµό 400 και ειδικό 11. Είναι η τροπολογία η
οποία αφορά ένα επείγον θέµα. Θα επανέλθει η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Οικονοµικών στις αρχές της επόµενης εβδοµά-
δας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η κ. Μπατσαρά έχει

το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΑ ΜΠΑΤΣΑΡΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η 1η Ιανουαρίου

2014 σηµατοδοτεί την έναρξη µιας ιδιαίτερα σηµαντικής εξαµη-
νιαίας περιόδου για τη χώρα µας, εφόσον καλούµαστε να ανα-
λάβουµε την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης το πρώτο
εξάµηνο του 2014. Είναι η πέµπτη φορά που η χώρα µας ανα-
λαµβάνει την Προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης στο πλαίσιο
της ευρωπαϊκής της ιστορίας και είναι η πρώτη φορά που η ανά-

ληψη της Προεδρίας βρίσκει τη χώρα αλλά και ολόκληρη την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, κάτω από ιδιαίτερα κρίσιµες δηµοσιονοµικές
και κοινωνικές συνθήκες.

Η άσκηση της Προεδρίας αποτελεί ένα κορυφαίο γεγονός για
τη χώρα και συνιστά µέγιστη ευθύνη και εξαιρετικά σηµαντική
αποστολή στην κατεύθυνση προώθησης πολιτικών, που ενι-
σχύουν το κοινοτικό κεκτηµένο, διαµορφώνουν τις προτεραιότη-
τες για την Ευρωπαϊκή Ένωση και ενισχύουν την προοπτική της
πολιτικής ενοποίησης και της εµβάθυνσης της Οικονοµικής και
Νοµισµατικής Ένωσης. 

Τα ζητήµατα αυτά, αλλά και τα κριτήρια, µε τα οποία θα προ-
ωθηθούν τα επόµενα στάδια, κυρίως της ολοκλήρωσης της ευ-
ρωζώνης και των σχέσεών της µε τα λοιπά κράτη-µέλη, καθώς και
το ποια µορφή θα λάβει τελικώς η ευρωζώνη, αποτελούν κορυ-
φαίες προτεραιότητες των εταίρων και των οργάνων της Ευρω-
παϊκής Ένωσης και θα πρέπει να αντιµετωπιστούν αποτελε-
σµατικά από την Ιρλανδική, τη Λιθουανική και την Ελληνική Προ-
εδρία. 

Παράλληλα, η Προεδρία αποτελεί µοναδική ευκαιρία προβο-
λής της Ελλάδας σε µια ιδιαίτερα κρίσιµη περίοδο για το ευρω-
παϊκό οικοδόµηµα και την προοπτική του, καθώς και το ρόλο της
µέσα σ’ αυτό. 

Η χώρα µας, κατέχει εξέχουσα θέση µεταξύ των χωρών που
έχουν πληγεί από την οικονοµική κρίση και από το 2010 βρίσκεται
σε πρόγραµµα δηµοσιονοµικής εξυγίανσης και προσαρµογής. Ο
λαός µας έχει υποστεί και υφίσταται τεράστιες θυσίες. Η λήψη
από την Κυβέρνηση µιας σειράς µέτρων δηµοσιονοµικής προ-
σαρµογής, διαρθρωτικών αλλαγών και µεταρρυθµίσεων, µε
στόχο την εξυγίανση των παθογενειών και την εξοµάλυνση των
στρεβλώσεων του παρελθόντος, έχει επιφέρει υψηλό κοινωνικό
κόστος. 

Η Ελλάδα, ως µέλος της τριάδας των Προεδριών Ιρλανδία-Λι-
θουανία-Ελλάδα του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου, εργάζεται µε ιδι-
αίτερη ευαισθησία σε συνεργασία µε τους εταίρους της για τη
χάραξη ενός µακροπρόθεσµου σχεδίου, µε στόχους την ενί-
σχυση της ανάπτυξης, της απασχόλησης και της ανταγωνιστικό-
τητας. Κυρίαρχο είναι η καταπολέµηση της ύφεσης και της
ανεργίας, ιδιαίτερα των νέων και η υπέρβαση της κρίσης, όχι
µόνο της ελληνικής αλλά και της ευρωπαϊκής, η οποία µπορεί να
επιτευχθεί µέσα από τη χρηµατοπιστωτική σταθερότητα, την
ανάπτυξη, την απασχόληση και την ανταγωνιστικότητα. Προς
αυτήν την κατεύθυνση η χώρα είναι αποφασισµένη να κινηθεί στο
πλαίσιο της Προεδρίας, αλλά και εκτός αυτού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές πως για την επί-
τευξη των στόχων απαιτείται η καλύτερη δυνατή προετοιµασία,
ο έγκαιρος προγραµµατισµός και σχεδιασµός, ο συντονισµός
των ενεργειών και των δράσεων, η ενεργοποίηση όλων των εµ-
πλεκόµενων φορέων, υπηρεσιών, οργανισµών και λειτουργιών,
για την αποτελεσµατική συνεργασία µε τα αρµόδια κοινοτικά όρ-
γανα και τις αντίστοιχες υπηρεσίες των κρατών-µελών. Απαιτεί-
ται, επίσης, η ανάδειξη των προτεραιοτήτων, η καλύτερη δυνατή
αξιοποίηση όλων των διαθέσιµων πόρων, ανθρώπινων και υλικών,
η ανάδειξη της σπουδαιότητας και του ρόλου του οικουµενικού
ελληνισµού, η µέγιστη δυνατή αναβάθµιση των µέσων και της εκ-
προσώπησης της ελληνικής πολιτείας, καθώς και των όρων στε-
λέχωσης και διαβάθµισης των αρµοδίων υπηρεσιών του Υπουργ-
είου Εξωτερικών. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να επιτευχθούν όλα τα ανω-
τέρω και να ασκήσει η Ελλάδα αποτελεσµατικά την Προεδρία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, προαπαιτείται από τον οργανισµό του
Υπουργείου Εξωτερικών η σύσταση γραφείου για την οργάνωση
της Ελληνικής Προεδρίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης το πρώτο
εξάµηνο του 2014. 

Το παρόν σχέδιο νόµου το οποίο συζητάµε σήµερα υπό τον
τίτλο: «Σύσταση Γραφείου Ελληνικής Προεδρίας και άλλες δια-
τάξεις» αποτελεί το αναγκαίο θεσµικό πλαίσιο τόσο για τη σύ-
σταση και λειτουργία του συγκεκριµένου γραφείου όσο και για
τη ρύθµιση θεµάτων που αφορούν στην αποδοτική λειτουργία
του Υπουργείου Εξωτερικών και τη διαφύλαξη εύλογων όρων ερ-
γασίας των στελεχών του. 

Το σχέδιο νόµου αποτελείται από δύο κεφάλαια. 
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Το Κεφάλαιο Πρώτο, περιλαµβάνει τα άρθρα 1 έως 6, σύµ-
φωνα µε τα οποία καθορίζεται το θεσµικό πλαίσιο σύστασης, ορ-
γάνωσης και λειτουργίας του γραφείου µε δεδοµένες τις
δηµοσιονοµικές συνθήκες της χώρας και τη σπουδαιότητα της
αποστολής που πρέπει να εκπληρωθεί. 

Στο Κεφάλαιο Δεύτερο, ρυθµίζονται µια σειρά από θέµατα
µέσω τροποποιήσεων και συµπληρώσεων συγκεκριµένων διατά-
ξεων του οργανισµού του Υπουργείου Εξωτερικών και άλλων
διατάξεων που αφορούν στην οργάνωση του προσωπικού του
Υπουργείου κατά τρόπο που να διασφαλίζεται η ισότιµη αντιµε-
τώπισή του, ενώ ταυτόχρονα αναβαθµίζονται οι µηχανισµοί ελέγ-
χου, ενισχύεται το δυναµικό και εξορθολογίζονται οι δοµές του
Υπουργείου και των υπηρεσιών του. 

Η σύσταση του γραφείου της Ελληνικής Προεδρίας διασφα-
λίζει τα θεσµικά µέσα για την επιτυχή άσκηση της Προεδρίας και
της παράλληλης προβολής της χώρας µας και των θέσεών της. 

Γνωρίζουµε όλοι τις κρατούσες σήµερα δυσχερείς δηµοσιο-
νοµικές συνθήκες, την ύφεση και την ανεργία η οποία πλήττει πε-
ρισσότερο τους νέους, όπως γνωρίζουµε και τα βάρη τα οποία
επωµίζεται ο λαός µας. Μέσα σ’ αυτές τις δύσκολες συνθήκες,
όπου ζητούµενο είναι η διαµόρφωση των πλέον θετικών ισορρο-
πιών και συσχετισµών στους κόλπους της Κοινότητας, η επιτυχής
άσκηση της Προεδρίας είναι «εκ των ων ουκ άνευ» όρων για την
ενίσχυση του κύρους και της αξιοπιστίας της χώρας, για την απο-
δοτική άσκηση της εξωτερικής µας πολιτικής και για την επίτευξη
θετικών αποτελεσµάτων για τις προοπτικές της οικονοµίας και
της ανάπτυξης προς όφελος της ελληνικής κοινωνίας. 

Σας ευχαριστώ θερµά. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος Χατζηλάµπρου. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Κύριε Υπουργέ, σήµερα κά-

νετε µια προσπάθεια συγκρότησης ενός γραφείου, προκειµένου
να βοηθήσει την Ελληνική Προεδρία µέσα σε µια συγκυρία που
πρέπει να την πάρετε υπ’ όψιν σας για τις εγγυήσεις που θα δώ-
σετε στο Κοινοβούλιο. Πρέπει αυτό το γραφείο να µην είναι ένα
πάρτι «ηµετέρων», όπως έχει γίνει τις προηγούµενες φορές. Και
δεν είµαι υπερβολικός σ’ αυτό. 

Η αίσθηση που έχει ο κόσµος αυτήν τη στιγµή για το ελληνικό
Κοινοβούλιο είναι ότι ξεθάρρεψε το ελληνικό Κοινοβούλιο –δη-
λαδή η Πλειοψηφία- και από εκεί που µπήκε µουδιασµένη στις
17 Ιουνίου, προχωρά σε απαλλαγή των διοικήσεων της Ολυµπια-
κής Αεροπορίας -την ίδια στιγµή, βεβαίως, που ο Υπουργός που
τους διόρισε έχει την ασυλία- και σε απαλλαγή ακόµα και για
πράξεις απιστίας αυτών οι οποίοι έδωσαν χωρίς εγγυήσεις τα
τραπεζικά δάνεια. Αναφέροµαι στη χθεσινή µας ψηφοφορία. Μά-
λιστα, σήµερα αναρωτιόµουν και εγώ γιατί ήταν διπλάσια η
φρουρά στο Κοινοβούλιο. Στην αρχή πίστευα ότι υπάρχει κάποια
συγκέντρωση στην πλατεία Συντάγµατος. Όµως, φαίνεται ότι
µάλλον οι χθεσινές µας αποφάσεις καθόρισαν την ειδική περι-
φρούρηση στο Κοινοβούλιο σήµερα. 

Μέσα σ’ αυτήν την συγκυρία, λοιπόν, όπου η µηδενική ανοχή
είναι απέναντι σ’ αυτόν που χρωστάει ένα δάνειο και δεν µπορεί
να το ρυθµίσει και απέναντι σε όποιον δεν µπορεί να πληρώσει
το λογαριασµό της ΔΕΗ και του κόβεται το ρεύµα, υπάρχουν δι-
σεκατοµµύρια και χορός …

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν κόβεται το
ρεύµα! Όλο ψέµατα λέτε! 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Κυρία Παπακώστα, λέµε ψέ-
µατα; Αφήστε µε, λοιπόν, να πω εγώ αυτό το ψέµα. Θα πω ότι
δεν κόβεται το ρεύµα στον ελληνικό λαό αν δεν πληρώσει και ότι
είναι ψέµα αυτό που λέω εγώ εδώ. Όµως, όποιος µας ακούει, ας
κρίνει αν αυτό είναι ψέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρία Παπακώστα,
αφήστε τον οµιλητή να ολοκληρώσει. Ελάτε µετά εσείς στο Βήµα
και πείτε ό,τι θέλετε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Και η πραγµατικότητα είναι ότι
κάθε φορά χρειάζονται κινήσεις και κινητοποιήσεις στη ΔΕΗ,
προκειµένου να υπάρξει ένας συµβιβασµός για να δώσει ο άλλος
ένα πενηντάρικο και να πάει πιο πίσω ο λογαριασµός ή για να

φτάσει να συνδέει -αν έχει µικρά παιδιά- πολλές φορές µόνος
του το ρεύµα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα! Νόµιζα ότι τη γνω-
ρίζετε αλλά πέραν αυτής, έχετε ορισµένες ιεραρχήσεις.

Εσείς θέλετε να µη γνωρίζετε και την πραγµατικότητα. Αφήστε
το, λοιπόν, αυτό.

Μέσα σε αυτήν τη συγκυρία το γραφείο που συγκροτείται θα
πρέπει να πείσει γιατί θα πρέπει να έχει αυξηµένη δυνατότητα
να κάνει χρηµατικές αναθέσεις έργου διπλασιάζοντας το κεφά-
λαιο για το οποίο µέχρι τώρα ο νόµος όριζε και ότι αυτό θα είναι
προς το καλό και το συµφέρον της προβολής των αιτηµάτων της
χώρας αυτήν την περίοδο.

Πρέπει να πείσετε γιατί είναι ιδιαίτερα σωστό οι µετακινήσεις
που θα γίνουν να είναι έξω από την υπάρχουσα νοµοθεσία. Πρέ-
πει να πείσετε γι’ αυτό και να δώσετε εξηγήσεις. Πρέπει να πεί-
σετε γιατί είναι ιδιαίτερα απαραίτητοι σε αυτό το γραφείο οι
υπάλληλοι των ΟΤΑ και των ΔΕΚΟ, οι οποίοι είναι υποτίθεται
εξαιρετικών προσόντων. Πρέπει να πείσετε, δηλαδή, έναν ψυλ-
λιασµένο λαό ότι κάπως αλλιώς τα κάνετε, έξω από τα συµφέ-
ροντα της πλειοψηφίας και ότι δεν οργανώνετε.

Ξαναγυρίζω σ’ αυτό µε το οποίο ξεκίνησα: Ξεθαρρέψατε! Δί-
νετε ασυλίες σε διοικητικά συµβούλια πριν πάρουν ακόµα απο-
φάσεις. Δίνετε ασυλίες! Πρέπει να πείσετε, λοιπόν, ότι αυτό που
κάνετε είναι σύννοµο κατ’ αρχάς και δευτερευόντως εάν είναι
ωφέλιµο.

Διερωτήθηκαν οι οµιλητές της Νέας Δηµοκρατίας «τι έχουµε
να διδάξουµε εµείς στην Ευρώπη». Γι’ αυτό πρέπει να προβλη-
µατιστούµε εµείς αυτήν την περίοδο. Το πιο επίκαιρο από τα θέ-
µατα –αν είδατε- είναι ένας συµβιβασµός της «SIEMENS» στα 13
εκατοµµύρια ευρώ µε τους Ευρωπαίους, όπου θα δώσει 13 εκα-
τοµµύρια ευρώ σε ΜΚΟ που θα διδάσκουν την απαλλαγή από τα
σκάνδαλα πολιτικού χρήµατος. Διδάξαµε γι’ αυτό. Πρώτοι κά-
ναµε ένα  συµβιβασµό που τον φέρατε εδώ στη Βουλή και είπατε
ότι θα δώσει η «SIEMENS» σε ειδικά προγράµµατα για να σπου-
δάσουν οι δηµόσιοι υπάλληλοι πώς δεν θα διαπλέκονται και πώς
δεν θα δηµιουργούν θέµατα διαφθοράς στις υπηρεσίες στις
οποίες βρίσκονται. Έχουµε, λοιπόν, να διδάξουµε τους Ευρω-
παίους και έχουν να µας διδάξουν οι Ευρωπαίοι ως προς αυτό.

Ως προς τα άλλα, σχετικά µε µια ζωή τίµια, καθαρή, µε προ-
κοπή, όπου θα µπορεί κάποιος να δουλεύει και να ζει από αυτό,
δεν έχει να διδάξει πια ούτε η Ευρώπη ούτε η Ελλάδα κανέναν.
Στον ίδιο µύλο έχουµε µπλεχτεί. Έχουµε µπλεχτεί στη δίνη των
µνηµονίων και στη δίνη της λιτότητας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρό-
εδρε, ο συνάδελφος µιλάει επί ασχέτων θεµάτων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρία Παπακώστα,
η Βουλή των Ελλήνων έχει τιµήσει την ελευθερία της και το Σύν-
ταγµα για πάρα πολλά χρόνια. Αφήστε τον, λοιπόν, να µιλήσει.
Κάθε οµιλητής µπορεί να λέει τη γνώµη του.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Τα άσχετα θέµατα για τα οποία
µιλάω, κυρία Παπακώστα, απαιτούν µία στοιχειώδη αντίληψη για
να καταλάβει κάποιος τις συνάφειες. Ωστόσο, θα εξηγήσω τις
συνάφειες.

Πήρατε πίσω µία τροπολογία η οποία από την αρχή έπρεπε να
µην υπάρχει εδώ πέρα. Το επείγον της ρύθµισης των τραπεζών
–µιλάω για την τροπολογία που αποσύρατε- που γεννούσε ζητή-
µατα γι’ αυτούς οι οποίοι θα µετείχαν σε κακή ή καλή τράπεζα
που δεν θα συµψηφίζονταν, ήταν ένα θέµα. Το ποιους αφορά
είναι ένα θέµα. 

Δεν µπορείτε να δώσετε εξηγήσεις σε αυτά και παίρνετε το
βάρος ως Υπουργείο Εξωτερικών, ενώ θα έπρεπε να πείτε «δεν
υπάρχει περίπτωση σε δικό µου άρθρο, σε δικό µου νοµοσχέδιο
να θέτει το Υπουργείο Οικονοµικών θέµατα». Τα αντιµετωπίσαµε
και στις κυρώσεις πράξεων την άλλη φορά. Και νοµίζω ότι καλά
κάναµε και βγάλαµε απ’ έξω όλες τις τροπολογίες. 

Ωστόσο, υπάρχει τροπολογία που θα µπορούσατε να υιοθετή-
σετε, κύριε Υπουργέ. Υπάρχει τροπολογία για τη χθεσινή µας
απόφαση. Έχει κατατεθεί από συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Μπο-
ρείτε να πάρετε νοµοθετική πρωτοβουλία, να την υιοθετήσετε
και να τη συζητήσουµε. Έτσι που να µη φτάσει να καθαρογρα-
φτεί η απόφαση και να δώσει ασυλία σε όλους αυτούς που έχουν
υποπέσει στην απληστία. Μπορείτε να πάρετε τέτοια νοµοθετική
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πρωτοβουλία. 
Σε κάθε περίπτωση, λέµε ότι η αίσθηση του κόσµου είναι ότι

ξεθαρρέψατε. Δίνετε άσυλο στους δικούς σας και συνεχίζει το
πάρτι εκατοµµυρίων. Και πείτε µου: Πώς θα διασφαλίσετε τη δική
σας επιτροπή από το να µην κάνει λογαριασµό 900.000 ευρώ για
γιαούρτια; Το 2003 ξοδεύτηκαν 900.000 ευρώ για γιαούρτια. 

Σε κάθε περίπτωση, ο κόσµος καταλαβαίνει όσο και αν κάνετε
εσείς ότι δεν καταλαβαίνετε.

Συνεχίζεται η σπατάλη. Συνεχίζεται να κινείται χρήµα προς
τους γνωστούς και ο κόσµος είναι άνεργος και την ίδια στιγµή
µετράει και το ευρώ για να πάει στο µπακάλη. Αυτή είναι η κατά-
σταση. 

Δεν δικαιούσθε να φτιάξετε ένα τέτοιο γραφείο µε αυτές τις
ιδιαίτερα προνοµιακές µεταχειρίσεις. Παντού πάτε και µαζεύετε
τους οργανισµούς. Κλείνετε οργανισµούς πολύ χρήσιµους για
την κοινωνία, που είναι κοινωνικής προστασίας, που είναι εκείνο,
που είναι το άλλο. Δεν µπορεί να υπάρξει ένα τέτοιο δυναµικό
στο Υπουργείο Εξωτερικών και να αποτελέσει αυτό  το γραφείο;
Θέλει όλες αυτές τις ιδιαιτερότητες; Σ’ αυτό το πνεύµα οφείλετε
εξηγήσεις. Όχι, για να καθησυχάσετε τον κόσµο -έχει βγάλει
συµπεράσµατα ο κόσµος- αλλά κυρίως, για να κρατήσετε το
φύλλο συκής νοµιµότητας, το οποίο νοµίζω σαν Υπουργείο θα
θέλατε να το κρατήσετε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από τη θέση αυτή προσπαθώ –
το λέω προς όλους αυτό- να κάνω όσο το δυνατόν λιγότερα
λάθη. Γιατί λάθη δεν κάνουν, όσοι δεν κάνουν τίποτα. Εγώ προ-
σπαθώ να κάνω τα λιγότερα λάθη. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ-ΣΙΔΗΡΟΠΟΥΛΟΥ: Είστε εξαιρετι-
κός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί
συνοδοί τους, από το 56ο  Δηµοτικό Σχολείο Πάτρας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Βλαχογιάννης έχει το λόγο για επτά λεπτά.
ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε  Πρόεδρε, κύριε  Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, µόλις ακούσαµε τον εκλεκτό συνά-
δελφο του ΣΥΡΙΖΑ στο Βήµα, να αποδίδει µύχιες σκέψεις στην
Κυβέρνηση ότι µέσω αυτού του γραφείου θέλει περίπου να συ-
νεχίσει ένα πάρτι, το οποίο συνεχίζονταν στο παρελθόν. Γινόταν
µια σπατάλη και άρα, δεν πρέπει να κάνουµε τίποτα, γιατί a priori
το θεωρούµε ύποπτο. 

Μίλησε και είπε ότι κλείνουµε οργανισµούς, που είναι ωφέλιµοι
ενώ κάνουµε γραφεία, τα οποία δεν είναι ωφέλιµα. 

Προφανώς, κύριε συνάδελφε, υπάρχει η έννοια της υπερβο-
λής σε αυτά, τα οποία είπατε. Ούτε όλα καλώς έγιναν στο πα-
ρελθόν –προφανώς, πρέπει να συµφωνήσουµε- αλλά ούτε ό,τι
γίνεται τώρα είναι ύποπτο από την αρχή.

Πιστεύω ότι διδαχθήκαµε όλοι σε αυτήν την Αίθουσα -και ο ελ-
ληνικός λαός- από τα λάθη του παρελθόντος και είµαστε αρκετά
σοφότεροι να µην κάνουµε τα ίδια λάθη στο µέλλον.

Να ξεκινήσουµε µε τη βασική προϋπόθεση. Είναι απαραίτητη
η σύσταση αυτού του γραφείου; Υπάρχει κάτι πιο τιµητικό για
µία χώρα από το να αναλαµβάνει την Προεδρία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης; Υπάρχει υψηλότερη τιµή και υψηλότερη ευθύνη από το
να σου αναθέτουν όλοι οι Ευρωπαίοι πολίτες την προεδρία τους;

Εποµένως, δεν χρειάζεται να προετοιµαστεί η χώρα µας για
αυτό το γραφείο; Να το στελεχώσει µε το καταλληλότερο προ-
σωπικό, έτσι ώστε η Προεδρία µας να είναι µία προεδρία λαµπρή
και επιτυχηµένη και όχι απλώς να περάσουµε τη σειρά µας;

Εσείς πιστεύετε ότι µε το υπάρχον προσωπικό µπορούµε σί-
γουρα να τα βγάλουµε πέρα στον ανώτερο δυνατό βαθµό; Πι-

στεύετε ότι δεν έχει ελλείψεις το προσωπικό µας; Πιστεύετε ότι
το προσωπικό που ήταν έµπειρο, δεν έχει συνταξιοδοτηθεί στο
µεσοδιάστηµα και δεν χρειάζεται να προσθέσουµε κάποια και-
νούργια άτοµα µε την εµπειρία τους ή να φέρουµε πίσω για ένα
συγκεκριµένο διάστηµα κάποια άτοµα που κατά το παρελθόν
υπηρέτησαν στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στη Μόνιµη Ελληνική Αν-
τιπροσωπεία, στο ελληνικό Υπουργείο Εξωτερικών, σε θέσεις ευ-
θύνης στα ελληνικά Υπουργεία, έτσι ώστε αυτά όλα τα άτοµα να
αποτελέσουν ένα δυνατό σύνολο, το οποίο υπό την καθοδήγηση
του συνόλου της ελληνικής πολιτικής ηγεσίας και προφανώς, του
Υπουργού Εξωτερικών και του Πρωθυπουργού, θα µπορέσει να
φέρει σε πέρας δύσκολα θέµατα, που έχει να διαχειριστεί; Τη δυ-
νατότητα που έχει ο κάθε οργανισµός να προσλαµβάνει προσω-
πικό µε σύµβαση έργου, δεν µπορούµε να την αναγνωρίσουµε
στον Υπουργό Εξωτερικών;

Γιατί από την αρχή πρέπει όλα αυτά να τα θέτουµε υπό τη βά-
σανο ότι θα είναι µελλοντικά ύποπτοι σκανδάλων και ότι πρέπει
να προβληµατιζόµαστε από τώρα και να προβληµατίζουµε και
τους πολίτες; Αρκετά έχουµε δηλητηριάσει τους πολίτες ότι όλα
βαίνουν στραβά σε αυτό το κράτος. Δεν βαίνουν όλα στραβά. Γί-
νονται και καλά πράγµατα, τα οποία θα πρέπει να τα επαινέσουµε
και άλλα να τα κατηγορήσουµε.

Αν κατά το παρελθόν έγιναν σπατάλες, τις πλήρωσε η χώρα.
Αλλά  πρέπει να πληρώσουν και αυτοί που τις έκαναν. Εµείς δεν
έχουµε καµµία αντίρρηση γι’ αυτό. Είπατε ότι οι Υπουργοί έχουν
ασυλία και έρχονται στη Βουλή. Είδατε αυτήν τη Βουλή να δίνει
ασυλία σε συναδέλφους µας, που έρχονται και για πράγµατα
που δεν ευθύνονται εξ αντικειµένου; 

Εάν ήταν κάποιος δήµαρχος και ένας οργανισµός δεν πλή-
ρωσε τα ένσηµα στο ΙΚΑ, ερχόµαστε και στέλνουµε κατηγορού-
µενο σήµερα τον Βουλευτή, που τότε ήταν δήµαρχος και
αντικειµενικά δεν έχει ευθύνη. Είδατε, όµως, ότι πηγαίνουµε στο
άλλο άκρο. Μην τα ισοπεδώνουµε όλα. Είναι λάθος αυτό. 

Είπατε ότι έχουµε µηδενική ανοχή σε όλα. Δεν έχουµε µηδε-
νική ανοχή. Αν εννοείτε, όµως, µηδενική ανοχή στην εγκληµατι-
κότητα, ναι την έχουµε. Επιτέλους, πρέπει να µπει κάποια τάξη
σε αυτό το κράτος. Εάν εννοείτε µηδενική ανοχή στους ταραξίες,
ναι την έχουµε, γιατί επιτέλους υπάρχει κράτος και πρέπει να λει-
τουργήσει. Εάν εννοείτε αυτά που έγιναν στη Χαλκιδική, προφα-
νώς µε επιµέρους λεπτοµέρειες µπορεί κανείς να έχει ενστάσεις.
Διαφωνεί, όµως κάποιος ότι ένα ένταλµα ενός ανακριτή πρέπει
να εκτελεστεί και πρέπει να εκτελεστεί σύµφωνα µε αυτά που
προβλέπονται από το Σύνταγµα και τους νόµους του κράτους,
παρουσία δικαστικού λειτουργού; Δεν αποτελεί εχέγγυο η πα-
ρουσία δύο δικαστικών λειτουργών για να εκτελεστεί ένα έν-
ταλµα για κακουργηµατική πράξη; Και βγαίνετε και ξεσηκώνετε
τον κόσµο ότι έχει δίκιο; Δεν µπορεί να χαϊδεύετε αυτιά. 

Ζούµε σε ένα κράτος δικαίου. Πώς είναι δυνατόν να έχουν κά-
ποιοι δίκιο, οι απέναντι να έχουν και αυτοί δίκιο και να έχουµε και
όλοι εµείς δίκιο µέσα σε αυτήν την Αίθουσα; Όταν υπάρχουν θε-
σµοθετηµένα όργανα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να
τα σεβόµαστε, να τα τιµούµε και να τα εµπιστευόµαστε. Δεν µπο-
ρεί να στηρίζουµε a la carte το κράτος δικαίου, όταν είµαστε στην
Αντιπολίτευση να τα βλέπουµε όλα µαύρα και όταν είµαστε στην
εξουσία να τα βλέπουµε όλα καλά.

Κύριε Υπουργέ, η χώρα, πραγµατικά, έχει µία λαµπρή ευκαιρία
µε την Προεδρία να φύγει από την εσωστρέφεια, να πάρει πάλι
την ηγεµονική θέση που είχε κάποτε στην Ευρώπη. Το ότι είµα-
στε στη γωνία οικονοµικά, δεν σηµαίνει ότι πολιτικά δεν µπο-
ρούµε να βγούµε µπροστά και δεν σηµαίνει ότι δεν µπορούµε να
εκµεταλλευτούµε τις ευκαιρίες, έτσι ώστε να κάνουµε, να δηµι-
ουργήσουµε καινούργιες συµµαχίες, να συµπτύξουµε καινούρ-
γιες συµµαχίες, να αναζητήσουµε καινούργιους φίλους και
κυρίως να ανανεώσουµε τις παλιές φιλίες που παραδοσιακά είχε
η Ελλάδα µε τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Έχει σπουδαία θέµατα να ασχοληθεί η Ελληνική Προεδρία,
όπως τα θέµατα της διεύρυνσης. Προφανώς, θα µας ασκηθούν
πιέσεις µέχρι τότε να κλείσουν κάποια εθνικά θέµατα και θα πρέ-
πει να αντισταθούµε, αν δεν κλείσουν κατά επωφελή για εµάς
τρόπο το Σκοπιανό και το Κυπριακό. 

Είναι θετικό ότι επιτέλους για πρώτη φορά η ελληνική Κυβέρ-
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νηση συντονισµένα, µεθοδεύει την άσκηση του δικαιώµατος που
έχουµε για τις πολεµικές επανορθώσεις αλλά χωρίς φανφάρες,
χωρίς παλληκαρισµούς. Είδαµε ότι κινείται συντονισµένα η ελ-
ληνική Κυβέρνηση µέσω του Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους
να συντάξει ένα κείµενο, το οποίο θα στέκει νοµικά και θα µπο-
ρέσει πραγµατικά στο µέλλον να αποτελέσει την απαρχή διεκδι-
κήσεων εφόσον αυτές κατά τη γνώµη µας υπάρχουν. 

Επίσης, θα πρέπει να ασχοληθείτε µε το Δουβλίνο II, το οποίο
ήταν ίσως µία από τις ατυχέστερες στιγµές της χώρας µας στο
παρελθόν, µε το οποίο κατάντησε η χώρα µας αποθήκη λαθρο-
µεταναστών, εγκλωβίζοντας τους µετανάστες που έρχονται στην
Ελλάδα να µην µπορούν να πάνε στις άλλες χώρες της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης.

Το λέω, γιατί στη Συνθήκη Δουβλίνο I, κύριε Υπουργέ, ήµουν
εµπειρογνώµων και συµµετείχα στις εργασίες. Και εκείνη πραγ-
µατικά ήταν µία επιτυχηµένη συνθήκη, γιατί αφορούσε την ευ-
θύνη της χώρας εισδοχής για το άσυλο. 

Δυστυχώς, για την παράνοµη µετανάστευση η χώρα µας έκανε
τεράστια λάθη και τώρα καλείται να τα επανορθώσει. Και αν κά-
ναµε ένα λάθος σε αυτήν την συνθήκη, δεν µπορεί να το πληρώ-
νει ο ελληνικός λαός επί µία δεκαετία τώρα και να συνεχίσει να
το πληρώνει.

Πιστεύω ότι µε την ανάληψη της Προεδρίας από εµάς, αυτό
το θέµα θα έρθει πάλι στην επικαιρότητα και πιστεύω ότι θα εί-
µαστε σε καλύτερη θέση µετά τη λήξη της Προεδρίας µας. 

Για τους λόγους αυτούς ψηφίζω το νοµοσχέδιο.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Έχω την τιµή να ανακοινώσω προς το Σώµα ότι η Διαρκής Επι-

τροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει την έκθεσή της στο
σχέδιο νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου: «Κύρωση
του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ του Υπουργείου Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας της Ελληνικής Δηµοκρατίας
και του Υπουργείου Μεταφορών της Λαϊκής Δηµοκρατίας της
Κίνας, σχετικά µε την συνεργασία στους τοµείς των ναυτιλιακών
µεταφορών και των ναυτιλιακών τεχνολογιών».

Ο κ. Παναγιώτης Κουρουµπλής έχει το λόγο για επτά λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, σήµερα

υπάρχουν στον γερµανικό Τύπο δηλώσεις αντίδρασης του
Υπουργού Οικονοµικών της Γερµανίας σε ό,τι αφορά το µεγάλο
ζήτηµα, τη µεγάλη εκκρεµότητα που υπάρχει ανάµεσα στους
δύο λαούς, δηλαδή την υπόθεση των γερµανικών επανορθώσεων
και του γερµανοκατοχικού δανείου αλλά θα έλεγα και το ζήτηµα
των κλεµµένων θησαυρών. 

Και ενώ όλα αυτά τα χρόνια οι κυβερνήσεις «ψηγµατικά», θα
έλεγα, είχαν αναφερθεί σε αυτό το ζήτηµα, έχουµε δύο συγκε-
κριµένες αναφορές και πρωτοβουλίες. Η µία. είναι το 1965 από
την τότε κυβέρνηση της Ενώσεως Κέντρου και η άλλη, είναι το
1995 µε πρωτοβουλία του τότε Πρωθυπουργού,  Ανδρέα Παπαν-
δρέου.  Έκτοτε ούτε ο µετέπειτα Πρωθυπουργός ο κ. Σηµίτης
ούτε ο κ. Καραµανλής ούτε ο κ. Γεώργιος Παπανδρέου είχαν
αναλάβει σηµαντικές πρωτοβουλίες πάνω σε αυτό το ζήτηµα. 

Η Βουλή των Ελλήνων, για πρώτη φορά µε πρωτοβουλία Βου-
λευτών όλων των κοµµάτων έφερε το θέµα προς συζήτηση στις
δύο Επιτροπές, Εξωτερικών και Άµυνας και Οικονοµικών. Λή-
φθηκε µία απόφαση τότε και ζητήθηκε να έρθει το θέµα στην
Ολοµέλεια. Με βάση το άρθρο 44 του Κανονισµού της Βουλής,
απαιτείτο η υπογραφή Προέδρου κόµµατος, όπερ και εγένετο.
Υπήρξε, λοιπόν, το αίτηµα διά του Προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ το Σε-
πτέµβριο του 2012. Είµαστε στο µήνα  Απρίλιο και το θέµα αυτό,
παρά τις οχλήσεις που έχουν γίνει από διάφορους Βουλευτές
και από µένα, δεν έχει έρθει στην Ολοµέλεια της Βουλής. 

Μετά από εκείνη την πολύ σηµαντική πρωτοβουλία του ελλη-
νικού Κοινοβουλίου, κύριε Πρόεδρε, όπου παρέστη η τότε κυ-
βέρνηση διά τριών Υπουργών και όπου φάνηκε η γύµνια των
ελληνικών κυβερνήσεων -διότι δεν υπήρχε αρχείο, ήταν διά-
σπαρτο το αρχείο εδώ και εκεί- τελικώς έγινε µια προσπάθεια και
ως αποτέλεσµα εκείνης της πρωτοβουλίας έχει συνταχθεί µία έκ-
θεση, η οποία δεν έχει δοθεί στα κόµµατα. Δεν νοµίζω ότι είναι

µία έκθεση που µπορεί να την χειρίζεται ως βούλεται η Κυβέρ-
νηση, διότι το ζήτηµα αυτό είναι πανεθνικό. Πρέπει, λοιπόν, να
δοθεί τουλάχιστον στους Αρχηγούς όλων των κοµµάτων, για να
έχουµε µία ενηµέρωση του περιεχοµένου της.

Από εκεί και πέρα, πιστεύω ότι ο τρόπος χειρισµού του ζητή-
µατος αυτού δεν είναι θέµα µόνο της Κυβέρνησης αλλά είναι ζή-
τηµα όλων των κοµµάτων. Νοµίζω ότι σε αυτά τα ζητήµατα
υπάρχει ένας κοινός τόπος όλων µας. Δεν νοµίζω ότι κάποιος
έχει περισσότερη πατριωτική ευθύνη από τον άλλον. Νοµίζω, λοι-
πόν, ότι θα έπρεπε να υπάρξει µια τέτοια αντιµετώπιση. 

Βλέπουµε, βεβαίως, να εξελίσσεται µία κίνηση µε το Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους.  Προσωπικά, κύριε Πρόεδρε, έχω αρ-
κετές επιφυλάξεις σχετικά µε το αν θα έπρεπε να είναι αυτός ο
χειρισµός. Το πρώτο που νοµίζω ότι θα έπρεπε να είχε γίνει, είναι
η Κυβέρνηση να αντιδράσει στις δηλώσεις του κ. Σόιµπλε! Επι-
τέλους! Είναι επανειληµµένες οι δηλώσεις. Την προηγούµενη
φορά ήταν του Γερµανού Υπουργού Εξωτερικών, τώρα είναι του
Υπουργού Οικονοµικών, κ. Σόιµπλε, και η Κυβέρνηση δεν µιλά!

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Έβγαλε απάντηση.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Εντάξει, το εύχοµαι. Εγώ

µέχρι χθες το βράδυ δεν είχα τέτοια ενηµέρωση…
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Έβγαλε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ωραία. Δεν την έχω υπ όψιν

µου. Μακάρι να έχει βγάλει. 
Εµείς, λοιπόν, πιστεύουµε ότι αυτά τα ζητήµατα είναι κοινά ζη-

τήµατα που πρέπει να αντιµετωπιστούν µε έναν προσεκτικό -
όπως σωστά ειπώθηκε- και νηφάλιο τρόπο. Πιστεύω επίσης ότι
θα έπρεπε να συσταθεί µια οµάδα ειδικών επιστηµόνων που να
είναι κάτοχοι του Διεθνούς Δικαίου, γιατί αντιλαµβάνοµαι ότι το
ζήτηµα θα πάρει διαστάσεις µετά την άρνηση της Γερµανίας να
τοποθετηθεί θετικά απέναντι σε αυτό το ζήτηµα και να έρθει σε
ένα διάλογο, όπως προβλέπει αν θέλετε και το σκεπτικό της τε-
λευταίας απόφασης του Δικαστηρίου της Χάγης, όπου ορίζεται
ότι θα πρέπει σε πολιτικό και διακρατικό επίπεδο να συζητηθούν
αυτά τα ζητήµατα. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι θα πρέπει να ενηµερωθούµε για το περιε-
χόµενο της έκθεσης. Καλό θα είναι να έρθει το θέµα στην Ολο-
µέλεια της Βουλής, ώστε παράλληλα µε την Κυβέρνηση, το
Κοινοβούλιο, διά της διπλωµατικής κοινοβουλευτικής δραστη-
ριότητάς του να µπορέσει να βοηθήσει αυτήν την εθνική υπό-
θεση. Διότι, πραγµατικά, είναι µια υπόθεση που δεν πρέπει να
ξεφύγει από το ενδιαφέρον και τη συνεννόηση και τη συνεργασία
όλων των κοµµάτων του Κοινοβουλίου. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε την τροπολογία που έχουµε κατα-
θέσει. Νοµίζω ότι αυτό το έλλειµµα εµπιστοσύνης -που δυστυχώς
διευρύνεται- της κοινής γνώµης προς το πολιτικό σύστηµα, ότι
ψηφίζονται διατάξεις που εξυπηρετούν τον α ή τον β, πρέπει να
διασκεδαστεί. Για το λόγο αυτό πιστεύω ότι θα πρέπει να γίνει
αποδεκτή η τροπολογία που έχει καταθέσει ο ΣΥΡΙΖΑ για το συγ-
κεκριµένο θέµα. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Κουρουµπλή. 
Το λόγο έχει ο κ. Βασίλειος-Νικόλαος Υψηλάντης. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, η σύσταση ως

προαπαιτούµενου από τον οργανισµό του Υπουργείου Εξωτερι-
κών γραφείου για την οργάνωση της Ελληνικής Προεδρίας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης το πρώτο εξάµηνο του 2014, αποτελεί πράγ-
µατι τη σηµαντικότερη πράξη του εγχειρήµατος, αφού µε τη
σωστή διάρθρωση και λειτουργία του µπαίνουν και τα θεµέλια
µιας παραγωγικής και επιτυχούς Προεδρίας, µιας Προεδρίας, που
συµπίπτει µε την πιο κρίσιµη καµπή του ευρωπαϊκού οικοδοµήµα-
τος στην εκπνοή της οποίας θα διεξαχθούν οι εκλογές για την
ανάδειξη των νέων µελών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, εκλογές
που ελπίζουµε ότι θα θωρακίσουν τη δηµοκρατία στην Ευρώπη
και θα σταθούν µε τη συµβολή των λαών της, βράχος ανάσχεσης
στις άλογες επιλογές ανιστόρητων ηγεσιών, στην επικράτηση
ακραίων αντιευρωπαϊστών και µηχανισµών αποδόµησης της δη-
µοκρατίας, της ειρήνης και της ανάπτυξης στην περιοχή µας. 
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Συνεπώς, στη δεδοµένη χρονική συγκυρία, η Ελληνική Προ-
εδρία θα πρέπει να είναι έτοιµη να στηρίξει όλη αυτήν την προ-
σπάθεια, όλο αυτό το εγχείρηµα. 

Την προετοιµασία αυτή είναι αλήθεια ότι οφείλουµε να την
υλοποιήσουµε σε πολύ στενά χρονικά πλαίσια και µάλιστα σε ένα
επιβαρυµένο για τη χώρα µας κλίµα λόγω της οικονοµικής κρί-
σης και µε µια κοινωνία εξουθενωµένη. 

Οι µεγάλες, όµως, κατακτήσεις που καταγράφει η ιστορία, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχονται συνήθως µέσα από παρό-
µοιες αλλά και χειρότερες της σηµερινής, κρίσεις. 

Όπως, όµως, δεν έχουµε δικαίωµα να αποτύχουµε στην προ-
σπάθεια της εθνικής αναζωογόνησης, άλλο τόσο έχουµε υπο-
χρέωση να στηρίξουµε την ευρωπαϊκή προοπτική όπως την
προσδιόρισαν οι πατέρες και οι οραµατιστές της Ενωµένης Ευ-
ρώπης σε αυτήν την κρίσιµη ιστορική καµπή για τη χώρα µας και
για την ήπειρό µας.  

Για να συµβεί, όµως, αυτό δεν αρκούν οι αρµοδιότητες όπως
αναλυτικά αναφέρονται στο άρθρο 2 του σχεδίου νόµου για τη
λειτουργία του γραφείου της Ελληνικής Προεδρίας αλλά θα πρέ-
πει να οριοθετήσουµε και τους λειτουργικούς στόχους. 

Θα αναφερθώ στην οφειλόµενη εξωστρέφεια και διαφάνεια
που πρέπει να έχει η Ελληνική Προεδρία. Δεύτερον, στην αρχή
της ευελιξίας και της µεγιστοποιηµένης αποδοτικότητας και απο-
τελεσµατικότητας και τρίτον, της πλήρους εκµετάλλευσης από
τη χώρα µας αυτού που προσφέρει άλλωστε κάθε προεδρία, της
δυνατότητας δηλαδή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προβολής
της προόδου που συντελείται στη χώρα, των πλεονεκτηµάτων
της χώρας µας, του τόπου µας, ακόµα και των µεγάλων παρα-
γωγικών δυνατοτήτων της. 

Θεωρώ αναγκαία, την άµεση εκπόνηση ενός πλάνου σε σχέση
µε την επικοινωνία και την προβολή των ανωτέρω αλλά και των
χορηγιών που, πράγµατι, µπορούν να συµβάλλουν στην ελαχι-
στοποίηση της επιβάρυνσης του κρατικού προϋπολογισµού. 

Πριν τις γιορτές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είχα τη δυνα-
τότητα στην Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων, να θέσω στον
αρµόδιο Υφυπουργό και παρόντα εδώ, κ. Κούρκουλα, τις σκέ-
ψεις µου, πώς δηλαδή µπορούµε να στείλουµε µε την ευκαιρία
της Ελληνικής Προεδρίας το µήνυµα της άλλης Ελλάδας και πως
είναι καλύτερα να γίνει κάτι τέτοιο, από περιοχές που µιλούν στις
καρδιές όλου του κόσµου.

Πρότεινα, λοιπόν, τότε οι εργασίες των συµβουλίων Υπουργών
και των διαφόρων συναντήσεων λόγω της Προεδρίας, να οργα-
νωθούν σε ένα δοκιµασµένο µέρος, σε ένα µέρος, σε έναν τόπο
ελληνικό, όπου το 1988 η Ελληνική Προεδρία είχε καταγράψει
επιτυχίες. Και µιλάω για την πρωτεύουσα της Δωδεκανήσου, τη
Ρόδο. Γιατί κάτι τέτοιο, είκοσι και πλέον έτη µετά, να µην επανα-
ληφθεί; Ο Δήµος της Ρόδου, έχει ήδη γνωστοποιήσει στο αρµό-
διο Υπουργείο την πρόθεσή του να συµβάλει στην υλοποίηση
αυτής της πρότασης και προς την ίδια κατεύθυνση κινούνται χο-
ρηγικά και πολλοί επιχειρηµατίες της περιοχής µας.

Υπήρξε µια ήδη εσωστρεφής αρνητική επιχειρηµατολογία από
ορισµένους, ότι κάτι τέτοιο αντιστρατεύεται την επιδίωξη συγ-
κράτησης των δαπανών. Η Προεδρία της χώρας αποτελεί κορυ-
φαίο γεγονός, όπως αναγνωρίζει και η αιτιολογική έκθεση του
υπό ψήφιση σχεδίου νόµου και µοναδική ευκαιρία προβολής, σε
µια κρίσιµη στιγµή για το ευρωπαϊκό οικοδόµηµα, όλων αυτών
των πλεονεκτηµάτων µας. Την ευκαιρία αυτή δεν πρέπει να την
αφήσουµε να πάει χαµένη.

Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε τη δήλωση ότι
υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο, εύχοµαι καλή επιτυχία στο υπό σύ-
σταση γραφείο της Ελληνικής Προεδρίας, γεγονός που θα έχει
και θετική αντανάκλαση στην εικόνα της χώρας µας διεθνώς.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Νταβλούρος έχει το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παίρνοντας σαν αφορµή κορώ-

νες που ακούστηκαν στην Αίθουσα αυτή περί της Ελλάδας της
Μέρκελ και άλλα, θέλω, κύριε Πρόεδρε, να τονίσω ότι την Ελλάδα

που πραγµατικά κινδύνευσε να βρεθεί στις διαθέσεις των ισχυ-
ρών της Ευρώπης, την υπηρετούν ο λαϊκισµός και η ανευθυνό-
τητα, στις οποίες εξαντλούνται οι δυνάµεις της Αντιπολίτευσης. 

Αντιθέτως, την Ελλάδα της προοπτικής, την Ελλάδα που θα
µπορέσει να οδηγήσει τον τόπο έξω από το τέλµα και το αδιέ-
ξοδο, την υπηρετεί η σοβαρότητα, ο σταθερός ευρωπαϊκός µας
προσανατολισµός, ο αγώνας για την ανάπτυξη και την έξοδο από
το τέλµα, στον οποίο έχει αναλωθεί ο Πρωθυπουργός µας Αντώ-
νης Σαµαράς και η Κυβέρνηση της εθνικής ευθύνης. 

Αποφασίστε επιτέλους, κύριοι συνάδελφοι του τρισυπόστατου
αντιπολιτευτικού συµπεθεριού, πώς εννοείτε τη θέση σας µέσα
στο ευρωπαϊκό περιβάλλον. Αποφασίστε αν σας εκφράζει ο στα-
θερός ευρωπαϊκός µας προσανατολισµός ή αν θα συνεχίσετε να
«ψαρεύετε σε θολά νερά».

Ακούσαµε, επίσης, από εκπρόσωπο της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης ότι ξεθάρρεψε η κοινοβουλευτική πλειοψηφία. Και ανα-
φέρθηκε επιχειρηµατολογώντας µε τον τρόπο τον οποίο
ακούσαµε. Η απάντηση είναι απλή. «Δεν µιλάµε για σκοινί στο
σπίτι του κρεµασµένου». Γνωρίζουν, άραγε, ότι ο ελληνικός λαός
και κρίση και γνώση έχει και κυρίως τη δυνατότητα να διακρίνει
ποιες πολιτικές δυνάµεις είναι εκείνες οι οποίες εξαντλούνται µε
κάθε τρόπο για να εµποδίσουν οτιδήποτε προάγει την προοπτική
και την ανάπτυξη αυτού του τόπου;

Κάθε προσπάθεια η οποία εκδηλώνεται από την Κυβέρνησή
µας για να «ξεσκαλώσει» επιτέλους ο τόπος από αυτό το τέλµα
προσκρούει σε αυτή την έντονη και εξωστρεφή προσπάθεια της
ιδιόµορφης, έτσι όπως τελικά εκδηλώνεται, αντιπολιτευτική διά-
θεσης, η οποία τελευταία ενισχύεται και από τη συµµετοχή στην
ίδια προοπτική και των δυνάµεων των άκρων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ανάληψη της προεδρίας της
Ένωσης από τη χώρα µας αποτελεί, πράγµατι, µια εξαιρετική,
µοναδική –θα έλεγα- ευκαιρία, τόσο για την προβολή της πατρί-
δας µας, αλλά κυρίως για την προώθηση και προαγωγή της προ-
οπτικής της ενοποιηµένης Ευρώπης και της διασφάλισης και
εξυπηρέτησης των εθνικών µας διεκδικήσεων. 

Σε µια πραγµατικά κρίσιµη για το κοινοτικό οικοδόµηµα πε-
ρίοδο, η χώρα µας αναλαµβάνει κυρίαρχες πρωτοβουλίες, τόσο
σε σχέση µε τη διαµόρφωση της εθνικής προοπτικής για την
Ένωσή µας, όσο και για την ενίσχυση της θέσεώς της ως µέ-
λους-κράτους. Για την αξιοποίηση αυτής της µεγάλης ευκαιρίας,
έχοντας πλέον την εµπειρία του παρελθόντος, πρέπει να προ-
ετοιµαστούµε κατάλληλα σε όλα τα επίπεδα: οργάνωση, ανά-
πτυξη υποδοµών, στελέχωση µε ό,τι πιο αξιόπιστο διαθέτουµε.
Κυρίως, όµως, πρέπει να θέσουµε τις προτεραιότητες και το πο-
λιτικό διπλωµατικό πλαίσιο όπου θα εκδηλώσουµε τις δράσεις
µας για την επιτυχία των στόχων που θα προωθήσει η Ελληνική
Προεδρία.

Ο έγκαιρος προγραµµατισµός, ο συντονισµός και η ενεργο-
ποίηση όλων των εµπλεκόµενων φορέων -οργανικών, οργανι-
σµών και λειτουργιών- είναι αναγκαία προϋπόθεση για την
αποτελεσµατική συνεργασία µε τα αρµόδια κοινοτικά όργανα,
αλλά και τις αντίστοιχες υπηρεσίες των κρατών-µελών. Η έγκαιρη
αυτή προετοιµασία προϋποθέτει, επίσης, την οργανική και άµεση
διασύνδεση µε τα κράτη-µέλη που άσκησαν την προεδρία τελευ-
ταία, προκειµένου να διευκολυνθεί η απρόσκοπτη συνέχιση των
πολιτικών και κοινοτικών στόχων.

Το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο ακριβώς αυτήν την αναγκαιό-
τητα έρχεται να καλύψει. Με τη σύσταση του Γραφείου Ελληνι-
κής Προεδρίας διαµορφώνεται το αναγκαίο θεσµικό πλαίσιο για
τη  λειτουργία του, όπως απαιτείται, στο πλαίσιο του Υπουργείου
Εξωτερικών και η ένταξή του µε κανονιστικές πράξεις στον Ορ-
γανισµό του, διασφαλίζοντας θεσµικά µέσα για την επιτυχή
άσκηση της προεδρίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Η στελέχωση και η λειτουργία του Γραφείου προβλέπεται να
γίνει µε τρόπο που θα αξιοποιήσει όλο το κατάλληλο έµψυχο δυ-
ναµικό του δηµόσιου τοµέα µέσω των αποσπάσεων, ενώ σε εξαι-
ρετικές περιπτώσεις προβλέπεται η πρόσληψη εξωτερικών
συνεργατών. 

Προβλέπεται, επίσης, η αξιοποίηση του προσωπικού που υπη-
ρετεί στη µόνιµη ελληνική αντιπροσωπεία στις Βρυξέλλες, το
οποίο κατά τεκµήριο διαθέτει πολύτιµη εµπειρία και πέραν όλων
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των άλλων, θα προσφέρει και εξοικονόµηση, θα εξασφαλίσει πε-
ριστολή δαπανών.

Μέσα από τη σύσταση ειδικής διυπουργικής επιτροπής που θα
εποπτεύει τις δράσεις του Γραφείου, όπως προβλέπεται στο νο-
µοσχέδιο, ενισχύεται επίσης η διαφάνεια και η διασφάλιση του
τρόπου µε τον οποίο γίνεται η διαχείριση του δηµόσιου χρήµα-
τος.

Επίσης, µε τη λειτουργία του Γραφείου θα ενεργοποιηθούν και
θα αξιοποιηθούν οργανισµοί του ΥΠΕΞ, όπως το Κέντρο Ανάλυ-
σης και Σχεδιασµού, το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών, στην κα-
τεύθυνση προαγωγής της ευρωπαϊκής πολιτικής.

Στο δεύτερο Κεφάλαιο αναφέρονται ζητήµατα που έχουν να
κάνουν µε τις δοµές που βελτιώνουν τη λειτουργία του Υπουρ-
γείου Εξωτερικών µε συνακόλουθες ωφέλειες στην προαγωγή
των εθνικών θεµάτων. Περικόπτουν δαπάνες, αναδεικνύουν τη
σηµασία που αποδίδει στον οικουµενικό ελληνισµό µε την τοπο-
θέτηση γενικού γραµµατέα στη Γενική Γραµµατεία Απόδηµου
Ελληνισµού, ενώ, συγχρόνως, µε την ανάθεση πρόσθετων αρµο-
διοτήτων στη Γενική Διεύθυνση Προσωπικού αποφεύγονται επι-
πλέον δαπάνες κατά το χρονικό διάστηµα που η χώρα µας θα
έχει την ευθύνη της ευρωπαϊκής Προεδρίας.

Θέλω, τελικώς, κύριε Πρόεδρε, µία λέξη να πω για όσα ακού-
στηκαν σε σχέση µε τη διεκδίκηση από την πατρίδα µας των πο-
λεµικών αποζηµιώσεων από τη Γερµανία.

Ποιος, άραγε, στην Αίθουσα αυτή θα µπορούσε να αποστα-
σιοποιηθεί από αυτό το µείζον ζητούµενο για την ελληνική πολι-
τεία;

Όµως, αυτό το ζήτηµα φαντάζοµαι ότι όλοι το καταλαβαί-
νουµε. Δεν µπορεί να διεκδικείτε µε έναν τρόπο που µάλλον εν-
τυπώσεις υπηρετεί παρά την ουσία, η οποία πρέπει να βγει από
µεθοδευµένο, σχεδιασµένο τρόπο και κυρίως µέσα από διπλω-
µατικές διαδικασίες και όχι κραυγές που δεν υπηρετούν το συµ-
φέρον του τόπου µας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο τελευταίος οµι-

λητής, o κ. Μιλτιάδης Βαρβιτσιώτης, έχει το λόγο για επτά λεπτά. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει αµφιβολία ότι η Ελληνική Προ-
εδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης το 2014 αποτελεί µία πρόκληση
και µία ευκαιρία. 

Στο παρελθόν είχε συνδυαστεί αυτή η ευκαιρία ενδεχοµένως
µε την ολοκλήρωση της διεύρυνσης της Ευρώπης στα Βαλκάνια,
µία φιλοδοξία που είχε καλλιεργηθεί από τη διαδικασία της Θεσ-
σαλονίκης, η οποία προέβλεπε κιόλας ότι θα ολοκληρωθεί το
2014, εκατό χρόνια µετά την έναρξη του Α’ Παγκοσµίου Πολέµου. 

Σήµερα, όµως, αυτό δεν είναι το ζητούµενο και δεν είναι αυτό
που έχει ανάγκη η Ευρώπη. Η Ευρώπη δεν έχει ανάγκη διεύρυν-
σης. Η Ευρώπη έχει ανάγκη σύγκλισης, διότι το χάσµα µεταξύ
Βορρά και Νότου διευρύνεται, οι πολιτικές είναι αποκλίνουσες,
το φάσµα της ανεργίας και της ύφεσης χτυπάει όλο τον ευρω-
παϊκό Νότο, σιγά-σιγά, όµως, µεταδίδεται και στον ευρωπαϊκό
πυρήνα.

Αν δεν θέσει η Ελλάδα, πραγµατικά, και σε µία στέρεη βάση
µε ένα πλαίσιο σωστών πολιτικών συµµαχιών το θέµα του χάσµα-
τος αυτού, δεν νοµίζω ότι µπορεί να το θέσει κανένας στο άµεσο
διάστηµα. 

Γι’ αυτό, η Ελληνική Προεδρία αποτελεί µια µεγάλη πρόκληση.
Αποτελεί µία πρόκληση να ξαναµπεί η ατζέντα σε µία βάση ενί-
σχυσης των µηχανισµών αλληλεγγύης µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση και βέβαια, αλλαγής του µοντέλου και της αρχιτεκτονικής
του ευρώ που πρέπει να βελτιωθεί. 

Τα λέω αυτά, γιατί µου κάνει τροµερή εντύπωση η στάση από
κόµµατα της Αντιπολίτευσης, που καταψηφίζοντας τη σύσταση
του Γραφείου Προεδρίας, ουσιαστικά αρνούνται στη χώρα τη δυ-
νατότητα να οργανώσει αυτήν την Προεδρία, γιατί χωρίς το ερ-
γαλείο δεν µπορείς να την οργανώσεις. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Με συγχωρείτε.
Ποιος την καταψήφισε;

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Τα κόµµατα, λέω, που την κατα-
ψηφίζουν.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Που θα…
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Που θα την καταψηφίσουν. Πε-

ριµένουµε. Υπάρχουν πολλοί που έχουν εκφράσει επιφυλάξεις.
Ακόµα περιµένουµε την ψηφοφορία. 

Είδατε; Αµέσως η απειλή –ενδεχοµένως- σας άλλαξε, γιατί και
εσείς είπατε πριν στην εισήγησή σας ότι επιφυλάσσεστε. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Για ποιο; Για τα
λεφτά, γιατί δεν είσαστε εσείς περισσότερο ευρωπαϊστής από
εµένα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Κουΐκ, σας
παρακαλώ, µη διακόπτετε. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Κατ’ αρχάς, σας παρακαλώ,
γιατί δεν δέχοµαι καµµία προσωπική επίθεση.

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Κουΐκ, σας

παρακαλώ.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Αφήστε τώρα τον ψευδοευρω-

παϊσµό σας. Πείτε τα στον Αρχηγό σας, που έχει καταψηφίσει
όλες τις ευρωπαϊκές συνθήκες.

Ελάτε τώρα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Κουΐκ, σας

παρακαλώ!
Κύριε Βαρβιτσιώτη, ελάτε, σας παρακαλώ, στο θέµα.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κάντε µου τη χάρη!
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Να µάθετε να είστε ευπρεπής

στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου.
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Και εσείς να µάθετε

να είστε ακριβολόγος. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ακριβολόγος είµαι. 
Το να καταψηφίσετε το µικρότερο προϋπολογισµό που έχει

περάσει ποτέ η χώρα για διοργάνωση Προεδρίας αποτελεί και
αυτό πράξη άρνησης της λειτουργίας της. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Φέρτε τον προϋπολο-
γισµό! Αυτόν φέρτε!

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Τι να κάνουµε; Ορισµένα πράγ-
µατα έχουν και τα όριά τους. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Πάρτε τα Πρακτικά!
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Σας άκουσα στην επιτροπή, σας

άκουσα στην Ολοµέλεια, διαµόρφωσα άποψη, έχω κρίση και βρί-
σκοµαι στον αντίποδα των όσων λέτε. Δεν θα επιτρέψω το ύφος
σας να δηµιουργεί την εντύπωση ότι φοβόµαστε να αντιπαρατε-
θούµε σε επιχειρήµατα. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Κανένα πρόβληµα!
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ: Ό,τι θέλετε, πείτε το στη συνέ-

χεια!
Θεωρώ, βέβαια, ότι όλη αυτή η φασαρία η οποία γίνεται είναι

άσκοπη και είναι µόνο για εντυπωσιασµό, κύριε Πρόεδρε, διότι
πρέπει να συζητάµε σοβαρά και ψύχραιµα ορισµένα πράγµατα
σε µία γειτονιά που βρισκόµαστε, που αλλάζει δραµατικά µε τε-
ράστιες γεωπολιτικές προκλήσεις. Αλλάζει ο σχεδιασµός όλου
του περιβάλλοντος στο οποίο βρίσκεται η χώρα.

Και χαίροµαι, διότι στην Επιτροπή Εξωτερικών και Άµυνας κά-
νουµε συζητήσεις σε βάθος –και πάρα πολλές από αυτές κεκλει-
σµένων των θυρών- για πάρα πολλά από αυτά τα θέµατα.
Βρίσκουµε πεδία σύγκλισης. 

Να µην ερχόµαστε, λοιπόν, να αλλάζουµε το κλίµα που δια-
µορφώνεται στην Επιτροπή µέσα στην Ολοµέλεια µόνο προς
τέρψιν κάποιων που περιµένουν την ατάκα, ενδεχοµένως για να
την παίξουν σε κάποιο δελτίο.

Η χώρα βρίσκεται σε κατάσταση πραγµατικού κινδύνου, όχι
µόνο για την οικονοµική της κατάσταση, αλλά γιατί τα δεδοµένα
που είχαµε στην περιοχή µας έχουν αλλάξει. Καλώς ή κακώς, η
Ευρωπαϊκή Προεδρία αποτελεί µία πρόκληση για τη χώρα, ώστε
να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα και να δώσει και στους υπόλοι-
πους εταίρους την αίσθηση των προβληµάτων που αντιµετωπίζει. 

Έχουµε βρεθεί σε πάρα πολλά διεθνή φόρα και δεν αντιλαµ-
βάνονται ένα πράγµα: Ότι η γειτονιά της Νοτιοανατολικής Με-
σογείου έχει µπει σε φάση αστάθειας, ότι η «αραβική άνοιξη»
µετατρέπεται σιγά-σιγά σε «µουσουλµανικό χειµώνα» ή εκεί τεί-
νει να µετατραπεί σε ορισµένες από αυτές τις χώρες, ότι η κα-
τάρρευση της Συρίας δεν θα είναι προς όφελος της σταθερο-
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ποίησης της περιοχής. 
Αυτά τα προβλήµατα, εάν δεν τα θέσει η Ελλάδα µέσα από ένα

µεγεθυντικό φακό –και γι’ αυτό είναι πρόκληση η Προεδρία της-
ποιος θα τα θέσει; Θα τα θέσει η Λιθουανία, που δεν αντιµετωπί-
ζει κανένα από αυτά τα προβλήµατα και έχει πολύ µικρή γνώση
του πεδίου; Σε καµµία περίπτωση. 

Γι’ αυτό θεωρώ ότι στη διάρκεια της Ελληνικής Προεδρίας και
για την προετοιµασία της, χρειάζεται η οµόθυµη στήριξη όλων
των δυνάµεων. Και γι’ αυτό, καλώ όλους τους συναδέλφους που
πιστεύουν ότι µέσα από την Ευρώπη µπορούµε να αποκτήσουµε
και να καλύψουµε αυτό που ο Κωνσταντίνος Καραµανλής έλεγε
όταν µας έβαζε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι, δηλαδή, «Δεν θέλω
να αντιµετωπίσω µόνο την οικονοµική καχεξία της χώρας, αλλά
πάνω από όλα θέλω να αντιµετωπίσω το πρόβληµα ανασφά-
λειας». Νοµίζω ότι αυτό το έχουµε δεχτεί όλες οι πολιτικές δυ-
νάµεις και πρέπει σ αυτό να εργαστούµε. 

Ο ρόλος της Βουλής σε αυτό είναι πολύ σηµαντικός, διότι και
η ίδια η Βουλή θα οργανώσει πολλές από τις εκδηλώσεις της Ελ-
ληνικής Προεδρίας. Κι εκεί χρειάζεται όλοι οι συνάδελφοι να
συµµετάσχουν, έχοντας θέσεις, προτάσεις και δηµιουργώντας
συµµαχίες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):

Κύριε Πρόεδρε, αξιότιµοι κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πράγµατι
η χώρα µας αναλαµβάνει την Προεδρία του Συµβουλίου για
πρώτη φορά µετά την εφαρµογή της Συνθήκης της Λισαβόνας.
Αυτό επιφέρει θεσµικές αλλαγές. Από τη µια µεριά την ουσια-
στική ενίσχυση της µόνιµης Προεδρίας των Βρυξελλών. Παρ’
όλα αυτά, όµως, η εξαµηνιαία Προεδρία συνεχίζει να έχει σηµαν-
τικό –αλλά και διαφορετικό- θεσµικό ρόλο. 

Με τη Συνθήκη της Λισαβόνας ενισχύεται ο ρόλος της Προ-
εδρίας ως έντιµου διαµεσολαβητή, στα πλαίσια του άτυπου δια-
θεσµικού τριλόγου µεταξύ Συµβουλίου – Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου – Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Η συµβολή της Προεδρίας
στη νοµοθετική διαδικασία είναι εξαιρετικά σηµαντική και ο
ρόλος της, ουσιαστικά, είναι να προσπαθεί να δίνει λύσεις και να
εξοµαλύνει τις διαφορές. Μια καλή Προεδρία λειτουργεί ως αξιό-
πιστος συνοµιλητής, οργανώνει και κατευθύνει τις διαπραγµα-
τεύσεις σε ορισµένες νοµοθετικές πρωτοβουλίες, λειτουργεί
συµβιβαστικά και παράγει αποτελέσµατα, µε τη µορφή της επί-
τευξης συµφωνίας µεταξύ των εµπλεκοµένων µερών.

Παράλληλα, βέβαια, η Προεδρία, υπό τη νέα µορφή της, µπο-
ρεί και πρέπει να εκµεταλλεύεται την ευκαιρία για να θέτει τις
δικές της προτεραιότητες. Εδώ, βέβαια, χρειάζεται προσοχή.
Μία καλή Προεδρία είναι πάντοτε µία Ευρωπαϊκή Προεδρία. Δεν
είναι ούτε ο ρόλος µας, αλλά ούτε και η πρόθεσή µας να κάνουµε
µία αµιγώς Ελληνική Προεδρία µε θέµατα αποκλειστικώς ελλη-
νικού ενδιαφέροντος. Ο στόχος µας είναι να προωθήσουµε κοινά
αποδεκτές λύσεις σε επίκαιρα ευρωπαϊκά κρίσιµα προβλήµατα. 

Αυτό δεν σηµαίνει, βέβαια, ότι δεν θα έχουµε την ευκαιρία να
αναδείξουµε και τις δικές µας προτεραιότητες και ανησυχίες.
Αυτό είναι κάτι που πρέπει να γίνει µε ιδιαίτερη προσοχή και µε
λεπτούς χειρισµούς. Είναι λάθος να πιστεύει κανείς ότι η Προ-
εδρία αποτελεί µια ευκαιρία για να επιβάλλουµε τη θέλησή µας
στα άλλα κράτη-µέλη. Η Προεδρία είναι µια ευκαιρία για να απο-
δείξουµε για ακόµη µια φορά τι µπορεί να προσφέρει η Ελλάδα
στην Ευρώπη.

Το µήνυµα που θέλουµε να περάσουµε είναι ξεκάθαρο. Παρά
τα όποια σοβαρά προβλήµατα, η Ελλάδα θέλει και µπορεί να πα-
ραµείνει στο κέντρο της ευρωπαϊκής ολοκλήρωσης. Η Ελλάδα
είναι παρούσα στην Ευρώπη, έχει εποικοδοµητικές προτάσεις
και σταθερό προσανατολισµό.

Υπενθυµίζω ότι οι Έλληνες Υπουργοί θα προεδρεύουν σχεδόν
σε όλα τα Συµβούλια Υπουργών, γεγονός το οποίο προσφέρει
πολλαπλές δυνατότητες για παρεµβάσεις και συνδιαµόρφωση
πολιτικών προς όφελος της χώρας µας. Επίσης, εξαιρετικά ση-
µαντικές είναι και οι υποχρεώσεις που έχουµε για συνεργασία

και ενηµέρωση µε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και µε το Ευρω-
παϊκό Συµβούλιο. 

Τέλος, η Συνθήκη προβλέπει αυξηµένες υποχρεώσεις για τα
Εθνικά Κοινοβούλια, στα πλαίσια της Προεδρίας. Ο αναβαθµι-
σµένος πλέον ρόλος των Εθνικών Κοινοβουλίων συνεπάγεται αυ-
ξηµένη διακοινοβουλευτική συνεργασία, την οποία ως Προεδρία
χαιρετίζουµε και ενθαρρύνουµε. 

Το πρόγραµµα της κάθε Προεδρίας οργανώνεται κατά τρόπο
ώστε να καλύπτει τρία εξάµηνα. Εξ ου και η λεγόµενη Τριάδα της
Προεδρίας. Και προς Θεού, όχι τρόικα! 

Από την πρώτη στιγµή, λοιπόν, συνεργαζόµαστε στενά µε τους
οµολόγους µας από την Ιρλανδία και τη Λιθουανία. 

Να αναφέρω εδώ ότι το πολιτικό πρόγραµµα, οι πολιτικές προ-
τεραιότητες εκάστης Προεδρίας -ακριβώς λόγω της ανάγκης να
έχουν επίκαιρο χαρακτήρα- δεν δηµοσιεύονται παρά µερικές
εβδοµάδες πριν από την ηµερολογιακή έναρξη του εξαµήνου.
Μερικές φορές, δε, το πρόγραµµα συµπληρώνεται και κατά τη
διάρκεια της Προεδρίας.

Επιτρέψτε µου παρ’ όλα αυτά, να αναφέρω ότι στις πολιτικές
µας προτεραιότητες θα περιλαµβάνονται ασφαλώς τρεις βασικοί
άξονες: 

Πρώτος άξονας: Ανάπτυξη και απασχόληση. 
Δεύτερος άξονας: Βελτίωση της οικονοµικής διακυβέρνησης

και θωράκιση της Οικονοµικής και Νοµισµατικής Ένωσης.
Τρίτος άξονας: Προώθηση της ευρωπαϊκής πολιτικής σε θέ-

µατα ανθρώπινης κινητικότητας που περιλαµβάνει ασφαλώς και
τη διαχείριση του µεγάλου θέµατος της µετανάστευσης. 

Τώρα, όσον αφορά το οργανωτικό σκέλος, άκουσα µε προ-
σοχή τις παρεµβάσεις όλων των αξιότιµων Βουλευτών. Η Προ-
εδρία στο εξάµηνο οφείλει θεσµικά να φιλοξενήσει στην Αθήνα
ένα µεγάλο αριθµό δράσεων. Αυτές µπορούν να διακριθούν σε
άτυπα υπουργικά συµβούλια, σε συναντήσεις υψηλού επιπέδου,
σε συναντήσεις οµάδων εργασίας, σε συναντήσεις Εθνικών Κοι-
νοβουλίων µε το Ευρωκοινοβούλιο, συνέδρια και σεµινάρια. Συ-
νολικά µιλάµε για πάνω από εκατόν πενήντα συναντήσεις και για
πάνω από δώδεκα χιλιάδες διανυκτερεύσεις στη χώρα µας. 

Βεβαίως, δεν υπάρχουν πλέον Διασκέψεις Κορυφής των κρα-
τών-µελών στην Ελλάδα, στην Προεδρία. Όλα τα Ευρωπαϊκά
Συµβούλια Κορυφής είτε είναι Ευρωπαϊκά Συµβούλια είτε Συµ-
βούλια Κορυφής µε τρίτες χώρες, όπως οι Ηνωµένες Πολιτείες
και η Ρωσία, γίνονται πλέον µε το νέο σύστηµα στις Βρυξέλλες. 

Στόχος µας είναι να διοργανώσουµε τον ελάχιστο δυνατό
αριθµό τέτοιων συναντήσεων κάθε επιπέδου στην Αθήνα, υπό το
πρίσµα της λιτότητας που θα πρέπει να διαπνέει την Προεδρία
µας. Η επιλογή µας αυτή εκφράζει έµπρακτα το χαρακτήρα που
θέλουµε να δώσουµε στην Προεδρία: λιτή, λειτουργική και αξιο-
πρεπής. Αυτό επιτάσσουν οι καιροί. 

Με απόφαση της Κυβέρνησης οι δράσεις αυτές θα πραγµατο-
ποιηθούν στο Ζάππειο Μέγαρο. Η λειτουργικότητα του χώρου
και η καταλληλότητά του έχουν επιβεβαιωθεί από προηγούµενες
ανάλογες δραστηριότητες. Υπάρχει βέβαια το ενδεχόµενο, ένα
Συµβούλιο Υπουργών, το άτυπο Συµβούλιο Υπουργών Εξωτερι-
κών του Γκίµνιχ, να πραγµατοποιηθεί εκτός πρωτευούσης.

Έγινε πολύς λόγος για τον προϋπολογισµό. Μιλάµε πρώτα απ’
όλα για εκτίµηση, δεν µιλάµε για προϋπολογισµό. Η διαχείριση
του προϋπολογισµού θα γίνει ακριβώς µε τον ίδιο τρόπο µε τον
οποίο γίνεται οποιαδήποτε δαπάνη στο Υπουργείο Εξωτερικών.
Δεν θα γίνει µε την υπογραφή του επικεφαλής της Προεδρίας.
Και αν υπάρχει παρεξήγηση, κάνω και την αυτοκριτική µου, γιατί
ίσως δεν το εξήγησα όσο έπρεπε. 

Γι’ αυτό το λόγο έχουµε προσθέσει, αν θα δείτε το νέο σχέδιο
νόµου στο τέλος του άρθρου 3, µία φράση, η οποία διαλύει οποι-
αδήποτε αµφιβολία, κύριε Κουίκ. Λέει, ότι δεν θα υπάρχει ουδε-
µία δαπάνη χωρίς την έγκριση, σύµφωνη γνώµη –δεν θυµάµαι τη
διατύπωση- του Γενικού Διευθυντή Οικονοµικών Υπηρεσιών,
όπως γίνεται σε κάθε Υπουργείο.

Η διαχείριση του προϋπολογισµού των 50 εκατοµµυρίων, που
είναι µία πολύ γενική εκτίµηση που κάνουµε τώρα, θα γίνει µέσα
από τα κανάλια δηµοσιονοµικού ελέγχου υπό τον έλεγχο του
Ελεγκτικού Συνεδρίου. Επιπλέον όλων αυτών, θα υπάρχει και η
υπογραφή του επικεφαλής του Γραφείου της Προεδρίας. 
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Δεν µιλάµε, λοιπόν, για «πάρτι». Αισθάνοµαι προσβεβληµένος
όταν ακούω τέτοιου είδους υπονοούµενα, εκτός αν εννοείτε,
κύριε Χατζηλάµπρου, ότι αν περάσατε έξω από το Υπουργείο και
είδατε φώτα αναµµένα το βράδυ, είναι επειδή δουλεύουµε µέχρι
πολύ αργά το βράδυ, αυτοί που δουλεύουν, τα στελέχη δηλαδή
του Υπουργείου δουλεύουν για την Προεδρία και όχι επειδή κά-
νουν «πάρτι».

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Μήπως ακούν µουσική ταυ-
τόχρονα, για να είναι παραγωγικότεροι;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Δεν δέχοµαι να προσβάλλετε τα στελέχη του Υπουργείου Εξω-
τερικών τα οποία εργάζονται κάτω από συνθήκες οικονοµικής
κρίσης και νοµίζω ότι έχετε και προσωπική άποψη, κύριε Παπα-
δηµούλη.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Μην επιµερίζετε τις ευθύνες.
Οι ευθύνες είναι δικές σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Το
Υπουργείο Εξωτερικών και η Κυβέρνηση δεν έχουν σκοπό να κά-
νουν κανένα «πάρτι» γύρω από την Προεδρία. Και η απόδειξη
είναι ότι µέσα στο νόµο -για να διασκεδάσω και τις πιο καχύπο-
πτες απόψεις- βάλαµε τελείως ξεκάθαρα ότι όλα θα γίνονται µε
βάση το δικό µας συµφέρον.

Και σας υπενθυµίζω ότι η Πολωνία χρειάστηκε 117 εκατοµµύ-
ρια για να κάνει την Προεδρία, η Ουγγαρία 70 εκατοµµύρια, το
Βέλγιο 70 εκατοµµύρια, η Ιρλανδία και η Κύπρος 61 εκατοµµύρια
ευρώ. Εµείς έχουµε υπολογίσει 50 εκατοµµύρια ευρώ, αλλά είµαι
σχεδόν σίγουρος και θα είµαι ιδιαίτερα ευτυχής εάν φτάσουµε
πολύ πιο κάτω από τα 50 εκατοµµύρια. 

Αυτό το ποσό θα καλύψει το σύνολο των δαπανών της άσκη-
σης της Προεδρίας για το σύνολο των Υπουργείων. Δεν θα είναι
τα χρήµατα για τη στελέχωση του Γραφείου της Προεδρίας.
Όλες οι δαπάνες που θα γίνουν από όλα τα Υπουργεία λόγω
Προεδρίας θα καλυφθούν από αυτόν τον προϋπολογισµό.

Βεβαίως, αναζητούµε και πόρους που θα µπορούσαν να καλύ-
ψουν δαπάνες από άλλες πηγές, όπως από το ΕΣΠΑ. Παραδείγ-
µατος χάρη ήδη ξέρουµε ότι ένα µεγάλο µέρος της δαπάνης για
την εκπαίδευση των στελεχών που θα ασχοληθούν µε την Προ-
εδρία, από όλα τα Υπουργεία, έργο που έχει αναλάβει εκτελε-
στικά και συντονιστικά το Εθνικό Κέντρο Δηµόσιας Διοίκησης και
Αυτοδιοίκησης, θα καλυφθεί από χρήµατα του ΕΣΠΑ. Θα γίνει
προσπάθεια προσέλκυσης χορηγών, όπου αυτό είναι εφικτό, βε-
βαίως, µε φοβερή προσοχή και µε ευαισθησία. 

Μία ιδιαίτερη, εξαιρετικά σηµαντική πλευρά στην άσκηση της
Προεδρίας είναι η συνεργασία µε το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο.
Στα πλαίσια αυτά ένα σηµαντικό ποσοστό των δράσεων αφορά
τη συνεργασία µας µε τον Ευρωκοινοβούλιο και πολλές από
αυτές τις εκδηλώσεις και δράσεις θα πραγµατοποιηθούν στην
πρωτεύουσα, την Αθήνα, στο κτήριο της Βουλής των Ελλήνων. 

Είµαι βέβαιος ότι η Βουλή των Ελλήνων θα συµβάλει σε αυτήν
τη, πολύ σηµαντική πτυχή της Προεδρίας µας και είµαστε ήδη
σε στενή συνεργασία µε τον Πρόεδρο της Βουλής και τους συ-
νεργάτες του και θα ήθελα και από αυτό το Βήµα να εκφράσω
τις ευχαριστίες µου για την ενεργή συµµετοχή της Βουλής στη
κοινή µας προσπάθεια. 

Οι ελάχιστες απαιτήσεις της βέλτιστης οργάνωσης της Προ-

εδρίας -εκτός αν θέλουµε να τιµωρήσουµε τους Ευρωπαίους
επειδή δεν µας αρέσει η πολιτική τους και να έχουµε µία χαοτική
Προεδρία, να έρχονται εδώ και να µην είµαστε οργανωµένοι-
επέβαλαν τη σύσταση ενός ιδιαίτερου οργάνου, ενός Γραφείου
µέσα στο οργανόγραµµα του Υπουργείου Εξωτερικών, το οποίο
επιφορτίζεται µε την προετοιµασία και τη διαχείριση του συνό-
λου των δράσεων. 

Αυτό είναι το αντικείµενο του παρόντος νοµοσχεδίου, µε το
οποίο συνιστάται αυτό το αυτοτελές Γραφείο που υπάγεται στον
αρµόδιο Υφυπουργό και στον Γενικό Γραµµατέα Ευρωπαϊκών
Υποθέσεων και το οποίο µέχρι στιγµής λειτουργεί άτυπα και είναι
στελεχωµένο αποκλειστικά µε στελέχη του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών. 

Υπενθυµίζω εδώ ότι και το Υπουργείο  Εξωτερικών, γενικό-
τερα, έχει πρόβληµα υποστελέχωσης.  Ο προϋπολογισµός του
Υπουργείου έχει µειωθεί πάνω από 30% µε 40%, σε σχέση µε το
2008 και παρ’ όλα αυτά, µέχρι τώρα, λειτουργούµε και προετοι-
µαζόµαστε µε στελέχη αποκλειστικά εντός Υπουργείου. Αυτό
που έχουµε βάλει στο νόµο, είναι να έχουµε τη δυνατότητα να
αποσπάσουµε ορισµένους υπαλλήλους από το γενικότερο δη-
µόσιο τοµέα και κατ’ εξαίρεση µε ειδική αιτιολόγηση και υπο-
γραφή του Υπουργού Οικονοµικών και Υπουργού Εξωτερικών να
µπορούµε να πάρουµε ορισµένες ειδικότητες που ενδεχοµένως
δεν θα µπορούµε να βρούµε στον δηµόσιο τοµέα, για το διά-
στηµα που το χρειαζόµαστε.  

Μιλάµε για το πιο ολιγάριθµο Γραφείο σε σχέση και µε τις προ-
ηγούµενες Προεδρίες, αλλά και µε Προεδρίες άλλων χωρών. Και
δεν βλέπω τίποτα το επιλήψιµο. Νοµίζω ότι υπάρχουν όλες οι
ασφαλιστικές δικλίδες, ώστε να µη χρησιµοποιηθεί αυτή η διαδι-
κασία για άλλους σκοπούς, παρά µόνο για την εξυπηρέτηση των
αναγκών της Προεδρίας.

Εγώ προσωπικά δεσµεύοµαι να ενηµερώνω συστηµατικά την
αρµόδια Επιτροπή της Βουλής και για τις δαπάνες και για τις
προσλήψεις. Υπογραµµίζω, δε, ότι όλες αυτές οι διαδικασίες, οι
δαπάνες και οι προσλήψεις βεβαίως και θα βγαίνουν στο διαδί-
κτυο. Θα είναι προσβάσιµες σε όλους ανά πάσα στιγµή, όπως γί-
νεται και τώρα. Θα ξέρει ο οποιοσδήποτε πολίτης ότι το
Υπουργείο Εξωτερικών πλήρωσε τόσα λεφτά για καφέδες ή για
οτιδήποτε άλλο. Αυτό θα αναρτάται στο διαδίκτυο. Κι εγώ, όµως,
αναλαµβάνω την υποχρέωση, εφόσον προσκληθώ, να έρθω στην
επιτροπή. Η διαδικασία είναι λεπτοµερής και διαφανής.

Άκουσα µε προσοχή όλους τους εισηγητές, τους ειδικούς αγο-
ρητές και τους αγορητές. Ο εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Σαλ-
τούρος, έκανε µια παρέµβαση και ζήτησε µια διευκρίνιση, ώστε
να µην υπάρχει αδιευκρίνιστο το πόσο παραµένουν αυτοί που
αποσπώνται στη ΜΕΑ για τις ανάγκες της Προεδρίας και ότι δεν
υπάρχει περίπτωση να παραµείνουν για πολύ µεγαλύτερο διά-
στηµα. Συµφωνώ. Εκεί χρειάζεται κάποια νοµοτεχνική βελτίωση.

Θα ήθελα να καταθέσω, λοιπόν, την εξής νοµοτεχνική βελ-
τίωση: Προτείνω στο τέλος της παραγράφου 2 του άρθρου 4 να
προστεθεί το εξής: «και κατ’ απώτατο όριο µέχρι την
31/10/2014.». Είναι ένας εύλογος χρόνος.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εξωτερικών κ. Δηµήτριος
Κούρκουλας καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νο-
µοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Παρακαλώ να δια-
νεµηθεί στους συναδέλφους.

Ευχαριστώ πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θα

ήθελα να ευχαριστήσω τα κόµµατα του λεγόµενου «ευρωπαϊκού
τόξου» για την υποστήριξη, όχι µόνο στο σχεδίου νόµου, αλλά
και στην κοινή µας προσπάθεια για επιτυχηµένη Προεδρία. Η
Προεδρία δεν είναι µόνο ζήτηµα των διπλωµατών ή της δηµόσιας
διοίκησης, αλλά είναι ζήτηµα και της Βουλής και των πολιτικών
κοµµάτων και του πολιτικού κόσµου.

Τέθηκε το ερώτηµα γιατί διπλασιάστηκαν τα ποσά από 60 σε
120 για πρόχειρο διαγωνισµό. Ο λόγος είναι απλός: Διότι οι ανάγ-
κες θα προκύπτουν. Ακόµα δεν έχουµε πλήρη εικόνα των αναγ-
κών. Άρα, θα προκύψουν ανάγκες τις οποίες είναι αδύνατο να
προϋπολογίσουµε αυτή τη στιγµή. Αν, λοιπόν, πηγαίναµε για
ποσά µεταξύ 60 και 120 µε τις κανονικές διαδικασίες, θα θέλαµε
οκτώ µήνες στην καλύτερη περίπτωση. Όµως και αυτοί οι πρό-
χειροι διαγωνισµοί θα υπόκειντο στον έλεγχο της νοµιµότητας
εσωτερικά από το Υπουργείο, από το Ελεγκτικό Συνέδριο και θα
είναι και στο διαδίκτυο.

Άκουσα, όπως είπα, προσεκτικά, όλους τους αξιότιµους Βου-
λευτές. Νοµίζω ότι µε τις διευκρινίσεις που έδωσα δεν πρέπει να
υπάρχουν αµφισβητήσεις όσον αφορά τη δηµοσιονοµική διαχεί-
ριση του όλου εγχειρήµατος. Ακούστηκε κάτι για αποσπάσεις
κ.λπ..

Όλα αυτά θα γίνουν, κύριε Χατζηλάµπρου, µέσα στα πλαίσια
των αναγκών. Μιλάµε για ένα Γραφείο το οποίο θα έχει εξήντα
µε εβδοµήντα άτοµα το µάξιµουµ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Γιατί αποκτά και ΔΕΚΟ; Πού
αλλού το είδατε αυτό το νοµοσχέδιο, να ορίζεται ότι από τους
δήµους θα πάρετε για την Ελληνική Προεδρία;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Δεν
µπορώ να αποκλείσω ότι µπορεί να υπάρχει κάποιος ειδικός επι-
κοινωνιών στον ΟΤΕ ή δεν ξέρω πού, ο οποίος µπορεί να χρει-
άζεται για την Προεδρία. Δεν µπορώ να το αποκλείσω. Όµως, εν
πάση περιπτώσει, επειδή λέµε ότι θα µπορεί να είναι από τους
ΟΤΑ, δεν σηµαίνει ότι θα είναι από τους ΟΤΑ αναγκαστικά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Πρέπει να διασκεδάζετε την
εντύπωσή µας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Χατζηλάµ-
πρου, σας παρακαλώ!

Κύριε Υπουργέ, θα τα δείτε µε τους συνεργάτες σας και θα
απαντήσετε στη δευτερολογία σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Κύριε Χατζηλάµπρου, νοµίζω ότι ασκείτε κακόπιστη κριτική. Νο-
µίζω ότι προσπαθείτε να δηµιουργήσετε εντυπώσεις ψευδείς και
αβάσιµες. Προσπαθείτε να δηµιουργήσετε εντυπώσεις και µιλάτε
για «πάρτι» και για κατασπατάληση του δηµοσίου χρήµατος.

Νοµίζω ότι τίποτα από το νοµοσχέδιο και τίποτα στη µέχρι
τώρα πρακτική του Υπουργείου Εξωτερικών και της Κυβέρνησης
δεν σας δίνει το δικαίωµα να δηµιουργείτε αυτή την εντύπωση
στους πολίτες. Τελικά, δεν ξέρω. Μήπως δεν θέλετε να κάνουµε
ο το Γραφείο Ελληνικής Προεδρίας; Πείτε το ανοικτά εάν είναι
αυτός ο σκοπός σας.

Βεβαίως, το ΔΟΥΒΛΙΝΟ ΙΙ –νοµίζω ότι το ανέφερε ο κ. Κου-
ρουµπλής- είναι κάτι το οποίο µας απασχολεί πολύ. Γι’ αυτό,
ακριβώς όπως είπα και στην αρχή, ένας από τους τρεις άξονες
θα είναι να φέρουµε ξανά στο τραπέζι των διαπραγµατεύσεων
το θέµα της ανθρώπινης κινητικότητας και της µετανάστευσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας ότι έχουµε συνείδηση
πως σε µία περίοδο βαθιάς κρίσης δεν είναι εύκολο εγχείρηµα η
άσκηση της Προεδρίας. Θα κληθούµε να συµβάλουµε στην ενί-
σχυση των ευρωπαϊκών θεσµών, ώστε να αντιµετωπίσουµε απο-
τελεσµατικά τις µείζονες προκλήσεις που βρίσκονται απέναντί
µας. Θα κληθούµε να συµβάλουµε στην αποκατάσταση της εµ-
πιστοσύνης µεταξύ των Ευρωπαίων πολιτών και της ευρωπαϊκής
ιδέας. Θα κληθούµε να συµβάλουµε στο να υπάρχει λιγότερη κα-
κοφωνία και περισσότερη ευρωπαϊκή σύνθεση. 

Θα κληθούµε να συµβάλουµε στην αναχαίτιση των αντιδηµο-

κρατικών τάσεων που διαβρώνουν τις πανανθρώπινες αξίες της
δηµοκρατίας, του σεβασµού των ανθρωπίνων δικαιωµάτων, της
εξάλειψης του ρατσισµού, όλων εκείνων των αξιών, δηλαδή, που
µας κάνουν υπερήφανους Έλληνες και Ευρωπαίους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε τον κύριο Υπουργό.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα
να έχω το λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε Χα-
τζηλάµπρου, έχετε το λόγο για ένα λεπτό για το προσωπικό σας
θέµα.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, δεν είχα καµ-
µία πρόθεση να προσβάλω. Μεταφέρω στην Αίθουσα την αί-
σθηση του ελληνικού λαού για το ότι τον περιµένει χρέος 300
δισεκατοµµυρίων ευρώ να πληρώσει από µία διαχείριση χρόνων
και χρόνων και µονίµως οι αποκαλύψεις δείχνουν ότι δεν είχε
πάρει τα µέτρα του, ότι φταίει κι εκείνος για το τι γινόταν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Δεν είναι προσω-
πικό, όµως, αυτό, κύριε συνάδελφε.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ: Δεν είναι προσωπικό, αλλά
θέλω να ρωτήσω κάτι. Η αίσθηση της προσβολής του κάθε Βου-
λευτή από τη χθεσινή ψήφιση µπορεί να συνυπολογιστεί µε το
ότι δέχθηκε προσβολή από τη λέξη «πάρτι»; Δώστε εγγυήσεις.
Αυτό ζητήσαµε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστώ, κύριε

Χατζηλάµπρου.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι οι Υπουργοί Οικονοµικών, Εξωτερικών, Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, κατέθεσαν σχέδιο νόµου
«Κύρωση της Σύµβασης του Συµβουλίου της Ευρώπης και του
Οργανισµού Οικονοµικής Συνεργασίας και Ανάπτυξης (ΟΟΣΑ),
µε τα συναφή Παραρτήµατα Α και Β σχετικά µε την αµοιβαία δι-
οικητική συνδροµή σε φορολογικά θέµατα και του Πρωτοκόλλου
Τροποποίησης αυτής».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοι-

νώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα
άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, τριάντα ένας µαθητές και µαθήτριες και
τρεις  εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Κορινού Πιε-
ρίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ - Ενωτικό Κοι-
νωνικό Μέτωπο κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης έχει το λόγο για
δώδεκα λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, είχα την ελπίδα

ότι η τεχνοκρατική σας ιδιότητα και το αντικείµενο του νοµοσχε-
δίου θα µας επέτρεπε να κάνουµε µία σοβαρή συζήτηση και να
επωφεληθείτε και της κριτικής και των επιφυλάξεων και των προ-
τάσεων που καταθέτει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και  άλλα κόµ-
µατα.

Δυστυχώς, το φινάλε της οµιλίας σας µε απογοήτευσε, γιατί
σπεύσατε να βαφτίσετε «κόµµατα του ευρωπαϊκού τόξου» µόνο
όσα λέτε µέσα στο νοµοσχέδιό σας. Από πού κι ως πού;

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Όχι, δεν είναι έτσι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Διαβάστε τα Πρακτικά που

λένε: «Ευχαριστώ τα κόµµατα του ευρωπαϊκού τόξου που λένε
«ναι» στο νοµοσχέδιο». Δηλαδή, όσα δεν λένε «ναι», δεν ανήκουν
στο ευρωπαϊκό τόξο.

Δεύτερον, για όποιον κάνει κριτική και διατυπώνει επιφυλάξεις
και σας λέει για εµπειρίες του παρελθόντος που θα έπρεπε κι
εσάς να σας κάνουν προσεκτικούς, λέτε «δεν θέλετε να αναλά-
βουµε την Προεδρία και πείτε το» ή «δεν θέλετε να πετύχει η
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Προεδρία και πείτε το».
Εµείς θέλουµε να πετύχει η Προεδρία, γιατί µπορεί µε τη θέ-

ληση του ελληνικού λαού να είµαστε εµείς –κι όχι εσείς- που θα
την ασκήσουµε και, επιπλέον, γιατί στην ίδια χώρα ζούµε. 

Όσα σας είπαµε, κύριοι της Πλειοψηφίας και κύριε Κούρ-
κουλα, καταλήγουν στη θέση «ΠΑΡΩΝ» και όχι ότι καταψηφί-
ζουµε το νοµοσχέδιο, όπως ο µη ενηµερωµένος κ. Βαρβιτσιώτης
υπονόησε. Τι είναι η στάση του «ΠΑΡΩΝ»; Είναι µία πολιτική συµ-
πύκνωση της ανάγκης αυτό το πράγµα να πετύχει, να θέσει στό-
χους. Ταυτόχρονα, όµως, περιλαµβάνει κριτική, επιφυλάξεις,
προτάσεις και µία δυσπιστία που µας τη γεννά η εµπειρία των
προηγούµενων Προεδριών, καθώς και αυτές ξεκίνησαν µε πολύ
ωραία λόγια και τελείωσαν µε χρεώσεις 900.000 ευρώ για γι-
αούρτια, προκειµένου να καλυφθούν κάποιες δαπάνες που στο
µεταξύ έγιναν, αλλά δεν έγιναν µε τον πιο σύννοµο τρόπο.

Εγώ περίµενα να συµβάλετε στο να κάνουµε τη συζήτηση πα-
ραγωγική. Ναι, η εξάµηνη Προεδρία µετά τη Λισαβόνα έχει µει-
ωµένο ρόλο, σε σχέση µε το πώς ήταν παλιά η Προεδρία, γιατί
τώρα έχουµε τη µόνιµη που έχει και τη µεγάλη δύναµη. Ναι, η
συµµετοχή σε αυτή την τριµερή κυλιόµενη Προεδρία δεν σου δίνει
τη δυνατότητα να κάνεις έναν δεκαοκτάµηνο προγραµµατισµό. 

Υπάρχει και ένα στοιχείο κυλιόµενης ατζέντας. Ναι, δεν µπορεί
να είναι µία Ελληνική Προεδρία µε ελληνική ατζέντα. Πρέπει να
είναι µία Ελληνική Προεδρία που να συµβάλει στο να αντιµετω-
πιστούν ευρωπαϊκά θέµατα που εκκρεµούν και που η επίλυση
των προβληµάτων βοηθάει και εµάς. 

Όµως, συζήτηση για προτεραιότητες και για ατζέντα που θα
ήταν ευκαιρία να κάνουµε τώρα µε αφορµή την Προεδρία και το
νοµοσχέδιο περί ίδρυση Γραφείου, δεν κάνουµε. Θα σας ανα-
φέρω τα εξής παραδείγµατα: 

Πριν από µήνες αποφάσισε «εν χορδαίς και οργάνοις» η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση σε Σύνοδο Κορυφής και σε Eurogroup ότι θα
ανακεφαλαιοποιούνται οι τράπεζες και θα σώζονται χωρίς να
προστίθεται αυτό στο δηµόσιο χρέος. Ήταν µόλις είχε γίνει Πρω-
θυπουργός ο κ. Σαµαράς. Η Ελλάδα δεν το ζήτησε. Δεν ζήτησε
να επωφεληθεί. Αλλά λίγες εβδοµάδες µετά, οι Γερµανοί που
είχαν συµφωνήσει σ’ αυτή την απόφαση, την ξήλωσαν και τώρα
δεν ισχύει. Είναι µέσα στην ατζέντα σας αυτό το πράγµα να προ-
χωρήσει;

Δεύτερο παράδειγµα. Λίγο αργότερα ανακοίνωσε η Ευρω-
παϊκή Ένωση ότι θα φτιάξει µία ευρωπαϊκή οµπρέλα εποπτείας
και ελέγχου για το τραπεζικό σύστηµα, αλλά ταυτόχρονα και
ασπίδα προστασίας για τους καταθέτες που θα εγγυάται τις ευ-
ρωπαϊκές καταθέσεις. Και ήρθε πάλι το Eurogroup µε τις αποφά-
σεις του για την Κύπρο και τις δηλώσεις που ακολούθησαν από
τον κ. Ντάιζεµπλουµ, τον κ. Μπαρόζο και τον κ. Όλι Ρεν, να τα
ξηλώσει αυτά.

Με τις αποφάσεις του Eurogroup για την Κύπρο, που συµφώ-
νησε και η Κυβέρνησή σας, παραβιάζεται η Ευρωπαϊκή Οδηγία
και µία από τις βασικές αρχές της Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως
ορίζεται από τις συνθήκες, για την ελευθερία κίνησης κεφαλαίου.

Συζητάµε γι’ αυτά; Τα βάζετε στην ατζέντα; Τι σας είπαµε
εµείς; Και γιατί καταλήγει, όπως αναλυτικά εξήγησε ο εισηγητής
µας, το Κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης στη στάση
«ΠΑΡΩΝ» στο σύνολο του νοµοσχεδίου; Σας είπαµε ότι υπάρχει
µία έλλειψη ατζέντας και στόχων, που φυσικά θα είναι ανοιχτή
στις προσαρµογές, ότι αντί να ενισχύσετε υπάρχουσες δοµές
όπως είναι η 3η Διεύθυνση, η Γενική Διεύθυνση του Υπουργείου
Εξωτερικών, πάτε να φτιάξετε µία καινούργια δοµή και ότι στο
όνοµα αναγκών ανοίγετε παράθυρα είτε στις αναθέσεις έργων
είτε στην έλλειψη κριτήριων για τις αποσπάσεις, τις µετακινήσεις,
τη συγκρότηση, που µπορούν σε ένα κράτος και µε κυβερνήσεις
που κυβερνούν ρουσφετολογικά, πελατειακά και µε τα δικά µας
παιδιά, να οδηγήσουν και σε άλλα πράγµατα. 

Αναφερθήκατε στο Ελεγκτικό Συνέδριο. Και το Ελεγκτικό Συ-
νέδριο υπήρχε και παρ’ όλα αυτά ο κ. Ψωµιάδης έσπαγε τα έργα
σε σαρανταπεντάρια -όχι σε εκατονεικοσάρια- και γι’ αυτά τώρα
έχει παραπεµφθεί. Το Ελεγκτικό Συνέδριο υπήρχε και παρ’ όλα
αυτά υπήρξε η υπεξαίρεση 52 εκατοµµυρίων ευρώ στο Δήµο
Θεσσαλονίκης. Ανακαλύφθηκε και µία άλλη υπεξαίρεση 10 εκα-
τοµµυρίων ευρώ στο Δήµο Μυκόνου. 

Άρα, χρειαζόµαστε περισσότερη εµπιστοσύνη. Όταν κάποιος
εκφράζει µια δυσπιστία και σας λέει «µήπως να το κάνουµε αλ-
λιώς», δεν είναι επειδή θέλει το κακό της Προεδρίας ή το κακό
στην προσπάθεια. 

Προχωρώ, στα υπόλοιπα λεπτά που µου µένουν, σε δύο θέ-
µατα: σε µία τροπολογία της Κυβέρνησης που αποσύρθηκε και
σε µια τροπολογία που καταθέσαµε εµείς και θέλετε να περάσει
«στα µουλωχτά». 

Ξεκινώ από την τροπολογία που αποσύρθηκε και ήταν άσχετη
µε το νοµοσχέδιο. Πρόκειται για την τροπολογία µε γενικό
αριθµό 400 για τις τράπεζες. Όµως, ήταν πολύ σηµαντική, διότι
ήθελα να αλλάξει, να ξηλώσει, το άρθρο 7 του ν.3864. Το «ζουµί»
της -δεν θα πω πολλά γιατί την αποσύρατε υπό την πίεση της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- έλεγε ότι µπορεί να κρατάει ο ιδιώ-
της τα κλειδιά της τράπεζας, ακόµη και αν δεν βάλει το 10% της
ανακεφαλαιοποίησης, όπως ορίζει ο σχετικός νόµος στις διαδι-
κασίες για την ένταξη των Ταµείων Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας. Ε, αυτά η Κυβέρνηση τα έβαλε εδώ. Τι σχέση έχουν µε
το σχέδιο νόµου περί Προεδρίας; Εποµένως, καλά κάνατε που
υπό την πίεσή µας την αποσύρατε. 

Όσον αφορά τώρα τον κ. Σταϊκούρα που ήρθε να µου ζητήσει
τη συναίνεσή µας για να βάλετε ένα µόνο κοµµατάκι για τα υπο-
καταστήµατα των κυπριακών τραπεζών, του είπα: «είσαι άτυχος,
γιατί αυτό το φέρατε µετά από µια σκανδαλώδη κυβερνητική
ρύθµιση την οποία βαφτίσατε βουλευτική και αφορά τα «θαλασ-
σοδάνεια» των κοµµάτων και την ασυλία των τραπεζιτών». Από
εδώ και πέρα, λοιπόν, µε δική σας ευθύνη θα είµαστε πάρα-πάρα
πολύ προσεκτικοί. Θα αρνούµαστε να συναινούµε στο να έρχον-
ται άσχετες τροπολογίες την τελευταία στιγµή, που δεν θα µπο-
ρούµε να τις ελέγχουµε. Διότι εσείς κλονίζετε την εµπιστοσύνη.
Και όσο κι αν µας κλείνει τα µικρόφωνα όταν εκφράζουµε αυτή
τη δυσπιστία κάποιος Προεδρεύων της Βουλής, το µήνυµά µας
στον ελληνικό λαό θα περνάει. 

Δεν θέλουµε να δηµιουργηθεί τεχνητή οξύτητα. Απ’ ότι θυµά-
µαι, είµαστε το µόνο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τις
τελευταίες δεκαετίες, που ψήφισε τον Πρόεδρο της Βουλής.
Αυτό που θέλουµε είναι, ουσιαστικό διάλογο και ουσιαστική αν-
τιπαράθεση µε επιχειρήµατα, γιατί πιστεύουµε ότι έχουµε δίκιο. 

Και έρχοµαι τώρα στο θέµα της «ντροπολογίας» που δίνει ασυ-
λία στους τραπεζίτες για τα «θαλασσοδάνεια». Προσπαθείτε να
κρύψετε το σκάνδαλο πίσω από τεχνητή οξύτητα τριτεύοντας
διαδικαστικά θέµατα και αποπροσανατολιστικές µεθοδεύσεις.
Όµως, ο κόσµος σας έχει πάρει χαµπάρι. 

Κύριε Κούρκουλα, θα απευθύνοµαι σε εσάς, γιατί όλη η άλλη
Κυβέρνηση κρύβεται. Και η Κυβέρνηση έστειλε µόνο εσάς, παρά
το γεγονός ότι καταθέσαµε από χθες το πρωί την τροπολογία και
όχι «στο παρά πέντε».

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θα
σας απαντήσω. Δεν έχω πρόβληµα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Η Κυβέρνηση, λοιπόν,
έστειλε εσάς σκόπιµα, κύριε Κούρκουλα, γιατί δεν έχετε νοµο-
θετική πρωτοβουλία. Δεν έχετε νοµοθετική πρωτοβουλία για να
πείτε: την υιοθετούµε. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, κρύβεται µια εβδοµάδα. Υπάρχει µια
ένοχη κυβερνητική σιωπή. Δεν θα έπρεπε να µας πει η Κυβέρ-
νηση γιατί δέχθηκε αυτήν την τροπολογία των κ.κ. Χριστογιάννη,
Τσουµάνη και Σταµενίτη; Ξέρουµε ποιοι την υπέγραψαν. Θα µας
πείτε ποιοι την έγραψαν; Θα µας πείτε ποιοι έδωσαν εντολή να
υποβληθεί την τελευταία στιγµή; Θα µας πείτε ποιοι ζήτησαν από
τον κ. Χατζηδάκη να τη δεχθεί; Θα µας εξηγήσει ο κ. Χατζηδάκης
γιατί χθες ήρθε και «ήπιε το αµίλητο νερό» και δεν έλεγε να πει
γιατί τη δέχθηκε, παρά το γεγονός ότι ήταν εκπρόθεσµη; Θα µας
πείτε ποιους περιλαµβάνει; 

Το ερώτηµα του ελληνικού λαού είναι, όχι µόνο σε ποιους δίνει
ασυλία, αλλά ποιους καλύπτει για τα «θαλασσοδάνεια» και για
τα δανεικά και αγύριστα που πήραν και πόσα είναι αυτά. Εµείς
λέµε ότι είναι και τα κόµµατα. Όµως, δεν είναι µόνο τα κόµµατα,
αλλά και µη κυβερνητικές οργανώσεις και ιδρύµατα. Δεν πρέπει
κάποιος από την Κυβέρνηση που τη θεωρεί καλή, να µας πει γιατί
είναι καλή, ποιους και πόσους αφορά και ποια είναι η οικονοµική
επίπτωση αυτής της ρύθµισης; Δεν πρέπει κάποιος από την Κυ-
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βέρνηση να µας πει για πόσα µιλάµε; 
Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των Κοµµάτων που µε τρα-

γικές µεθοδεύσεις επέβαλαν την έγκριση αυτής της τροπολο-
γίας, δεν θα πρέπει να µας πουν γιατί τη θεωρούν καλή; 

Κύριε Πρόεδρε, άκουσα ένα «κόψτον», έναν ψίθυρο από το
Προεδρείο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Όχι, κύριε Παπα-
δηµούλη, απλώς κόβουµε κάτι µε το ψαλίδι. Σας παρακαλώ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
Ωραία. Καµιά φορά ο συµβολισµός και ο συγχρωτισµός των ρη-
µάτων µπερδεύει. Πριν από µία, δύο ώρες µου έκλεισε το µικρό-
φωνο ο κ. Τραγάκης σε µία µελανή στιγµή για το Κοινοβούλιο. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Εντάξει τώρα! 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Και το είδαν όλοι, κυρία

Βούλτεψη. 
Θα µας πείτε τώρα -και το Προεδρείο και η Κυβέρνηση- ότι η

τροπολογία που καταθέσαµε για να ακυρωθεί αυτή η σκανδαλώ-
δης µεθόδευση είναι εκπρόθεσµη και δεν συζητείται; Εµείς αυτό
που θέλουµε να προλάβουµε είναι τη δηµοσίευση στο ΦΕΚ αυτής
της ρύθµισης. Διότι αν δηµοσιευθεί και µετά να την ακυρώσει η
Βουλή, θα µπορεί κάποιο δικαστήριο, µε τη βοήθεια του ακριβο-
πληρωµένου συνηγόρου του τραπεζίτη, να επικαλεστεί αυτή τη
ρύθµιση που ίσχυσε για µια µέρα, προκειµένου να έχει µια ευνοϊ-
κότερη µεταχείριση. Δεν νοµίζω ότι θα τα καταφέρετε να προ-
στατεύσετε τους πλούσιους φίλους σας. 

Μαθαίνω ότι διάφοροι τραπεζίτες είναι ανήσυχοι, γιατί οι οικο-
νοµικοί εισαγγελείς έχουν αρχίσει και ψάχνουν την υπόθεση. Κα-
λούν µάρτυρες και ταµίες των κοµµάτων και ρωτούν γιατί
δόθηκαν τόσο µεγάλα ποσά. Μόνο στη Νέα Δηµοκρατία και στο
ΠΑΣΟΚ δόθηκαν 253 εκατοµµύρια ευρώ. Μόνο από την Αγροτική
Τράπεζα επί Μηλιάκου και Λάµπρου –ο Μηλιάκος στη Νέα Δηµο-
κρατία και ο Λάµπρου στο ΠΑΣΟΚ- δόθηκαν 200 εκατοµµύρια
ευρώ. Αυτά τα ποσά µόνο από την Αγροτική Τράπεζα, η οποία
έχει πάει τώρα στον κ. Σάλλα.

Αν απαλλαγούν οι τραπεζίτες από τη διερεύνηση ποινικών ευ-
θυνών κατά τα οριζόµενα από τον Ποινικό Κώδικα, όπως το κά-
νατε, αύριο ο κ. Σάλλας -που έχει πάρει δισεκατοµµύρια ευρώ
από την ανακεφαλοποίηση- µπορεί, όταν έχει «καταλαγιάσει ο
κουρνιαχτός», να σβήσει και αυτά τα δάνεια, όπως σβήστηκαν
και άλλα και να τα πληρώσει ο φορολογούµενος πολίτης. Ποιος;
Αυτός για τον οποίο έχετε ψηφίσει ένα νόµο που λέει: «αν χρω-
στάς 3.000 ευρώ, κατάσχεση και φυλακή». Αυτός που άµα δεν
µπορεί να πληρώσει το στεγαστικό του δάνειο, του «βγάζουν στο
σφυρί» το σπίτι.

Δεν καταλαβαίνετε την πρόκληση; Θα πείτε ότι είναι εκπρόθε-
σµη η τροπολογία του ΣΥΡΙΖΑ και δεν συζητείται; 

Απευθύνοµαι και στο Προεδρείο, κύριε Γρηγοράκο. Απευθύ-
νοµαι θεσµικώς στο Προεδρείο, όχι σε εσάς προσωπικά. Δεν
όφειλε ο κ. Χατζηδάκης την περασµένη Πέµπτη να µας πει: Ξέ-
ρετε, αυτή η τροπολογία που υπέβαλαν οι τρεις κύριοι της Νέας
Δηµοκρατίας είναι εκπρόθεσµη, αλλά την αποδέχοµαι γιατί είναι
πάρα πολύ σωστή και δεν πρέπει να αργήσουµε; Δεν έπρεπε το
Προεδρείο, ως φρουρός του Κανονισµού, να πει ότι είναι εκπρό-
θεσµη και να ζητήσει τη συναίνεση των κοµµάτων; Τώρα θα επι-
καλεστείτε, µε δύο µέτρα και δύο σταθµά, το εκπρόθεσµο; 

Κοιτάξτε, ακόµα και αν το κάνετε αυτό, θα εκτεθείτε παρα-
πάνω. Θα γελοιοποιηθείτε, από τη στιγµή που αποτύχατε να πε-
ράσετε αυτό το σκάνδαλο «στα µουλωχτά», από τη στιγµή που
σας πιάσαµε πριν την ψήφιση του νοµοσχεδίου στο σύνολό του
και παρά το ότι «το χάβουν» οι φίλοι σας, στα φιλικά µέσα ενη-
µέρωσης. Διότι ενδεχοµένως κάποιοι από αυτούς να έχουν επω-
φεληθεί από αυτές τις ρυθµίσεις. Απλώνεται το θέµα -υπάρχει
το διαδίκτυο, υπάρχουν Μέσα που δεν είναι τόσο δουλικά στις
δικές σας σκοπιµότητες- και «ο κόσµος το έχει τούµπανο», το συ-
ζητάει όλη η Ελλάδα στα λαϊκά καφενεία και οι δικοί σας ψηφο-
φόροι.

Κρύβονται και οι τρεις συνάδελφοι που το ψήφισαν, αντί να
βγουν να εξηγήσουν γιατί το πρότειναν. Κρύβεται και η Κυβέρ-
νηση, αντί να µας πει ποιος έδωσε την εντολή στον κ. Χατζηδάκη
να το δεχθεί. Ακούω ότι είναι από πολύ ψηλά, από το Μέγαρο
Μαξίµου, αλλά πρέπει να το συζητήσουµε εδώ. Ποιους αφορά

και για τι ποσά; Ποια επίπτωση θα έχει αυτή η υπόθεση στην εν
εξελίξει έρευνα των κυρίων οικονοµικών εισαγγελέων; Θα τη στα-
µατήσει; Εγώ πιστεύω πως όχι.

Γιατί ήταν τέτοια η αγωνία σας να φτιάξετε αυτή τη ρύθµιση,
κύριοι της Κυβέρνησης, που είναι τόσο αγχωδώς «γραµµένη στο
γόνατο», που το θώρακα ασυλίας και προστασίας που θέλατε να
δηµιουργήστε στους τραπεζίτες για τα «θαλασσοδάνειά» τους,
δεν θα το δηµιουργήσει.

Σε κάθε περίπτωση, ακόµα και αν καταφύγετε στην εξευτελι-
στική για το Κοινοβούλιο µέθοδο των δύο µέτρων και δύο σταθ-
µών και πείτε «δεχθήκαµε την προηγούµενη, τη χαριστική, την
τροπολογία, παρ’ότι εκπρόθεσµη, δεν δεχόµαστε να συζητηθεί
η τροπολογία του ΣΥΡΙΖΑ στο παρόν νοµοσχέδιο για να προλά-
βουµε τη δηµοσίευση του ΦΕΚ, γιατί αυτή είναι εκπρόθεσµη»,
εµείς θα εξαντλήσουµε όλα τα µέσα και τα πολιτικά και τα νο-
µικά, για να σταµατήσει αυτό το σκάνδαλο. Διότι εδώ τέτοιες
ρυθµίσεις µετατρέπουν τη Βουλή, όχι µόνο σε πλυντήριο πα-
λαιών σκανδάλων, αλλά και σε βιοτεχνία παραγωγής νέων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Κλείνω λέγοντας το εξής: Η ρύθµιση δεν δίνει άφεση αµαρτιών
για τα δάνεια που έχουν δοθεί µόνο, αλλά και για τα δάνεια που
ακόµη δεν έχουν δοθεί. Δηλαδή, δίνει ένα σύνθηµα: «ξεσαλώστε».

Περιµένω, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ και από εσάς να
µας δώσετε εξηγήσεις και για τα θέµατα που η Κυβέρνηση σάς
άφησε µόνους σας να υπερασπιστείτε και κυρίως να µου απαν-
τήσετε και σε ένα ερώτηµα. Γιατί η Κυβέρνηση στην οποία µετέ-
χετε –µε ενθουσιασµό από ότι βλέπω- επέλεξε να µην υπάρχει
ούτε ένας από αυτούς που έχουν νοµοθετική πρωτοβουλία; Και
γιατί o κ. Σαµαράς που έδωσε εντολή στον κ. Χατζηδάκη να τη
δεχθεί, χωρίς να την αιτιολογήσει –«στα µουλωχτά»- του λέει
τώρα να κρύβεται επί µία εβδοµάδα; Αν ήταν τόσο αθώα και τόσο
αυτονόητα –όπως µας τα είπε χθες ο κ. Βορίδης- θα είχε βγει να
υπερασπιστεί το κυβερνητικό δίκιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ
πολύ.

Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Σοφία Βούλτεψη έχει το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ξεκινήσω µε την τροπολογία, αφού σε αυτήν ανάλωσε ο

συνάδελφος, ο κ. Παπαδηµούλης το µεγαλύτερο µέρος της οµι-
λίας του. 

Πρώτον, θέλω να πω ότι αυτή η ιστορία µε τις ονοµαστικές ψη-
φοφορίες, που έχει καταλήξει να αποτελεί µόνιµη αµφισβήτηση
της αρχής της δεδηλωµένης, νοµίζω ότι πλέον γίνεται για λόγους
εντυπώσεων.

Δεύτερον, θυµίζω ότι υπήρξε περίπτωση -διότι είναι τέτοια η
βιοµηχανία των ονοµαστικών ψηφοφοριών εδώ- όπου Βουλευ-
τές, οι οποίοι είχαν ζητήσει ονοµαστική ψηφοφορία, είχαν ξεχά-
σει να έρθουν κατά την ανάγνωση των ονοµάτων τους και δεν
έγινε ποτέ αυτή η ονοµαστική ψηφοφορία. 

Όπως ξέρετε, το αίτηµα για την ονοµαστική ψηφοφορία για
τη συγκεκριµένη τροπολογία, υποβλήθηκε αφού είχε ψηφιστεί η
τροπολογία. Άρα, ακόµα και αν δεν επρόκειτο για κάτι που αντι-
βαίνει στον Κανονισµό, θα ήταν εντελώς παράλογο να έχει ψη-
φιστεί κάτι και αµέσως µετά να κάνουµε ονοµαστική ψηφοφορία,
ώστε τι να συµβεί; Δεν ήταν αυτή η διαδικασία. Όπως ξέρετε
τώρα, λοιπόν, αυτή η τροπολογία δεν αφορά τα κόµµατα ή για
την ακρίβεια δεν αφορά µόνο τα κόµµατα.

Κύριε Παπαδηµούλη, εγώ, όχι τώρα που είµαι Βουλευτής,
αλλά και ως δηµοσιογράφος, ανατρίχιαζα πάντα όταν ξεκινούσε
η συζήτηση για τα κόµµατα και  τη λειτουργία του κοινοβουλευ-
τισµού. Και επειδή πλησιάζει και η 21η Απριλίου, θέλω να θυµίσω
ότι η χούντα το µόνο που δεν µπόρεσε να καταργήσει ήταν το
Κοινοβούλιο, µέσα στο οποίο λειτουργούν τα κόµµατα. Όλα τα
άλλα λειτουργούσαν κανονικά, όπως η ακαδηµία, οι σύλλογοι,
τα πάντα. Μας διέγραφαν από τους συλλόγους µας. Δεν άλλαξε
κάτι στη ζωή της χώρας. Όλοι ήταν εκεί -συµβούλια, παρασυµ-
βούλια, συνδικαλιστικές οργανώσεις- µε τον τρόπο που ήταν. Το
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Κοινοβούλιο, όµως, δεν µπορούσε να λειτουργήσει και γι’ αυτό
το κλείσανε. Κατόπιν τούτου, πρέπει να είµαστε λίγο προσεκτικοί,
όταν λέµε συνέχεια «τα κόµµατα και τα κόµµατα», διότι αυτό
µετά αναπαράγεται στα κανάλια. 

Εγώ, χθες αυτό που κατάλαβα ήταν ότι όλοι µαζί έλεγαν κάτι,
χωρίς να έχουν γνώση. Τελικά, ενώ δεν µπορούσε να συζητηθεί,
µου έδωσε την εντύπωση ότι έγινε όλη αυτή η φασαρία για να
λένε στα κανάλια «τα κόµµατα και τα κόµµατα», «πήραν δάνεια»
κ.λπ..

Βεβαίως, τα κόµµατα έχουν µία λειτουργία. Πήραν δάνεια. Από
τα δάνεια αυτά εξυπηρετούνται όλα. Και δεν καταλαβαίνω –
πραγµατικά σας λέω- αυτή τη δαιµονοποίηση. Με τροµάζει αυτό
το πράγµα της δαιµονοποίησης ουσιαστικά της Κοινοβουλευτι-
κής µας Δηµοκρατίας. 

Εάν τα κόµµατα έχουν κάνει τούτο ή εκείνο, εάν δεν έκαναν
σωστή διαχείριση, πρέπει πράγµατι να το στηλιτεύσουµε. Όλοι
έχουν πάρει δάνεια. Όλοι. Δεν υπάρχει κανένα κόµµα που να µην
έχει πάρει δάνεια. Και δεν θα το έκανα ποτέ θέµα αυτή τη στιγµή.
Ας πούµε, υπάρχουν τα κόµµατα τα οποία υπήρχαν παλαιόθεν.
Έχουν πάρει δάνεια όλα, από τη Νέα Δηµοκρατία µέχρι και το
ΚΚΕ -και σωστά κατά τη γνώµη µου- γιατί πρέπει να λειτουργούν
και να είναι έτσι η χρηµατοδότησή τους -και επειδή έχω µελετή-
σει το θέµα σε όλον τον κόσµο- είτε είναι ιδιωτική είτε είναι κρα-
τική. Αυτό, όµως, είναι µία άλλη συζήτηση. 

Παίρνουν, λοιπόν, δάνεια µέσω των τραπεζών, τα οποία εξυ-
πηρετούνται. Όµως, υπάρχουν κόµµατα τα οποία δεν ήταν στην
προηγούµενη Βουλή και εποµένως, λογικά δεν έχουν πάρει δά-
νεια. Είναι καινούργια κόµµατα. Δεν µπορούµε να συζητούµε γι’
αυτά. Υπάρχουν και κόµµατα στα οποία –ας πούµε- έχει δηµιουρ-
γηθεί µία µετακίνηση προσώπων και τώρα φωνάζουν για τα υπό-
λοιπα κόµµατα, ενώ όσο ήταν µέσα στα προηγούµενα κόµµατα
που έπαιρναν τα δάνεια, δεν έλεγαν «µισό λεπτό, ρε παιδιά, που
µας δανείζετε ως κόµµατα, ως χώρα κ.λπ.». 

Αυτά εγώ δεν τα θεωρώ έντιµα και σωστά. Δηλαδή, µου θυµίζει
κάτι µπαταχτσήδες επιχειρηµατίες, που χρωστάνε και κλείνουν
την επιχείρησή τους και φτιάχνουν άλλη, για να σταµατήσουν να
χρωστάνε. Έχει γίνει αυτό και µε κρατικές επιχειρήσεις. Κλεί-
σαµε ας πούµε µια επιχείρηση κρατική και ξαφνικά, δεν χρώ-
σταγε και φτιάξαµε µία άλλη για να λειτουργεί ο φορέας. Δεν
είναι σωστά αυτά τα πράγµατα. 

Υπάρχει βέβαια και ένα άλλο κόµµα, το οποίο είναι εναντίον
της κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας και δεν βλέπω το λόγο για
τον οποίο πρέπει να ταυτιστεί κάποιος µε αυτό. Ουσιαστικά, δεν
ξέρω και τις πηγές χρηµατοδότησης. Εγώ θέλω να τις ξέρω.
Είµαι πάρα πολύ απόλυτη σε αυτό και σας το λέω µετά λόγου
γνώσεως. Το έλεγα πάντοτε, δεν το λέω τώρα που µπορώ και
µιλώ από αυτό το Βήµα. 

Ένα δεύτερο που θέλω να πω είναι για τις γερµανικές οφειλές.
Υποστηρίχθηκε σε αυτήν την Αίθουσα ότι υπήρξε προκλητική δή-
λωση Σόιµπλε και δεν υπήρξε απάντηση. Υπήρξε απάντηση.
Όταν λοιπόν, µιλάµε µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, πρέπει προ-
ηγουµένως να είµαστε ενηµερωµένοι. Πρώτον, υπήρξε απάν-
τηση. 

Δεύτερον, όπως ξέρετε, χθες ο Υπουργός των Εξωτερικών κ.
Αβραµόπουλος επισκέφτηκε τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας κ.
Παπούλια. Εκεί ετέθη το θέµα και έγιναν ανακοινώσεις, σύµφωνα
µε τις οποίες ο κ. Παπούλιας εξέφρασε την ευαισθησία του για
το θέµα και ο κ. Αβραµόπουλος είπε ότι η πολιτική βάση δεν αµ-
φισβητείται, αλλά χρειαζόµαστε ισχυρή νοµική υποστήριξη αυτού
του θέµατος. Δεν καταλαβαίνω γιατί αµφισβητούµε το Νοµικό
Συµβούλιο του Κράτους. Αυτό σηµαίνει ότι δεν υπάρχει τίποτα σε
αυτή τη χώρα. 

Επίσης, για το ζήτηµα της Ελληνικής Προεδρίας ετέθη τώρα
θέµα Ελεγκτικού Συνεδρίου. Φυσικά, το Ελεγκτικό Συνέδριο θα
ελέγχει, αλλά, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε δίκιο, και τότε ήλεγχε.
Όλες οι εκθέσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου, όχι µόνο για θέµατα
εξωτερικού, αλλά και για άλλα σκάνδαλα που έγιναν, τα ανέφε-
ραν. Τι έγινε; Μήπως άλλαξε κάτι; Εδώ το ζήτηµα είναι αν η νοο-
τροπία µας έχει αλλάξει, αν το σηκώνει το κλίµα πια αυτό που
συνέβαινε παλιότερα. Διότι το 2013 δεν είναι 2003. Είναι διαφο-
ρετικές οι συνθήκες. 

Άρα, λοιπόν, θεωρούµε δεδοµένο ότι η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Εξωτερικών δεν ζει σε άλλη χώρα, ζει σε αυτήν και
τα συµφέροντα αυτής της χώρας υπερασπίζεται. Γι’ αυτό έχει
ταχθεί. Δεν µπορούµε να διανοηθούµε ότι θα γίνουν σκάνδαλα!
Βεβαίως. Και δεν λέω µόνο για τα γιαούρτια. 

Ξέρετε, µια φορά θυµάµαι ότι ήµουν ως δηµοσιογράφος στη
Ιρλανδική Προεδρία και έρρεαν οι σολοµοί. Το έκαναν για να δια-
φηµίσουν το προϊόν της χώρας τους. Μπορεί λοιπόν και εµείς να
θέλαµε να τους δίναµε σε κάθε γεύµα γιαούρτι, σε χιλιάδες δη-
µοσιογράφους κ.λπ.. Αυτό είναι; 

Να σας πω εγώ κάτι άλλο για την επιχειρηµατολογία σας. Τότε
ο κάθε Υπουργός έπαιρνε στο χωριό του τους οµολόγους του
για να διαφηµίσει τον εαυτό του στο χωριό του. Αυτό είναι χει-
ρότερο από τα γιαούρτια που βρήκατε να λέτε. Εγώ θέλω τα γι-
αούρτια, είναι ελληνικό προϊόν. Ποιο είναι το θέµα δηλαδή, να το
συζητάµε; Δεν µου αρέσει αυτό. 

Επίσης, να µην ξεχνάµε ότι το 2003 –άλλο τι συνέβη µετά, έτσι
γίνεται, δυστυχώς έχει σκαµπανεβάσµατα η  πολιτική ζωή της
χώρας- ήταν η χρονιά που είχαµε την Προεδρία και συγχρόνως
ξεκινούσε ο πόλεµος στο Ιράκ και είναι και η χρονιά που µπήκε
η Κύπρος στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Θέλω να είµαι αντικειµενική
και δίκαιη. Δεν µπορούµε να τα ισοπεδώνουµε όλα µε τα γιαούρ-
τια. Δεν το δέχοµαι αυτό. Δηλαδή τι σας έχει µείνει από την Προ-
εδρία του 2003; Μόνο τα γιαούρτια; Εγώ, που τότε ήταν το
ΠΑΣΟΚ στην εξουσία, σας λέω ότι δεν το δέχοµαι. Δεν ήταν µόνο
τα γιαούρτια. Έγιναν και άλλα πράγµατα εκείνη την περίοδο και
υπήρχαν θέµατα µε τα οποία, σε πολλά από αυτά, διαφωνώ πο-
λιτικά, όµως δεν ήταν τα γιαούρτια. 

Επειδή λοιπόν, η Ελλάδα είναι µια χώρα η οποία, όταν έρχονται
εδώ ξένοι, τους κερδίζει όλους, οφείλουµε να κάνουµε αυτήν την
Προεδρία µε τον καλύτερο τρόπο, ειδικά αυτήν την περίοδο.
Πρέπει να είναι Προεδρία αντάξια των Ολυµπιακών Αγώνων. Δεν
διανοούµαι να συζητάµε για 50 εκατοµµύρια ευρώ, που µπορεί
στο λαό να ακούγονται πολλά, όµως το όφελος από την αξιοποί-
ησή τους σε τέτοιες εκδηλώσεις είναι πάντα πολλαπλάσιο. Θα
έχει όφελος η εξωτερική µας πολιτική, θα έχει όφελος η οικονο-
µία µας, ο τουρισµός µας. Όποτε έρχονται ξένοι, εµείς πρέπει
να είµαστε large -πώς να το πω;- γενναιόδωροι. Και όµως παρ’
όλα αυτά είναι ένας προϋπολογισµός πολύ µικρότερος από
αυτόν που είχαν οι δύο προηγούµενες Προεδρίες, της Κύπρου
και της Ιρλανδίας. 

Σχετικά µε την Κύπρο, κύριε Παπαδηµούλη, -να σας πω ότι
σας ακούω πάντα µε ενδιαφέρον- είπατε πως υπήρξε µια µόνιµη
παρέκκλιση από το Ευρωπαϊκό Δίκαιο, διότι δεν επιτρέπεται η
διακίνηση κεφαλαίων. Δεν είναι η πρώτη φορά. Απλώς εδώ µας
πονάει και το θυµόµαστε. Θα σας θυµίσω ότι η Τουρκία έλαβε το
«πράσινο φως» για να αρχίσουν οι ενταξιακές της διαπραγµατεύ-
σεις µε µόνιµη παρέκκλιση από το Ευρωπαϊκό Δίκαιο, διότι της
απαγορεύεται η ελεύθερη διακίνηση ανθρώπων. Δεν είναι κάτι
καινούργιο αυτό στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Το συνηθίζει, όταν
βλέπει κάπου στην άκρη του τούνελ έναν κίνδυνο. Και τότε η Ελ-
λάδα είχε πει ότι «ναι, αλλά εκεί είναι 60 εκατοµµύρια άνθρωποι.
Αν αποφασίσουν να έρθουν τι θα γίνει;» Αυτό όµως δεν το θυµό-
µαστε, που ήταν µια επιτυχία της Ελλάδας, η µόνιµη παρέκκλιση
από το Ευρωπαϊκό Δίκαιο.

Η τροπολογία αυτή στην οποία αναφερθήκατε ήταν εκπρόθε-
σµη. Απλώς αυτό που θέλω να σας πω είναι ότι αυτή που ήδη
ψηφίστηκε, δεν προβλέπει κάτι το παράνοµο. Μάλιστα πολλοί
από εσάς είπαν ότι αφού είναι έτσι, παρέλκει και να την φέρετε.
Διότι όπως ξέρετε, αυτή η τροπολογία που ψηφίστηκε -τώρα στα
κανάλια δεν λένε αυτό, λένε «ψηφίστηκε η ντροπολογία για τα
κόµµατα». Ε, να µην έχουµε κόµµατα, τι να πω; Εκπλήσσοµαι-
λέει ότι υπάρχουν αιρέσεις γι’ αυτό. Δηλαδή πρέπει να υπάρχουν
αποφάσεις θεσµοθετηµένων εγκριτικών επιτροπών και να έχουν
τηρηθεί οι κανονιστικές πράξεις της Τράπεζας της Ελλάδος. Δεν
αθωώνει όποιον έδωσε δάνειο. Λέει ότι πρέπει να έχουν τηρηθεί
οι νόµοι, να υπάρχουν αποφάσεις οργάνων και να έχουν τηρηθεί
οι κανόνες της Τράπεζας της Ελλάδος. Ουσιαστικά δεν χρειαζό-
ταν, εγώ το είπα, συµφωνώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ε, να την καταργήσουµε
τότε. Να ψηφίσουµε και να την καταργήσουµε.
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ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Όµως δεν µπορείτε τώρα να βρίσκετε
αφορµή σε αυτό και να λέτε αυτά που λέτε. Τι πρέπει να συµβεί;
Ούτε είναι αλήθεια ότι τα δάνεια δεν εξυπηρετούνται. Σας το
επαναλαµβάνω: Όλα τα δάνεια -και τα δικά σας και όλων των
κοµµάτων- εξυπηρετούνται. Δεν έχουν πάει, λοιπόν, αυτά τα δά-
νεια στη λεγόµενη «κακή τράπεζα», στην Αγροτική Τράπεζα.
Έχουν πάει εκεί που εξυπηρετούνται. 

Επειδή άκουσα και για µία συµπαράταξη των χωρών του
Νότου, νοµίζω ότι αυτό πρέπει να το αποκλείσουµε. Δεν συµ-
φωνώ καθόλου µε αυτό. Δεν έχουµε ίδια ενδιαφέροντα και συµ-
φέροντα, σας πληροφορώ. Εµείς θα κάνουµε εδώ την Προεδρία.
Δεν µπορούσαµε να µπούµε, κύριε Παπαδηµούλη, στην ουσία -
σας λέω- γιατί η ατζέντα τίθεται πάντα από µία Κυβέρνηση. Δεν
µπορεί τώρα να έρθει ο Υφυπουργός, ο οποίος έφερε εδώ το
θέµα για ένα γραφείο, και να µας πει και την ατζέντα της Προ-
εδρίας.  Η ατζέντα είναι πάρα πολύ σοβαρό θέµα. Ανακοινώνεται
κάθε φορά από την Κυβέρνηση της χώρας, η οποία ασκεί την
Προεδρία. Δεν ήταν εδώ η κατάλληλη στιγµή. Προφανώς θα
έχουµε ατζέντα και προφανώς θα τη συζητήσουµε αυτήν την
ατζέντα και στην Επιτροπή Εξωτερικών -χωρίς αµφιβολία, δεν
υπάρχει ζήτηµα- και στην Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων.
Όµως εµείς πρέπει να συµπαραταχθούµε µε όλες τις χώρες. Δεν
συµφωνώ καθόλου µε την πρόταση ότι πρέπει να συµπαραταχ-
θούν οι χώρες του Νότου και οι λαοί του Βορρά. Αυτό δεν ξέρω
τι σηµαίνει. Διότι δεν έχουµε ούτε µε τις χώρες του Νότου τόσα
πολλά κοινά σηµεία όσα νοµίζετε. Κανείς δεν θέλει να τσουβα-
λιαστεί µαζί µας, αλλά ούτε και εµείς θέλουµε. 

Το λέω αυτό διότι υπάρχουν διαφορές ακόµη και µε την
Κύπρο. Η Κύπρος, για παράδειγµα, έχει βρει το φυσικό αέριό
της, στις αρχές του 2014 θα αρχίσει να προδεσµεύει πωλήσεις,
έτσι δεν είναι; Η Ιταλία χθες, διά στόµατος της Κοµισιόν, είπε ότι
βγαίνει από τη διαδικασία του υπερβολικού ελλείµµατος τώρα,
το Μάιο. Η Ισπανία έχει τα δικά της προβλήµατα, κοντεύει να
γίνει η απόσχιση της Καταλονίας. Πώς µπορούµε εµείς να πάµε
µαζί; Δεν έχουµε τα ίδια προβλήµατα. Η Πορτογαλία και η Ιρλαν-
δία περιµένουν τώρα στο Eurogroup την επιµήκυνση των δανείων
τους. Θα έρθουν να τσουβαλιαστούν µε την Κύπρο που έπαθε
αυτό που έπαθε; Δεν είναι έτσι. 

Εµείς πρέπει να έχουµε γενική θεώρηση. Η Ιρλανδία έχοντας
την Προεδρία, ετοιµάζεται να ανοίξει κεφάλαιο για την Τουρκία.
Επειδή λέτε ότι αν και είναι χώρα του Βορρά, επειδή έχει πρό-
βληµα, πρέπει να συµπαραταχθούµε, θα σας πω το εξής. Πώς
θα συµπαραταχθούµε έτσι, µετά από τόσο πρόβληµα που
έχουµε όσον αφορά τα κεφάλαια της Τουρκίας στα ανθρώπινα
δικαιώµατα;

Με αυτές τις σκέψεις, αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι πρέ-
πει να ενθαρρύνουµε το Υπουργείο Εξωτερικών να κάνει την κα-
λύτερη δυνατή Προεδρία και να συµβάλουµε και εµείς σε αυτό
χωρίς διαφωνίες, να είµαστε ενωµένοι. Πιστεύω ότι η Ελλάδα θα
κερδίσει.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εµείς ευχα-

ριστούµε.
Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Χριστοφιλοπούλου.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, θα µου

επιτρέψετε κι εµένα να πω δυο λόγια για το σχολιασµό των τρο-
πολογιών ή «ντροπολογιών», όπως αρέσκεται η Αντιπολίτευση
να τις λέει, πριν µπω στο κυρίως θέµα που είναι τόσο σηµαντικό,
δηλαδή στην Ελληνική Προεδρία.  

Κύριε Παπαδηµούλη, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, επειδή πολ-
λές φορές ακούω όχι µόνο από εσάς, αλλά κι από πολλούς συ-
ναδέλφους σας της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως να κατακε-
ραυνώνετε την κατάργηση του Κανονισµού, πρέπει να σας πω ότι
χθες και προχθές µάλλον εσείς –που καταγγέλλετε- δεν αξιοποι-
ήσατε τον Κανονισµό, διότι είχατε όλη την ευκαιρία να καταθέ-
σετε ονοµαστική ψηφοφορία για τη συγκεκριµένη τροπολογία
στη συζήτηση, όσο κι αν ετέθη αυτή εκπρόθεσµα -και κακώς, θα
πω εγώ- και βεβαίως, είχατε κι όλη την ευκαιρία χθες στην ψήφιση
στο σύνολο, όπου έγινε η συζήτηση των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων -και αυτή εκτός- την ίδια ώρα της ψήφισης να διατυ-

πώσετε τις αντιρρήσεις σας ή να δεχθείτε -κατά τρίτο λόγο- να
γίνει επί τόπου ονοµαστική ψηφοφορία επί του συνόλου του νο-
µοσχεδίου. Δεν το κάνατε. 

Φέρνετε σήµερα µια εκπρόθεσµη τροπολογία. Να τη δούµε επί
της ουσίας. Να µην καλύψουµε τίποτα και κανέναν. Χθες, σας εί-
παµε ευθαρσώς να ανοίξει γενικώς η συζήτηση, κάθε πτυχή της.
Η κ. Βούλτεψη έθεσε, ήδη, µερικές πτυχές. Εσείς στην τροπολο-
γία έχετε θέσει άλλες. Να ανοίξουµε τη συζήτηση. Κανένα πρό-
βληµα. Να την ανοίξουµε, όµως, σωστά. 

Διότι πολύ φοβούµαι το εξής, ακόµα κι αν ο Υπουργός έκανε
δεκτή τη συζήτηση της τροπολογίας σας. Ας πούµε, λοιπόν, ότι
ξαφνικά έχουµε πλειοψηφία εδώ και ψηφίζεται αύριο το πρωί.
Δείτε µε τις νοµικές σας υπηρεσίες το εξής: Εξυπηρετεί αυτό
που λέτε ότι είναι σκοπός σας ή όχι; Μπορεί να υπάρξει µπαράζ
ή µπορεί να υπάρξουν προβλήµατα, αν σήµερα –ας πούµε- ψη-
φιζόταν αυτό; 

Θα πω, λοιπόν, ότι η γνώµη µας είναι πως πρέπει να έρθει να
συζητηθεί κι αυτή και η όποια άλλη πρωτοβουλία κοµµάτων µε
τρόπο τέτοιο που να µην υπάρχουν σκιές για κανέναν και για τί-
ποτα. Προσέξτε το αυτό. Αυτό σας το λέω µε κάθε καλή πίστη. 

Διότι νοµίζω –και επιτρέψτε µου να το πω- ότι όλο το σόου που
έγινε χθες κι από εσάς και από τους συνεταίρους σας, του κ.
Καµµένου, παραπέµπει στο ότι θέλατε πραγµατικά περισσότερο
να δείξετε παρά να υπάρξουν αποτελέσµατα. Διότι αν θέλατε να
υπάρξουν αποτελέσµατα ξαναλέω, ότι θα είχατε κάνει ονοµα-
στική ψηφοφορία την ώρα που έπρεπε στο άρθρο που έπρεπε ή
θα εµµένατε στο να κάνετε ονοµαστική ψηφοφορία επί του συ-
νόλου του νοµοσχεδίου. Είχατε τη δυνατότητα χθες, αλλά την
απεµπολήσατε. Μετά κάνατε το σόου. 

Άρα, δεν µε πείθετε και σήµερα -πραγµατικά, το λέω µε καλή
πίστη- θέλω να δείτε αν η τυχόν ψήφισή της, σε περίπτωση που
τη δεχόταν ο Υπουργός, θα εξυπηρετούσε αυτό που από του Βή-
µατος είπατε ότι θέλετε να εξυπηρετηθεί, που είναι η αλήθεια και
η διαφάνεια.

Θα έχουµε όµως, πιστεύω, κύριοι συνάδελφοι, κι άλλες ευκαι-
ρίες να συζητήσουµε αυτά τα θέµατα και να τα ψηφίσουµε ή να
µην τα ψηφίσουµε. Να το κάνουµε όµως χωρίς σκοπιµότητες.
Διότι την ώρα της κρίσης είναι καλό να υπάρχει µια εθνική ενό-
τητα, ακόµη και µε τις ιδεολογικές µας διαφορές. Υπάρχουν
εθνικά ζητήµατα, στα οποία πρέπει να υπάρχει ένα µίνιµουµ συ-
νεννόησης, προς όφελος της χώρας.

Επιπλέον, θέλω να πω, κύριε Υπουργέ, ότι εµείς εκφράζουµε
την ικανοποίησή µας που τελικώς και η άλλη τροπολογία, επειδή
ήταν µη συναφής κι επειδή ήρθε σε ένα νοµοσχέδιο το οποίο έχει
να κάνει µε την Ελληνική Προεδρία, απεσύρθη.   

Βεβαίως, σε καµµία περίπτωση, κύριε Παπαδηµούλη, δεν εί-
χαµε πρόθεση –το λέω για να το προσέξει κι ο Υπουργός αυτό
και να το µεταφέρει στους αρµόδιους- να υπάρξει κατάργηση
της ρύθµισης. Η τροπολογία θα πρέπει, όταν έρθει –το λέω από
τώρα- να είναι µια τροπολογία που να εναρµονίζεται µε την αντί-
στοιχη απόφαση του Eurogroup, το οποίο αποφάσισε τον τρόπο
µε τον οποίο θα µεταβιβάζονταν τα υποκαταστήµατα των κυπρια-
κών τραπεζών εδώ. Κι αυτό –για εµάς- πρέπει να γίνει. Δεν θα
γίνει όµως κερκόπορτα για να καταστρατηγηθούν διατάξεις του
νόµου που ψηφίσαµε. Θα γίνει ως µια ad hoc περίπτωση για την
περίπτωση όπου τα υποκαταστήµατα της Λαϊκής Τράπεζας και
της Τράπεζας Κύπρου, εδώ στην Ελλάδα έχουν εκχωρηθεί σε ελ-
ληνικές τράπεζες και έχουν προστατευτεί οι Έλληνες καταθέτες
αυτών των κυπριακών τραπεζών. Εγώ ελπίζω ότι εκεί θα το συ-
ζητήσουµε και θα βρούµε έναν τρόπο να συνεννοηθούµε τα κόµ-
µατα, µε αλήθεια, µε παρρησία κι ευθαρσώς να βάλουµε τα
θέµατα κάτω. 

Έρχοµαι όµως, κύριε Υπουργέ και κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, στο θέµα µας. Νοµίζω ότι κανείς δεν ξέρει ποιο θα είναι το
σκηνικό στην Ευρώπη όταν θα ασκείται η Ελληνική Προεδρία, όχι
µόνο γιατί θα έχουν µεσολαβήσει οι γερµανικές εκλογές, αλλά
και γιατί η εξαιρετικά επικίνδυνη πολιτική ρευστότητα στη γεί-
τονα Ιταλία θα έχει οδηγήσει κάπου: Σε εκλογές; Σε κάποια δια-
µόρφωση άλλης κυβέρνησης; Κανείς δεν ξέρει. 

Δεν είναι, όµως, µόνο αυτά τα δύο πολιτικά γεγονότα. Εγώ θα
συµφωνήσω µε το µέρος της περιγραφής που έκανε ο κ. Παπα-
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δηµούλης περί Βαβέλ και θα το ονοµάσω Βαβέλ µάλιστα. Δώ-
σατε µερικά παραδείγµατα. Εµείς έχουµε µιλήσει και ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ έχει πει επανειληµµένα σχετικά µε όλες αυτές
τις παλινωδίες, είτε αφορά αυτό την πολιτική είτε του bailing out
είτε του bailing in για τις τράπεζες, αν λογίζονται στο χρέος ή
δεν λογίζονται στο χρέος, αν πάµε σε µια λύση αλά Κύπρο, όπως
είπε ο Όλι Ρεν πάλι και θόλωσε τα νερά, ή αν ο Γιούνκερ έχει
δίκιο -που λέµε εµείς ότι ο Γιούνκερ έχει δίκιο- ότι εάν δεν στα-
µατήσει αυτό, φοβούµαστε πολύ ότι η κρίση στην Ευρωζώνη θα
βαθύνει ακόµη περισσότερο και η ίδια η ύπαρξη της Ευρωζώνης
θα είναι εν κινδύνω. 

Γιατί ακριβώς την ίδια στιγµή η κρίση έχει εξαπλωθεί τόσο
πολύ, που πια µιλάµε για τη Σλοβενία -και µην µου πείτε ότι δεν
ξέρουµε και δεν έχει γραφτεί για το Βέλγιο- ή ακόµη-ακόµη και
για τις τράπεζες της Δανίας. Βρισκόµαστε, λοιπόν, εν τω µέσω
µιας πολύ σοβαρής κρίσης, τα εργαλεία αντιµετώπισης αυτής
της κρίσης ήταν αποσπασµατικά και της ιδίας αντίληψης ενός
παγκόσµιου νεοφιλελεύθερης προέλευσης χρηµατοπιστωτικού
συστήµατος, το οποίο έφερε τα αποτελέσµατα που έφερε, και
είναι η ώρα πράγµατι η Ευρώπη, και η Ευρωζώνη κυρίως, αν
θέλει να επιβιώσει, να πάει σε µεγαλύτερη ολοκλήρωση. 

Και επειδή ο ευρωσκεπτικισµός αυξάνεται και υπάρχουν κινή-
σεις που ευνοούν τον εκφασισµό της κοινωνίας και υπάρχουν δη-
µαγωγίες και λαϊκισµοί όχι µόνο στην Ελλάδα, αλλά και σε
πολλές χώρες, το περιβάλλον στο οποίο θα γίνει η Ελληνική Προ-
εδρία είναι ακόµη εξαιρετικά αδιαφανές. Εγώ πιστεύω ότι πρέπει
να γίνουν συµµαχίες, διότι η Ευρώπη έχει ακόµη πολλά βήµατα
να κάνει για να ολοκληρωθεί. Και εκεί διαφοροποιούµαι από αυτό
που είπε η κ. Βούλτεψη. Αναγνωρίζω, κυρία συνάδελφε, ότι έχετε
έναν πραγµατισµό στην τοποθέτησή σας. Και βεβαίως όλοι ξέ-
ρουν πως κάθε στιγµή, σε κάθε διαπραγµάτευση που αφορά µεί-
ζονα ευρωπαϊκά θέµατα που µπαίνουν –τα έχουµε ζήσει πολλές
φορές και σε ευρωπαϊκά συµβούλια, και στα άτυπα και στις οµά-
δες εργασίας που γίνονται- υπάρχουν και αλλάζουν πολλές
φορές ανάµεσα στα κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης οι
συµµαχίες. Και βλέπω ότι εκεί υπάρχουν και συµµαχίες που δεν
έχουν να κάνουν ούτε µε το ποιες κυβερνήσεις είναι πάνω και µε
το αν ιδεολογικά συµφωνούν, αλλά έχουν να κάνουν περισσό-
τερο µε επιµέρους θέµατα τα οποία καµµιά φορά υπάρχουν και
διασταυρώνονται. Για παράδειγµα, αγροτικά θέµατα της Ιταλίας
διασταυρώνονται και έχουν διασταυρωθεί πολλές φορές µε χρη-
µατοπιστωτικά θέµατα της Ιρλανδίας ή του Ηνωµένου Βασιλείου
και όχι µόνο. Πληθώρα παραδειγµάτων θα δει κάποιος. 

Άρα, η διαπραγµάτευση ναι, βεβαίως, µπορεί να γίνει σε κάθε
στιγµή και όσο ακόµα είναι τόσο εθνοκεντρική η Ευρώπη και
τόσο γραφειοκρατικοί οι θεσµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και
εκεί είναι το µεγάλο πρόβληµα, ότι υπάρχει µια εξαιρετικά γρα-
φειοκρατική δοµή στις Βρυξέλλες. Ο κ. Παπαδηµούλης το έχει
ζήσει και ίσως και άλλοι συνάδελφοι που έχουν περάσει από το
Ευρωκοινοβούλιο. Θυµίζω ότι ο προϋπολογισµός έχει καταψη-
φιστεί από το Ευρωκοινοβούλιο. Είµαστε σε µια Ευρώπη η οποία
από τη µια είναι πολύ γραφειοκρατική και διαδικαστική ωσάν να
µην συµβαίνει τίποτα, ενώ την ίδια ώρα στα κράτη-µέλη υπάρχει
τεράστια κρίση και ευρωσκεπτικισµός και στις κυβερνήσεις.

Άρα, η Ελλάδα πρέπει να αναπτύξει συµµαχίες. Εµείς λέµε ότι
πρέπει να υπάρξουν και πολιτικές που έχουν σχέση µε τα ευρω-
παϊκά κόµµατα, αλλά πρέπει να αναπτύξει και συµµαχίες µε τις
χώρες του Νότου, µε την έννοια της συνοχής του Νότου και όχι
του γεωγραφικού Νότου. Δηλαδή, οι χώρες που επλήγησαν πρώ-
τες στην Ευρωζώνη δεν είναι τυχαίο ότι ήταν οι χώρες συνοχής.
Άρα, η πολιτική συνοχής απέτυχε και δεν απέτυχε µόνο επειδή
και εµείς και οι Πορτογάλοι και οι Ιρλανδοί, µε διαφορετικό
τρόπο, δεν αξιοποιήσαµε την πολιτική συνοχής, αλλά και επειδή
η ίδια η πολιτική συνοχής είχε προβλήµατα και αυτά νοµίζω ότι
θα πρέπει να έχουµε την ευκαιρία να τα συζητήσουµε.

Άρα, αυτή η Προεδρία γίνεται σε εξαιρετικά δύσκολες συνθή-
κες και νοµίζω ότι πρέπει να υπάρξει ένα µίνιµουµ συναίνεσης,
ως προς τα εθνικά ζητήµατα που θα τεθούν, γιατί ο Υπουργός
έχει απόλυτο δίκιο και συµφωνούµε ότι σε αυτόν το διαµεσολα-
βητικό ρόλο υπάρχουν ευκαιρίες για τη χώρα, υπάρχουν ευκαι-
ρίες εντός της ευρωπαϊκής ατζέντας.

Κύριε Υπουργέ, εγώ δεν θα διστάσω να πω τη λέξη «τρόικα»,
γιατί έτσι είναι η ευρωπαϊκή ορολογία και το ξέρετε. Είναι η προ-
ηγούµενη προεδρία, η τρέχουσα προεδρία και η επόµενη προ-
εδρία. Έχει καθιερωθεί και εκεί αυτός ο διεθνής όρος «τρόικα».
Εµείς λέµε «στο πυρ το εξώτερον». Όµως, ο Υπουργός είπε να
µην το πει, ευφυολογών. Εγώ λέω: θα το πω, θα πω ότι είναι µία
τρόικα οι τρεις χώρες. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Τρίο λέγεται.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Α, λέγεται τρίο. Το άλ-
λαξαν µόνοι τους. Εντάξει. Ευχαριστώ πολύ για την ενηµέρωση.
Πάντως, παραδοσιακά λεγόταν τρόικα. Τώρα φαίνεται ότι απο-
φεύγουν να το πουν και οι ίδιοι.

Στο πλαίσιο, λοιπόν, αυτού του τρίο, κύριε Υπουργέ, όπου θα
µετέχουµε είναι πολύ σηµαντικό να δούµε το πώς η χώρα µπορεί
να αξιοποιήσει την  ανθρώπινη κινητικότητα, έτσι ώστε να θωρα-
κίσει περισσότερο τα σύνορά της και να µπορέσει να υποστηρίξει
πολιτικές που θα λαµβάνουν υπ’ όψιν τη γεωγραφική θέση και
την ιδιαιτερότητα της χώρας.

Όµως, βέβαια, το να συζητήσουµε τον άξονα ανάπτυξη και
απασχόληση, θεωρώ ότι δεν µπορούσαµε να το κάνουµε µέχρι
τώρα, γιατί µέχρι τώρα συζητάγαµε χωριστά τα θέµατα απασχό-
λησης και κοινωνικής συνοχής, µε πενιχρά αποτελέσµατα. Ακόµα
και σ’ αυτήν την τόσο φέρελπι τότε εποχή, την εποχή της ατζέν-
τας της Λισαβόνας, τα συζητάγαµε χωριστά και για πολλά απ’
αυτά ήταν θέµα επικουρικότητας και θέµα των κρατών-µελών το
αν τα γενικότερα συµπεράσµατα και τα ψηφίσµατα των Συµβου-
λίων θα τα υιοθετούσαν οι χώρες.

Έχει σηµασία η ανάπτυξη και η απασχόληση να συζητείται σε
σχέση µε τη νέα οικονοµική διακυβέρνηση, τα νέα εργαλεία δια-
κυβέρνησης, γιατί αν δεν γίνει αυτό, αν δεν συνδεθεί η αναπτυ-
ξιακή πολιτική µε περισσότερη οικονοµική ενοποίηση, τότε η
Ευρωζώνη κινδυνεύει µε τον όλεθρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Κυρία Πρόεδρε,  ένα λεπτό µόνο θα χρειαστώ.
Μια κουβέντα ακόµη θέλω να πω. Κατ’ αρχάς, εµείς διά του ει-

σηγητού µας, του κ. Σαλτούρου, θέσαµε πάρα πολλές πτυχές
που αφορούν αυτήν καθ’εαυτήν την οργάνωση του γραφείου και
της Προεδρίας. 

Θέλω, όµως, να πω, επειδή ακούστηκαν πολλά, ότι 50 εκατοµ-
µύρια ευρώ είναι σχεδόν τα µισά απ’ όσα άλλες χώρες -και όχι
πλούσιες χώρες- ξοδεύουν για τις προεδρίες τους.

Θα ήθελα να ζητήσω, όµως, κύριε Υπουργέ, το αυτονόητο, ότι
θα έλθετε σε επόµενη φάση και θα έχετε εξειδικεύσει, διότι τότε
είµαι σίγουρη ότι είτε εσείς, είτε ο Υπουργός θα γνωρίζετε πολύ
πιο συγκεκριµένα και τα θέµατα και τις προτεινόµενες υψηλού
επιπέδου συνδιασκέψεις ή τα άτυπα Συµβούλια Υπουργών και
ποια πρέπει να γίνουν και πώς πρέπει να γίνουν. Θα υπάρχει µια
περισσότερο καλή εικόνα των αναγκών της Προεδρίας. Περιµέ-
νουµε, λοιπόν, από εσάς την πρωτοβουλία να ενηµερωθεί το Κοι-
νοβούλιο, έτσι ώστε να µην υπάρχουν και αυτές οι σκιές ότι τάχα
µου θα γίνει κάποιο πάρτι. Αυτό που πρέπει να γίνει είναι ένα
πάρτι των ελληνικών θέσεων µέσα, όµως, στην ευρωπαϊκή
ατζέντα, γιατί η Προεδρία είναι η διαχείριση µιας ευρωπαϊκής
ατζέντας σε µία Ευρώπη που αλλάζει, αλλά που είναι εν κινδύνω.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Χριστοφιλοπούλου.
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων

κ. Νότης Μαριάς, έχει το λόγο.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε

Υπουργέ, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα πω µόνο µία κουβέντα
για το θέµα της χθεσινής τροπολογίας και αν περισσέψει χρόνος,
θα συνεχίσω, διαφορετικά επιφυλάσσοµαι στη δευτερολογία
µου, γιατί υπάρχουν σοβαρά ζητήµατα.

Θέλω να πω το εξής: Είναι δεδοµένο ότι αυτό που έγινε χθες,
για εµάς -και το είπαµε- ήταν ένα κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα.
Το θέµα, πέραν του ότι δεν έγινε η ονοµαστική ψηφοφορία,
πέραν του ότι κακώς το Προεδρείο θεώρησε και έλαβε υπ’ όψιν
του το τι είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, εν προκειµένω
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του ΣΥΡΙΖΑ ή τι είπε ο Πρόεδρός µας, ο Πάνος Καµµένος, είναι
ότι το Προεδρείο όφειλε -και το είπαµε- να αναγνώσει τα ονό-
µατα όλων όσοι είχαν υπογράψει την αίτηση και εκεί να αναζη-
τήσει την άποψή τους επί ποίου θέµατος ήταν η αίτηση
ονοµαστικής ψηφοφορίας και αν την απέσυραν ή την τροποποι-
ούσαν. Εδώ υπήρξε µια λογική «ό,τι πουν τα κόµµατα», ενώ την
τροπολογία την υπέγραφαν Βουλευτές. Αυτό είναι ένα θέµα, το
οποίο έπρεπε να τηρηθεί και δεν τηρήθηκε. Γι’ αυτό και πάντοτε
γίνεται ανάγνωση ονοµάτων των Βουλευτών.

Δεύτερον, εµείς είχαµε και αντιρρήσεις, διότι πρέπει κάποια
στιγµή σ’ αυτό το Σώµα ο καθένας να πάρει τις ευθύνες για το τι
ψηφίζει. Γι’ αυτό και µένουµε ορισµένοι από εµάς µέχρι αργά,
µέχρι τις 2 η ώρα τη νύχτα, για να πούµε αυτό το τυπικό «ναι» ή
«όχι», όταν γίνεται η ψηφοφορία.

Εν προκειµένω, αυτό που καταδεικνύεται από τα Πρακτικά
είναι ότι το «ναι» επί του συνόλου το είπε µόνο η Νέα Δηµοκρα-
τία. Μόνο οι ψήφοι της Νέας Δηµοκρατίας αθροίζονται στο «ναι»,
διότι όταν λες «ναι», είναι «ναι». Το ΠΑΣΟΚ δεν είπε τίποτα. Επο-
µένως, δεν είναι «ναι», διότι µετράµε ποια είναι η πλειοψηφία και
αν υπάρχει. Γι’ αυτό και µένουν εδώ όλοι και µένουν και οι ειση-
γητές για να πουν το «ναι» ή το «όχι».

Τοποθετήθηκε ο κ. Κακλαµάνης για δεύτερη φορά και είπε ότι
το ΠΑΣΟΚ λέει «ΟΧΙ». Εδώ εν τω µεταξύ ερµηνεύσατε ότι δεν
εξέφραζε το ΠΑΣΟΚ ο κ. Κακλαµάνης. Πολύ ωραία! Τι είπε ο Κοι-
νοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος; Οι Κοινοβουλευτικοί σας Εκ-
πρόσωποι; Τι καταγράφηκε στα Πρακτικά; Τίποτα δεν είπατε.
Εποµένως, δεν πέρασε αυτό. 

Θέλω να σας πω και κάτι άλλο. Τώρα είναι ευκαιρία να σταµα-
τήσουν αυτά, γιατί εµένα ως νέο Βουλευτή αυτά πραγµατικά µου
δηµιουργούν αλγεινή εντύπωση. Να βάλετε το σύστηµα της ηλε-
κτρονικής ψηφοφορίας! Έτσι τελειώνει η ιστορία µε τα «ναι», τα
«όχι», είµαι µέσα, είµαι έξω. Να βάλετε, λοιπόν, ηλεκτρονική ψη-
φοφορία και καθένας θα είναι υπεύθυνος για το τι ψηφίζει. Και
δεν θα είναι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος που θα λέει «ναι»
και θα µετράει, αν είναι από τους Ανεξάρτητους Έλληνες, για δε-
καοχτώ, αν είναι στη Νέα Δηµοκρατία, για εκατόν είκοσι οχτώ
Βουλευτές κ.λπ.. Θα είστε εδώ παρόντες και θα ψηφίζετε στις
2.00’ το βράδυ, θα είστε εδώ. Ρυθµίστε τα θέµατα έτσι, µε ηλε-
κτρονική ψηφοφορία. Ξεκαθαρίστε το θέµα αυτό!

Το δεύτερο θέµα που νοµίζω ότι προκύπτει πλέον σοβαρά -και
το έθεσαν αρκετοί συνάδελφοι- είναι το ζήτηµα των γερµανικών
αποζηµιώσεων. Ο κ. Σόιµπλε απήντησε λέγοντας πριν λίγη ώρα
«δεν υπάρχουν αξιώσεις κ.λπ.». 

Εµείς ως Ανεξάρτητοι Έλληνες θέλουµε να στείλουµε ένα µή-
νυµα από εδώ στον κ. Σόιµπλε, να προετοιµάζεται και αυτός και
η παρέα του στο Υπουργείο Οικονοµικών της Γερµανίας για να
καταβάλει τα 162 δισεκατοµµύρια ευρώ, χωρίς να υπολογίζουµε
τους τόκους, άµεσα, διότι αυτά οφείλονται, να είναι έτοιµος να
µπει σε αυτήν τη διαδικασία και να µάθει αυτός ο ίδιος –επειδή
κουνάει πολλές φορές το χέρι στην Ελλάδα- όπως και η Μέρκελ
και οι υπόλοιποι, ότι υποχρεούνται να τηρήσουν αυτά για τα
οποία υπάρχουν αποφάσεις διεθνών οργάνων. Τις δεσµεύσεις
τους να τις τηρήσουν, λοιπόν, όπως έλεγαν σε εµάς να τηρούµε
-δήθεν- τις δεσµεύσεις µας. 

Δεύτερον, επειδή πρόκειται περί δανείου –το αναγκαστικό κα-
τοχικό δάνειο- και έχουν δώσει και δύο δόσεις, το δάνειό τους
είναι υπερήµερο. Επειδή είναι υπερήµερο, τρέχουν και τόκοι υπε-
ρηµερίας. Επειδή είναι δάνειο, να έρθει να το ξοφλήσει. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα και αυτό είναι το µήνυµα. 

Όµως, θέλουµε να πούµε επίσης και κάτι άλλο, ότι σε αυτήν
εδώ την Αίθουσα επανειληµµένα έχουµε θέσει το ζήτηµα του
αναγκαστικού κατοχικού δανείου. Θεωρούµε, βεβαίως, ότι έχει
τεθεί –και είναι δεδοµένο- από άλλες πολιτικές δυνάµεις, από άλ-
λους συναδέλφους σε προηγούµενες θητείες, πριν έρθουν οι
Ανεξάρτητοι Έλληνες, πριν την παρουσία τους στη Βουλή. Και
υπήρξαν και προτάσεις και δράσεις και φυσικά, η επιτροπή διεκ-
δίκησης των γερµανικών οφειλών υπό το Μανώλη Γλέζο. Έχει
γίνει µια συγκεκριµένη δουλειά. 

Εµείς, όµως, λέµε ότι µε συστηµατικό τρόπο σε αυτήν εδώ την
Αίθουσα παλέψαµε και αναδείξαµε το ζήτηµα των γερµανικών
αποζηµιώσεων, όταν ο κ. Στουρνάρας είπε «πήγαινε να πάρεις

εσύ τα λεφτά από τους Γερµανούς» -έτσι είπε σε αυτήν εδώ την
Αίθουσα- και όταν άλλος Υπουργός είπε «έχετε εµµονή µε το
θέµα των γερµανικών αποζηµιώσεων». 

Για να τα ξεκαθαρίζουµε, λοιπόν, τα ζητήµατα αυτά, οι προτά-
σεις µας και τα βήµατά µας ήταν πολύ συγκεκριµένα και στα-
θερά. 

Είχαµε κάνει, αν θυµάστε, µία επίκαιρη ερώτηση στις 3 Σεπτεµ-
βρίου του 2012 και ζητούσαµε να ληφθούν µέτρα, ούτως ώστε
να διεκδικηθούν άµεσα τα 162 δισεκατοµµύρια ευρώ χωρίς τό-
κους. Και τότε, όπως προκύπτει από τα Πρακτικά, στη συζήτηση
µε τον κ. Σταϊκούρα, πέραν των άλλων, του είπα «σας καλούµε
να αναθέσετε στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους ειδική µελέτη
για το τι θα γίνει παραπέρα, στην Τράπεζα της Ελλάδος πολύ
συγκεκριµένα, για να προσδιορίσει το ύψος των τόκων και να δο-
θούν επιπλέον στοιχεία». 

Επόµενη ερώτηση –γιατί θυµάστε ότι πολλές φορές δεν έρ-
χονταν εδώ οι Υπουργοί να απαντήσουν στις ερωτήσεις για τα
ζητήµατα των γερµανικών αποζηµιώσεων- έγινε στις 22 Φε-
βρουαρίου του 2013. Έγινε νέα επίκαιρη ερώτηση και η τοποθέ-
τηση η δική µου ήταν να καθίσει η Κυβέρνηση να συνεργαστεί
µε την Τράπεζα της Ελλάδος και να προσδιορίσει αναλυτικά το
ποσό, για να έχουµε µια σαφέστατη εικόνα και αφού προσδιορί-
σει το ποσό, να αναθέσει, επίσης και στο Νοµικό Συµβούλιο του
Κράτους να διερευνήσει τους τρόπους µε τους οποίους µπορεί
να διεκδικηθεί.

Στη συζήτηση για τον προϋπολογισµό εάν θυµάστε -και είναι
γραπτά και µέσα στην εισήγησή µας- είχαµε πει να εγγραφεί η
απαίτηση για τις γερµανικές αποζηµιώσεις στον προϋπολογισµό.
Μερικοί από εσάς το λοιδορούσατε. Στο τέλος εκεί θα πάµε και
θα γίνει και αυτό. 

Η άλλη πρόταση που είχαµε καταθέσει ήταν ότι πρέπει να τιτ-
λοποιηθεί το αναγκαστικό κατοχικό δάνειο, για να µπορέσει να
εισπραχθεί. 

Εποµένως, µε έναν σαφή, οργανωµένο και συγκεκριµένο
τρόπο θέσαµε τα ζητήµατα αυτά. Επανειληµµένως έχουν γίνει
τοποθετήσεις δικές µας στο Κοινοβούλιο. Ο Πάνος ο Καµµένος
έχει επανειληµµένα τοποθετηθεί. Οι προτάσεις µας περιλαµβά-
νονται, επίσης, στα επτά σηµεία, τα οποία έχουµε και στη διακή-
ρυξή µας. 

Έτσι, λοιπόν, έχουν τα ζητήµατα. Και θεωρούµε πως το ότι
πήγε η υπόθεση στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους είναι ση-
µαντικό. 

Εδώ έχω την απάντηση του κ. Σταϊκούρα, ο οποίος µε ενηµε-
ρώνει ότι έχει γίνει το έργο της επιτροπής, αλλά είναι απόρρητο.
Μου απαντάει, επίσης, και το Υπουργείο Εξωτερικών σχετικά µε
αυτό. Καλά, πώς είναι απόρρητη η έκθεση και την έχετε δώσει
στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους; Με ποια έννοια είναι απόρ-
ρητη; Γιατί δεν την δίνετε τουλάχιστον στον Πρόεδρο της Βου-
λής, ώστε να λάβουµε γνώση τι έχει αυτή η εργασία, η οποία
έγινε; Στην αίτηση κατάθεσης εγγράφων που έκανα για να µας
ενηµερώσετε, ο µεν κ. Σταϊκούρας απαντά ότι έγινε το έργο και
είναι απόρρητο, η δε απάντηση εκ µέρους του Υπουργείου Εξω-
τερικών –γιατί βάζω και το ζήτηµα των γερµανικών αποζηµιώ-
σεων, όχι µόνο ως πολεµικές επανορθώσεις, αλλά συµπερι-
λαµβάνω και το κατοχικό δάνειο- πολύ σωστά λέει ότι είναι ανοι-
κτό και διακριτό το ζήτηµα των πολεµικών αποζηµιώσεων και πα-
ραµένει επίσης και το θέµα του κατοχικού δανείου. 

Με ενηµερώνετε, δε, εδώ ότι: Το Υπουργείο Εξωτερικών απο-
στέλλει την έκθεση της οµάδας εργασίας του Γενικού Λογιστη-
ρίου του Κράτους για την έρευνα των αρχείων που χαρακτη-
ρίστηκε απόρρητη από το Υπουργείο Οικονοµικών -εσείς δεν ξέ-
ρετε τίποτα- στον Πρόεδρο του Νοµικού Συµβουλίου του Κρά-
τους για επεξεργασία, αξιολόγηση και στοιχειοθέτηση των
αξιώσεων του ελληνικού δηµοσίου και την υποβολή σχετικής
γνωµοδότησης.

Θεωρούµε, λοιπόν, ότι µε τις προτάσεις µας, µε ένα πολύ ορ-
γανωµένο και συγκεκριµένο τρόπο από αυτήν εδώ την Αίθουσα,
από τη στιγµή που άρχισε να λειτουργεί το Κοινοβούλιο και είχαν
εκλεγεί οι Ανεξάρτητοι Έλληνες -κι εγώ προσωπικά ως Βουλευ-
τής, γιατί έχω αναλάβει αυτήν τη δέσµευση, ότι αυτό θα είναι ένα
από τα βασικά ζητήµατα, τα οποία, πραγµατικά, µε µεθοδικό
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τρόπο θα επιδιώξω- έχουµε φτάσει σε ένα αποτέλεσµα. Απλά
σας λέµε να εξετάσετε και την τιτλοποίηση του κατοχικού δα-
νείου. 

Αυτό το είπα χθες και στον κ. Προβόπουλο, ο οποίος ούτε εν-
διαφέρθηκε να µας απαντήσει στην Επιτροπή Οικονοµικών Υπο-
θέσεων. 

Η πρόταση η οποία έγινε πριν από λίγο στην Επιτροπή Οικο-
νοµικών Υποθέσεων είναι ότι πρέπει να γίνει µία ειδική συνε-
δρίαση της επιτροπής, να έρθει ο Διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδος, να έρθει ο Υπουργός Οικονοµικών και να ξεκινήσει µία
συζήτηση για τα ζητήµατα αυτά. Δεν µπορεί να το διαχειριστείτε
µόνο ως Κυβέρνηση και, µάλιστα, µε τη λογική του απορρήτου.
Πρέπει το Κοινοβούλιο να έχει συµµετοχή, να έχει εµπλοκή, να
µπορέσει να λειτουργήσει ως αντίβαρο, να στηρίξει. 

Από εκεί και πέρα, εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει αυτό να απλω-
θεί στον ίδιο τον ελληνικό λαό. Να υπάρξει η ενηµέρωση, να
υπάρξει η πίεση. 

Γι’ αυτό, πέραν όλων των άλλων, σας ενηµερώνουµε ότι τη
Δευτέρα 15 Απριλίου στο Ηράκλειο της Κρήτης θα κάνουµε ει-
δική εκδήλωση για το θέµα αυτό. Πιστεύω ότι πρέπει να ανοίξει
το ζήτηµα στην ελληνική κοινωνία. 

Αυτές, λοιπόν, είναι πολύ συγκεκριµένες προτάσεις για ένα σο-
βαρότατο ζήτηµα, το οποίο για εµάς είναι καθοριστικής σηµα-
σίας. Μόνο έτσι θα αρχίσει να παίρνει τα µαθήµατά του ο κ.
Σόιµπλε.

Σε σχέση µε την Προεδρία, θέλω να πω το εξής: Έχει σηµασία
σε ποια χρονική στιγµή διεξάγεται η Προεδρία. Εκτός εάν ανα-
φέρθηκε από κάποιον συνάδελφο και δεν το άκουσα. Η Προ-
εδρία, όµως, προφανώς είναι το πρώτο εξάµηνο του 2014. Ποιο
είναι το κορυφαίο γεγονός του πρώτου εξαµήνου του 2014; Είναι
οι ευρωεκλογές που θα γίνουν 22 µε 25 Μαΐου. Έτσι δεν είναι,
κύριε Υπουργέ;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Ναι.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Μάλιστα.
Άρα, λοιπόν, θα έχουµε µία Προεδρία στη διάρκεια των ευρωε-

κλογών. Αυτό έχει και θετικά, αλλά και ορισµένα αρνητικά. Τα θε-
τικά είναι ότι θα είµαστε στο επίκεντρο κατά τη διάρκεια της
προεκλογικής περιόδου για ένα σηµαντικό ζήτηµα, που είναι οι
ευρωεκλογές. Κι εκεί το καθοριστικό ερώτηµα –θυµηθείτε το- θα
είναι η δήθεν οµοσπονδιακή Ευρώπη της Μέρκελ, δηλαδή, η γερ-
µανική Ευρώπη ή θα είναι η Ευρώπη των κρατών-εθνών, όπου θα
υπάρχει η στήριξη της εθνικής ταυτότητας και η κόντρα στον
ψευδο-φεντεραλισµό, που δήθεν θα παίζει.

Αυτό, λοιπόν, είναι σηµαντικό και δεν µπορεί να το ξεχάσει κα-
νείς την ώρα που θα διεξάγεται η Προεδρία. 

Ταυτόχρονα, εµείς θα θέλαµε, όπως και εσείς και όλοι, η Προ-
εδρία να έχει και ένα στοιχείο συµµετοχής όλων των δυνάµεων.
Όταν, όµως, θα είµαστε και στην Ελλάδα σε προεκλογική σύγ-
κρουση, σας λέµε από τώρα ότι δεν θα πρέπει να µετατρέψετε
την Προεδρία –αν είστε στην Κυβέρνηση- σε Προεδρία που θα
βολεύει τις δικές σας κοµµατικές επιδιώξεις ή των τροϊκανών.
Αυτό το λέµε ξεκάθαρα για το πολιτικό πλαίσιο το οποίο διαµορ-
φώνεται. 

Δεύτερη παρατήρηση για την Προεδρία: Το είπατε εµµέσως.
Οι Προεδρίες πλέον δεν παίζουν τον καθοριστικό ρόλο που έπαι-
ζαν παλιά. Διότι µετά τη Συνθήκη της Λισαβόνας υπάρχει πλέον
ο Πρόεδρος του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου, ο οποίος παίζει πολύ
σηµαντικό ρόλο και είναι µόνιµος. Με θητεία βέβαια, αλλά παρα-
µένει. Όλα τα Ευρωπαϊκά Συµβούλια γίνονται µε βάση τις ειση-
γήσεις του. Άρα, ένα µεγάλο κοµµάτι που ήταν η Διάσκεψη
Κορυφής, που έπαιζε ρόλο η παραδοσιακή Προεδρία, δεν υπάρ-
χει. 

Το Eurogroup που παίρνει τις σηµαντικότατες αποφάσεις στα
ζητήµατα της Ευρωζώνης, έχει επίσης µόνιµο Πρόεδρο, αυτόν
τον απίθανο τον κ. Ντάισενµπλουµ. Κι εκεί, επίσης, το παιχνίδι
είναι καθορισµένο. 

Τι ρόλο παίζει η Προεδρία; Βεβαίως, παίζει ρόλο στο ECOFIN,
παίζει ρόλο σε άλλα συµβούλια. Και µε αυτήν την έννοια διαµορ-
φώνει µια πολιτική. Και, φυσικά, αυτό πρέπει να το λάβουµε υπ’
όψιν µας.

Επόµενη παρατήρηση: προϋπολογισµός. Αν δεν κάνω λάθος,
ο προϋπολογισµός του ελληνικού Κοινοβουλίου είναι 200 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Εσείς δίνετε 50 εκατοµµύρια ευρώ για έξι µήνες.
Άρα, το ποσό, αναλογικά µε το τι υπάρχει αυτήν τη στιγµή ως
προϋπολογισµός σε επίπεδο Ελλάδας και ελληνικού Κοινοβου-
λίου, είναι αρκετό.

Επόµενη παρατήρηση: Πρέπει να προχωρήσουµε και στη λο-
γική της διπλωµατίας των Κοινοβουλίων. Άρα, το ελληνικό Κοι-
νοβούλιο πρέπει να έχει ένα γραφείο Προεδρίας για να
λειτουργήσει γύρω από τα ζητήµατα αυτά. Και πρέπει να έχει και
ένα πολιτικό Όργανο που θα παίζει ρόλο και θα λειτουργεί. 

Για µας αυτό το πολιτικό Όργανο µπορεί κάλλιστα να είναι η
Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων. Θα πει κάποιος: Γιατί να µην
είναι η Επιτροπή των Εξωτερικών; Εγώ πιστεύω ότι πρέπει να
είναι η Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων. Και θα πρέπει αυτό
να το αντιµετωπίσουµε. 

Εποµένως, εδώ πρέπει να παίξουµε ένα ρόλο. Πρέπει κι εµείς
να λειτουργούµε. Όµως, αν είµαστε σε ευρωεκλογές, προφανώς
θα υπάρχουν και οι κοµµατικές ατζέντες και οι συγκρούσεις Το
λέω για να το ξέρουµε.

Επόµενο σηµαντικό σηµείο είναι το εξής: Πρέπει από την Προ-
εδρία να µείνει µία προστιθέµενη αξία, κύριε Υπουργέ, στη χώρα
µας, που έχει τα εξής χαρακτηριστικά: Είµαι σύµφωνος για το
ΕΚΕΜ. Θυµάµαι την περιπέτεια που είχε το ΕΚΕΜ. Τη µία λει-
τουργούσε, την άλλη κάποιοι το διέλυαν, έφερναν επιστήµονες
κ.λπ. Γνωρίζετε ότι είµαι καθηγητής Θεσµών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης κι έχω ασχοληθεί από το 1978-1979 µε αυτά τα θέµατα.
Το ΕΚΕΜ, όπως και το Επιστηµονικό Κέντρο Ανάλυσης και Σχε-
διασµού, πρέπει µέσα από την Προεδρία και µε αφορµή τα ποσά
που θα δοθούν, να αποκτήσει βάση, συνεργάτες, δυναµικό, βι-
βλιοθήκη και να σταθεί στα πόδια του. 

Αντί, λοιπόν, να γίνονται συµβάσεις ορισµένου χρόνου, εγώ θα
σας πρότεινα κάτι άλλο: Αυτήν τη στιγµή στην Ελλάδα υπάρχουν
εξειδικευµένα τµήµατα των πανεπιστηµίων που ασχολούνται µε
τα ευρωπαϊκά ζητήµατα, αυτά που λέγονται ΔΕΟΣ, των Διεθνών
και Ευρωπαϊκών σπουδών. Θα πρέπει να έχετε συνεργασία και
µε αυτούς τους φορείς, ούτως ώστε µετά το τέλος της Προ-
εδρίας να υπάρχει η υποδοµή που θα µείνει µέσα στα πανεπιστή-
µια, για να µπορεί αυτό το επιστηµονικό δυναµικό να αξιοποιηθεί. 

Επίσης, αυτούς που θα αξιοποιήσετε ως στελέχη της Δηµόσιας
Διοίκησης δεν πρέπει στο τέλος να εξαφανιστούν, να τους ξανα-
ψάχνουµε. Πρέπει να αποτελούν ένα σοβαρό πυρήνα δουλειάς. 

Αυτά, λοιπόν, είναι θέµατα που εµείς θεωρούµε πάρα πολύ ση-
µαντικά για να µείνει στη χώρα το know how, να κερδίσουµε συ-
νολικά ούτως ώστε να υπάρξουν και οι υποδοµές για να
µπορέσουµε να συνεχίσουµε τη λειτουργία. 

Εποµένως στη δοµή του νοµοσχεδίου σας βλέπουµε τα εξής
δύο στοιχεία:

Πρώτον, υπάρχουν τα άρθρα, ας πούµε, τα θεσµικά – πολιτικά,
που είναι το άρθρο 1, το άρθρο 2 που είναι οι στόχοι, που είναι
υπόλοιπες διατάξεις στις οποίες εµείς θα ψηφίσουµε θετικά. Και
υπάρχουν οι διατάξεις που είναι τα λειτουργικά στοιχεία, δηλαδή
αυτά που έχουν σχέση µε την οικονοµική λειτουργία, µε τις προ-
µήθειες -γιατί διπλασιάζεται αν δεν κάνω λάθος, κύριε Υπουργέ,
το ποσό των απευθείας προµηθειών και των προµηθειών που γί-
νονται µε πρόχειρο διαγωνισµό- τα οποία θα πούµε να καταψη-
φίσουµε. 

Όπως είπε και ο εισηγητής µας ο κ. Κουίκ, έχουµε πει
«ΠΑΡΩΝ» επί της αρχής. Θα έχουµε αυτόν τον τρόπο στα συγ-
κεκριµένα άρθρα, όπου θα ακούσετε την ψήφο µας ρητά και κα-
τηγορηµατικά, δεν θα είµαστε βουβοί όπως συµβαίνει µε
πολλούς για την καταγραφή των Πρακτικών. Και θα παραµεί-
νουµε µέχρι στιγµής, µε βάση αυτά που θα µας πείτε -αν µας
πείτε κάτι άλλο- στο «ΠΑΡΩΝ» επί του συνόλου. 

Θέλουµε να γίνει δεκτή η τροπολογία την οποία κατέθεσε ο
ΣΥΡΙΖΑ για το συγκεκριµένο ζήτηµα της «ντροπολογίας». 

Σταµατώ εδώ και αφήνω τα υπόλοιπα για τη δευτερολογία
µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Μαριά.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι επτά µαθητές και µαθήτριες και έξι εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο και 2ο Δηµοτικό Σχολείο
Μελίκης Ηµαθίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού
Συνδέσµου -Χρυσή Αυγή κ. Μιχάλης Αρβανίτης.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ – ΑΒΡΑΜΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ευχαρι-
στώ. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, εάν ο οµιλητής έχει την πεποί-
θηση ότι οµιλεί «εις ώτα µη κυβερνητικών ακουόντων», τότε οµι-
λεί µε έναν και µοναδικό σκοπό: Να ενηµερώσει αυτόν τον
ταλαίπωρο λαό, αυτόν τον συνεχώς εµπαιζόµενο λαό. 

Στην προκειµένη περίπτωση πιστεύω ότι παίζουµε εν ου παι-
κτοίς. Κι εγώ ανήκω στην κατηγορία εκείνη που ουδέποτε στη
ζωή µου έπαιξα εν ου παικτοίς. 

Μου έκανε µεγάλη εντύπωση όταν διάβασα το σχέδιο νόµου
«Σύσταση Γραφείου Ελληνικής Προεδρίας» για το α’ εξάµηνο
του 2014. Αυτοµάτως σχηµατίστηκε µία εικόνα µέσα µου. Τι ει-
κόνα; Ενός φανταράκου, ο οποίος µάλιστα έχει τιµωρηθεί µε
κράτηση, τον οποίο παίρνουν, τον ντύνουν µε στολή στρατηγού
και τον βάζουν να προΐσταται σε µία σύσκεψη ανωτάτου επιπέ-
δου στο Πεντάγωνο, στο Γενικό Επιτελείο Στρατού, ενώπιον ανω-
τάτων αξιωµατικών. Αφού τελειώσει, λοιπόν, αυτήν την αποστολή
του, αυτό το µασκαριλίκι, τον γδύνουν, του βάζουν πάλι την τσα-
λακωµένη στολή του και τον στέλνουν πάλι στο κρατητήριο, γιατί
είχε τιµωρηθεί.

Αυτή είναι η εικόνα που δηµιουργήθηκε. Γι’ αυτό είπα ότι παί-
ζουµε εν ου παικτοίς. 

Ποια είναι η κατάσταση της πατρίδος µας; Τι έγινε όταν είχαµε
την Προεδρία προ δέκα ετών, δηλαδή το 2003; Σε τι µας ωφέ-
λησε; Τι ωφέλησε τον λαό; Τι έγινε όταν η Κύπρος είχε την Προ-
εδρία επί Χριστόφια; Σε τι ωφελήθηκε η Κύπρος;

Βλέπουµε και το κατάντηµα της πατρίδος µας και το κατάν-
τηµα της προεκτάσεως της πατρίδος µας, της βασανισµένης Κύ-
πρου. 

Κατά ταύτα, ποιο ρόλο παίζει η άσκηση Προεδρίας; 
Θα αναφερθώ ειδικά, βέβαια, στο σχέδιο νόµου. Είναι γνωστό,

όµως, σε όλους ποια είναι η κατάσταση της πατρίδος µας. Αυτήν
τη στιγµή υπάρχει µία κρίση, τεχνητή κρίση, την οποία δηµιούρ-
γησαν οι γνωστοί σιωνισταί τοκογλύφοι –τεχνητή κρίση, το επα-
ναλαµβάνω- προκειµένου να κλονίσουν την Ευρώπη. 

Εµείς στη δίνη, στο κέντρο του κυκλώνος αυτής της κρίσεως,
έχουµε φτάσει τώρα, εν έτει 2013, να έχει διαλυθεί ο κοινωνικός
ιστός µας, η ανεργία να έχει φτάσει στα ύψη, να τελούµε κάτω
από τις δυνάµεις εκείνες οι οποίες µας καθοδηγούν και τις εντο-
λές των οποίων εκτελούµε. Έχει γίνει προτεκτοράτο η πατρίδα
µας. Η πατρίδα µας τελεί υπό κατοχήν. 

Αυτό γνωρίζω πολύ καλά, απ’ όπου έχω πάει να µιλήσω, σε
οποιοδήποτε χωριό, σε οποιαδήποτε πόλη, ότι το έχει συνειδη-
τοποιήσει ο λαός µας. Εκείνος ο οποίος δεν το έχει συνειδητο-
ποιήσει, µε τις πρόσφατες δηλώσεις του, είναι ο κύριος Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως, ο οποίος µας είπε ότι δεν
υπάρχει κατοχή στην Ελλάδα, όπως και ο υµνητής, βέβαια, της
γερµανικής λογικής. Και εµείς έκπληκτοι το ακούγαµε. Δηλαδή,
έχουµε παραισθήσεις; Δεν υπάρχει κατοχή στην Ελλάδα; Δεν
υπάρχει άνοδος της εγκληµατικότητος;

Μάλιστα -επανέρχοµαι- η κατοχή αυτή είναι διπλή. Δεν είναι
µόνο οι Γερµανοί οι οποίοι κατευθύνονται από τους σιωνιστάς
τοκογλύφους. Ξέρουµε από πού παίρνουν τις εντολές η κ. Μέρ-
κελ και ο κ. Σόιµπλε και αυτοί τους οποίους απέστειλαν εδώ, προ-
κειµένου να µας δώσουν οδηγίες µαζί µε την τρόικα, η οποία
έρχεται κάθε τόσο να µας µαστιγώνει. Έχουµε φτάσει σε αυτό
το σηµείο αναξιοκρατίας εκχωρήσεως εθνικής συνειδήσεως εκ-
χωρήσεως και απεµπολήσεως εθνικής αξιοκρατίας. Και µιλάµε
για Προεδρία! Το φτωχό φανταράκι που µασκαρεύτηκε για να

προεδρεύσει επί έξι µήνες και να κάνει τι; 
Δεν θα αναφερθώ στα άλλα, τα γνωστά. Κλείνουν σχολεία,

έχουµε συµπτύξεις ανωτάτων εκπαιδευτικών ιδρυµάτων, τα
εθνικά µας θέµατα θα έχουν ξεπουληθεί. Είστε υποτελείς, δέ-
σµιοι και εντολοδόχοι.

Κύριε Υπουργέ, γι’ αυτό λέγω ότι οµιλώ σε ώτα µη κυβερνητι-
κών ακουόντων, διότι εσείς δεν ξεφεύγετε από το πρόγραµµα το
οποίο σας έχουν πει να εκτελέσετε ούτε κατά κεραίαν. Αυτό του-
λάχιστον έχει διαπιστωθεί τα τελευταία χρόνια.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Λέτε βαριές κουβέντες.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Οι κουβέντες αυτές είναι
κουβέντες ενός Έλληνος πατριώτη. Εάν σας πέφτουν βαριές και
δεν τις σηκώνετε, δεν έχετε θέση εις την Κυβέρνηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):
Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ, µπορώ να έχω το λόγο, αν µου επι-
τρέπει και ο κ. Αρβανίτης;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αν ο κ. Αρβα-
νίτης…

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Δεν θέλω καµµία διακοπή,
κυρία Πρόεδρε. Στο τέλος µπορεί να πει οτιδήποτε θέλει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Προφανώς.
Συνεχίστε, παρακαλώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Τι κερδίσαµε, λοιπόν, µε την

Προεδρία του 2003; Να, αυτό το κατάντηµα.
Ευρωπαϊκή Ένωσις: Υπάρχει Ευρωπαϊκή Ένωσις και δεν το

ξέρω; Ξεκίνησε ως Ζώνη Ελεύθερου Εµπορίου, συνέχισε ως Τε-
λωνειακή Ένωση, ως Κοινή Αγορά και στη συνέχεια ως Νοµισµα-
τική Ένωση.

Το 2000, 2001, 2002 είχαµε την προπαγάνδα του Πρωθυπουρ-
γού των «γκρίζων ζωνών», του δηµιουργού των «γκρίζων ζωνών»
και της σηµαίας που έφυγε και πέταξε, αυτής της σηµαίας που
ο προλαλήσας εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας είπε ότι
έχουµε αναφαίρετο δηµοκρατικό δικαίωµα οι Έλληνες πολίτες
να καίµε ή να σκίζουµε! Όµως, δεν είναι εδώ να τα ακούει επί
τόπου. Εννοώ τον κ. Βαρβιτσιώτη.

Μην ξεχνάµε ποτέ αυτό, ότι ήρθε εδώ να µας πει τώρα, οψί-
µως, για το µουσουλµανικό κίνδυνο. Τώρα είδε το µουσουλµα-
νικό κίνδυνο ο κ. Βαρβιτσιώτης; Τόσα χρόνια τι έκανε αυτός και
η Κυβέρνησή του, όπως και η τριµερής σηµερινή Κυβέρνηση, η
οποία αποτελεί αµαρτωλό συνονθύλευµα ετεροκλήτων πολιτικών
στοιχείων, για να χρησιµοποιήσω τη φράση του αειµνήστου συµ-
πατριώτη µου, Παναγιώτη Κανελλόπουλου;

Μίλησε, λοιπόν, ο κ. Σηµίτης για σύγκλιση οικονοµιών. Αυτό
µας έλεγε τότε, πριν αρχίσει το δράµα της Ελλάδος, µε την υπε-
ραύξηση των δανείων και το κατάντηµα στο οποίο φτάσαµε. Εγώ
διηρωτώµην από τότε: Τι σηµαίνει σύγκλιση; Μπορεί να κάνει
σύγκλιση ο νάνος µε τα χάρτινα πόδια µε το γίγαντα µε τα σιδε-
ρένια; Ποιο θα είναι το αποτέλεσµα; Μόνο να συντριβεί, να συν-
θλιβεί. Ήθελε να πει «σύνθλιψη» και αντί «συνθλίψεως» χρησι-
µοποίησε τον όρο «σύγκλιση». Διότι αυτό ονειρεύετο ο Πρωθυ-
πουργός της προδοσίας και των ευχαριστιών εις τας Ηνωµένας
Πολιτείας.

Αυτό ονειρεύετο, τη σύνθλιψή µας, η οποία, να, έρχεται!  Και
µιλάµε τώρα για «Γραφείο Προεδρίας» της Ευρωπαϊκής Ενώ-
σεως!

Εξάλλου, µην ξεχνάµε ότι ο αρχιτέκτονας, δηµιουργός και ερ-
γολάβος –µόνιµος και άτυπος πλέον τώρα- της εξωτερικής πο-
λιτικής των Ηνωµένων Πολιτειών έχει επισηµάνει ορισµένα
πράγµατα. Αυτά τα πράγµατα, δυστυχώς, είναι αληθή και οφείλω
να τα πω επί λέξει. 

Μίλησε προηγουµένως η κ. Χριστοφιλοπούλου για ευρωπαϊκή
ολοκλήρωση. Άλλο παραµύθι. Δεν είναι δυνατόν ποτέ ένα σώµα
να δεχθεί ασύµβατα µοσχεύµατα. Είναι αδύνατον. Θα τα απορ-
ρίψει.

Εµείς είµαστε υπέρ της Ευρώπης των εθνών, της συνεργασίας
της Ευρώπης των εθνών, όχι της συνθλίψεως, όχι της πολτοποι-
ήσεως, την οποία επιθυµούν οι οµόφυλοι του κ. Κίσινγκερ, οι
οποίοι τώρα πια έφθασαν στο σηµείο να µας λένε για την υπέρ-
τατη κυβέρνηση. 

Είπε, µάλιστα, κάτι χαρακτηριστικό από το πολυτελέστατο δια-
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µέρισµά του, που αξίζει να το ακούσετε. Είπε σε συνέντευξή του
τα εξής: «Ο επικείµενος πόλεµος θα είναι τόσο σκληρός και µόνο
µία υπερδύναµη µπορεί να κερδίσει. Και αυτή θα είµαστε εµείς.».
Εννοεί, δηλαδή, τους τραπεζίτες σιωνιστές, των οποίων εκτελείτε
τις εντολές.

Συνέχισε λέγοντας τα εξής: «Για το λόγο αυτό η Ευρωπαϊκή
Ένωση βιάζεται να σχηµατίσει ένα ολοκληρωµένο υπερκράτος…
» -δεν µιλά για έθνος, γιατί δεν είναι δυνατόν- «…γιατί ξέρουν τι
έρχεται». Ξέρουν τι έρχεται!

Και συνεχίζει µε τα εξής: «Και για να επιβιώσει η Ευρώπη, θα
πρέπει να είναι συνολικά συνεκτικό κράτος.»

Προσέξτε! Αυτό είναι η ευρωπαϊκή ολοκλήρωση και το όνειρο
των τραπεζιτών, δηλαδή «συνολικά συνεκτικό κράτος», δηλαδή
συντεθλιµµένοι, δηλαδή πολτοποιηµένοι. Μιλάµε για πλήρη απε-
θνοποίηση. Όµως, αυτό είναι contra naturam. Δεν γίνεται. Ευ-
ρώπη µπορεί να υπάρξει ως δύναµις ουσιαστική, µε αξιοπρεπή
έθνη που το ένα θα βοηθά το άλλο, όχι το ένα να θέλει να κατα-
πιεί το άλλο. 

Είπε και κάποια άλλη κυρία προλαλήσασα ότι είµαστε στην ευ-
ρωπαϊκή οικογένεια. Ποια ευρωπαϊκή οικογένεια, όταν ο πατέρας
εκπορνεύει την κόρη και η µητέρα κλέβει τα χρήµατα του γιου
της που ιδροκοπά καθηµερινώς και τον υπονοµεύει; Τέτοια ευ-
ρωπαϊκή οικογένεια είµαστε; Όχι. Δεν είµαστε. 

Γι’ αυτό θεωρώ θέατρο πραγµατικό και απώλεια χρόνου το γε-
γονός, ότι ιδρύεται αυτό το γραφείο, για το οποίο θα γίνουν αρ-
κετές δαπάνες βεβαίως για να ιδρυθεί και στο τέλος δεν θα
έχουµε κανένα αποτέλεσµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα αναφερθώ στο εξής: Εδώ, στην έκθεση αξιολόγησης συ-
νεπειών –«αποτελεσµάτων», θα έγραφα εγώ, τέλος πάντων, καλή
είναι η ρήση- λέει κάπου ότι η άσκηση της Προεδρίας από τα
κράτη-µέλη είναι µία κορυφαία στιγµή. Το είπαν και οι προλαλή-
σαντες ειδικοί αγορητές. Μάλιστα, τινές εξ αυτών το είπαν µε εν-
θουσιασµό. Είπαν: «κορυφαία στιγµή»!

Γιατί «κορυφαία», κύριοι; Όλοι γνωρίζουµε ελληνικά. Γιατί είναι
κορυφαία; Τι αποτελέσµατα θα φέρει στην πατρίδα µας τώρα,
όταν έχουµε ένα Υπουργείο Εξωτερικών το οποίο είναι παντελώς
ανίκανο; Έχει υψώσει µία σηµαία από χρόνια τώρα, από τον
πρώτο διδάξαντα, που λέει «δεν διεκδικούµε τίποτα». Είναι η
σφραγίδα του Υπουργείου Εξωτερικών. 

Κατά ταύτα; Ποια ελληνικά θέµατα θα προωθηθούν; Τα αµυν-
τικά µας; Τώρα µήπως θα τα θυµηθεί η Ευρώπη, που θα τους
πούµε εµείς: «ξέρετε, έχουµε πρόβληµα µε την Τουρκία»; Η φι-
λότουρκη Γερµανία τι θα κάνει; Θα ακούσει αυτά τα οποία λέµε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, ήθελα να επισηµάνω το γεγονός ότι ο κ. Πα-
παδηµούλης είχε µιλήσει πέραν των δεκαεπτά λεπτών, αν δεν
απατώµαι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Δεν χρειάζεται.
Έχετε το χρόνο σας. Συνεχίστε. Απλώς, προσπαθώ να σταµα-
τήσω το κουδούνι.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Μιλά, βέβαια, για κοινοτικό
κεκτηµένο, ότι διαµορφώνει τις προτεραιότητες για την Ευρω-
παϊκή Ένωση και ότι ενισχύει την προοπτική της πολιτικής ενο-
ποίησης.

Αξιότιµοι κύριοι, µε όσες πενιχρές γνώσεις έχω και µε την εµ-
πειρία την οποία διαθέτω, δεν µπορεί να υπάρξει πολιτική
Ένωση, µόνο πολιτική πολτοποίηση, για να εξυπηρετήσει τα τρα-
πεζικά συµφέροντα αυτών που προανέφερα. Εδώ υπάρχει µία
µεγαλοστοµία. Υπάρχουν ποµπώδεις εκφράσεις. 

Σε ποιους απευθύνεστε; Σε ποιους; Γιατί υποτιµάται την νοη-
µοσύνη µας; Γιατί συνεχώς εµπαίζετε το λαό µας, το βασανι-
σµένο; Γιατί τον εµπαίζετε;

Ακούστε τι αναφέρει στην έκθεση: «Με τη σύσταση του γρα-
φείου της Ελληνικής Προεδρίας διασφαλίζεται θεσµικά η επιτυ-
χής άσκηση κλπ της Προεδρίας, η παράλληλη προβολή της
χώρας µας και των θέσεών µας». Τώρα θα προβάλουµε τις θέ-
σεις µας και τη χώρα µας; Ποια χώρα µας; Έτσι όπως την κατάν-
τησαν, σκυµµένη για να µην πω µπρούµυτα και κουρελιασµένη;

Τώρα θα δοθεί η ευκαιρία να τα πούµε αυτά; Και ποιος θα τα
ακούσει; Η Μέρκελ; 

Αναφέρει ακόµη: «Ζητούµενο είναι η διαµόρφωση των πλέον
θετικών ισορροπιών και συσχετισµών στο κοινοτικό οικοδόµηµα.
Η επιτυχής άσκηση της Προεδρίας είναι εκ των ων ουκ άνευ
όρος, για την αποδοτική άσκηση της εξωτερικής µας πολιτικής».
Δεν θα ήθελα βέβαια, να κάνω το σταυρό µου. Το επιθυµούσα
να κάνω τον σταυρό µου. Είναι απίστευτα αυτά τα οποία δια-
βάζω. Δηλαδή, περιµένουµε να συσταθεί το γραφείο αυτό, να
πάρουµε την Προεδρία για να έχουµε επιτυχηµένη άσκηση της
εξωτερικής µας πολιτικής. Πού λέγονται αυτά; Πού; Ρουάντα
είναι εδώ; Τι είναι εδώ πέρα;

Συνεχίζετε το ίδιο βιολί και παρακάτω. Λέτε: «Με τη λειτουργία
του γραφείου θα ενεργοποιηθούν και θα αξιοποιηθούν οι Οργα-
νισµοί του Υπουργείου Εξωτερικών, όπως το Κέντρο Ανάλυσης
και Σχεδιασµού και το Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών, µε πολλα-
πλασιαστικές ωφέλειες στην παραγωγή ευρωπαϊκής πολιτικής».
Δεν καταλαβαίνω; Είµαι εξ εκείνων που γνωρίζουν κάπως τα ηνία.
Στην παραγωγή ευρωπαϊκής πολιτικής; Σκεφτείτε πόσο θα συν-
τελέσουµε εµείς στην παραγωγή ευρωπαϊκής πολιτικής, όταν δεν
µπορούµε την ίδια την πολιτική µας να την ασκήσουµε υπέρ της
πατρίδος µας, αλλά την ασκούµε µόνο κατ’ αυτής και τίποτα
άλλο.

Λέει ακόµη: «Για τη βελτίωση και την προοπτική των κοινωνι-
κών και οικονοµικών δεδοµένων». Όµως, ακούστε τι λέει παρα-
κάτω, ερχόµενο σε αντίθεση: «Να ενεργοποιηθούν και να
αξιοποιηθούν αυτοί οι Οργανισµοί». Δηλαδή, µέχρι τούδε ήσαν
ανενεργοί και αναξιοποίητοι. 

Μας λέει όµως -δεν ξέρω, έτσι το διάβαζω εγώ- στην έκθεση
του νοµοσχεδίου «Στο έργο του γραφείου θα συνδράµουν συµ-
βουλευτικώς το Ελληνικό Κέντρο Ευρωπαϊκών Μελετών και το
Επιστηµονικό Κέντρο Ανάλυσης και Σχεδιασµού του Υπουργείου
Εξωτερικών». Δηλαδή, ποιοι θα συνδράµουν; Αυτοί που µέχρι
τούδε παράµεναν ανενεργοί, αναξιοποίητοι; Και γιατί ήσαν ανα-
ξιοποίητοι; Ποιος τους πλήρωνε; Ο ελληνικός λαός δεν τους πλή-
ρωνε; Έτσι το λέτε εσείς οι ίδιοι, µέσα εδώ.

Είµαι όµως αναγκασµένος λόγω του ότι πιέζει ο χρόνος, να
αναφερθώ και σε ορισµένα τα οποία είπαν οι προλαλήσαντες. Ει-
δικά, για τον αξιότιµο κ. Κούικ, τον οποίο εκτιµώ βεβαίως, ο ίδιος
ως αγορεύων χαρακτήρισε ως κορυφαίο, ως σπουδαίο γεγονός
την ίδρυση του γραφείου και είπε «είµαστε µέσα στην ευρωπαϊκή
οικογένεια». Ποια οικογένεια; Αυτή που περιέγραψα προηγουµέ-
νως;

Επίσης, ακούστε όρο που χρησιµοποίησε: «να πείσουµε ότι εί-
µαστε στα σύνορα της Ευρωπαϊκής Ενώσεως». Ποιον να πεί-
σουµε, κύριοι; Δεν το γνωρίζουν ότι είµαστε στα σύνορα; Δεν
γνωρίζουν τις παραβιάσεις και τις παραβάσεις; Δεν γνωρίζουν
την αρπακτική πολιτική των Τούρκων; Τι έκαναν οι φιλότουρκοι
Γερµανοί µέχρι τώρα; Τίποτα απολύτως. Και θα το κάνουν όταν
θα αναλάβουµε εµείς την Προεδρία; Τι κωµωδία είναι αυτή! 

Είπε ακόµη «να πείσουµε ότι έχουµε και εµείς γεωπολιτικά
συµφέροντα». Δεν το γνωρίζουν ότι έχουµε και γεωπολιτικά συµ-
φέροντα; Και πώς θα τους πείσουµε όταν µιλάνε για ΑΟΖ ευρω-
παϊκή και περιµένουνε σαν άρπαγες από πάνω όλοι, από όλα τα
σηµεία του ορίζοντος, για να πάρουν τον ενεργειακό µας πλούτο;
Αυτά είναι η ουσία και όχι ο τύπος τον οποίο υπηρετούµε εδώ,
εµπαίζοντας τους πάντες και τα πάντα.

Περαιτέρω θα αναφερθώ στην Μακεδονία. Δεν το γνωρίζουν;
Δεν έχουν διαβάσει στοιχειώδη ιστορία ότι αυτοί οι Σλάβοι και
το 30% Αλβανοί και το υπόλοιπο αθίγγανοι δεν έχουν καµµία
σχέση µε τη Μακεδονία; Το γνωρίζουν. Τους το έχουν πει και οι
σοφοί τους. Γιατί να το θέσουµε τώρα; Το έχουµε θέσει χρόνια
ολόκληρα. Τώρα υποχωρήσαµε και λέµε «γεωγραφικούς προσ-
διορισµούς». «Macedonia» θα τους λέµε όλοι. Βοήθησε και σε
αυτό και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Και µάλιστα, άκουσα ότι µίλησε και για µακεδονική µειονότητα.
Εδώ είναι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος και αν θέλει, µπορεί
να µε διαψεύσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Αρβανίτη. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
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Περαιτέρω, όσον αφορά τη γλώσσα –και ορθώς το επισήµανε-
η αγγλική γλώσσα πλέον έγινε η εθνική µας γλώσσα. Αν δεν απα-
τώµαι, το είχε πει και η κ. Διαµαντοπούλου. Τώρα θα γίνει και η
γερµανική και µετά και η εβραϊκή. Γιατί όχι; Διότι µε την πολτο-
ποίηση της Ευρώπης, αυτοί θα κυβερνούν την Ευρώπη! 

Καταλήγοντας, θέλω να πω, ότι έχουµε φτάσει σε σηµείο ηθι-
κής εξαθλιώσεως, πνευµατικής απονεκρώσεως και κοινωνικής
αποσυνθέσεως. Έχει εξαθλιωθεί ο λαός. Τα παιδιά µας κυριολε-
κτικά εκπατρίζονται. Το νέο αίµα της φυλής µας εκπατρίζεται και
έχουµε εδώ τους εισβάλλοντες. Αφού ανοίξαµε τα σύνορά µας,
ευχαριστούµε τους οικονοµικούς µετανάστες που προτίµησαν
την πατριδούλα µας για να τη διαλύσουν, όπως είχε πει κάποιος
κύριος Υπουργός. Έχουµε φτάσει σε σηµείο υποδουλώσεως του
έθνους, κάτι που είναι ορατό στους πάντες. Η δε απεθνοποίηση
και ο αφελληνισµός έχει συντελεστεί σταδιακά και προοδευτικά
όλα αυτά τα τριάντα οκτώ χρόνια, τριάντα εννέα χρόνια της Με-
ταπολιτεύσεως. 

Και φυσικά τώρα η παρούσα τρικοµµατική Κυβέρνηση βάζει
τη σφραγίδα της για τον πλήρη αφελληνισµό και την πλήρη απε-
θνοποίηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
σας παρακαλώ, κύριε Αρβανίτη. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Όµως, το χειρότερο –και
τελειώνω αυτήν τη στιγµή, κυρία Πρόεδρε- όσον αφορά το βιο-
λογικό µας αφανισµό, είναι αυτά τα δύο, δυόµισι εκατοµµύρια
που υπάρχουν εδώ και το κυνήγι που γίνεται κατά των Ελλήνων
πολυτέκνων µε τις φορολογίες και µε την απαγόρευση να γεν-
νούν παιδιά. Τι θα γίνουµε; Θα γίνουµε απρόσωπος βαλκάνιος
πληθυσµός! Δεν θα πρέπει να προστατεύσουµε την πατρίδα µας;
Πρέπει τελικώς να πολτοποιηθούµε; Και µετά θα µιλάµε για τέ-
τοια γραφεία. 

Επιφυλάσσοµαι στη δευτερολογία µου για να αναφερθώ και
σε τροπολογία την οποία κατέθεσε η Χρυσή Αυγή, όσον αφορά
το άρθρο 78. 

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το

λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,

δέχεστε να µιλήσει πρώτα ο κύριος Πρόεδρος και µετά εσείς;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Δεν

έχω αντίρρηση, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Πρόεδρε, έχετε το λόγο. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, οµολογώ ότι

αν δεν γνώριζα και το τελευταίο σηµείο αυτού του κτηρίου και
ιδιαίτερα αυτής της Αιθούσης, θα αισθανόµουν ότι βρίσκοµαι σε
άλλη χώρα, σε άλλο χρόνο και πραγµατικά, δεν θα µπορούσα να
εκφέρω ούτε µια στοιχειώδη σκέψη. 

Δεν ξέρω τι πρέπει να γίνει πέραν αυτών που εγώ τονίζω κα-
θηµερινά. Προφανώς, όµως, δεν κρίνονται ότι µπορούν να συµ-
βάλουν, ώστε αυτή η Αίθουσα να µη στέλνει το χειρότερο µήνυµα
σε ένα λαό που δοκιµάζεται σκληρά και που υποθέτω ότι προ-
σπαθεί να προσβλέπει ότι η εκπροσώπησή του στο εθνικό Κοι-
νοβούλιο µπορεί να του δώσει κάποια προοπτική και ελπίδα.
Διότι αν όλοι εδώ προσπαθούµε να εξαλείψουµε την όποια ελ-
πίδα διατηρεί ακόµα αυτός ο λαός, τότε δεν ξέρω ποια είναι η
αποστολή µας. 

Κυρία Πρόεδρε, έχουµε εδώ ένα σχέδιο νόµου για την Ελλη-
νική Προεδρία και την προετοιµασία της, για το γραφείο που
αναφέρει µέσα. Διάβασα, λοιπόν, και το σχέδιο νόµο και την ει-
σηγητική έκθεση και την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους. Πραγµατικά δεν καταλαβαίνω γιατί υπάρχουν -και µά-
λιστα οξύτατες- αντιδράσεις, ακόµα και από όσους πιστεύουν
ότι δεν έχουµε καµµιά δουλειά στην Ευρωπαϊκή Ένωση και ότι
πρέπει να κοιτάξουµε µόνοι µας πώς θα αντιµετωπίσουµε τα
προβλήµατά µας. Μα, ήδη υπάρχουµε. 

Το γεγονός, δηλαδή, ότι κάποιος µπορεί να θεωρεί ότι δεν έχει
λόγο υπάρξεως εδώ το άλφα, βήτα κόµµα ή ότι το Κοινοβούλιο
δεν προσφέρει τίποτα, πιστεύω ότι αυτό δεν είναι λόγος για να

µην έρχεται, διότι εδώ τον έστειλε ο λαός και εδώ αισθάνεται ότι
µπορεί να εκφέρει το λόγο του και να παίξει το ρόλο τον οποίο
φαντάζεται για το καλό του τόπου. 

Θέλω να θυµίσω, λοιπόν, ότι εµείς έχουµε µια παράδοση στην
Ευρώπη επιτυχών Προεδριών. Η Προεδρία µας το 1995 µε τον
Ανδρέα Παπανδρέου τότε Πρωθυπουργό, οδήγησε πέντε χώρες
σε νέα µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Η Προεδρία µας το 2003
οδήγησε την Κύπρο στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό ήταν που
εµείς θέλαµε και πετύχαµε. Και µπορεί η Κύπρος αυτήν τη στιγµή
-όπως και η Ελλάδα, ολόκληρος ο ελληνισµός- να αντιµετωπίζε-
ται σαν το µαύρο πρόβατο της ευρωπαϊκής οικογένειας, όπως
συνηθίζουµε να λέµε, αλλά καταλαβαίνουµε τι εννοούµε. Να µην
πετάµε στα σύννεφα όταν ακούµε «ευρωπαϊκή οικογένεια» θεω-
ρώντας ότι το πρώτο πράγµα που πρέπει να περιµένει κανείς
είναι η αλληλεγγύη. Όχι.

Υπάρχουν συµφέροντα κρατών, τα οποία δεν πρέπει να τα
αγνοούµε. Οι φίλοι µας οι Κύπριοι, οι Έλληνες της Κύπρου, το
ΑΚΕΛ –κόµµα που δεν είχε και υπό το προηγούµενο καθεστώς
στη Ρωσία και τώρα, κακές σχέσεις- η νέα Κυβέρνηση της Κύ-
πρου και ο λαός πίστευαν στο «ξανθόν γένος», όπως και στα Ορ-
λωφικά. Και κάθε φορά ξεσηκώνονταν ο ελληνικός λαός να
απελευθερωθεί από την Τουρκοκρατία. Και η Μεγάλη Αικατερίνη
και όποιοι άλλοι µέχρι σήµερα σε όλον τον κόσµο -να το καταλά-
βουµε κάποτε αυτό- έχουν τα κρατικά τους συµφέροντα.

Σήµερα ή η Ρωσία ή η Γερµανία –το έχω πει πριν από τρία
χρόνια σε αυτήν την Αίθουσα- έχουν στενότατο άξονα, µπορώ
να πω εγώ, στρατηγικής σηµασίας: Ένας Πρωθυπουργός που
ισχυρίζεται ότι είναι και σοσιαλιστής, έχει δέκα χρόνια το πρό-
γραµµα λιτότητας των Γερµανών εργαζοµένων. Δέκα χρόνια δεν
πήραν αύξηση οι Γερµανοί εργαζόµενοι. Και βέβαια, εκείνος
έγινε Πρόεδρος της «GAZPROM». Φαντάζεστε στην Ελλάδα ένας
πρώην Πρωθυπουργός να γίνεται ουσιαστικά ο εκπρόσωπος
µιας ισχυρής ενεργειακής δύναµης, όπως είναι αυτή; Θα λέγαµε
ότι αυτός εξαρτάται. Αλλά αυτή όµως είναι η δική µας λογική.
Δεν θα σκεπτόµασταν επίσης ότι είναι δυνατόν ο Αρχηγός της
ΚΥΠ να γίνει πρωθυπουργός της χώρας. Στην Αµερική ο Αρχη-
γός της CIA, ο Μπους, ο πρεσβύτερος, έγινε Πρόεδρος της Δη-
µοκρατίας.

Τι σηµαίνουν όλα αυτά; Σηµαίνουν ότι πρέπει να προσγει-
ωθούµε στην πραγµατικότητα. Να κρατήσουµε µέσα µας ό,τι µας
χαρακτηρίζει ως έθνος και εκεί -όχι αποχωρούντες στη γωνία-
πρέπει να δίνουµε τη µάχη, αλλά να ξέρουµε γιατί τη δίνουµε. 

Μιλάµε για τις γερµανικές επανορθώσεις. Πρέπει να πω ότι
ποτέ η ελληνική πλευρά µε οποιαδήποτε κυβέρνηση δεν σταµά-
τησε να απασχολείται µε το θέµα αυτό. Προχθές είχαµε την τε-
λετή αποδηµίας του Βάσου Μαθιόπουλου, ενός δηµοσιογράφου
και καλού Έλληνα πατριώτη. Και γνωρίζω –και ο ίδιος και πολλοί
άλλοι- πώς προσπαθούσαν πάντοτε, ενηµερώνοντας το Υπουρ-
γείο Εξωτερικών. Και εγώ, ως Πρόεδρος του Κοινοβουλίου, το
2002 πήγα στη Γερµανία. Υπάρχει στα γραφεία του διπλωµατι-
κού γραφείου µας εδώ, αυτή η επίσηµη επίσκεψη -γιατί επρό-
κειτο περί επισήµου- στον ίδιο τον φιλελεύθερο Υπουργό
Εξωτερικών της κυβέρνησης Kohl. 

Αυτοί δεν άκουγαν και δεν θέλουν να ακούν. Αυτό δεν σηµαίνει
ότι εµείς πρέπει να σιωπούµε. Αλλά το τι θα κάνουµε, δεν θα πρέ-
πει να είναι κάτι που θα δίνει δυνατότητες σ’ αυτούς. Και έτσι κά-
ναµε επί τρία χρόνια και συνεχίζουµε να το κάνουµε. Εκπέµπουµε
έξω ό,τι πιο αρνητικό για την εικόνα της χώρας.

Στην Προεδρία του 2014, κύριε Υπουργέ, δεν πρέπει να δώ-
σουµε τη δυνατότητα µιας παραπέρα απαξίωσής µας, αυτό δη-
λαδή που τρία χρόνια υφιστάµεθα, διότι κάποια κόµµατα ή
πρόσωπα δεν ορρωδούν προ ουδενός και κάποιοι επιχειρηµατίες
επίσης, όπως αυτοί που καταγγέλλω, διότι δεν υπήρχε λόγος
δύο εβδοµάδες όλα τα κανάλια µας να µεταδίδουν την επίθεση
κάποιου Πακιστανού σε ένα δεκαπεντάχρονο κορίτσι στην Πάρο.
Αυτό µετέδιδαν. Και όταν είχαµε εδώ αντιπροσωπεία Βουλευτών,
µου είπε ηλικιωµένος συνάδελφος, «εάν η εγγονή µου έρθει εδώ,
θα υποστεί αυτά που βλέπουµε ότι γίνονται;». 

Ποιοι τα µεταδίδουν αυτά, κύριε Υπουργέ; Αυτοί τους οποίους
έχουµε δυστυχώς ανεχθεί και ουσιαστικά κάνουν κουµάντο σε
αυτόν τον τόπο από την ώρα που αντί να στηρίζουµε τους θε-
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σµούς, τους πυροβολούµε. Και νοµίζει η κάθε πλευρά εδώ µέσα,
ότι, έχοντας µία απήχηση κάποιων ποσοστών σε ένα κοµµάτι του
λαού, κατάφερε κάτι. Τίποτα δεν κατάφερε, διότι σιγά-σιγά τα
ποσοστά απαξίωσης γενικεύονται. Τίποτα δεν θα υπάρξει, εγώ
θα έλεγα για ορισµένους πολύ επαναστάτες οποιασδήποτε πλευ-
ράς. Θυµίζω ότι ο Λένιν µέχρι και την τελευταία στιγµή, είχε
στρατηγικό σχέδιο. Όλοι οι άλλοι αριστεροί, δεξιοί, σοσιαλδηµο-
κράτες, κεντρώοι, έµειναν στον άσσο. Όταν η ανωµαλία προχω-
ρεί, ακόµη και όταν είναι µία γνήσια επανάσταση, τότε αυτός που
έχει το γρόνθο τρώει το αυγό. Στη δηµοκρατία εάν δεν σεβα-
στούµε τους κανόνες λειτουργίας, δεν ξέρω πού θα οδηγηθούµε. 

Κυρία Πρόεδρε, θα κλείσω, αναφέροντας κάτι που είναι σχε-
τικό µε τη συζήτηση αυτή και αυτά που είπα στην αρχή. Επιµένω,
είναι έξι µήνες που καταδηµαγωγείται ο ελληνικός λαός µε την
περίφηµη λίστα Λαγκάρντ. Για άλλη µία φορά θα πω σε αυτούς
που θεωρούν –ο καθένας εδώ παίζει τα παιγνίδια του- αφελείς
τους Έλληνες που υποφέρουν, ότι η λίστα αυτή σταµατάει το
2005. Πρέπει να ερευνηθεί. 

Το πρόβληµά µας είναι, ότι κοντεύουµε να ξεχάσουµε τι έκανε
εκείνος που µε πρωτοβουλία και του κόµµατος στο οποίο ανήκε
τότε, αποφάσισε να γίνει η Βουλή αυτή η επιτροπή προκαταρτι-
κής εξέτασης -διότι ψάχνουµε όποια πρόσωπα- αρκεί να µας δι-
ευκολύνει. Λυπούµαι, διότι είναι πολύ αρνητικό για τα µέλη της
επιτροπής, το ότι λειτουργούν ως κόµµατα. Ακούω τους ίδιους
να λένε «το κόµµα µας» ή «το κόµµα µου», ενώ εδώ οµοφώνως
αποφασίσαµε ότι δεν θα µπορούν να βγαίνουν στα κανάλια, στα
ραδιόφωνα, στις εφηµερίδες, διότι είναι ανακριτές, έχουν εισαγ-
γελικά καθήκοντα και δεν µπορούν να διασύρουν τον εαυτό τους,
το θεσµό που υπηρετούν. Και όµως συνεχίζεται. 

Το άκρον άωτον ήταν το χθεσινό. Μου θύµισε τα περί Ανδρέα
Παπανδρέου, ως αρχηγού της «17 Νοέµβρη», που όλη τη δεκαε-
τία του 1980 νόµιζαν ότι µε αυτά θα κανοναρχούν το λαό. Τώρα
λοιπόν βρήκαµε να φέρουµε σιδηροδέσµιο τον Γεώργιο Παπαν-
δρέου για να καταθέσει ως µάρτυς. Δεν ντρεπόµαστε επιτέλους;
Λυπάµαι. Εγώ ντρέποµαι γι’ αυτήν την εικόνα εκπροσώπων του
λαού που παραβιάζουν ό,τι εδώ οι ίδιοι δεσµεύθηκαν. Είναι κάθε
µέρα στα κανάλια, δίνουν στήλες ολόκληρες για ευθυµογραφή-
µατα και θα ψάχνουµε τις καλοκαιρινές επιθεωρήσεις που θα
έχουν τέτοια θέµατα σε βάρος των θεσµών, σε βάρος του Κοι-
νοβουλίου. Απλώς θα αποδειχθεί ότι δεν ενδιαφέρθηκαν γι’ αυτό. 

Αλλά πρέπει να κλείσει αυτή η ιστορία, κυρία Πρόεδρε. Ήσα-
σταν στην Διάσκεψη των Προέδρων, όπου είπα ότι στη συζήτηση
του αιτήµατος για παράταση των εργασιών, εγώ θέλω να µιλήσω.
Ίσως όµως πριν κατέβω στην Αίθουσα της Ολοµέλειας, ελήφθη
η απόφαση του Σώµατος. 

Είµαι της γνώµης ότι πρέπει το υλικό που στοιχειοθετεί συγ-
κεκριµένα αδικήµατα, να µας το φέρουν, για να προχωρήσει
αυτή η υπόθεση.

Από εκεί και πέρα δεν µπορεί αυτή η υπόθεση να επικαλύπτει
-κάνουµε εδώ το αντίθετο από ό,τι κάνουν τώρα οι Κύπριοι- εκεί-
νους που από το 2008, εν όψει της κρίσεως και από την έκρηξή
της µέχρι και τώρα, έχουν βγάλει τα άντερά τους στις τράπεζες
του εξωτερικού! Και εµείς εδώ µιλάµε για τις καταθέσεις του
1980 και του 1990 στη λίστα Λαγκάρντ. Ε λοιπόν, δεν µπορεί να
αντέξει κανείς τόση υποκρισία!

Θα κλείσω, κυρία Πρόεδρε, αναφερόµενος -το οφείλω, διότι
έγινε αναφορά- στο θέµα της διάταξης για την απιστία των τρα-
πεζιτών, υπαλλήλων ή στελεχών. Προσέξτε, σας παρακαλώ,
τούτο. Η ανησυχία η δική µου επιβεβαιώνεται και δυστυχώς, µε-
λετώντας πιο βαθιά το ζήτηµα αυτές τις ηµέρες, διαπιστώνω ότι
µπορεί κάποιος άρρωστος εγκέφαλος να νόµιζε ότι το πρόβληµα
για την χρηµατοδότηση των κοµµάτων θα λυθεί µε µια τέτοια διά-
ταξη. Αυτό που έγινε αφορά άπειρο αριθµό νοµικών προσώπων
δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου, από θυγατρικές άλλοτε τραπεζών
που ήταν στο δηµόσιο τοµέα, µέχρι τις γνωστές εταιρείες των
δήµων που είναι νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου του ευρύτε-
ρου δηµόσιου τοµέα. Και αυτό που ακούει ο ελληνικός λαός,
είναι ό,τι αφορά τα κόµµατα. Αυτό όσο και να το τεντώσουν,
ακόµη και αν είχαν κάτι τέτοιο στο µυαλό τους, δεν πρόκειται να
το καλύψουν. Θα περίµενα περισσότερη πραγµατικά υπευθυνό-
τητα -αυτό ζητώ- από την Αντιπολίτευση. 

Το βράδυ εκείνο, στις 18.30� η ώρα, αυτά µοιράστηκαν, όπως
κοιτάζουµε τώρα τις τροπολογίες και βλέπουµε αν είναι κάποια
εκπρόθεσµη. Δεν φεύγουµε σαν να µην τρέχει τίποτα. Θα περί-
µενα εκείνο το βράδυ, να γίνει όπως έγινε τώρα. Και δεν είναι ευ-
θύνη του Προεδρείου. Το Προεδρείο όταν τεθεί θέµα, ρωτάει τη
Βουλή. Να µην τα φορτώνουµε όλα στο Προεδρείο. Αυτό που
έγινε, ήταν απαράδεκτο. Όµως, ως σοβαρή αβελτηρία, θεωρώ
ότι εκείνο το βράδυ δεν έγινε τίποτα. Την επόµενη µέρα κάναµε
δηλώσεις στα κανάλια, στις εφηµερίδες κ.λπ.. Εν συνεχεία, εάν
ο κ. Τραγάκης είχε κλείσει τη συζήτηση –για χθες αναφέροµαι-
δεν θα υπήρχε καν η πρόταση ονοµαστικής ψηφοφορίας. Εκείνη
την ώρα συγκεντρώνονταν οι υπογραφές. Σε ό,τι αφορά δε το
αποτέλεσµα, επειδή διάφοροι -τα γνωστά παπαγαλάκια- γρά-
φουν ότι εγώ µεν καταψήφισα, αλλά το ΠΑΣΟΚ κάνει έτσι ή αλ-
λιώς, να ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα.

Όσον αφορά τον αναπτυξιακό νόµο, έγινε η συζήτησή του, κα-
τατέθηκαν προτάσεις µας, µίλησε ο εισηγητής µας ο κ. Κεγκέ-
ρογλου. Πολλές διατάξεις του νόµου αυτού είναι δικές µας. Δεν
αποποιούµεθα το νόµο αυτό. Δεν θέλουµε όµως αυτήν τη διά-
ταξη και όσοι µαζί µε εµάς δεν τη θέλουν, να µη φέρνουν εκπρό-
θεσµες τροπολογίες, όπως κάνει τώρα η Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση. Θα είχε νόηµα η διάταξη, αφού όµως δηµοσιευθεί ο
νόµος, διότι, εάν δεν έχει δηµοσιευθεί ο νόµος, τι νόηµα έχουν
αυτά, ακόµα και αν παραβιάζαµε τον Κανονισµό και ψηφίζαµε
αυτήν την τροπολογία; Εάν δεν έχει δηµοσιευθεί ο νόµος µε τον
οποίον αναιρείται αυτή η τροπολογία, τι νόηµα έχει; 

Άρα εγώ προτείνω στο ΣΥΡΙΖΑ, όταν δηµοσιευθεί ο νόµος,
κύριε Παπαδηµούλη, να έρθει διάταξη ρητή που θα λέει «το
άρθρο τάδε του νόµου τάδε καταργείται αφ’ ης ίσχυσε». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κύριε Πρό-
εδρε, ολοκληρώστε, σας παρακαλώ.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με δυο λέξεις τελειώνει η ιστο-
ρία, εάν πραγµατικά αυτό επιδιώκουµε κι όχι το θόρυβο, να γρά-
φουν τα φιλικά ή µη φύλλα και να στοχοποιούν ανθρώπους που
έχουν συνείδηση εδώ µέσα και το έχουν αποδείξει.

Αν θέλουµε απλώς να θορυβούµε, συνεχίστε µε την ίδια τα-
κτική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Πρόεδρε. 

Αν ήθελε πάντως η Κυβέρνηση, θα το είχε αποσύρει µέχρι
τώρα, µε τόσο ντόρο που έχει γίνει. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Έπρεπε η Κυβέρνηση να το
αποσύρει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Αυτό σας λέω.
Άρα εµείς µπορεί να λέµε εδώ, κι εσείς κι η Αντιπολίτευση…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µε συγχω-
ρείτε. Εγώ µιλάω καθαρά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εγώ κα-
θαρά µιλάω. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Η Κυβέρνηση όφειλε κι εχθές
να το αποσύρει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Δεν το απο-
σύρει όµως. Άρα…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κακώς δεν το απέσυρε. Από τη
στιγµή που δεν το απέσυρε, εµείς δεν πρέπει να βαράµε µε
άσφαιρα πυρά, µε εκπρόθεσµες τροπολογίες, που θα µπορεί το
Προεδρείο και η Κυβέρνηση να πει «είναι εκπρόθεσµη. Τι να
κάνω;». 

Κι αυτό αν το εννοούσαµε, θα είχαµε εδώ τους Βουλευτές µας,
κύριε Παπαδηµούλη. Πού είναι οι Βουλευτές σας να το υποστη-
ρίξουν αυτό; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Πρόεδρε. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Είµαι εγώ εδώ. Σας λέω: Φέρτε
διάταξη που θα λέει «καταργείται αφ’ ης ίσχυσε» και εγώ ο ίδιος
θα την υποστηρίξω εδώ. Εάν εννοείτε αυτά που λέτε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Διότι κι αν ακόµη νοµίζουν τα
κόµµατα ότι τα αφορά –που εγώ πιστεύω ότι δεν τα αφορά- πρέ-
πει να την τραβήξουν, να ξεχειλώσει η διάταξη, για να πουν για
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κόµµατα. Είναι εκατοντάδες όµως τα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου
και ιδιωτικού δικαίου, τα οποία αφορά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Βέβαια όλη
αυτή η συζήτηση που έχει γίνει εκτός Κοινοβουλίου, µε στοχευ-
µένες δηµοσιεύσεις και στο διαδίκτυο και στις εφηµερίδες στρε-
βλώνει ακόµη περισσότερο την όποια κατάσταση. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο επί
προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Εις τι έγκειται
το προσωπικό, κύριε Παππά;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να το αναλύσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Αναφέρθηκε ο

κύριος Πρόεδρος σε ονόµατα; 
Έχετε το λόγο για ένα λεπτό επί του θέµατος. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Επειδή ο κύριος Πρόεδρος µίλησε περί απαξιώσεως του Κοι-

νοβουλίου και των θεσµών, απευθυνόµενος και κοιτάζοντας προς
ηµάς…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Όλους αφορά. Όχι εσάς. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ωραία, κύριε Πρόεδρε. 
Εγώ θέλω να εκφράσω την εξής απορία: Σας ακούσαµε µε ιδι-

αίτερη προσοχή. Ξέρετε ότι σας εκτιµούµε. Σας το έχω δείξει και
στη Διάσκεψη των Προέδρων. Δεν µας είπατε όµως τελικά τι ψη-
φίσατε. Το ΠΑΣΟΚ χθες τι ψήφισε; 

Έχετε απόλυτο δίκιο που είπατε για τον κ. Παπανδρέου, ότι
δεν τηρήθηκαν οι δεσµεύσεις. Συµφωνώ απολύτως µαζί σας. Δεν
τηρήθηκαν οι δεσµεύσεις εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας
προς το ΠΑΣΟΚ ότι δεν θα διωχθεί ο Βενιζέλος και ο Παπαν-
δρέου. Φοβάστε το θέαµα να προσάγεται βιαίως ο πρώην Πρω-
θυπουργός στην επιτροπή. 

Σε ό,τι αφορά την επιτροπή κι αυτά που είπατε, να εξαιρέσετε
τον κ. Κασιδιάρη, γιατί ήταν ο πρώτος ο οποίος κατήγγειλε την
επιτροπή και δεν βγήκε ποτέ σε κανένα κανάλι, ενώ οι δικοί σας
και της Νέας Δηµοκρατίας έβγαιναν σε κανάλι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ολοκληρώ-
στε, κύριε Παππά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, κι ευχαριστώ
πολύ. 

Επειδή µιλήσατε περί επαναστάσεων και είπατε για το Λένιν
και επειδή το κίνηµα το δικό µας το διακρίνει µια επαναστατικό-
τητα -όχι η επαναστατικότητα του Λένιν, αλλά ευαγγελιζόµεθα
µια ειρηνική επανάσταση που θα τα αλλάξει όλα- να πούµε ότι
εµείς σε περίοδο επαναστάσεων -έστω και εντός εισαγωγικών-
δεν κλείναµε ραντεβού µε ταξιάρχους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Παππά.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Κούρκουλας για εννέα λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αφού ευχαριστήσω για την υποστήριξη, που από πολλά κόµ-

µατα εκφράστηκε, για το σχέδιο νόµου για την Προεδρία, θα
ήθελα επιγραµµατικά και σύντοµα να απαντήσω σε ορισµένες
παρατηρήσεις. 

Πρώτον, θα ήθελα να επιβεβαιώσω ότι το Υπουργείο Εξωτερι-
κών και εγώ προσωπικά και ο Υπουργός  κ. Αβραµόπουλος είµα-
στε, βεβαίως, στη διάθεση της Επιτροπής Εξωτερικών και
Άµυνας και Ευρωπαϊκών Υποθέσεων για συζήτηση σε βάθος. 

Όσον αφορά τις πολιτικές προτεραιότητες, έθιξα ορισµένους
άξονες προτεραιοτήτων. Βεβαίως αυτό είναι µια πολύ µεγάλη και
σηµαντική συζήτηση. Είµαστε στη διάθεση του Κοινοβουλίου. 

Θα ήθελα επίσης να πω ότι είµαι στη διάθεση και για ενηµέ-
ρωση συνεχή και συστηµατική, όσον αφορά τη διαχείριση των
χρηµάτων του Γραφείου της Προεδρίας. 

Στον κ. Παπαδηµούλη ήθελα να επιβεβαιώσω ότι ναι, εµείς
προωθούµε την τραπεζική ένωση και τώρα που δεν είµαστε Προ-
εδρία και θα συνεχίσουµε να το προσπαθούµε και ως Προεδρία.

Δεν καταλαβαίνω και δεν συµφωνώ µε την παρατήρησή του,
όσον αφορά την παραβίαση των κοινοτικών κανόνων ελεύθερης
κίνησης κεφαλαίων στην Κύπρο. Νοµίζω ότι οι κανόνες υπάρχουν
για να τηρούνται, αλλά οι ίδιοι κανόνες προβλέπουν και εξαιρέ-
σεις σε ιδιάζουσες περιπτώσεις, όπως ήταν αυτή της Κύπρου.

Δηλαδή τι θέλαµε; Να υπάρχει ελεύθερη διακίνηση και να αδει-
άσουν οι κυπριακές τράπεζες σε µία βδοµάδα ή µάλλον σε µία
µέρα; 

Νοµίζω ότι σωστά η Ευρωπαϊκή Ένωση δέχτηκε κατ’ εξαίρεση
τον περιορισµό αυτής της πράγµατι βασικής ελευθερίας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, διότι αλλιώς θα ήταν καταστροφικές οι συ-
νέπειες. Άρα δεν νοµίζω ότι µπορούµε να κατηγορούµε την ελ-
ληνική Κυβέρνηση που δέχτηκε αυτήν την εξαίρεση ή την
Ευρωπαϊκή Ένωση. Νοµίζω ότι σωστά έγινε αυτό. 

Βεβαίως επιβεβαιώνω ότι δεν συµφωνούµε µε την τροπολογία
που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ, που αφορά άλλα ζητήµατα. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Πείτε µας γιατί.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών):

Εγώ ακολουθώ, κύριε Παπαδηµούλη, τη δική σας αρχή, ότι δεν
πρέπει να εισάγουµε άσχετες τροπολογίες. Δεύτερον, νοµίζω ότι
θα έχετε την ευκαιρία…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Δεν το λέτε και στον κ. Χα-
τζηδάκη που τη δέχτηκε…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Θα
έχετε την ευκαιρία την επόµενη εβδοµάδα ή τις επόµενες µέρες,
όποτε θέλετε και νοµίζω ότι ακούσατε και πολύ πειστικές απαν-
τήσεις από τους εκπροσώπους των κοµµάτων που στηρίζουν την
Κυβέρνηση.

Τώρα θα ήθελα να πω δυο λόγια. Εγώ βεβαίως σέβοµαι το δι-
καίωµα του καθενός να είναι εναντίον της Ευρωπαϊκής Ένωσης
Αυτό δεν συµβαίνει µόνο στη χώρα µας. Σε πάρα πολλές χώρες
της Ευρώπης, και µάλιστα τώρα τελευταία πολύ περισσότερο,
υπάρχει µια όξυνση, µια αύξηση του ευρωσκεπτικισµού ή ακόµα
και των θέσεων που είναι καθαρά εχθρικές στην ιδέα της ευρω-
παϊκής ενοποίησης. Δεν δέχοµαι όµως από τον κ. Αρβανίτη να
µας δίνει µαθήµατα πατριωτισµού. 

Εγώ πιστεύω ότι εµείς είµαστε αυτοί που έχουµε επίγνωση της
πραγµατικότητας και προσπαθούµε µε την επίγνωση αυτής της
πραγµατικότητας να προωθήσουµε, ο καθένας όπως µπορεί κα-
λύτερα, τα εθνικά µας θέµατα, τα συµφέροντα της χώρας µας
και άλλοι είναι υποτελείς και δέσµιοι του φαντασιακού τους κό-
σµου και γι’ αυτό έρχονται εδώ και κάνουν µία ρητορική αντιευ-
ρωπαϊκή η οποία όµως, δεν στηρίζεται σε πραγµατικά γεγονότα.

Επίσης θέλω να πω ότι η εξωτερική εικόνα της χώρας µας απα-
ξιώνεται πάρα πολλές φορές από έργα και λόγια του πολιτικού
κόµµατος, στο οποίο ανήκει ο κ. Αρβανίτης και αυτό όχι µόνο
στην Ευρώπη αλλά και παγκοσµίως.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Θα πάρετε το λόγο όλοι µε τη σειρά οι Κοινοβουλευτικοί Εκ-

πρόσωποι. Έχουν ερωτηθεί οι εισηγητές και δεν θέλουν να δευ-
τερολογήσουν. Άρα παρ’ όλο που όλοι υπερβήκατε κατά πολύ,
τον αρχικό χρόνο των δώδεκα λεπτών, θα πάρετε το λόγο ως
δευτερολογία για έξι λεπτά. Παρακαλώ όµως, να είστε συνεπείς
µε το χρόνο µας.

Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Παρ’ ότι την περίµενα, άκουσα µε έκπληξη την απάντηση του

κυρίου Υφυπουργού, του µοναδικού που εκπροσωπεί την κρυ-
πτόµενη Κυβέρνηση, για την τροπολογία που καταθέσαµε.
Άκουσα να λέει «Δεν συµφωνούµε γιατί είναι άσχετη µε το νοµο-
σχέδιο». Αυτό είναι οµολογία ντροπιαστική και οµολογία ενοχής. 

Η Κυβέρνησή σας, κύριε Κούρκουλα, πριν από ακριβώς µία
εβδοµάδα δέχτηκε…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΡΚΟΥΛΑΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι δεν έχω νοµοθετική πρωτοβουλία…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Θα µιλήσετε µετά.
Η Κυβέρνησή σας λοιπόν δέχτηκε, διά του έχοντος νοµοθετική

πρωτοβουλία κ. Χατζηδάκη, αυτήν την άθλια «ντροπολογία» σε
ένα νοµοσχέδιο για τον αναπτυξιακό νόµο. Και ήταν εκπρόθεσµη
και υποβλήθηκε σε µία στιγµή που δεν υπήρχε καν η πρακτική
δυνατότητα να υποβληθεί αίτηµα ονοµαστικής ψηφοφορίας. Μια
βδοµάδα η Κυβέρνηση κρύβεται, σιωπά, κωφεύει όχι µόνο στο
δικό µας αίτηµα να αποσυρθεί αυτή η τροπολογία και αυτή η
ρύθµιση, αλλά και στο αίτηµα εξεχόντων Βουλευτών της κυβερ-
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νητικής πλειοψηφίας, όπως ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής.
Μπορείτε να το κάνετε και δεν θέλετε.

Και πέραν αυτού, κυρία Πρόεδρε, όχι µόνο δεν αποσύρουν τη
διάταξη, όπως κι εσείς ευστόχως παρατηρήσατε, αλλά δεν εξη-
γούν γιατί τη θεώρησαν σωστή, γιατί προσπάθησαν να την πε-
ράσουν σαν τον κλέφτη και ποιους αφορά.

Η εκτίµησή µας είναι, ότι αφορά και τα κόµµατα  και αυτό το
συνοµολόγησε  ο εκ των συναρµοδίων Υπουργών που την απο-
δέχτηκαν, ο κ. Μηταράκης, προχθές σ’ ένα ραδιοφωνικό σταθµό.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Δεν είναι αυτός ο οικονοµολό-
γος και εσείς ο πολιτικός µηχανικός. Μην κάνετε το δικηγόρο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Μακάρι να ίσχυε η ερµηνεία
του κ. Κακλαµάνη. Θα µας έκανε χαρούµενους. Όµως, για να
ισχύσει, πρέπει αυτό να υπάρχει ρητά και δεσµευτικά διατυπω-
µένο από την έχουσα τη νοµοθετική πρωτοβουλία Κυβέρνηση, η
οποία κρύβεται. Από την πρώτη στιγµή είπαµε ότι αφορά και τα
κόµµατα, αφορά και θυγατρικές τραπεζών, αφορά και επιχειρή-
σεις, δηµοτικές ή κοινοτικές, αφορά και ιδρύµατα.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτά τώρα τα λέτε. Μέχρι τώρα
λέγατε για τα κόµµατα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Τα λέµε από την πρώτη
στιγµή και καλούµε την Κυβέρνηση να εξηγήσει –και αν δεν µπο-
ρείτε να το κάνετε εσείς, κύριε Κούρκουλα, που σκοπίµως έστει-
λαν έναν µόνο, εσάς, µην έχοντας νοµοθετική πρωτοβουλία, να
έλθει τώρα κάποιος από την Κυβέρνηση, έχων νοµοθετική πρω-
τοβουλία, κατά προτίµηση ο κ. Χατζηδάκης, που τη δέχθηκε- να
µας πει εκτός απ’ αυτούς που την υπέγραψαν, ποιοι την έγρα-
ψαν, ποιοι την ενέκριναν, ποιοι έδωσαν εντολή να υποβληθεί και
ποιοι του ζήτησαν να πει ναι, ποιους περιλαµβάνει, ποιους επι-
διώκει να αθωώσει και πόσο κοστίζει αυτό.

Αυτή η διάταξη τι λέει µε απλές κουβέντες; Λέει ότι όσοι έδω-
σαν αυτά τα δάνεια σ’ αυτά και αυτά τα νοµικά πρόσωπα, δεν
διώκονται για το αδίκηµα της απιστίας, όπως ορίζεται από τα
άρθρα 256 και 390 του Ποινικού Κώδικα.

Η τροπολογία που καταθέσαµε, ζητάει ακριβώς να ακυρωθεί
αυτό, δηλαδή να επανέλθουµε σ’ αυτά που ίσχυαν πριν, ότι όλα
αυτά τα δάνεια πρέπει να ερευνηθούν και για το ενδεχόµενο αδί-
κηµα της απιστίας, κατά τα άρθρα 256 και 390. Πρέπει να µη
δοθεί αυτή η ασυλία, γιατί δίνεται και για δάνεια που έχουν δοθεί
και για δάνεια που εκκρεµούν.

Αν η Κυβέρνηση η κρυπτόµενη, η ένοχη, βάζει τον κ. Κούρ-
κουλα, µόνο παρόντα εκ µέρους της, να λέει «δεν συµφωνούµε
µε την τροπολογία», χωρίς να µπαίνει στον κόπο να πει γιατί δεν
συµφωνεί, γιατί υπερασπίζεται την άθλια ρύθµιση που πέρασε,
µε µόνο επιχείρηµα ότι είναι άσχετη µε το νοµοσχέδιο, µε συγ-
χωρείτε, αλλά αυτό δείχνει ένδεια επιχειρηµάτων και αποτελεί
προσβολή του Κοινοβουλίου.

Κατά τα άλλα, αν, κύριε Πρόεδρε, η Κυβέρνηση επιµείνει σ’
αυτήν τη διαδικασία, επειδή δεν µπορούµε να βάλουµε µια τρο-
πολογία που κατατέθηκε εκπρόθεσµα, αν δεν το θέλει η Κυβέρ-
νηση, σας βεβαιώνω ότι είµαστε διατεθειµένοι και µαζί µε όσους
ειλικρινά, όπως εσείς, θέλετε να καταργηθεί αυτή η διάταξη και
να αποσυρθεί αυτή η ρύθµιση, να πάρουµε πρωτοβουλίες, χωρίς
να αποκλείουµε κανέναν που θέλει να αποσυρθεί αυτή η ντρο-
πιαστική ρύθµιση, γιατί δεν θέλουµε να µονοπωλήσουµε την
ευαισθησία ούτε θέλουµε να δηµιουργήσουµε εντυπώσεις. Εµείς
θέλουµε αυτή η άθλια ρύθµιση να καταργηθεί.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αργά το θυµηθήκατε όµως.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Γι’ αυτό σας βεβαιώνω –και

το λέω προς την Κυβέρνηση πια και προς το Προεδρείο και
κλείνω στο χρόνο µου– ότι θα επανέλθουµε εµπρόθεσµα είτε µε
τη µορφή τροπολογίας είτε µε τη µορφή άρθρου µόνου, µε
όποιον τρόπο είναι ο αποτελεσµατικότερος, ο συντοµότερος,
που εξασφαλίζει την ευρύτερη συναίνεση. 

Αυτό το ρουσφέτι στους τραπεζίτες, στα κόµµατα, στα ιδρύ-
µατα, στις επιχειρήσεις, τις θυγατρικές και για δάνεια που έδω-
σαν και για δάνεια που πρόκειται να δώσουν, δεν θα περάσει και
αυτοί που έδωσαν υπόσχεση στους τραπεζίτες, που τους εξυπη-
ρέτησαν, ότι θα κάνουν µια ρύθµιση εδώ, για να ακυρωθεί η
έρευνα των οικονοµικών εισαγγελέων κυρίων Πεπόνη και Μου-
ζακίτη, γύρω απ’ αυτήν την υπέρογκη δανειοδότηση, αυτό το

σχέδιο λοιπόν, θα ακυρωθεί, γιατί η συντριπτική πλειοψηφία των
πολιτών το απαιτεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Παπαδηµούλη. Έγινε αντιληπτή η τοποθέτησή σας.

Η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, κ.
Σοφία Βούλτεψη, έχει το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Κατ’ αρχάς, κυρία Πρόεδρε,  διαπιστώνω
για άλλη µια φορά -ακούστηκε αρκετά µέσα σ’ αυτήν την Αί-
θουσα- αµφισβήτηση της δεδηλωµένης. Εάν κάποιος διαφωνεί
µε την αρχή της δεδηλωµένης, πρέπει να βγει να το πει, να το
νοµοθετήσουµε, να το πάµε στο Σύνταγµα.

Η αρχή της δεδηλωµένης προβλέπει ότι όποιος διαφωνεί, δεν
θέλει να ψηφίσει, το δηλώνει. Κατά τα άλλα, τεκµαίρεται ότι
υπάρχει συµφωνία και δεν καταλαβαίνω γιατί ερωτάται ο ένας
και ο άλλος τι ψήφισε. Η αρχή της δεδηλωµένης λέει τι δεν ψή-
φισε. 

Δεύτερον, βλέπω ότι το θέµα της τροπολογίας έρχεται και
επανέρχεται και νοµίζω ότι γίνεται σκόπιµα. Η ίδια η τροπολογία
αυτή, για την οποία συζητούµε, λέει –το είπα και πριν- ότι όλοι
αυτοί δεν διώκονται, εφόσον ακολούθησαν αποφάσεις θεσµοθε-
τηµένων εγκριτικών επιτροπών και εφόσον έχουν τηρηθεί οι κα-
νονιστικές πράξεις της Τράπεζας της Ελλάδας. 

Αυτό τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι θα ερευνηθούν προηγουµένως.
Πώς αλλιώς θα διαπιστωθεί αν έχουν γίνει όλα αυτά; Γιατί γίνεται
τόση φασαρία; Γίνεται τόση φασαρία, γιατί υπάρχει αντικοινο-
βουλευτικό κλίµα εδώ στη χώρα και καλλιεργείται σκόπιµα. Θα
ερευνηθούν λοιπόν. Δεν αντιλαµβάνοµαι για τι πράγµα συζη-
τούµε αυτήν τη στιγµή. Δεν αθωώνονται µια και έξω, λέει «εφό-
σον δεν έχουν τηρηθεί οι κανονιστικές πράξεις της Τράπεζας της
Ελλάδας». Αν έχουν όµως τηρηθεί, για τι πράγµα συζητάµε;
Ορθώς δόθηκε το δάνειο. Αν δεν έχουν τηρηθεί, τότε ναι, εγκα-
λούνται και πρέπει να τιµωρηθούν. 

Επίσης έχουµε δώσει όλοι απαντήσεις σε αυτό και άκουσα τον
Πρόεδρο, τον κ. Κακλαµάνη, που είπε ότι είναι περιττή αυτή η
νέα τροπολογία, διότι δεν έχει δηµοσιευθεί ο νόµος. Επί ποίου
πράγµατος συζητούµε, έτσι; 

Όµως σας είπα ότι επίκειται και η 21η Απριλίου και εκνευρίζο-
µαι πάρα πολύ µε αυτήν τη συζήτηση για τα κόµµατα κ.λπ. και
το πώς παίρνουν δάνεια. 

Δηλαδή µπορεί καθένας, κυρία Πρόεδρε, να µην παίρνει δά-
νειο και να εµφανίζεται καθαρός και να του τα δίνουν υπογείως
εφοπλιστές, βιοµήχανοι και να έρχεται εδώ µέσα και να λέει
«εµείς δεν έχουµε δάνειο, δεν χρωστάµε» και όλοι να ξέρουµε
για το «µαύρο» χρήµα. Δεν υπάρχει «µαύρο» χρήµα στην πολιτική
σε όλο τον κόσµο; Υπάρχουν κράτη-µαφίες. Αυτό θέλουµε να κά-
νουµε; Στη Βουλγαρία, όποτε γίνονται εκλογές, παίρνουν µέρος
πενήντα, εξήντα κόµµατα και µέσα από αυτό, ξεπλένονται και
παίρνουν ασυλία όλοι αυτοί του «µαύρου» χρήµατος. Αυτό θέ-
λουµε να κάνουµε την Ελλάδα; 

Όχι λοιπόν, τα κόµµατα θα χρηµατοδοτούνται και όταν έχουν
άλλες ανάγκες, θα δανειοδοτούνται µε όρους και κανόνες και τε-
λείωσε. Δεν το δέχοµαι αυτό το πράγµα ως πολίτης αυτής της
χώρας. 

Επίσης άκουσα ένα κήρυγµα αντιευρωπαϊσµού. Αυτό είναι ό,τι
χειρότερο µπορούµε να κάνουµε αυτήν τη στιγµή. Δεν µας
έφταιξε η Ευρωπαϊκή Ένωση για όλα αυτά που πάθαµε. Η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση είναι πάντοτε η ασπίδα µας. Δεν µας εµπόδισε
ποτέ σε τίποτα η Ευρωπαϊκή Ένωση. Λεφτά µας έδωσε και αυτά
που θα δοθούν τώρα, τα 17,5 που θα γίνουν 36, δεν είναι δάνεια,
είναι ποσό το οποίο δίδεται ως πακέτο στήριξης. 

Πώς µπορούµε να µιλάµε γι’ αυτά τα θέµατα και να λέµε ότι
δεν µας προστατεύει στο θέµα –ας πούµε- το Σκοπιανό; Πώς δεν
µας προστατεύει; Τα Σκόπια δεν παίρνουν ξανά και ξανά -τον πε-
ρασµένο Δεκέµβριο δεν πήραν πάλι- ηµεροµηνία ένταξης, ακρι-
βώς επειδή δεν τηρούν τους κανόνες καλής γειτονίας. Και είναι
τώρα λίγος καιρός που σε κάθε κείµενο της Ευρωπαϊκής Ένωσης
τούς καλούν να τηρήσουν τους κανόνες καλής γειτονίας. 

Στην Τουρκία δεν άνοιξαν πάλι τα κεφάλαια των ενταξιακών
διαπραγµατεύσεων, διότι την καλούν να ανοίξει τα λιµάνια και τα
αεροδρόµιά της στα κυπριακά πλοία και στα κυπριακά αερο-
πλάνα. 
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Δηλαδή, σε ποιο χώρο φανταζόµαστε εµείς την πατρίδα µας; 
Προχθές οι Ευρωβουλευτές µας σύσσωµοι καταψήφισαν την

έκθεση προόδου του εισηγητή της Επιτροπής Εξωτερικών Υπο-
θέσεων της Ευρωβουλής. Γιατί; Επειδή, ενώ αφαιρέθηκαν όλα
τα άλλα, βγήκε και η λέξη Μακεδονία, σε ένα µόνο σηµείο έµεινε
ο όρος µακεδονικός. Και οι Ευρωβουλευτές µας καταψήφισαν.
Αυτό θα πάει στο Ευρωκοινοβούλιο και θα πέσει ολόκληρο, δη-
λαδή το Ευρωκοινοβούλιο θα συµφωνήσει µε τους Ευρωβουλευ-
τές µας, όπως γίνεται κάθε φορά. 

Όταν θα είµαστε έξω, ποιος θα συµφωνεί µαζί µας και θα µας
δίνει αυτές τις αποφάσεις;

Ο Φούλε, ο αρµόδιος Επίτροπος για τη διεύρυνση, ήταν στα
Σκόπια χθες και τους είπε «έχετε δηµιουργήσει ένα εσωπολιτικό
πρόβληµα, το οποίο πρέπει να λύσετε» -γιατί έχουν εµφύλιο συ-
νεχόµενο εκεί- «και θα τηρήσετε τους κανόνες καλής γειτονίας
και θα βρείτε λύση και θα την αποδεχθείτε, διαφορετικά, δεν
µπορούν να ξεκινήσουν οι ενταξιακές διαπραγµατεύσεις, ό,τι και
αν λέει η Επιτροπή Εξωτερικών Υποθέσεων της Ευρωβουλής». 

Εποµένως –και κλείνω- πρέπει να τελειώσει αυτό, πρέπει αυτά
να τα ξέρει ο ελληνικός λαός. Δεν µπορεί κάθε φορά να βγαίνει
κάποιος και να λέει τι µας έκανε η Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Όλα αυτά, τα οποία έχουµε κερδίσει µέσα στην Ευρωπαϊκή
Ένωση, δεν θα τα είχαµε κερδίσει εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Τώρα αυτήν τη στιγµή, που µιλάµε, ανακοινώθηκε ότι παρουσιά-
ζεται ρεκόρ τουριστών από την Αυστρία φέτος. Πού θα ήµασταν
εµείς χωρίς την Ευρωπαϊκή Ένωση; Θέλουµε να έρθουν ή δεν
τους θέλουµε; Τους θέλουµε για να τους βρίζουµε; Τι θέλουµε
δηλαδή; Υπάρχει ήδη κάµψη του τουρισµού από τη Γερµανία.
Από πού θα έχουµε έσοδα;

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριοι συνά-

δελφοι, να  παρατηρήσω ότι θεωρώ πως είναι πάρα πολύ απλο-
ποιηµένα πολλά πράγµατα  από αυτά που ακούγονται τελευταία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα ένας µαθητές και µαθήτριες και έν-
τεκα εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 15ο Δηµοτικό Σχολείο
Χανίων. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.
Χριστοφιλοπούλου.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Θα µου επιτρέψετε να
κάνω µία-δύο επισηµάνσεις επί της λειτουργίας του Κοινοβου-
λίου, παρόντος και του πρώην Προέδρου, του κ. Κακλαµάνη εδώ. 

Κύριε Υπουργέ, θα συµφωνήσω µε τη δική σας τοποθέτηση,
αλλά δυστυχώς, αυτό το έχουµε και εµείς πάρα πολλές φορές
επισηµάνει. Εδώ θα θυµίσω ότι µε τη βοήθεια όλων των κοµµά-
των, και της συγκυβέρνησης και των κοµµάτων της Αντιπολίτευ-
σης, σε προηγούµενο νοµοσχέδιο που αφορούσε, νοµίζω,
κύρωση, επιβάλαµε να φύγουν άσχετες τροπολογίες. Χάρηκα
πάρα πολύ γι’ αυτό που είπατε και αυτό που είπατε εσείς πρέπει
να είναι αυτό που θα κάνει η Κυβέρνηση συνεχώς. 

Σήµερα το πρωί µάλιστα, επεσήµανα και παρακάλεσα τον τότε
Προεδρεύοντα να µεταφέρει αυτό το αίτηµα, επειδή τρεις επί-
καιρες ερωτήσεις, κυρία Πρόεδρε, µαταιώθηκαν. Δεν µπορεί να
έχουµε µία Βουλή των άφαντων Υπουργών στις επίκαιρες ερω-
τήσεις, µε αποτέλεσµα πάρα πολλά θέµατα, τα οποία είναι επί-
καιρα, να καθίστανται µη επίκαιρα όταν συζητιούνται. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχει επισηµαν-
θεί επανειληµµένα και από τον Πρόεδρο…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Επιτρέψτε µου, κυρία
Πρόεδρε, γιατί και εσείς έχετε το χρόνο και ως Βουλευτής, εάν
θέλετε, να τοποθετηθείτε. Δεν χάνετε το ρόλο του Βουλευτού,
επειδή είστε Προεδρεύουσα. 

Θα ήθελα να κάνω άλλη µία επισήµανση, απευθυνόµενη στον
αγαπητό φίλο και συνάδελφο, κ. Παπαδηµούλη: Θα ήθελα πάρα
πολύ, κύριε συνάδελφε, να πιστέψω, πραγµατικά, µε καλή πίστη,

αυτό που λέτε, ότι δεν είναι επικοινωνιακό παιχνίδι από µέρους
σας, ότι θέλετε πραγµατικά να γίνει. Όµως πολύ αργά! Δεν πεί-
θοµαι, γιατί είναι πολύ αργά. Και ξαναλέω: Είχατε όλη τη δυνα-
τότητα να συζητήσετε, έστω να έχετε Βουλευτές εδώ σήµερα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Σε σχέση µε εσάς που το
ψηφίσατε, υπάρχει διαφορά. Είστε στο κόλπο µέχρι τα µπούνια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Παπαδη-
µούλη, µη διακόπτετε. Αφήστε την κ. Χριστοφιλοπούλου να ανα-
πτύξει τη θέση της.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Σας παρακαλώ πάρα
πολύ, κύριε Παπαδηµούλη. Κανένα κόλπο. Δεν σας διέκοψα, σας
σεβάστηκα, είπατε πράγµατα στα οποία θα µπορούσα να αντι-
δράσω. Σας παρακαλώ πάρα πολύ. Ούτε είπα κάτι κακό για εσάς.
Είπα κάτι πολιτικό. Είπα µία πολιτική εκτίµηση και παρακαλώ να
τη σεβαστείτε ως τέτοια. Βεβαίως να διαφωνήσετε. Λέω -και
πάλι- ότι, επειδή σας άκουσα να λέτε ότι «εµείς έχουµε όλη την
πρόθεση να πάµε στην ουσία»: Πολύ ωραία, λοιπόν! Ιδού η
Ρόδος, ιδού και το πήδηµα! Φέρτε το. Και όχι µόνο αυτό, αλλά
εγώ θα πω και κάτι άλλο: Επειδή τα όσα επεσήµανε η κ. Βούλ-
τεψη έχουν πολύ ισχυρή δόση αληθείας και τα κόµµατα δεν
αφορά, αλλά δεν έχουµε και κανένα λόγο να µην έχουµε διαδι-
κασίες τέτοιες, που να µην αµφισβητούνται από κανέναν, φέρτε
συνολικά το θέµα και να το συζητήσουµε. Για τα κόµµατα, ειδικά
για τα κόµµατα. Καµµία αντίρρηση. Θέλετε να τριτολογήσετε;
Να τριτολογήσετε. Δεν ξέρω, κυρία Πρόεδρε, εάν έχουµε τριτο-
λογία εδώ, αλλά εάν θέλουµε το σόου να συνεχιστεί, καµµία αν-
τίρρηση. Ας κάτσουµε και µέχρι το βράδυ εδώ. Το θέµα είναι εάν
θα φέρετε τη ρύθµιση κανονικά και εµπρόθεσµα. Φέρτε την. Εγώ
σας προκαλώ. 

Νοµίζω, κυρία Πρόεδρε και κύριε Υπουργέ, ότι είναι ώρα να
δούµε και τη λειτουργία του Κοινοβουλίου, γιατί αυτά που συζη-
τούµε πράγµατι, δηλαδή το διαδικαστικό, δεν αφίσταται της ου-
σίας και διότι δηµιουργεί τις υπόνοιες ότι κάποιοι κάνουν ένα
σόου χωρίς να πάνε στην πράξη. Δηµιουργεί όµως και υποψίες
ότι και η Κυβέρνηση πολλές φορές δεν νοµοθετεί όπως πρέπει
να νοµοθετεί. Δεν αφορά εσάς και το παρόν νοµοσχέδιο, βε-
βαίως, αλλά µια που τίθεται το θέµα, να ειπωθούν όλα. 

Δεν µπορεί -και το είπα χθες µόλις, το επαναλαµβάνω και
τώρα- να έχουµε πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, παρά µόνο
όταν έχουµε πραγµατικά επείγουσα ανάγκη, όπως ήταν η περί-
πτωση των «prior actions», όπου µιλήσαµε και δώσαµε τη δυνα-
τότητα και ψηφίσαµε. Είδατε ότι είναι ένας πολύ κακός τρόπος
τού νοµοθετείν, διότι είχαν πλείστα όσα λάθη στο χθεσινό νοµο-
σχέδιο, ώστε αναγκάστηκε ο Υπουργός εκ των υστέρων, στο νο-
µοσχέδιο που έφερε, να κάνει διορθώσεις. 

Άρα εµείς λέµε: Σεβασµός στην κοινοβουλευτική διαδικασία,
όχι επικοινωνιακά παιχνίδια. Δεν θα απεµπολήσουµε τον αναπτυ-
ξιακό νόµο, επειδή θέλετε εσείς να παίξετε επικοινωνιακά παιχνί-
δια, ένα νόµο στη συγκρότηση του οποίου -όπως ήδη είπε ο κ.
Κακλαµάνης- συµβάλαµε πάρα πολύ. Δεν θα διακυβεύσουµε την
αναπτυξιακή πορεία της χώρας. Εδώ είµαστε και είµαστε έτοιµοι
να συζητήσουµε οτιδήποτε. 

Κύριε Υπουργέ, αυτή η ιστορία µε τις τροπολογίες «νύχτα»
όµως –να το µεταφέρετε, γιατί δεν αφορά εσάς προσωπικά- θα
πρέπει να τελειώσει. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία Χριστοφιλοπούλου. 
Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτητων Ελλήνων

κ. Νότης Μαριάς έχει το λόγο. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Επειδή ακούστηκαν παρατηρήσεις και κριτική σε σχέση µε το

πώς λειτουργεί το Κοινοβούλιο και ότι κάποιοι µε τις παρατηρή-
σεις τους οδηγούν σε αντικοινοβουλευτικό δρόµο, θέλω να πω
το εξής:

Το πιο αντικοινοβουλευτικό είναι να µη λειτουργεί έτσι, όπως
πρέπει να λειτουργεί το Κοινοβούλιο, δηλαδή το να έρχονται µε
τη διαδικασία του κατεπείγοντος νοµοσχέδια πεντακοσίων σελί-
δων –τα θυµάστε, αυτά που αφορούσαν το µεσοπρόθεσµο –και
να πρέπει να περάσουν ταχύτατα. Αυτό είναι αντικοινοβουλευ-
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τικό, δηµιουργεί αλγεινή εντύπωση και δίνει πατήµατα σε διάφο-
ρους να κάνουν κριτική στο Κοινοβούλιο. 

Αντικοινοβουλευτικό είναι το να µην έρχονται οι Υπουργοί να
απαντήσουν στις επίκαιρες ερωτήσεις. Επανειληµµένα εµείς το
έχουµε καυτηριάσει αυτό. Ζήτησα µάλιστα, από το Προεδρείο
να εξετάσει το εξής: Εφόσον δεν έρχεται ο Υπουργός, το αν
υπάρχει κόλληµα στο πρόσωπό του, θα το κρίνει το Προεδρείο.
Αν απορρίψει το λόγο του κωλύµατος, θα δίνει το λόγο στο Βου-
λευτή να αναπτύσσει την ερώτησή του κι ας είναι κενά τα
έδρανα. Αν το επιτρέψετε αυτό δέκα φορές, θα έρχονται οι
Υπουργοί. Σας το λέω εγώ. Διαφορετικά δεν πρόκειται να τους
αναγκάσετε να έρθουν.

Αύριο έχω επίκαιρη ερώτηση για την Κύπρο, η οποία ήδη είχε
αναβληθεί και αύριο αναβάλλεται ξανά. Αν δείτε για τις γερµανι-
κές αποζηµιώσεις, ήρθα είκοσι πέντε φορές εδώ, για να έρθει ο
Υπουργός δύο -τρεις φορές να απαντήσει. 

Εποµένως δηµιουργείται πρόβληµα στο Κοινοβούλιο, όταν έρ-
χονται οι τροπολογίες το βράδυ, την τελευταία στιγµή.

Λένε κάποιοι ότι δεν αφορά τα κόµµατα, αφού τα κόµµατα δεν
είναι νοµικά πρόσωπα δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου, µη κερδο-
σκοπικού χαρακτήρα και δεν ανήκουν στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα. Και ρωτάω: Χρηµατοδότηση παίρνουν µόνο τα κόµµατα
ή και τα ινστιτούτα των κοµµάτων, τα ερευνητικά τους κέντρα;
Αυτά τα ινστιτούτα που παίρνουν ένα µεγάλο µέρος της χρηµα-
τοδότησης, είναι νοµικά πρόσωπα δηµοσίου ή ιδιωτικού δικαίου
µη κερδοσκοπικού χαρακτήρα, ναι ή όχι; 

Δεύτερον: Τι θέλει αυτή η τροπολογία να καλύψει; Θα σας πω
εγώ. Επειδή επίκειται η ανακεφαλαιοποίηση και επειδή σε λίγο
µια σειρά από τράπεζες θα περάσουν στον έλεγχο του ΤΑΙΠΕΔ,
θα αρχίσει µία διαδικασία διαχειριστικού ελέγχου. Εµείς το
έχουµε πει. Δεν θα πρέπει να γίνει καµµία ανακεφαλοποίηση, αν
δεν γίνει διαχειριστικός έλεγχος στα θαλασσοδάνεια. 

Λόγω της Κύπρου άνοιξαν τα θέµατα στις τράπεζες και ξαφ-
νικά φάνηκε ποιοι χρηµατοδοτήθηκαν -πολιτικοί, ηµέτεροι, διά-
φορα αρπακτικά- στην Κύπρο. Τώρα θέλουν να υπάρξει κάλυψη
στις διοικήσεις των τραπεζών, οι οποίες λειτούργησαν, ενδεχό-
µενα, σε συγκεκριµένες περιπτώσεις µε τέτοιο τρόπο, που να
υποστούν δίωξη για απιστία. Αυτό είναι όλο το θέµα. Δηλαδή, να
υπάρξει κάλυψη στις διοικήσεις για όλα τα θαλασσοδάνεια που
δόθηκαν. 

Αυτό είναι το βασικό στοιχείο που ήθελαν να περάσουν. Και
διασυνδέεται µε τα κόµµατα, σε σχέση µε τα ινστιτούτα που
έχουν, τα κοµµατικά ιδρύµατα, τα οποία παίρνουν χρηµατοδό-
τηση από τον κρατικό προϋπολογισµό σε συγκεκριµένο ποσοστό. 

Άρα λοιπόν, τα ζητήµατα διαµορφώνονται έτσι. Και θεωρούµε
ότι πρέπει αυτή η διάταξη, εφόσον το θέλουν και οι συνάδελφοι,
να φύγει. Την επόµενη φορά δηλαδή που θα έρθουµε εδώ -ο κ.
Κακλαµάνης έθεσε το θέµα- πρέπει πρώτα να υπάρξει η διάταξη
νόµου, να είναι στο ΦΕΚ προκειµένου να ακυρωθεί.

Εµείς θα πάρουµε τέτοιες πρωτοβουλίες. Ας πάρουν και όσοι
ενδιαφέρονται, έτσι ώστε να φύγει αυτό το ζήτηµα και να πάψει
να υπάρχει οποιαδήποτε υπόνοια γύρω από τα ζητήµατα αυτά. 

Τρίτον, ευτυχώς αποσύρθηκε αυτή η απίθανη τροπολογία που
έχει σχέση µε τα υποκαταστήµατα των κυπριακών τραπεζών,
γιατί εκεί λέει απίθανα πράγµατα και θα το δούµε όταν έρθει στη
συζήτηση. Εκεί θα δείτε τι περιέχεται και τι προσπάθησαν, µέσα
από αυτές τις διατάξεις, να περάσουν. 

Θεωρούµε ότι δεν θα πρέπει να υπάρχουν τροπολογίες, αλλά
εάν µπει σε ψηφοφορία η τροπολογία 369/7 –δεν ξέρω- την τε-
λευταία στιγµή, εµείς θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ». 

Η τροπολογία 385/9 της κ. Χρυσοβελώνη που είναι σχετική µε
το παρόν νοµοσχέδιο, ζητούµε να γίνει δεκτή. Είναι θέµα του
Υπουργού.

Επίσης για λόγους που εξήγησα πριν, να γίνει δεκτή και η τρο-
πολογία του ΣΥΡΙΖΑ που καταργεί την «ντροπολογία» η οποία πέ-
ρασε χθες.

Από εκεί και πέρα, να θέσουµε και ορισµένα άλλα ζητήµατα,
τα οποία µας απασχόλησαν. Σε σχέση µε τα άρθρα να ξεκαθαρί-
σουµε: 

Στο άρθρο 1 ψηφίζουµε «ΝΑΙ». 
Στο άρθρο 2, που καθορίζει τους στόχους, ψηφίζουµε «ΝΑΙ». 

Στο άρθρο 3, που έχει σχέση µε ζητήµατα οικονοµικής διαχεί-
ρισης, επειδή δεν πήραµε τις απαντήσεις, κύριε Υπουργέ, που
θέλαµε και τις εγγυήσεις, ψηφίζουµε «ΟΧΙ». 

Στο άρθρο 4 ψηφίζουµε κατά, γιατί θέλετε να κάνετε µετακι-
νήσεις, χωρίς να λαµβάνετε υπ’ όψιν τη σύµφωνη γνώµη των
υπηρεσιακών συµβουλίων. 

Στο άρθρο 5 επίσης, ψηφίζουµε κατά, γιατί θέλετε να γίνεται
κατ’ εξαίρεση σύναψη συµβάσεων έργου, χωρίς να τηρούνται
κάποιες διαδικασίες. Και κυρίως, θέλετε διπλασιασµό των ελαχί-
στων ποσών που επιτρέπει η νοµοθεσία για απευθείας ανάθεση
ή ανάθεση µε πρόχειρο διαγωνισµό. 

Στο άρθρο 6 θα ψηφίσουµε «ΝΑΙ». 
Στο άρθρο 7 θα ψηφίσουµε «ΝΑΙ». 
Στο άρθρο 8, που αφορά τους υπαλλήλους του Υπουργείου

Εξωτερικών, θα ψηφίσουµε «ΝΑΙ». 
Στο άρθρο 9 θα ψηφίσουµε «ΝΑΙ». 
Και στο άρθρο 10 θα ψηφίσουµε «ΝΑΙ». 
Στο άρθρο 11 θα ψηφίσουµε «ΟΧΙ,» εκτός αν πάρετε πίσω

αυτήν τη διάταξη για τη Γενική Γραµµατεία Απόδηµου Ελληνι-
σµού.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Την έχουν πάρει.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ: Την έχουµε πάρει πίσω.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Την έχετε πάρει; Εντά-

ξει. Εµείς δεν έχουµε πρόβληµα αφού έχει αποσυρθεί. Το ζητή-
σαµε. Έγινε δεκτό. Ευχαριστώ και για τη διόρθωση. Θα το
ψηφίσουµε. 

Και θα ψηφίσουµε επίσης, το άρθρο για το ΕΚΕΜ. 
Θέλουµε, κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα του ΕΚΕΜ να το αντιµε-

τωπίσετε σοβαρότατα. Είναι ερευνητικό κι επιστηµονικό εργα-
λείο και θέλουµε πραγµατικά να γίνει σοβαρή δουλειά στο
αντικείµενο αυτό.

Τέλος, εν όψει όλων αυτών των θεµάτων, θα ψηφίσουµε
«ΠΑΡΩΝ».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Μαριά.

Και τέλος ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής
Αυγής, ο κ. Αρβανίτης, έχει το λόγο για έξι λεπτά. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε.

Θέλω να πληροφορήσω το Σώµα ότι είχα την τιµή προ δεκαε-
τίας και πλέον, να συνεργαστώ µε τον αείµνηστο, αυτόν τον υπέ-
ροχο άνθρωπο, τον Γιάννη Βούλτεψη, µε αφορµή το γεγονός ότι
είχα συγγράψει το πρώτο µου βιβλίο, που αφορούσε στην υπό-
θεση Γιάννη Καλαµπόκα.

Θέλω να πω, τιµώντας τη µνήµη του -και όταν θα µου δίνεται
η ευκαιρία θα την τιµώ πάντοτε και το εννοώ αυτό- και χωρίς να
θέλω βεβαίως να πάρω τη θέση του Προεδρείου, µε την οποία
συµφωνώ απόλυτα, ότι και ο ίδιος θα έλεγε ότι όχι µόνο η κυρία
Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος - κόρη του, αλλά και οποιοσδή-
ποτε άλλος εχέφρων θα έκανε την παρατήρηση την οποία κάνατε
εσείς. Δηλαδή υπεραπλούστευση, λες και κάνουµε πως δεν κα-
ταλαβαίνουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Διορθώνω,
κύριε συνάδελφε. Δεν έκανε την παρατήρηση στην κ. Βούλτεψη.
Η παρατήρηση έγινε σε τρίτο πρόσωπο.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τι είναι αυτό; Τώρα θα ερµηνεύσει τον
πεθαµένο πατέρα µου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εγώ δεν
µπορώ να σχολιάσω τι κάνει ο κ. Αρβανίτης, κυρία Βούλτεψη.
Θέλει να το πει αυτό και το λέει. Να του απαγορέψουµε να πει
ότι τιµάει τον πατέρα σας; 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Μα θα µου πει τι θα έλεγε ο πατέρας µου
από τον τάφο; Είναι σοβαρά πράγµατα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Με συγχωρείτε
τώρα, το Προεδρείο πρέπει να διακόπτει τον συνάδελφο, επειδή
µιλάει για τον πατέρα σας; Πάντως, δεν τον βρίζει. Αυτό είναι το
θετικό.

Συνεχίστε, κύριε Αρβανίτη.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Είναι το κοινοβουλευτικό

ύφος και ήθος το οποίο διαθέτει η κ. Βούλτεψη, η οποία κατηγο-
ρεί εµάς και για τα εγκλήµατά µας -αυτά εδώ δηλαδή και αυτά
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εκεί που είναι πάνω από εσάς, τα τιµηµένα, που εκφράζουν τον
Ελληνισµό- σε οποιαδήποτε ευκαιρία της δοθεί, χωρίς βεβαίως,
κανένα επιχείρηµα. Δεν πειράζει αυτό είναι το ήθος και το ύφος.

Εγώ δεν διέκοψα ποτέ ούτε θα τη διακόψω.
Επίσης η κ. Βούλτεψη µίλησε και υπαινίχθη το από πού χρη-

µατοδοτείται η Χρυσή Αυγή.
Νοµίζω ότι είναι γνωστό ότι εµείς, οι Βουλευτές της Χρυσής

Αυγής, τη µισή µας αποζηµίωση τη δίδουµε εις το κόµµα, προ-
κειµένου να εξυπηρετηθούν κοινωνικές ανάγκες, αλλά και άλλες
άµεσες ανάγκες του κόµµατος. Εµάς δεν µας χρηµατοδότησε
ποτέ κανένας τραπεζίτης, κανένας διαπλεκόµενος µεγαλοεργο-
λάβος, κανένας εφοπλιστής!

Ας µη γίνονται λοιπόν τέτοιοι υπαινιγµοί, όπως και ότι επί στρα-
τιωτικού καθεστώτος λειτουργούσε το Κοινοβούλιο. Δεν λειτουρ-
γούσε το Κοινοβούλιο. Αυτό είναι ορθόν. Πράγµατι, δεν λειτουρ-
γούσε το Κοινοβούλιο. Για εµένα, αν θέλετε, κακώς. Πρέπει να
ακούγεται ελεύθερη η φωνή. Έχεις δικαίωµα να σκίζεις τη ση-
µαία; Βεβαίως εκεί, ναι. Ναι, εγώ θα τον τιµωρήσω και ο κάθε πα-
τριώτης θα τιµωρήσει αυτόν που τολµάει να προσβάλει το ιερό
σύµβολο. Όµως η φωνή κανενός δεν πρέπει να σφραγίζεται.

Προτιµότερο όµως είναι αυτό -προσέξτε, χωρίς να παρεξη-
γηθώ από κάποιους κακόπιστους- παρά να λειτουργεί το ελλη-
νικό Κοινοβούλιο χωρίς απόδοση και χωρίς να εξυπηρετεί τα
συµφέροντα του ελληνικού λαού, να λειτουργεί µόνο και µόνο
δεχόµενο έναν έλεγχο τυπικό και η εκτελεστική εξουσία, η οποία
έχει την Πλειοψηφία, να νοµοθετεί µε την Πλειοψηφία της ή µε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, περιφρονώντας τη Βουλή.

Επίσης θέλω να πω -ίσως και εκ περισσού- ότι εµείς καταψη-
φίζουµε στο σύνολο αυτό το σχέδιο νόµου, γιατί το θεωρούµε
άνευ σηµασίας. Και το τονίζω. Αυτό είναι το επιχείρηµά µας. Προ-
ηγουµένως, ανέπτυξα τους λόγους, γιατί το θεωρούµε άνευ ση-
µασίας.

Περαιτέρω, όσον αφορά τον Πρόεδρο, τον κ. Κακλαµάνη, ο
οποίος εις µίαν έντασιν, εις δεδοµένην στιγµήν και αποστροφή
του λόγου του, περαίνων, είπε: «Δεν ντρεπόµαστε που σύρεται
εδώ ο Γιώργος Παπανδρέου;». Ποιος είναι αυτός ο Γιώργος Πα-
πανδρέου; Ποιος δεν ξέρει ότι είναι ο ολετήρας του έθνους;
Ποιος δεν γνωρίζει ότι αυτός µας εισήγαγε εις το στόµα του Διε-
θνούς Νοµισµατικού Ταµείου; Ποιος δεν γνωρίζει ότι αυτός
έστρωσε το δρόµο για τα µνηµόνια, ενώ υπήρχαν άλλες λύσεις,
αυτός ο οποίος, ως αγνώµων, κατέστρεψε ένα λαό που τον φι-
λοξένησε εδώ;

Δεν τον θεωρήσαµε ποτέ ότι ανήκε σε αυτόν το λαό, γιατί και
ο ίδιος δεν εθεώρησε τον εαυτό του ανήκοντα εις τον ελληνικό
λαό. Γι’ αυτό και έδρασε όπως έδρασε, ως πράκτωρ.

Κατά ταύτα, στις αποστροφές του λόγου µας να µη χρησιµο-
ποιούµε τέτοιες εκφράσεις. Το λέω µε λύπη µου σε έναν εµπει-
ρότατο κοινοβουλευτικό, τας γνώσεις του οποίου σέβοµαι. Όµως
δεν πρέπει ο τυφλός κοµµατισµός να µας παρασύρει εις τοιού-
τον σηµείον να επαινούµε τους ολετήρες και να λέµε στους άλ-
λους, γιατί τους στέλνουµε να λογοδοτήσουν εδώ. Βεβαίως θα
λογοδοτήσουν! Να µας εξηγήσει γιατί µας έστειλε εκεί, στην κα-
ταστροφή.

Επίσης ειπώθηκε -αν δεν απατώµαι, από την κ. Βούλτεψη- ότι
είναι ελπίδα µας η Ευρωπαϊκή Ένωση. Δηλαδή, είµαστε προσκε-
κολληµένοι εκεί και εάν τυχόν καταστραφεί η Ευρωπαϊκή Ένωση,
πολτοποιηθεί η Ευρωπαϊκή Ένωση -που δεν είναι ένωση- θα πρέ-
πει και εµείς «αποθανέτω η ψυχή µας µετά των αλλοφύλων».
Ωραία!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Βέβαια και κάποια άλλη κυρία επίσης, ανεφέρθη στο θέµα των
συνόρων -αν δεν απατώµαι- και είπε ότι πρέπει να γίνει θωράκισή
τους. Η κ. Χριστοφιλοπούλου τώρα το κατάλαβε; Τόσα χρόνια
που µετέσχε σε µία κυβέρνηση η οποία ξήλωσε τα σύνορά µας
για να περάσουν οι εισβολείς ασύδοτοι, τότε δεν το εγνώριζε;
Τώρα το θυµήθηκε, µετά από τόσα χρόνια, που ήδη έχουµε δυό-
µισι εκατοµµύρια εισβολείς, φυγάδες, λιποτάκτες; Διότι είναι νέα
παιδιά οι περισσότεροι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
παρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Έχουν αφήσει απροστά-
τευτη τη χώρα τους και ήρθαν εδώ, για να αυξήσουν το δείκτη
της εγκληµατικότητος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Παρακαλώ πολύ, να µη µε
διακόπτει κανείς, όπως δεν διακόπτω και εγώ.

Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι εσείς ενεργείτε, σύµφωνα µε την
υφιστάµενη πραγµατικότητα. Έτσι άκουσα, αν δεν απατώµαι.
Ποιος δηµιούργησε αυτήν την πραγµατικότητα, αξιότιµε, κύριε
Υπουργέ; Μήπως η καταραµένη Χρυσή Αυγή που όλοι την πυρο-
βολούν; Τη δηµιούργησαν τα κόµµατα τα συγκυβερνώντα, το κα-
θένα µε τον τρόπο του –χωρίς να εξαιρώ και το ΣΥΡΙΖΑ, αλλά δεν
θέλω να πλατειάσω- που όλα αυτά τα τριάντα οκτώ χρόνια έκανε
πολλά για τον αφελληνισµό και την απεθνοποίηση. Ας µην το ξε-
χνάµε αυτό ποτέ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε
τη σκέψη σας. Έχει περάσει ο χρόνος σας, κύριε Αρβανίτη. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Δεν έχετε επιχειρήµατα.
Εγώ έχω επιχειρήµατα και περιστατικά, για να σας αποδείξω τι
κάνατε όλα αυτά τα τριάντα οκτώ χρόνια. 

Περαιτέρω, λέτε ότι µε αυτά που είπα εγώ, απαξιώνεται η
χώρα µας και ο χώρος αυτός µε τα λόγια µου. Όχι, κύριε
Υπουργέ. Η χώρα µας απαξιώνεται από κλέφτες, απατεώνες και
προδότες και όχι από τη φωνή ενός πατριώτου, από τη φωνή
ενός, ο οποίος εδώ εκφράζει την ψυχή του ελληνικού λαού, του
πατριωτικού λαού, που υποφέρει και προδίδεται αυτήν τη στιγµή.
Έτσι απαξιώνεται η χώρα µας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
σας παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Κλείνω, αξιότιµη κυρία
Πρόεδρε, µε ένα τελευταίο, στο οποίο αναφέρθηκε ο κύριος
Υπουργός για την εξάλειψη του ρατσισµού. Είπε δηλαδή, ότι
µόλις µας δοθεί η ευκαιρία τώρα που θα προεδρεύουµε στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, θα βάλουµε και εµείς το χεράκι µας για την εξά-
λειψη του ρατσισµού. 

Ποιου ρατσισµού, κύριε Υπουργέ; Αυτού που ασκείται κατά
των Ελλήνων; Εκεί θα κάνετε προτάσεις να τις ακούσω, αν ζω;
Διότι µπορεί αύριο το πρωί σε ένα λεπτό να φύγουµε. Θα κάνετε
προτάσεις κατά του ασκουµένου κατά των Ελλήνων ρατσισµού;
Αυτό θέλω να ακούσω και να ξέρω εγώ. 

Μόνο κατά των Ελλήνων ασκείται ρατσισµός και τίποτε άλλο.
Ούτε τα δικαιώµατά µας µπορούµε να εκφράσουµε, να έχουµε,
να ικανοποιήσουµε, ούτε τίποτα απολύτως. Κλειδώνουµε τις πόρ-
τες, βάζουµε κάγκελα στα παράθυρα, οι γριούλες πέφτουν κάτω
στα πεζοδρόµια, για να τους πάρει ένα πενηντάρικο  οποιοσδή-
ποτε εκ των εισβολέων εγκληµατιών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
σας παρακαλώ. Έχετε υπερβεί το χρόνο κατά πολύ.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε,
αλλά και κάποιος άλλος Βουλευτής υπερέβη το χρόνο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
σας παρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Εγώ τελείωσα. Μόνο αυτό
ήθελα να πω. Το γραφείο τώρα αυτό το οποίο συνιστάται, να µι-
λήσει εκεί, για το ρατσισµό που ασκείται κατά των Ελλήνων.
Θέλω πολύ να το ακούσω.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ

πολύ.
Κυρία Βούλτεψη, επειδή ακούστηκε το όνοµά σας, καταλα-

βαίνω ότι θέλετε να τοποθετηθείτε. 
Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Θα ήθελα µόνο ένα λεπτό, κυρία Πρό-

εδρε.
Άκουσα κάτι περίεργο σ’ αυτήν την Αίθουσα. Ο κ. Αρβανίτης

µίλησε για ήθος, κοινοβουλευτικό ή µη, το οποίο δεν διαθέτω.
Δεν περιµένω εύσηµα για το ήθος µου από τη Χρυσή Αυγή. Μου
κάνει όµως εντύπωση πώς ο πατέρας µου είναι ωσεί παρών γε-
νικώς, µε διάφορες αφορµές. Σήµερα άκουσα ότι αν ο πατέρας
µου ήταν σε θέση από τον ουρανό που βρίσκεται να µε ακούσει,
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θα µου έκανε την παρατήρηση ότι δεν τα είπα καλά. 
Δεν νοµίζω ότι υπάρχει εδώ πέρα αυθεντικός ερµηνευτής των

νεκρών ούτε νοµίζω ότι ο πατέρας µου, ο οποίος µε ανέθρεψε
και ήταν φανατικός υποστηρικτής της δηµοκρατίας, του κοινο-
βουλευτισµού και πολέµιος του εθνικού διχασµού και δάκρυσε
την ηµέρα που η Ελλάδα µπήκε στην Ευρωπαϊκή Ένωση, θα είχε
κάποια διαφορετική άποψη. Πάντως, δεν θεωρώ ότι υπάρχουν
αυθεντικοί ερµηνευτές του πατέρα µου σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Και έδωσε και αίµα για τις ιδέες
του. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Και έδωσε και αίµα για τις ιδέες του. Ευ-
χαριστώ πολύ, κύριε Κακλαµάνη.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Τότε, εµείς είµαστε πένητες

της αξιοκρατίας. Και θυµίζω στην κ. Βούλτεψη το βιβλίο του Μι-
χάλη Αρβανίτη…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Αρβανίτη. Ας µη µιλήσουµε άλλο για τον πατέρα της κ. Βούλ-
τεψη.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Επαναλαµβάνω και υπενθυ-
µίζω στην κ. Βούλτεψη…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ.
Δεν έχετε το λόγο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και της τροπολογίας του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Σύσταση Γραφείου
Ελληνικής Προεδρίας και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το νο-

µοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών: «Σύσταση Γραφείου Ελ-
ληνικής Προεδρίας και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της
αρχής κατά πλειοψηφία.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 1 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 2 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 3 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4, όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 4 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό, κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το
άρθρο 5 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 6 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 7 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 8 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 9 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 10 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 11 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 12 έγινε δεκτό, ως έχει, κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 369 και ειδικό αριθµό 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ: Παρών.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 369 και ειδικό αριθµό 7 έγινε δεκτή,
ως έχει, κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εξωτερικών: «Σύ-

σταση Γραφείου Ελληνικής Προεδρίας και άλλες διατάξεις»
έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 17.18’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 12 Απριλίου 2013 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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